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okrepčevalnica, trgovina in storitve 
Pance 2 1 , 1 2 9 3 ŠMARJE-SAP 

tel. 01/ 786-80-53 

Nudimo Vam: 
- prostor za razna praznovanja 

za 50 in za 25 oseb 
- hrana po naročilu 
- organiziran prevoz za zaključene družbe 

Največji občinski f inančni vir je dohodnina: 3 5 
% dohodnine, pobrane na področju občine, bo v 
letu 2 0 0 2 obč inskemu proračunu prineslo 1 0 0 1 
mili jon. Prispevek za urejanje stavbnih zemljišč 
naj bi znašal 3 9 0 milijonov, prodaja občinskega 
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premoženja 2 1 0 milijonov: del od prodaje zgradbe stare 
občine na Kolodvorski , prodaja Družbenega doma 5 0 mili 
jonov in prodaja 6 5 0 0 m ' zazidljivih zemljišč 6 0 milijonov 
(m' po 8 0 0 0 tolarjev). Iz državnega proračuna naj bi obči 
na dobila 1 5 6 milijonov, hišni davek, imenovan nado
mesti lo za uporabo stavbnih zemljišč, naj bi prinesel 1 3 0 
milijonov, ekološka t a k s a , ki se plačuje v ceni vode, 
kanalščine in odpadkov, 8 0 milijonov, davek na promet 
nepremičnin in na f inančno premoženje 5 3 milijonov, 
priključne komunalne takse pa 2 5 milijonov, vse v tolarjih. 

J. Miiller 

Za kaj bodo letos porabljeni 
občinski milijoni? 
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Za predšolsko vzgojo bo občina v letu 2 0 0 2 prispevala 4 0 3 
milijone. Občinski W Z Kekec obiskuje 6 1 5 otrok: 2 3 otok je iz 
drugih občin, 100 otrok iz naše občine pa obiskuje vrtec v 
Ljubljani, na Škofljici, v Vidmu-Dobrepolje, na Vrhniki, Igu in v 
Idriji. W Z Kekec ima 6 enot oziroma 3 0 oddelkov. V njem je 
zaposlenih 9 1 delavcev, od tega 3 3 vzgojiteljic. Občina v 
povprečju plačuje 6 9 % cene za oskrbo, kar bo letos zneslo 
3 3 6 milijonov, 5 0 milijonov pa bo stal prvi obrok odkupa 
trgovine Vele ob Partizanski, ki naj bi jo adaptirali za vrtec s 100 
otroki. 

Za osnovno izobraževanje v OŠ Louis Adamič in Brinje s 5 
podružničnimi šolami: v Šmarju - Sapu, Št. Juriju, Žalni, na 
Kopanju in na Polici ter za Glasbeno šolo Grosuplje bo občina 
prispevala 315 milijonov. Največji izdatek - 1 3 8 milijonov - v 
navedeni vsoti predstavlja začetek gradnje nove 5-razredne šole 
s telovadnico in vrtcem v ŠtJuri ju. Gradnja se naj bi začela juni
ja letos in končala maja 2 0 0 3 . Prevozi učencev na 1 1 relacijah 
bodo stali 4 9 milijonov, materialni stroški vseh 8 šol 4 8 mili
jonov, dodatni programi: zgodnje učenje tujih jezikov, zimska 
šola v naravi, šolska košarkarska liga, prevozi na ekskurzije, 
naravoslovne dneve, športne dneve itd. pa bodo stali 14 mili

jonov. 
Na področju gospodarstva so za ceste predvideni 3 0 4 mili

joni.. V naselju Grosuplje naj bi končali sanacijo nadvoza pri 
Motvozu, rekonstruirali križišče pri Kovinastroju, križišče 
Industrijske in Taborske ceste ter odsek Jerova vas-Dupl ice, 
uren, i cesto od Jerov. v,,si proti avtocesti, av obusno p< > uja-
lišče p,'ed osnovno šolo ob Adamičevi cesti. Razen tega naj bi 
postavili varnostno ograjo v Škocjanu in na Malem Vrhu, pre-
plastili ceste Št . Jur i j -Grosupl je , modernizirali cesto 
Kožljevec-Mali Vrh, utrdili cesto Predole-Sp. Slivnica in uredili 
cesto Sela-Bičje. 

Za varstvo okolja je določenih 172 milijonov, od tega 127 mi
lijon za izgradnjo kanalizacij: Ljubljanska-Mali Vrh, Sp. Slivnica, 
del Šmarja, Perovo, Jerova vas ter še trije drugi deli Grosupljega. 

Za socialno varnost bo občina v letu 2 0 0 2 prispevala 82 mi
lijonov, in sicer 3 6 milijonov za kritje stroškov 4 5 naših občanov 
v zavodih za odrasle (v domovih za ostarele, zavodih za duševno 
in telesno prizadete), za zdravstveno zavarovanje ljudi brez 
dohodkov: brezposelnih, otrok po 18. letu, ki se ne šolajo in niso 
zaposleni, študentov, ki v šolskem letu niso redno vpisani, ter 
klošarjev - skupaj 15 milijonov, za pomoč družini na domu 9 

ODHODKI PO FUNKCIONALNI RAZVRSTITVI 

milijonov, za sofinanciranje obnove prostorov za delovno 
varstveni center Želva 4,5 milijona. 

Kulturi je v proračunu 2 0 0 2 namenjenih 7 8 milijonov, od 
tega Knjižnici Grosuplje 4 8 , 5 milijona, 13 kulturnim društvom s 
27 kulturnimi skupinami in 3 šolskim kulturnim društvom pa 
2 0 milijonov. 

Za športne in rekreacijske dejavnosti je v proračunu pripravl
jenih 5 5 milijonov. Na Grosupljem deluje 12 športnih društev: 
rokometni klub, nogometna kluba GPG in Tabor, športno društ
vo Flip Rop, košarkarski klub, karate klub, atletski klub, strelska 
družina, teniški klub, balinarski klub, konjeniški klub in šahov
ski klub. V Račni je aktiven smučarski skakalni klub, v Št. Juriju 
športni klub goji keglanje. 

Za kmetijstvo je namenjenih 3 4 milijonov, za zdravstvo 2 1 
milijonov, skoraj polovica od tega gre za vzdrževanje ZD, za tu
rizem 10 milijonov, od tega za delovanje občinske turistične 
zveze in turističnih društev 4 ,5 , za vzdrževanje Županove jame 
1, za vodenje po Taboru pa 0,7 milijona, za razne organizacije, 
ki združujejo tabornike, skavte, študente, upokojence, invalide, 
planince, veterane ipd., pa je namenjenih 9 milijonov. 

J. Miiller 

A V T O C E N T E R M A L O M L A C E V O 

b AS BOH d.o.o. 

^ izpušni sistemi 

Ugodne cene 
v mesecu 

FEBRUARJU: 
za avtogume 

-15%, 
za izpušne 
lonce in 
stekla 
-10%. 

VULKANIZERSTVO 
PRODAJA IN MONTAŽA AVTOPLAŠČEV 

Matador, Sava, Fulda, 
Good Year, Michelin, Continental, 

brezplačno shranjevanje avtoplaščev 

#Shodu 
za vozila izven garancije MOTOR 
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Xakovost, potrjena tudi 
s certifikatom ISO yoo 
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V Pekarni Grosuplje 
podrejajo kakovosti vse 
postopke priprave 
izdelkov in celotno 
poslovanje podjetja. 
Sredi decembra so 
uspešno prestali presojo 
kakovosti in pridobili 
certifikat ISO 9001. 
Zaključek jubilejnega 
leta tudi v znamenju 
dobrih poslovnih 
rezultatov. 
Preteklo leto je v grosupeljski pekarni 

m i n i l o v z n a m e n j u petdesetletnice i n 

nenehnega zavzemanja za kakovost , k i 

se k a ž e v priljubljenosti grosupeljskega 

k r u h a i n d o b r i h p o s l o v n i h rezultat ih. 

S p r i d o b l j e n i m cert i f ikatom kakovost i 

I S O 9001 so vse postopke v p e k a r n i 

uskladi l i z m e d n a r o d n i m s tandardom 

kakovost i . T a sega v p r o i z v o d n j o , kjer 

mojstri peki skrbno pripravljajo p e č e n e 

dobrote, k a k o r tudi v prodajo, k i kupce 

grosupeljskega k r u h a in pekovskega 

peciva n a v d u š u j e z vedno nov imi okusi . 

T i so danes z a o k r o ž e n i v v e č kot sto 

r a z l i č n i h vrstah, vse bolj iskane pa so 

temne vrste in k r u h z d o d a t k o m semen. 

Novi okusi nastajajo v sodelovanju med razvojem, prodajo in proizvodnjo. 

Za kakovost skrbijo 
vsi zaposleni 
O d l i č n a kakovost grosupeljskih k r u h o v 
se z a č e n j a p r i i zb ir i sestavin, pr i tem je 
p o m e m b n o , da vselej ustrezajo n a j v i š j i m 
zahtevam. Prv i korak je skrbno preverjanje 
vsake p o š i l j k e m o k e , k i jo v grosupeljsko 

Bkarno pripeljejo tovornjaki. V d o m a č e m 
jorator i ju jo analizirajo i n , č e j e 

po trebno , izvedejo p o s k u s n o peko. Š e l e 
nato jo sprejmejo in uporabi jo p r i 
vsakdanji pr iprav i testa Z a v r h u n s k o 
kakovost pa je potrebno p o p o l n o 
obvladovanje i n nadzorovanje vseh 
postopkov, o d peke d o dostave k u p c u , 
zato je odvisna prav o d vsakega 
zapos lenega 

Vse bolj priljubljeni so 
izdelki iz temnejših mok z 
dodatkom semen, kakršen 
je tudi Sosedov kruh. 

9 
U K AS »o mi 

Tekamo , 
(jrosuplje 

Preverjanje sestavin, ki vključuje med 
drugim tudi poskusno peko v domačem 
laboratoriju, zagotavljata vedno najboljši 
kruh. 

D a je grosupeljski k r u h dober, potrjujejo 
tr i z lata o d l i č j a za kakovost , k i j ih je 
pekarna v preteklem letu prejela na 
p r v e m ocenjevanju k r u h o v in d o s e ž e n i 
rezultati . V jubi lejnem letu so tudi zato 
proda l i ž e v e č kot devet t i s o č t o n k r u h a 
in pekovskega peciva. Prejeti certifikat 
bo pekarni o m o g o č i l , da bo š e u s p e š n e j e 
sodelovala s svoj imi partnerj i , prav tako 
zavezanimi m e d n a r o d n i m s tandardom 
kakovost i D o s e ž e n o kakovost pa Pekarna 
G r o s u p l j e v pro izvodnj i in distr ibucij i 
ž e nadgrajuje z uvajanjem mednarodnega 
sistema H A A C P , k i zagotavlja k u p c u 
jamstvo za varno in zdravo ž i v i l o . 
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O ČEMU SMO PISALI IN KAKO SMO POSLOVALI V 
PRETEKLEM LETU PRI GROSUPELJSKIH ODMEVIH 

UREDNIŠKI ODBOR V SESTAVI JAKOB 
MULLER, BARBARA PANCE, JANEZ PIN-
TAR, MAG. TATJANA SKUBIC, VERA 
ŠPAROVEC , MATJAŽ TRONTELJ IN 
ODGOVORNI UREDNIK JOŽE MIKLIČ, se 
je v lanskem letu redno sestajal pred 
izidom vsake nove številke časopisa. 
Sestal s e j e na 10 rednih sejah. Vse so 
bile sklepčne, delež udeležbe na ses
tankih je bil zelo visok - povprečno 8 6 
%. Več ina izostankov je bila opra
vičenih. 

Pripravil je 8 REDNIH ŠTEVILK IN 
DVE DVOJNI REDNI ŠTEV ILK I 
ČASOPISA. 

Že pred skoraj tremi leti smo začeli 
delovati po načelih, ki veljajo za institu
cije v občini , z enotnim statutom in po 
sprejeti programski zasnovi . V ta 
namen so bile pred skoraj tremi leti 
sklenjene avtorska pogodba za ured
niško in avtorsko delo ter dve pogodbi o 
delu za področje trženja oglasov. Pri 
delu smo upoštevali tudi krovno vel
javno zakonodajo (Zakon o javnih glasil
ih in Zakon o medijih). 

Poleg poročil in komentarjev z 
O B Č I N S K E G A SVETA, O B Č I N S K I H 
ODBOROV ter KOMISIJ smo omogočili , 
da so se predstavili s svojimi pogledi, 
prizadevanji in sporoči l i ŽUPAN 
O B Č I N E , PREDSTAVNIKI O B Č I N S K I H 
ODBOROV IN KOMISIJ TER OBČINSKI 
SVETNIKI. 

V časopisu smo objavili vse prispele 
obč inske sk lepe , razpise, objave, 
navodila in druga obvestila. 

Nekaj prostora so imele na voljo tudi 
politične stranke za svoja sporočila. V 
skladu z veljavno zakonodajo (Zakon o 
predvolilni kampanji) s m o j i m omogočili 
tudi predvolilne in predreferendumske 
kampanje . Nekatere so prostor v 
časopisu izkoristile, druge tudi ne. 

Dobro sode lu jemo z UPRAVNO 
ENOTO GROSUPLJE IN DAVČNO UPRA
VO GROSUPLJE , INŠPEKCI JSK IMI 
S L U Ž B A M I , POLICIJO IN DRUGIMI 
UPRAVNIMI SLUŽBAMI . 

Poleg obveznih objav po zakonu, 
prispevkov članov uredništva in neka
terih rednih dopisovalcev smo se v 
Odmevih veselili različnih uspehov in 
praznovanj obletnic ter poročali o doga
janjih in prizadevanjih v: 

DELOVNIH ORGANIZACIJAH 
(Pekarna Grosuplje, Logo, Kovinastroj 
Gast ronom Grosupl je, K o m u n a l n e 
gradnje Grosuplje, avtohiši Čubej in 
Avtoval, Mizarstvo Grosuplje, Motvoz in 
platno Grosuplje, Vrtnarstvo Frbežar, 
E l tehnika - Jože Ahl in , G u m a 
Grosupl je , Niko Mihič inac k.d. 
Nepremičnine, IMOS Inženiring), 

- ORGANIZACIJAH NA P O D R O Č J U 
KMETIJSTVA IN GOZDARSTVA (Strojni 
krožek Kmetovalec , Društvo 
podeželskih žena Sončnica, Trubarjevi 
konjenici) , čebelarsk ih društev 
Grosuplje in Carnica, 

- KULTURI: 
Kulturno društvo France Prešeren -

Račna, Knjižnice Grosuplje, Šentjurski 
oktet, MPZ Samorastnik iz Žalne, ŽPZ 
Magdalene, Založba Mondena, narod-
no-zabavni ansambl i (Slapovi, Grm, 
Podlipški fantje s Francem Potočarjem), 

-TURIZMU: 

turistična društva (Zupanova jama -
Grosuplje, Magdalenska gora), 

- ŠPORTU: 
. športna društva (Košarkaški klub 

Grosupl je, Ko lesarsko društvo 
Grosuplje, Strelsko društvo Grosuplje, 
Karate klub Shotokan, Sankukai karate 
klub, P lan insko društvo Grosupl je, 
Gorniški klub Limberk, Explorik, Atletski 
klub Špela, Plesni studio M, Špica, 
Smučarski skakalni klub Račna, Šport
no društvo Malo Mlačevo, Kik boxing 
klub Kobra in na novo začeti ritmični 
gimnastiki , 

. posamezn ik i (Gregor Verbajs, 
Gregor Podržaj/žal-danes že pokojni/, 
Žel jko Moičev ič , Vesna M a c u k a , 
Branka Mijatovič), šahisti (Ana in Marko 
Srebrnič) 

. in pisali o tekmi v rock'n'rollu za sve
tovni pokal. 

- VZGOJI: 
šole (Glasbena šola Grosuplje, OŠ 

Brinje, Šmarje-Sap), 
- ORGANIZACIJAH MLADIH: 
Študentski klub Groš, MISS, skavti, 

taborniki, DPM Šmarje-Sap 
- VERSKIH USTANOVAH 
župnije (Grosuplje, Žalna, Šmarje-

Sap), 
- SOCIALNO - HUMANITARNIH 
DEJAVNOSTIH 
Rdeči križ, Karitas, Center za social 

no delo Grosuplje, skrbniki in rejniki ter 
druga društva in klubi (Sožitje, Društvo 
upokojencev Grosuplje), 

- GASILSTVU: 
gas i l ska društva (Šmarje - Sap , 

Račna, Polica, Luče, Grosuplje, Škoc-
jan, Št. Jurij, Mlačevo in drugi), 

- MEDIJIH: 
Televizija Grosuplje. 
- IN DRUGEM: 
(dve) tekmovanji v avtoakustiki. 

Večkrat s m o omenjal i prostorsko 
stisko v vrtcih in slabih pogojih dela v 
podružničnih šolah in zdravstvenem 
domu. 

Kar nekaj prostora smo namenil i 
prostorski, ekološki, cestni in ostali 
infrastrukturni problematiki, varovanju 
kulturne dediščine in naravnih vrednot 
ter reševanju denacionalizacije. 

Predstavili smo, kako Don Pierino v 
Dolini upanja pomaga mladim, ki se 
želijo izviti iz objema sodobnega 
hudičevega zla. 

Poskrbeli smo za prilogo Vetrnica, ki 
jo ustvarjajo mladi novinarji s svojim 
mentorji. 

Poročali smo o dogajanjih v KRA
JEVNIH SKUPNOSTIH (Grosuplje, Šmar
je -Sap , Št . Jurij, Škoc jan , Pol ica , 
Mlačevo, Žalna). 

Predstavili smo NAGRAJENCE (Franc 
Šest , Mari ja Podržaj , Janez Roškar, 
Drago Zakrajšek, Radio Zeleni val , 
Janez Janša , PGD Račna, Cerkveni 
pevski zbor Danica, Kinološko društvo 

. Grosuplje, Sonja Boh, Olga Gruden, Igor 
Gruden, Polona Glavan), jubilante (dr. 
France Adamič) in ZANIMIVE 
POSAMEZNIKE (pater in likovni umet
nik Marko Rupnik, gledališka igralka 
S i m o n a Zorc -Ramovš in pesnik Ivo 
Frbežar). 

Bili s m o pri ODKRITJU 
S P O M I N S K E G A OBELEŽJA v 
Grosupljem ob 10-letnici osamosvojitve 
Slovenije. 

Omogočili smo, da so se predstavili 
Območno združenje veteranov vojne za 
Slovenijo, Slovenija v svetu in Svetovni 
slovenski kongres. 

Oglasi la se je O b m o č n a zveza 
združenj borcev NOB. 

Nekaj malega smo pisali o Romih. 
Spraševali smo se o prednostih in 

s labost ih global izaci je , predvideni 
regionalizaciji Slovenije, vkl jučevanju 
Slovenije v Evropo. 

Koment i ra l i s m o aktua lno prob
lematiko pojava in ukrepov bolezni 
norih krav. 

Skušal i s m o s potopisi in vtisi 
prikazati, kako živijo UUDJE PO SVETU 
(misi jonarka Ljudmila, ki poučuje 
angleščino v Kambodži , pater Milan 
Kadunc, ki živi in dela v Togu/Afrika, 
kako živijo Američani ter se oglašali s 
popotovanja po Mehiki in Gvatemali . 

Pisal i s m o o varnosti naložb v 
bankah. 

Kritični smo bili do dogajanja v zvezi 
z nedeljskim delom, do rasizma in nek
danjega komunističnega režima. 

Predstavi l i s m o posamezn ike 
(Slovenko leta, zlatoporočenca Kolenc 
iz Šmarja-Sapa). 

Nekaj prostora smo namenili obletni
c a m valet in matur in nenazadnje 
odprtju novih občinskih prostorov. 

Verjetno vseh tem in dogodkov, o 
katerih s m o pisali v lanskem letu, 
nisem navedel, za kar se prizadetim 
opravičujem. Pri navedbah gre le za 
prikaz, koliko so bili Grosupel jski 
odmevi prisotni na določenih področjih 
v presečnem času in dotičnem pros
toru. Vse te objave in predstavitve SO 
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BILE BREZPLAČNE, poslane pa so bile 
na 5 0 0 0 gospodinjstev oziroma nekaj 
več kot 1 5 . 0 0 0 prebivalcem v občini 
Grosuplje. 

Ne bi vas rad utrujal tudi s podatki o 
finančni problematiki in ponovno doka
zoval, da nekatere izrečene trditve na 
obč inskem svetu o predragem 
časopisu ne držijo. Lahko zapišem le, 
da so se odhodki povečali predvsem na 
račun podražitve storitev in (skoraj) 
nenormalnega povečanja materialnih 
stroškov, prihodke pa smo uspeli precej 
povečat i z de jansk im števi lom in 
obsegom naročil oglasov. Za realno 
sliko o dejanski porabi sredstev iz pro
računa pa je treba upoštevati tudi, 
koliko se na prihodkovni in odhodkovni 
strani steče ponovno nazaj v javno bla
gajno, kar predstavlja po naši oceni za 
več kot 1 5 % bruto stroškov. Ali 
povedano drugače: časopis se kljub 
nominalni bruto podražitvi realno ni 
podražil, saj smo vse podražitve (in še 
nekaj več) nadomestil i s prihodki od 
oglasov. Natančne jšo s l iko v obliki 
poročila pa bo o tem občinski svet pre
jel v kratkem. 

Morda se je komu zdelo, da smo o 
nekaterih dobrih rečeh pisali premalo, 
o drugih, morda manj pomembnih, pa 
preveč. Izhajali smo predvsem iz naše
ga poznavanja določenih tematik in 
lastnega prepričanja. Želeli smo biti 
čim bolj natančni. Verjamemo pa, da 
vsem ne bomo mogli nikoli ustreči. 
Lahko priznamo le, da smo časopis ust
varjali tudi s srcem. In tistim, ki bodo 
dejali, da se da vse napraviti strogo pro
fesionalno, lahko mirne vesti zatrdimo, 
da so se tudi v našem občinskem pros
toru marsikatere "še včeraj zvečer stro
go težke strokovne rešitve že danes zju
traj pokazale za rahlojutranjo meglico". 
Takšnih primerov je kar precej, a jih ne 
žel im naštevat i . Trditev pa n isem 
zapisal zaradi izmikanja objektivni kriti
ki in odgovornosti. Veseli pa bomo 
vsake dobre ideje, ki ne bo predraga. 

Za konec naj dodam še, da občino 
Grosuplje pokriva kar nekaj medijev z 
različnimi tehničnimi in programskimi 
zasnovami. Z nekaterimi (predvsem s 
TV Grosuplje in radiem Zeleni val - pa 
tudi z mnogimi občinskimi časopisi v 
ljubljanski regiji) smo že v preteklosti 
dokaj dobro sodelovali in si to sodelo
vanje v bodoče želimo še okrepiti -
prav tako z ostalimi. 

Prepričan pa s e m , da vsi vendarle 
pr ipomoremo k boljši obveščenost i 
naših občanov in k skupni učvrstitvi 
identitete ter na ta način tudi k dolgo
ročnim usmeritvam k samoobnavlja-
jočemu razvoju in ne nazadnje k pro
mociji Grosupl jega, saj si tudi mi 
želimo, da bi se "dober glas slišal v 
deveto vas". Občani občine Grosuplje si 
nekaj takega v prihodnje ne samo 
žel imo, a m p a k tudi zas luž imo. Da 
bomo to lahko dosegli, zaupamo tudi v 
božjo pomoč. 

"Za prijazno Grosuplje" 
odgovorni urednik Jože Mlkllč 

P.S. ZA VSE DOPISOVALCE PA PRI
LAGAMO TERMINSKI NAČRT OPRAVIL 
PRI GROSUPELJSKIH ODMEVIH. 

dan u tednu 1 T | S | C | P s I P T s P S | N P T s C P S | P T s C P s I P T s C P s | P | T | S 

januar P ' S A m m • m m • i • 
februar 2 4 5 6 9 11 1 2 1 3 1 4 1 5 1 6 1 8 1 9 2 0 2 1 2 2 2 3 2 5 26. 27 2 8 

n 
marec 4 : - ' 6 7 8 ™ 9 1 1 1 2 1 3 1 4 1 5 1 6 1 8 1 9 2 0 2 1 2 2 2 3 2 5 2 6 2 7 2 6 2 9 3 0 

n april 1 3 4 5 6 8 9 1 0 1 1 1 2 1 3 1 5 1 6 1 7 1 8 1 9 2 0 j: 2 3 2 4 2 5 2 6 1 2 9 | 3 0 | 

maj 1 1 1 3 4 6 7 8 9 1 0 1 1 1 3 1 4 1 5 1 6 1 7 1 8 2 0 21 2 2 2 3 2 4 58 2 7 2 8 2 9 -;f 3 1 

junij 1 3 4 C 6 7 8 1 0 1 1 1 2 1 3 1 4 1 5 1 7 1 8 1 9 2 0 2 1 2 2 2 4 2 6 2 7 2 8 2 9 

julij 1 2 4 5 6 8 9 1 0 1 1 1 2 1 3 1 5 1 6 1 7 1 8 1 9 2 0 2 2 2 3 2 4 2 5 2 6 2 7 | 2 9 | 3 0 | 3 1 

avgust • M l C A s o P 1 S A • m • i 
september 2 3 4 5 6 7 9 1 0 11 1 2 1 3 1 4 1 6 1 7 1 6 1 9 2 0 21 2 3 2 4 2 5 2 6 2 7 2 8 | 3 0 | 

oktober I 1 2 | 3 | 4 s 7 8 9 1 0 1 1 1 2 1 4 1 5 1 6 1 7 1 8 1 9 2 1 2 2 2 3 2 4 2 5 2 6 2 8 2 9 3 0 

november _ 2 4 F, 8 9 1 1 1 2 1 3 14 1 5 1 6 1 8 1 9 2 0 2 1 2 2 2 3 2 6 2 7 2 6 2 9 3 0 

december 2 3 4 5 6 7 9 1 0 1 1 1 2 1 3 1 4 1 6 1 7 1 8 1 9 2 0 2 1 2 3 2 4 2 8 | 3 0 | 3 1 | 

Opomba: V primeru volitev, referenduma ali drugih izrednih dogodkov, pomembnih za o b č i n o Grosuplje, je m o g o č e , da v tistem mesecu 
č a s o p i s izide prilagojeno z do t i čn im dogodkom Roki za oddajo prispevkov so navedeni tudi v vsaki predhodni števi lki č a s o p i s a . 
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Po potrdilu o vpisu v evidenco 
javnih glasil št. 5 / 4 - 0 3 - 7 5 4 / 9 5 - 4 2 z 
dne 8 . maja 1 9 9 5 je interni časopis 
"Grosupel jsk i odmev i " vp isan pri 
Uradu V lade za informiranje pod 
zaporedno številko 1 2 5 5 . Na podlagi 
Zakona o davku na dodano vrednost 
(Ur. list RS št. 89/98) spada časopis 
med izdelke, za katere se obračuna
va davek na dodano vrednost po 
stopnji 8 % . Glas i lo izhaja enkrat 
mesečno v nakladi 5 . 1 2 0 izvodov in 
ga prejemajo vsa gospodinjstva v 
občini brezplačno. 

PRISPEVKE ZA ČASOPIS V 
MARCU JE TREBA ODDATI 
DO PONEDEUKA, 
4. MARCA 2002. 

Nenaročenih besedi l , fotografij in 
drugih gradiv za objavo ne vračamo. 
Nepodpisanih in oddanih prispevkov 
po datumu za oddajo ne objavljamo. 
Sporoči la , ki se nanašajo na kritiko 
katerekoli pravne ali fizične osebe in 
posegajo v področje, kjer bi lahko 
prišlo do sporov po Zakonu o javnih 
glasil ih, je treba oddati na papirju z 
lastnoročnim podpisom in polnim 
naslovom, za pravne osebe pa mora 
biti dodan še žig. V skladu s pro
gramsko zasnovo in uredniško poli
tiko si pridržujemo pravico do kraj
šanja besedi l . 

Oglasno trženje: 
Pravne osebe: z naročilnico 
Fizične osebe: plačilo po računu 

Cene oglasov so bile potrjene na 
občinskem svetu in objavljene v 
Grosupeljskih odmevih š t 11 / 1999. 
Stopnja davka na dodano vrednost od 
oglasov je 19%. 

Vse oglase, ki bodo izdelani v digitalni 
obliki in so dogovorjene velikosti, je treba 
oddati v EPS ali TIF zapisu (300 pik/paleo 
za barvne v CMYK razslojitvi) na domači 
naslov odgovornega urednika najpozneje 
štiri dneve po roku za oddajo ostalega 
gradiva. Manjše digitalno izdelane oglase 
lahko pošljete tudi na elektronski naslov 
amset@mrak.si, vendar je potrebno 
vašo odločitev potrditi z naročilnico, ki jo 
pošljete na naslov odgovornega urednika 
najpozneje štiri dni po roku za oddajo gradi
va. 

Za oglase, predstavitvene članke in zah
vale je poleg polnega naslova potrebno 
navesti tudi davčno številko naročnika. 
Zahvale, ki ne bodo imele polnega naslova 
naročnika, ne bodo objavljene. 

mailto:jozem@siol.net
mailto:amset@mrak.si


Seja Občinskega sveta 
17. januarja Letošnji proračun težak 2 244 milijonov 

Občinski svetniki v novi sejni dvorani na prvi seji v letošnjem letu, na kateri so 
sprejemali občinski proračun. (I) 

Na dnevnem redu je bila ena s a m a 
točka: proračun 2 0 0 2 . V uvodnem 
delu je župan Janez Lesjak predstavil 
s t rukturo p red laganega p r o r a č u n a . 
Prihodki so: davčni 6 0 %, nedavčni 2 4 
%, kapitalski 9 % in transferni 7 %. 
Poraba je: družbena 4 8 %, komunalna 
3 3 %, splošna 17 % in urejanje prosto
ra 2 %. Glede na funkcionalna področ
ja je 3 2 % pro računa n a m e n j e n o 
predšolski vzgoji in osnovnemu šol 
stvu, 24 % gospodarstvu, 16 % javni 
upravi, 8 % požarni varnost i , 7 % 
stanovanjski dejavnosti, 7 % športu , 
kulturi in dejavnosti neprofitnih organi
zacij, 4 % social i , 1 % zdravstvu in 1 % 
redu ter varnosti. V zvezi z zdravstve
nim domom je župan povedal, da nje
gova adaptacija ni možna, cena nove
ga pa bi bila - po lanskih cenah -
6 0 0 milijonov, zato se bo lahko gradil 
čez dve, tri leta. 

V splošni razpravi je predsednica 
Odbora za d r u ž b e n e dejavnost i 
Angelca Likovič (SDS) predlagala, da 
se v proračun dodajo projektni doku

mentacij i za OS Žalna in Knjižnico 
Grosupl je , š tudi ja izvedlj ivosti O Š 
Polica ter preureditev vhoda v telovad
nico šole LA ob Adamičevi cest i , izpusti 
pa se naj projektna dokumentaci ja za 
prizidek OŠ Šmarje, ker pride po pro
gramu na vrsto leta 2 0 0 4 . V zvezi z 
odpravl janjem napak v stavbi šole 
Brinje, ki bo stalo 12 milijonov tolarjev, 
pa je zahtevala, da se ugotovijo krivci. 

Glede na pomisleke Vere Šparovec 
(SDS) o izgradnji vrtca v novi stavbi OŠ 
Št.Jurij brez analiz dejanskih potreb, je 
Jože Košir (samostojni) predlagal 
recenzi jo projekta. Mat jaž Trontelj 
(SLS+SKD) pa je opozoril na tri vari
antne rešitve: izgradnjo vrtca pri Domu 
starejših, preselitev občinske knjižnice 
na drugo lokaci jo in preureditev 
Kulturnega doma. 

V zvezi z načr tovan im odkupom 
trgovine Vele za potrebe vrtca je župan 
pojasnil, da je za 2 0 1 0 m 2 zemljišča, 
od katerega je zaz idanih 5 0 7 m 2 , 
dogovorjena cena 9 2 mili jonov, 
adaptaci ja v 6 igralnic pa naj bi stala 

Župan in njegovi sodelavci v novi občinski sejni dvorani 

3 0 milijonov. Vrtec za 1 0 0 otrok naj bi 
deloval do razširitve osnovne šole LA. 
Glede Knjižnice Grosuplje je župan 
povedal, da razpolaga z 2 0 0 m 2 , po 
normativih pa bi jih morala imeti 8 0 0 
m 2 . Tretjina Koščakove hiše je sicer še 
v postopku denacionalizaci je, zato jo 
bo treba odkupiti , vendar je lokacija za 
knjižnico odl ična, hiša pa se da adap
tirati in tudi dograditi. 

Dopolnitve oziroma spremembe pro
računa 2 0 0 2 je predlagalo 9 svetnic 
oziroma svetnikov. Matjaž Trontelj: več 
sredstev za delovanje Študentskega 
kluba Groš, 0 ,3 milijona za alarmno 
varovanje šmarskega Turnčka (spreje
to: 5 0 % investicije) in 0 ,5 milijona za 
znanstvene raziskave v zvezi s 500- let -
nico šolstva v Šmarju (sprejeto). 

Mi lena Lunar (ZLSD): več denarja 
Grošu in Društvu prijateljev mladine, 
denar za raziskavo šmarske pretek
losti, za urejanje stavbnih zemljišč v 
Šmar ju , za avtobusno posta ja l išče 
Šmarje 2 milijona (sprejeto), za ure
ditev jedra Šmarja, za cestno razsvet
ljavo v Šmarju 0 , 3 milijona (sprejeto), 
za štipendije za nadarjene dijake in 
študente 3 , 5 milijona (sprejeto), za 
vežico v Šmarju (že upoštevano), za KS 
Šmarje še 6 milijonov, ker da jih je 
občina dolžna; proti kritju izgube JKP 
Grosuplje, proti f inanciranju preure
ditve kotlovnice Grosuplje; ureditev 
izteka Prečne poti in sprehajalne poti 
ob Grosupeljščici pa spada v proračun 
KS Grosuplje. 

Matevž Vidic (SLS+SKD) : za 
zemljišče nove OŠ Polica 4 milijone, za 
modern izac i jo ceste P o l i c a - S p . 
Brezovo (sprejeto), za mrliško vežico v 
Troščinah (že urejeno). 

Andreja Smol ič (LDS): več za 
Knjižnico Grosuplje, za mladinski refe
rat na občini , več za mlade in društva 
(sprejeto), 10 milijonov za odkupov 
prostorov Groša, za ureditev poti ob 
Grosupel jščic i , ker jo uporabljajo tudi 
otroci. 

Božo Predalič (SDS): za postopni 
odkup nogometnega igrišča Grosuplje, 
za kinološko društvo 0 , 3 6 mili jona, za 
razvoj dopolnilnih dejavnosti na kmeti 
jah 1 milijon, za Zeleni val, kabelsko 
televizijo in občinski časopis skupaj še 
2 milijona (sprejeto), za športnike z 
iz jemnimi dosežk i 0 , 5 mi l i jona. 
Predalič je tudi vprašal , kako da naj bi 
zasebno podjetje Želva dobilo 4 , 5 mi
lijona investicijskega transferja? 

Župan Janez Lesjak je pojasnil, da je 
Želva sicer zasebno podjetje, vendar 
ima državno koncesijo za ukvarjanje z 
duševno prizadetimi. Po zaslugi Želve 
lahko prizadeti del dneva preživijo v 
organiziranih delavnicah. 

Peter Verlič (SDS): kako da se 1 6 5 

FINANČNI NACRTI KRAJEVNIH SKUPNOSTI 
V občini Grosuplje je deset KS. V 

letu 2 0 0 2 naj bi iz občinskega pro
računa prejele 6 6 milijonov, iz lastnih 
virov ali iz "prihrankov" pa 4 2 mili
jonov. Skupaj naj bi torej razpolagale s 
1 0 8 milijoni tolarjev. Glavni izdatki KS 
so javna razsvetljava, vzdrževanje kra
jevnih cest, pokopališč in vežic ter pod
piranje krajevnih nepridobitnih organi
zacij , nekatere pa imajo še druge, 
posebne načrte. 

F inančno največje načrte imata dve 
manjši K S , in sicer Polica 2 6 mili
jonov, od katerih naj bi dobrih 10 mili
jonov pr ispeval i krajani s a m i , in 
Račna 2 3 milijonov, od katerih naj bi 
5,5 milijona dobili s samopr ispevkom, 
1 3 milijonov pa imajo prihranjenega iz 
preteklega leta. Najvišja proračunska 
postavka K S Pol ica so podrobneje 
nedoločene "novogradnje, rekonstruk
cije in adaptaci je" , ki naj bi veljale 2 1 
milijonov, najdražja želja KS Račna: 
nakup zemljišča za novo šolo pa naj bi 
veljal dobrih 9 milijonov. 

K S Grosupl je , največja v obč in i , 
načrtuje 1 8 , 5 milijona porabe, med 

drugim za plačilo elektrike 4 7 5 javnih 
sveti lk 5 , 5 mi l i jona, za razšir i tev 
razsvetljenosti v Levstikovi, Veselovi in 
Jurčičevi 3 milijone ter za oznake ulic 
na kandelabrih 1 milijon 

KS Š m a r j e - S a p načrtuje 9 ,5 mili 
jona sredstev: za javno razsvetljavo naj 
bi porabili 3 , 1 milijona, za pokopališče 
2 mili jona, za delovanje sveta KS pa 
3 , 2 mili jona. 

K S Sp. Sl ivnica načrtuje 8 ,2 milijon 
pr ihodka , kar bodo poleg drugega 
porabi l i za špor tno - rekreac i j sko 
središče, ureditev avtobusnega posta
jal išča, nadaljevanje izgradnje kana
lizacije in za posodobitev pokopališča. 

K S Ža lna načr tu je 7 , 1 mil i jona 
porabe, od tega za javno razsvetljavo 
2 ,8 mili jona, za vzdrževanje krajevnih 
cest pa 1,8 mili jona. 

KS Škocjan načrtuje 6 ,4 milijona 
porabe, in sicer največ za dokončno 
ureditev vež ice , za ureditev jedra 
Rožnika, za avtobusni postajališči v 
Škoc janu in Vel . L i p I j e n i h ter za 
razširitev javne razsvetljave v Škocjanu 
in Mal . Lipljenih. 

K S Št.Juri j načrtu je 4 , 5 mil i jona 
porabe, KS Mlačevo načrtuje 3 ,7 mili 
jona porabe, s katerimi naj bi poleg 
drugega uredil i pokopa l i šče v 
Boštanju: obodni zid, živo mejo, parkir
išče, načrt za novi del , K S Nova Gora 
pa načrtuje 1,76 milijona porabe, in 
sicer za vzdrževan je in izbol jšanje 
javnih poti. 

J. Muller 

ZAHVALA 
Iskreno se zahvaljujemo 

vaščanom, vsem gasilcem 
in ostalim, ki so nese
bično, požrtvovalno poma
gali pri gašenju in reševan
ju gospodarskega poslop
ja. 

družina Vidic, 
Velika Stara vas 

Občinski svetniki v novi sejni dvorani na prvi seji v letošnjem letu, na kateri so 
sprejemali občinski proračun. (II) 

mili jonov n a m e n s k i h sredstev J K P 
porablja nenamensko, za zapornici na 
železniškem prehodu na Cikavi 0 , 5 
milijona (sprejeto), za javno razsvetlja
vo na cesti Škof l j i ca -Šmar je 0 , 5 mili 
jona (sprejeto), za študijo o prometu v 
občini 3 milijone (že v proračunu), za 
zamenjavo azbestnih vodovodnih cevi 
10 milijonov (sprejeto), za delovanje 
svetniških skupin 3 milijone, za gorniš-
ki klub Limberk 0 ,5 mili jona, šolski 
prevozi iz Gajnič in Tlak naj se tudi 
izvajajo, ne le plačujejo. 

Pavel Štrubelj (SLS+SKD): 10 mili 
jonov več za K S , za dopo ln i lno 
dejavnost na kmetijah 3 milijone, za 
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nabavo hladilnikov kmetom 2 milijona 
(sprejeto), sproščeni depoziti kreditov 
za drobno gospodarstvo naj se upora
bijo za nove kredite (sprejeto). 

Jože Intihar (LDS): za promocijo KS 
Škocjan in cerkve v Škocjanu 0 ,3 mili 
jona. 

Božidar Gabrijel (LDS): za preure
ditev dostopa v telovadnico OŠ ob 
Adamičevi 10 milijonov (sprejeto). 

Po u ravnotežen ju pr ihodkov in 
odhodkov je svet po 10 urah razprav 
sprejel p ro račun obč ine Grosupl je : 
2 2 4 4 milijon tolarjev. 

J. Muller 
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Delo Odbora za družbene dejavnosti 
občine Grosuplje v letu 2001 

PROGRAM SAPARD 
V skladu s Statutom občine Grosuplje in 

Poslovnikom občinskega sveta je Odbor za 
družbene dejavnosti posvetovalno telo 
občinskega sveta. Njegova glavna naloga 
je, da na svojem področju, ki pa je izredno 
obširno (predšolska vzgoja, področje 
osnovnega šolstva, glasbene šole, 
knjižnične dejavnosti, zdravstvenega varst
va, socialnega varstva, kulture, športa, tur
izma...) pripravlja analize stanja, ugotavlja 
kakovost dela in racionalno rabo finančnih 
sredstev iz občinskega proračuna. Zelo 
pomembna naloga je tudi ugotavljanje in 
načrtovanje potreb po novih investicijah na 
omenjenih področjih. 

Znana je ugotovitev, da smo z investici
jami na področju družbenih dejavnosti v 
naši občini v velikem zaostanku. Kot 
predsednica omenjenega odbora se v 
polni meri zavedam, da je naša naloga in 
odgovornost velika. Te odgovornosti se 
zavedajo tudi vsi člani odbora, ki se redno 
udeležujejo sej, se poglobijo v posamezne 
vsebine in skupaj pripravljamo predloge, ki 
jih obravnava občinski svet. 

V letu 2 0 0 1 smo imeli 1 1 sej Odbora za 
družbene dejavnosti, od tega 4 izredne 
seje. Na izrednih sejah smo obravnavali 
naslednje vsebine: 

- uspehi in problemi predšolske vzgoje, 

- komuna za odvisnike v Škocjanu, 
- uspehi in problemi osnovnih šol in glas
bene šole in 
- uspehi in problemi športa v občini 
Grosuplje. 
Vse seje so bile sklepčne, razen zadnje v 
letu 2 0 0 1 (13. decembra), katero smo 
ponovili 1 4 . 1 . 2 0 0 2 . 

Program dela Odbora za družbene 
dejavnosti, ki smo si ga zastavili za leto 
2001, smo v glavnem realizirali. Za obrav
navo nam so ostala še tri področja, ki smo 
jih prenesli v program za leto 2 0 0 2 : 

- uspehi in problemi interesnih dejavnosti 
mladih v naši občini, 
- uspehi in problemi Zveze kulturnih orga
nizacij in Občinske turistične zveze, 
- uspehi in problemi na področju skrbi 
družinam in starejšim občanom in 
občankam. 

Omenjene vsebine bomo obravnavali v 
prvih mesecih leta 2 0 0 2 . 

Tudi v zadnjem letu mandata si želim, 
da bi člani in članice Odbora za družbene 
dejavnosti z enako zagnanostjo in priprav
ljenostjo aktivno sodelovali na sejah, saj 
nas tudi v tem letu čakajo odgovorne 
naloge. 

Predsednica Odbora za družbene 
dejavnosti Angelca Llkovlč 

Plan investicij na področju družbenih 
dejavnosti v občini Grosuplje 

za naslednje štir i letno obdobje 
Občinski svet občine Grosuplje je na 

svoji seji 2 9 . 3 . 2 0 0 0 obravnaval in 
sprejel P lan investici j v obč in i za 
obdobje 2 0 0 0 - 2 0 0 4 . Plan sta pripra
vili in ga dali v obravnavo svetniški 
skupini S K D - S L S in SDS . Načrt razvo
jnih nalog občine Grosuplje, v katerem 
je bil tudi plan investicij, ki so ga 
pripravile strokovne s lužbe obč ine , 
svetniki takrat nismo potrdili. 

Po novi zakonodaji pa mora biti 
Načrt razvojnih nalog s programom 
investici j sestavn i del p ro računa 
občine. Pri pripravi osnutka proračuna 
za leto 2 0 0 2 so strokovne s lužbe 
pripravile tudi Načrt razvojnih nalog 
občine za obdobje 2 0 0 1 - 2 0 0 5 . 

Oba dokumenta je Odbor za 
d ružbene dejavnosti zelo natančno 
proučil. Ugotovili smo, da je vrstni red 
investicij na področju osnovnega šolstva 
v Načrtu razvojnih nalog usklajen s spre
jet im p lanom investicij. Odbor za 
družbene dejavnosti je na novo pripravil 
podroben program investicij na področju 
družbenih dejavnosti za posamezno leto 
od 2 0 0 1 do 2 0 0 5 , ki naj bi bil vključen 
v Načrt razvojnih nalog obč ine za 
naslednje štiriletno obdobje. 

V program investici j s m o po leg 
intenzivne gradnje podružničnih šol 
vključili tudi investicije na področju 
p redšo lske vzgoje, zdravstvenega 
varstva in knjižnične dejavnosti. Na 
sejah Odbora, kjer s m o obravnavali 
omenjeno problematiko smo ugotovili, 
da morajo investicije potekati vzpored
no, saj so problemi enako pereči na 
vseh omenjenih področjih. 

Investicije na področju družbenih 
dejavnost i m o r a m o pospeši t i iz 
naslednjih razlogov: 

- Na področju predšolske vzgoje 
čaka za sprejem v vrtec okoli 1 0 0 
otrok v starosti od 1-3 let. Vsi pa se 
zavedamo, da je prav to obdobje za 
nadaljnji razvoj otroka izrednega po
mena, zato je naša skupna skrb, da 
zagotovimo prostore, kjer se bo lahko 
kvalitetno izvajal vzgojnoizobraževalni 
program. 

- Na področju osnovnega šolstva je 
pred nami uvajanje 9-letne osnovne 
šo le , začetek v šo lskem letu 
2 0 0 3 / 2 0 0 4 naše podružnične šole pa 
imajo izredno slabe pogoje za delo. 

- Na področju zdravstvenega varstva 
bodo inšpekci jske s lužbe v celot i 
zaprle in prepovedale dejavnost, če ne 
bomo takoj aktivno pričeli z reševan
jem in zagotavljanjem ustreznih pogo

jev dela. 
- Na področju knjižnične dejavnosti 

je nujna razširitev in adaptaci ja obsto
ječe knjižnice. 

Na 3 4 . redni seji Občinskega sveta 
občine Grosuplje smo obravnavali pro
račun občine za leto 2 0 0 2 in Načrt 
razvojnih nalog za naslednje štiri letno 
obdobje. Svetniki smo oba dokumenta 
sprejeli, a s posebnim sk lepom, da 
Načrt razvojnih nalog ponovno obrav
navamo na seji v mesecu februarju in 
ga po potrebi dopolnimo. 

Kot p redsedn ica Odbora za 
d r u ž b e n e dejavnost i si bom zelo 
prizadevala, da plan investicij v Načrtu 
razvojnih nalog ostane tak, kot ga je 
pripravil Odbor za družbene dejavnos
ti . Upam, da se bodo vsi svetniki s tem 
strinjali. Po tem programu bomo v 
naslednjih štirih letih izpeljali nasled
nje investicije: 

- nov vrtec na lokaciji trgovine Vele -
Mrzle njive, 
- prizidek k vrtcu v Šmarju - Sapu (dva 
oddelka), eden za potrebe vrtca, drugi 
za potrebe OŠ, 

- nova podružnična šola Št. Jurij, 
- nova podružnična šola Žalna, 
- Nov zdravstveni d o m (prva faza 
urgentni in splošni oddelek). 
- Adaptac i ja in razšir i tev Knj i žn ice 
Grosuplje. 

To so zahtevne naloge. In prav zato 
bi morali biti vsi porabniki občinskega 
proračuna pripravljeni varčevati , saj se 
bo le tako lahko povečal delež sred
stev za investicije. Tudi na področju 
investicijskega vzdrževanja naj bi izva
jali le najnujnejše. To pa bomo dosegli 
le, če si bomo vse svetnice in svetniki 
občinskega sveta enotni , da so naše 
skupne prioritete v naslednjem štirilet
nem obdobju investicije na področju 
družbenih dejavnosti. 

Predsednica Odbora za družbene 
dejavnosti občine Grosuplje 
Angelca Llkovlč 

Na podlagi Uredbe o ukrepih struk
turne politike programa razvoja podeželja 
2 0 0 0 - 2 0 0 6 (SAPARD) (Ur. 1.107/2001), 
je bil v petek 11 .01 .2002 objavljen Javni 
razpis za zbiranje vlog za dodelitev 
nepovratnih sredstev iz programa 
SAPARD. To je program, ki ga ES nudi 
članicam kandidatkam za vstop v ES za 
izboljšanje konkurenčnosti kmetij in pre
delovalne industrije pred vstopom v EU. 

Že na začetku naj povem, da so pogoji 
za pridobitev sredstev precej strogi. 
Namen tega programa je predvsem ta, 
da se seznanimo z načinom vlaganja in 
vsemi pogoji, kako pridobiti sredstva ES. 
Poleg tega pa spoznati vse potrebne evi
dence, ki jih je potrebno voditi, z načinom 
kontrole nad izvajanjem in sprotnega pre
verjanja pravilnosti oz. nepravilnosti. 

V programu za obdobje 2 0 0 0 2 0 0 6 so 
sredstva namenjena podpori 5 ukrepov 
in sicer: 

UKREP L: 
naložbe v kmetijska gospodarstva ( zne
sek v letu 2 0 0 2 : 7 3 1 . 2 5 9 . 0 0 0 SIT) 

Ukrep II.: 

naložbe v predelavo in trženje kmetijskih 
in ribiških proizvodov (v letu 2 0 0 2 : 
835.725.000SIT) 

Ukrep III.: 
gospodarska diverzifikacija na kmetijah 
(292.515.000 SIT) 

UKREP IV.: 
razvoj in izboljšanje infrastrukture na 
podeželju ( 2 0 8 . 9 3 1 . 0 0 0 SIT) 

UKREP V.: 
tehnična pomoč je še naslednji ukrep. 

Kmetom oziroma kmetijskim gospo
darstvom (fizičnim osebam), sta 
neposredno namenjena 2 ukrepa. Za ta 
dva ukrepa so v nadaljevanju navedeni 
predvsem izločilni ukrepi, ker verjamem, 

da ste vsaj deloma že seznanjeni z 
izhodiščnimi pogoji preko ostalih medijev 
(TV in radio, Kmečki glas, ...). Za vsa 
dodatna pojasnila se vedno lahko posve
tujete z vašo kmetijsko svetovalno službo 
(Ana Pavčič, tel.: 787 2 5 9 4 ). 

UKREP I: 
sredstva za naložbe v novogradnje in 

adaptacije objektov ter nakup opreme in 
mehanizacije na živinorejskih kmetijah. 

Na območjih, kjer so omejeni dejavniki 
za kmetijstvo, je sofinanciranje 5 0 %, na 
drugih območjih pa 4 0 %.. Sredstva se 
dodelijo, če najnižji znesek za sofinan
ciranje ni nižji od 3 . 0 0 0 . 0 0 0 SIT. Nakup 
mehanizacije ne more biti samostojna 
investicija. Najvišja priznana vrednost na 
stroj je 8 MIO SIT. 

Najbolj omejujoči in izločilni pogoji za 
upravičence za ukrep I so: 

- upravičenec mora imeti končano naj
manj srednjo poklicno kmetijsko šolo oz. 
glede na proizvodnjo usmeritev drugo 
srednjo poklicno šolo, to je srednja živils
ka šola ali srednja veterinarska šola; 

- upravičenec mora biti mlajši od 4 0 let; 
- kmetijsko gospodarstvo mora imeti v 

uporabi najmanj 8 ha njiv ali vrtov ali za 8 
ha primerljivih kmetijskih površin, v 
skladu s predpisi o dedovanju kmetijskih 
zemljišč, od tega mora imeti v primeru fi
zičnih oseb nosilec kmetijskega gospo 
darstva vsaj polovico zemljišč v svoji lasti. 

UKREP III: 
sredstva za naložbo v stacionarni turi

zem na kmetiji (gospodarska dizerfikacija 
na kmetiji) 

Ta ukrep predvideva sredstva za novo
gradnjo in adaptacijo objektov, nakup 
opreme in sredstva za izgradnjo in 
adaptacijo ter nakup opreme in sredstva 
za opravljanje domače obrti. Sredstva se 

dodelijo v obliki nepovratnih sredstev v 
višini 5 0 % priznane investicije, ki mora 
biti najmanj 4 MIO SIT. 

Najbolj izločilen pogoj pri tem ukrepu 
je, da se mora kmetija nahajati na 
območju enega izmed projektov regional
nega razvoja, ki jih odobri Ministrstvo. 

Upravičenci lahko dobijo sredstva za 
isto investicijo samo iz enega ukrepa. 

Sredstev se ne dodeli za upravičencu, 
ki je za isti namen, kot ga navaja v vlogi 
za pridobitev sredstev programa, že prejel 
sredstva MKGP ali sredstev ES. 

Opozoriti moram, da upravičenec ne 
sme začeti z izvedbo investicije oz. pričeti 
z deli pred izdajo sklepa o dodelitvi sred
stev. 

Vsi, ki izpolnjujete naštete pogoje, se 
obrnite na kmetijsko svetovalno službo, 
da se podrobneje pogovorite o možnostih 
in ostalih pogojih. Za vse ostale, ki ne 
izpolnjujete naštetih pogojev pa naj 
povem, da se letos obeta razpis za 
pomoč pri investicijah tudi na nacional
nem nivoju. Za ta namen je v proračunu 
rezerviranih več sredstev. Razpisni kriteri
ji bodo po začetnih informacijah milejši in 
sredstva dostopnejša (t.i. ribniški sklad, ki 
ga marsikateri med vami že pozna). 

Toliko na kratko, več o razpisu lahko 
preberete tudi v 6. številki Biltena 
Kmetijsko gozdarske zbornice, ki ste jo v 
decembru prejeli na dom, in v drugih 
časopisih. 

Na območju občine Grosuplje zaenkrat 
vseh predvidenih pogojev med tistimi, ki 
trenutno investirajo, seveda ne izpolnjuje 
nihče, kar pa ne pomeni, da v bližnji pri
hodnosti ne bo povsem drugače. Kmetije 
našega območja so dokaj visoko produk
tivne in imajo priložnost dostopa tudi do 
sredstev Sapard, samo nekaj izobrazbe 
in pa poguma pa bo. 

Pripravila: A. Pavčič 

JAVNA RAZGRNITEV OSNUTKA ODLOKA 0 SPREMEMBAH 
IN DOPOLNITVAH PROSTORSKEGA PLANA OBČINE GROSUPLJE 

V mesecu januarju je v prostorih 
občine Grosuplje in posameznih kra
jevnih skupnosti potekala javna razgr
nitev osnutka prostorskega plana občine 
Grosuplje (uradno: Osnutek odloka o 
spremembah in dopolnitvah prostorskih 
sestavin Dolgoročnega in Srednjeročne
ga plana občine Grosuplje, sprememba 
2 0 0 1 - vloge občanov). 

S postopkom spremembe pros
torskega plana je občina Grosuplje 
začela v drugi polovici leta 2 0 0 1 , kmalu 
po tem, ko se je zaključil postopek spre
jemanja zdaj veljavnega prostorskega 
plana (Uradni list RS. Št. 21/2001) . 
Sprememba prostorskega plana ne pri
naša sprememb v strategiji urejanja pros
tora. Za postopek spremembe pros
torskega plana se je občina odločila na 
osnovi izredno velikega števila oddanih 
individualnih vlog, katerih se je v obdobju 
med junijem 1 9 9 8 in aprilom 2 0 0 1 
nabralo nekaj manj kot 6 0 0 . V postopku 
izbire izvajalca Sprememb prostorskega 
plana je bilo na osnovi referenc s področ
ja dela in ponudbene cene izbrano pod
jetje Ljubljanski urbanistični zavod. 

V času javne razgrnitve osnutka pros
torskega plana so bile po posameznih 
krajevnih skupnostih organizirane javne 
razprave. V uvodu so bili krajani 
obveščeni o samem postopku spreje
manja prostorskega plana in o načinu 
reševanja njihovih vlog. V času javne raz
grnitve so imeli predlagatelji sprememb 
možnost, da podajo pripombe, predloge 
in dodatne utemeljitve k že podanim 
vlogam. Pripravljalci plana bodo o prejetih 

pripombah in predlogih pripravili predlog 
stališč, do katerih se bo opredelil občins
ki svet. K tako dopolnjenemu osnutku 
plana je potrebno pridobiti soglasja vseh 
pristojnih ministrstev in organizacij, uskla
jen predlog pa predati v potrditev Vladi 
republike Slovenije. Potem ko plan potrdi 
na svoji seji še Občinski svet občine 
Grosuplje, se Odlok o spremembah in 
dopolnitvah prostorskega plana objavi v 
Uradnem listu RS. 

K osnutku odloka o spremembah in 
dopolnitvah plana so pripravljalci pripravili 
obrazložitev, ki je na vpogled tudi po 
posameznih krajevnih skupnostih, v 
bistvenih točkah pa je bila podana tudi na 
posameznih javnih razpravah. Poleg 
osnovne metodologije dela, ki je pred
pisana s prostorsko zakonodajo in podrob
nejšimi navodili za pripravo planske doku
mentacije, je pri pripravi odgovorov na 
posamezne vloge potrebno upoštevati tudi 
predhodne pogoje pristojnih soglasodajaf 
cev. Podana je bila tudi obrazložitev plan
skih kart, ki so zaradi različnih tem, katere 
moramo v občinskih prostorskih planih 
voditi kot obvezna republiška izhodišča, 
vsebinsko zelo kompleksne. 

V času javne razgrnitve je bilo na Urad 
za prostor občine Grosuplje oddanih 
nekaj manj kot sto pripomb. Večinoma se 
nanašajo na negativno rešene vloge, v 
nekaterih primerih pa gre za pripombe, ki 
nasprotujejo predlaganim spremembam, 
kot npr. spremenjeni trasi 1 1 0 kV 
daljnovoda na trasi Grosuplje - Trebnje, 
podanim predlogom za zazidljivost s 
strani občine ipd. Pogosti so predlogi za 

preoblikovanje prvotno podane zahteve, 
npr. na manjšem delu zemljišča ali na 
drugem zemljišču, kadar je prosilec podal 
vlogo za spremembo namenske rabe na 
več parcelah. Velik del krajanov je podalo 
vloge za spremembo namenske rabe na 
tistih zemljiščih ali delih zemljišč, kjer bi 
sprememba predstavljala novo razpr
šeno gradnjo, ki po veljavni zakonodaji ni 
dovoljena. Če pa se s pripombo izkaže, 
da gre za zaokrožitev funkcionalnega 
zemljišča že obstoječe razpršene gradnje 
(stare samotne kmetije, legalizacije iz 
začetka devetdesetih, objekti, ki so bili 
zgrajeni pred letom 1967 ipd.) so manjše 
povečave že obstoječih zazidalnih 
parcele le mogoče. V času javne razgr
nitve seje izkazalo, da krajani objektov, ki 
so zgrajeni na osnovi veljavnih dovoljenj, 
pogosto niso dali vrisati v katastrski 
načrt. Kadar je pripombi priloženo vel
javno gradbeno dovoljenje, bodo taki 
objekti vrisani v dopolnjenem osnutku 
prostorskega plana s pripadajočim stavb
nim zemljiščem. V primerih, kjer 
pripombe zahtevajo večje širitve naselij in 
je to v skladu z interesi posameznih skup
nosti, bodo predlogi širitev ureditvenih 
območij utemeljeni s posebnimi strokovn
imi podlagami, ki morajo poleg demograf 
skih kazalcev upoštevati analize 
naselitvenih in prostorskih vzorcev, 
osnovne parametre komunalnega urejan
ja, ipd. Pripravljavci morajo pripraviti pred
log do stališč pripomb v času 4 5 dni tako, 
da bodo prvi delovni odgovori znani 
konec marca. 

Sandra Fatur, vodja urada za prostor 

KREDITIRANJE KMETIJSTVA V OBČINI GROSUPLJE 
Občane občine Grosuplje, ki se ukvarjajo s kmetijsko 

dejavnostjo, obveščamo, da je bil v občinskem glasilu 
Grosupeljski odmevi v mesecu novembru objavljen VII. 
razpis za dodelitev posojil iz sredstev občinskega pro
računa za področje kmetijstva v občini Grosuplje. V 
razpisu so bili natančno navedeni pogoji, ki sicer osta
jajo nespremenjeni, razen obrestne mere, ki se je po 
sklepu župana Občine Grosuplje na pobudo komisije za 

dodelitev posojil iz sredstev občinskega proračuna za 
področje kmetijstva v Občini Grosuplje znižala, in sicer 
iz TOM+1,9 % na TOM+0,0 %. Navedene pogoje iz VII. 
razpisa morajo prosilci razpisanih sredstev izpolnjevati. 
Prav tako je bil objavljeni tudi način pridobitve sredstev 
posojila in potrebna dokumentaci ja, ki mora biti 
priložena vlogi za dodelitev sredstev. Sredstva posojila 
so še na razpolago, zato vse zainteresirane za prido

bitev navedenih sredstev posojila obveščamo, da lahko 
vlogo z vso potrebno dokumentacijo oddajo na naslov: 
Občina Grosuplje, Taborska 2, 1 2 9 0 Grosuplje. Vse 
dodatne informacije v zvezi z dodelitvijo sredstev poso 
jila zainteresirani dobijo na telefonski številki 7 8 8 8 - 7 8 3 
oz. neposredno na prej navedenem naslovu. 

Urad za gospodarstvo In družbene 

dejavnosti Občine Grosuplje 



4. KONGRES LIBERALNE 
DEMOKRACIJE SLOVENIJE 
Č e t r t e g a k o n g r e s a L ibe ra lne d e m o k r a c i j e S loven i je , ki je poteka l v 

s o b o t o , 2 6 . in nede l jo , 2 7 . j anuar ja 2 0 0 2 v P o r t o r o ž u , s e je u d e l e ž i l o tud i 
5 de legatov in de legatk o b č i n s k e g a o d b o r a L D S Grosup l je . V č a s u t ra janja 
k o n g r e s a , ki je bil d e l e ž e n i z jemno ve l ike m e d i j s k e pozornost i , s m o s e d e l 
egat i in d e l e g a t k e 0 0 LDS Grosup l je ude lež i l i v seh p r o g r a m s k i h s k u p i n k o n 
g r e s a k a k o r tud i p lenarn ih z a s e d a n j . 

Na volitvah novega vodstva stranke je bil za predsednika stranke znova izvol
jen dolgoletni predsednik stranke in predsednik Vlade Republike Slovenije dr. 
Janez Drnovšek. M e d štirimi kandidati za dve podpredsedniški mesti pa sta 
večinsko podporo delegatov kongresa že v prvem krogu prejela f inančni minister 
mag. Anton Rop in vodja poslanske skupine LDS v Državnem zboru Anton Anderlič. Za 
generalnega sekretarja stranke pa je bil izvoljen Peter Jamnikar, ki ga je za to funkcijo, 
med drugimi, predlagal tudi občinski odbor LDS Grosuplje. 

Pri volitvah članov in članic Sveta stranke, kije glavni odločitveni organ stranke med 
dvema kongresoma, smo Grosupeljčani imeli kandidatko in kandidata. Svet stranke v 
prejšnji sestavi je predlagal dr. Metko Mencin-Čeplak kot kandidatko za članico Sveta 
na listi Sveta stranke, medtem koje kot kandidat iz 4. volilne enote nastopil dr. Miroslav 
Kranjc. 

Na tajnem glasovanju sta oba naša kandidata dobila večinsko podporo vseh dele
gatov in delegatk Kongresa in s tem postala člana novega Sveta Liberalne demokraci
je Slovenije. Ker pa je s spremembami Statuta LDS, ki so bile sprejete na Kongresu, 
postal član Sveta stranke tudi Uroš Gruden, vodja lokalne pisarne LDS s sedežem v 
Grosupljem, ima sedaj občinski odbor LDS Grosuplje v tem organu stranke kar tri pred
stavnike. 

Seveda tako dober volilni rezultat ni zasluga le delegatov in delegatk iz Grosupljega, 
temveč tudi drugih občinskih odborov iz naše regije, ki so z združeno podporo našima 
kandidatoma in podporo spremembam statuta omogočili, da bo od sedaj tudi naša 
regija zelo dobro zastopana v tem pomembnem organu stranke. 

Na koncu naj omenimo še, da se je na kongresu LDS znova pokazalo, da je 
Liberalna demokracija Slovenije stranka z zelo velikim številom močnih in uglednih 
osebnosti, ki imajo voljo, znanje in možnosti, da v sodelovanju z drugimi političnimi 
opcijami, popeljemo Slovenijo v družbo najbolj ekonomsko uspešnih in socialno pra
vičnih držav, o čemer priča tudi število in vsebina sprejetih kongresnih resolucij in izjav. 

Več o poteku kongresa, kongresnih resolucijah in novem izvoljenem vodstvu stranke, 
si lahko ogledate na spletnih straneh Liberalne demokracije (www.lds.si). Vabimo pa 
vas tudi, da se nam pridružite na spletnih straneh občinskega odbora Grosuplje 
(www.grosuplie.lds.si). kjer se lahko prijavite na našo listo obvestil . 

dr. Miroslav Kranjc, predsednik 00 LDS Grosuplje 

ČLANI SLOVENSKE LJUDSKE 
STRANKE NA OBISKU V 

ZAVODU SV. STANISLAVA 

Občinski odbor SLS na obisku Zavoda sv. Stanislava. 

Predsednik občinskega odbora Slovenske ljudske stranke Grosuplje, g. Matjaž 
Trontelj, in člani občinskega odbora stranke smo v torek, 2 2 . januarja 2 0 0 2 , 
obiskali Zavod sv. Stanis lava v Šentv idu nad Ljubljano. Navzoče je sprejel direk
tor Zavoda dr. Anton Jamnik, ki je navzočim podrobneje in izčrpno predstavil 
ustanovo, ki združuje štiri delujoče enote v okviru Zavoda sv. Stanislava (Škofijs
ka klasična gimnazija, Jegličev dijaški d o m , Slovenski dom in Glasbena šola). S 
tem obiskom smo se želeli člani stranke SLS , ki ima v svojem programu velik 
poudarek prav na vzgoji in izobraževanju, podrobneje seznaniti z delovanjem te 
ustanove, k i j e v zgodovini s lovenskega naroda in Cerkve na Slovenskem pustila 
trajen pečat. 

Dr. Jamnik nam je povedal, da je Zavod v lanskem letu praznoval 1 0 0 let, 
odkar je škof Anton Bonaventura Jeglič 16. julija 1 9 0 1 blagoslovil temelji kamen. 
Povsem upravičeno lahko rečemo, da je bila pogumna in preroška poteza škofa 
Jegl iča, da ustanovi prvo slovensko gimnazijo, velikega kulturnega, verskega in 
državotvornega pomena. Leta 1 9 4 0 je na gimnaziji potekala zadnja redna matu
ra. M e d maturanti te generacije je maturo opravil kasnejši ljubljanski nadškof dr. 
Alojzij Šuštar. Prav na njegovo pobudo so po osamosvojitvi Slovenije obnovili in 
leta 1 9 9 3 spet odprli Zavod sv. Stanislava. Po besedah dr. Jamnika ima Zavod v 
vseh svojih enotah še vedno enako poslanstvo - vzgajati mlade v samostojne, 
pogumne in močne osebnosti ter tako mladim pomagati odkrivati veselje do živ
ljenja, da znajo za svoje cilje tudi nekaj žrtvovati , da so pri tem pogumni in močni 
ter si prizadevajo za skupno dobro. 

Za člane občinskega odbora SLS-a je bil omenjeni obisk vsekakor dobrodošel 
in zanimiv, saj smo se iz prve roke seznanil i s Škofijsko klasično gimnazijo ter 
širše spoznali dejavnosti Zavoda sv. Stanis lava, ki s svojo odgovornostjo in 
poslanstvom tvori vseslovenski narodni in nacionalni pomen ter tako omogoča 
širšim slojem slovenskega prebivalstva dostop do visokošolske izobrazbe. 

Tajništvo občinskega odbora Slovenske ljudske stranke Grosuplje 

Navzoče je nagovoril tudi vodja 
Kluba svetnikov SDS Grosuplje 
mag. Peter Verlič. 

SKUPAJ - MOČNEJŠI 
Grosuplje, 21. december - Koalicija 

Slovenija Je pred b l i ža joč imi se praz
niki pripravila prireditev, s katero Je 
obelež i la dan samostojnosti, zaže le la 
lepo praznovanje bož iča ter nazdravi
la novemu letu. Obiskovalci, več ino 
ma č lan i o b č i n s k i h odborov N.Si In 
SDS, so že s svojo š tev i l čnost jo vod
stvoma svojih strank na obč insk i In 
državn i ravni dali jasno s p o r o č i l o : 
Že l imo in zahtevamo, da delate sku
paj! Proslave sta se udelež i la tudi 
podpredsednik N.SI mag. Janez 
D r o b n l č In predsednik SDS Janez 
J a n š a . 

Po zapeti Zdravljici sta navzoče poz
dravila predsednika občinskih odborov 
N.Si in SDS , Mihael Kadunc in Božo 
Predalič. G. Kadunc je poudaril , da je 
koalicija Slovenija edino upanje, da se 
voz, ki je po letu 1 9 9 1 obtičal v blatu, 
končno premakne naprej. Izrazil je nav
dušenje nad tako številčno udeležbo, saj po njegovih besedah Družbeni dom v 
Grosupljem po osamosvojitvi Slovenije še ni bil tako poln. Tudi g. Predaliča 
tol ikšen obisk na prireditvah, ki jih organizira koalicija Slovenija, utrjuje v 
prepričanju, da si volivci želijo trdnejših vezi med sorodnimi st rankami. V sodelo
vanju med strankami N.Si, SLS in SDS, ki pa mora temeljiti na poštenju, pra
vičnosti in zaupanju, predsednik 0 0 S D S Grosuplje vidi edini porok za uspeh na 
bližajočih se lokalnih volitvah. V tem duhu je bilo z navdušenjem sprejeto tudi 
pozdravno pismo, ki g a j e poslal predsednik UO SLS Grosuplje M. Trontelj. V njem 
s e j e zavzel za tesnejše sodelovanje med strankami z desno politično usmeritvi 
jo. Na prireditvi so navzoče nagovorili še podpredsednik N.Si mag. Janez Drobnič, 
predsednik SDS Janez Janša ter vodja Kluba svetnikov S D S Grosuplje mag. Peter 
Verlič. 

Mag. Drobnič je orisal trenutno politično situacijo v državi , ko vladajoča koali
cija s svojo večino sprejema vse, karkoli se ji zahoče . Opozoril je, da tako rav
nanje vodi v samouničenje slovenskega naroda. 

G. Janša pa se je ozrl na prehojeno pot, orisal dogodke iz dni plebiscita ter 
poudaril , da se je Slovenija kljub drugačnim napovedim sorazmerno hitro in z 
malo žrtvami osamosvoji la ter postala polnopravna članica OZN. Pred njo so novi 
izzivi: Evropska skupnost in Zveza NATO. 

Mag. Verlič je spregovoril o delu Kluba svetnikov SDS Grosuplje. Zakl jučnega 
računa niso potrdili zaradi porabe sredstev, ki ni bila v skladu s programom let
nih investicij za obdobje 2 0 0 1 - 2 0 0 4 . Poudaril je, da svetniki SDS na sejah 
občinskega sveta skupaj s svetniki SLS konstruktivno sodelujejo in s svojimi 
predlogi prispevajo h kvaliteti dela. Pri tem se zavedajo, da so j im to nalogo zau
pali občani in občanke, ki so jih izvolili. Zato so imeli veliko pripomb tudi na Odlok 
o spremembah in dopolnitvah prostorskih sestavin dolgoročnega in sred
njeročnega plana občine Grosuplje. To je namreč odlok, ki je za občane in 
občanke izrednega pomena, saj nekaterim dovoljuje in drugim prepoveduje grad
njo, ki bi si jo želeli. "Svetniki SDS zahtevamo, da se pri tem vse pobude obrav
nava enakovredno, saj ne pristajamo, da bi v občini imeli več kategorij občanov," 
je zaključil mag. Verlič in požel gromek aplavz. 

V kulturnem programu je nastopil cerkveni pevski zbor Danica, recitatorji, otro
ci iz OŠ Brinje ter harmonikar Marjan Skubic. Prireditvi je sledilo d ružabno 
srečanje. 

Janez Plntar 

KAKO ŠE IZBOLJAŠATI DELO KRAJEVNIH 
SKUPNOSTI V OBČINI GROSUPLJE 

V občini Grosuplje imamo 10 KRAJEVNIH SKUPNOSTI: Grosuplje, Šmarje-Sap, Sp. 
Slivnica, Žalna, Mlačevo, Račna, Nova Gora, Polica, Št.Jurij in Škocjan. Nekatere so večje, 
druge manjše, prav vse pa imajo veliko želja, da izboljšajo življenje svojim krajanom in 
krajankam na vseh področjih delovanja. 

Krajevne skupnosti vodijo sveti KS, ki na začetku štiriletnega mandata izvolijo svoje
ga predsednika. In prav od aktivnega dela predsednika in celotnega sveta KS je odvisen 
uspeh posamezne krajevne skupnosti. Vsaka KS za vsako leto pripravlja program dela, 
ki ga posreduje županu občine. Župan s svojimi strokovnimi službami pripravi OSNUTEK 
proračuna za posamezno leto, v katerega vključi tudi delo v posameznih KS. 

V okviru Občinskega sveta občine Grosuplje delujejo tudi odbori: Odbor za gospo
darstvo (predsednik občinski svetnik Pavle Štrubelj), Odbor za prostor, komunalno infra
strukturo in ekologijo (predsednik občinski svetnik mag. Peter Verlič) ter Odbor za 
družbene dejavnosti (predsednica občinska svetnica Angelca Likovič). Na sejah vseh 
treh omenjenih odborov se skozi celo leto obravnavajo problematike s posameznega 
področja. 

Predsedniki odborov pa smo mnogo premalo seznanjeni s problematiko posamezne 
KS, saj nismo nikoli vabljeni na seje sveta KS, kar bi bilo izredno koristno, da bi bili pri
sotni, ko se obravnava tematika, ki sodi v posamezni odbor. Tudi župan občine Janez 
Lesjak, ko organizira zbore krajanov po posameznih KS, nikoli ne povabi nobenega 
predsednika odbora. 

Odbori, ki delujejo pri občinskem svetu, naj bi bili posvetovalno telo, ki za seje 
občinskega sveta pripravlja predloge iz posameznega področja. Delo bi moralo potekati 
timsko-povezano, le na ta način bi bili uspešnejši. Našemu županu pa so odbori v breme 
in jih ne obravnava kot enakopravne subjekte za dobro delo občinske uprave in 
občinskega sveta. 

Prav na zadnji seji občinskega sveta v mesecu decembru 2 0 0 1 smo sprejeli NAČRT 
RAZVOJNIH NALOG OBČINE GROSUPUE za naslednje štiriletno obdobje. Načrt se bo 
vsako leto po potrebi dopolnjeval in prav zato je zelo pomembno, da svetniki občinskega 
sveta, še posebej pa predsedniki odborov podrobno poznamo problematiko in plane 
posameznih KS. 

V letu 2 0 0 2 , ki smo ga komaj začeli, predlagam, da na seje svetov KS vabite člane 
občinskega sveta iz posamezne KS in seznanite tudi predsednike odborov, kadar se bo 
obravnavala vsebina, ki sodi v posamezni odbor. Le na ta način bo naše delo v bodoče 
bolj povezano in bodo tudi uspehi zagotovo boljši. 

Predsednik Odbora za prostor, komunalno Infrastrukturo In ekologijo 
mag. Peter Verlič 

Poslanec Državnega zbora RS 
JANEZ JANŠA 

vas vabi na pogovor 
v poslansko pisarno 

v ponedeljek, 4. marca 2002 

- od 14.00 do 15.30 ure v 
prostorih Zadružnega doma na 
Polici, 

- od 16.00 do 17.30 ure v 
prostorih Družbenega doma v 
šmarju^apu. 

Zarad i ž g o č e g a O d l o k a o s p r e 
m e m b a h in d o p o l n i t v a h p r o s 
t o r s k e g a p l a n a , ki je za o b č a n e in 
o b č a n k e i z rednega p o m e n a , sa j 
n e k a t e r i m dovo l ju je , d r u g i m p a 
prepovedu je g radn je , bo p o s l a n c a 
DZ R S g. J a n e z a J a n š o s p r e m l j a l 
o b č i n s k i s v e t n i k te r p r e d s e d n i k 
O d b o r a z a p r o s t o r , k o m u n a l n o 
i n f r a s t r u k t u r o in eko log i jo m a g . 
Peter Ve r l i č . S k u š a l v a m bo p o m a 
gati s s t r o k o v n i m i nasve t i . 

Vabljeni! 

SEZNAM splošnih aktov 
Občinskega sveta občine 

Grosuplje, 
objavljenih v Uradnem listu 

Republike Slovenije v mesecu 
oktobru, novembru in decem

bru 2001 

Pravilnik o denarnem darilu občine 
staršem novorojencev (Uradni list RS, 
št. 8 2 , z dne 19. 10. 2001) . 
Pravilnik o denarnih pomočeh iz pro
računskih sredstev občine Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 8 2 , z dne 19 . 10. 
2001) . 

Pravilnik o oddajanju poslovnih in 
upravnih prostorov v najem (Uradni list 
RS, št. 8 2 , z dne 19 . 10. 2001) . 
Spremembe in dopolnitve Pravilnika o 
dodeljevanju stanovanjskih posojil 
občine Grosuplje (Uradni list RS, št. 8 2 , 
z dne 19 . 10. 2001) . 
Odlok o spremembi odloka o proračunu 
občine Grosuplje za leto 2 0 0 1 (Uradni 
list RS, št. 8 4 , z dne 2 6 . 10. 2001) . 
Odlok o določitvi pomožnih objektov, 
naprav in drugih posegov v prostor, za 
katere ni potrebno lokacijsko dovoljenje 
na območju občine Grosuplje (Uradni 
list RS, št. 8 4 , z dne 2 6 . 1 0 . 2001) . 
Popravek Odloka o določitvi pomožnih 
objektov, naprav in drugih posegov v 
prostor, za katere ni potrebno lokacijsko 
dovoljenje na območju obč ine 
Grosuplje (Uradni list RS, št. 9 1 , z dne 
16. 1 1 . 2001) . 

Sklep o ukinitvi statusa javnega dobra v 
k.o. Grosuplje, Ponova vas in Slivnica 
(Uradni list RS, št. 9 6 , z dne 3 0 . 1 1 . 
2001) . 

Sklep o javni razgrnitvi osnutka odloka 
o spremembah in dopolnitvah pros
torskih sestavin dolgoročnega in sred
njeročnega plana občine Grosuplje za 
obdobje 1 9 9 6 - 2 0 0 0 , sp rememba 
2 0 0 1 (Uradni list RS, št. 1 0 3 , z dne 17. 
12 . 2001) . 

Sk lep o vrednosti točke za izračun 
nadomest i la za uporabo stavbnega 
zemljišča na območju občine Grosuplje 
(Uradni list RS, št. 1 0 8 , z dne 27. 12 . 
2001) . 

Sk lep o izhodiščni ceni za izračun 
sorazmernega dela stroškov opremljan
ja stavbnega zemljišča izven območja 
urejanja stavbnega zemljišča za občino 
Grosuplje (Uradni list RS, št. 1 0 8 , z dne 
27. 12 . 2001) . 

Pravilnik o meri l ih za določitev 
podal jšanega obratovalnega časa 
gostinskih obratov in kmetij, na katerih 
se opravlja gost inska dejavnost na 
območju občine Grosuplje (Uradni list 
RS, št. 1 0 8 , z dne 27. 1 2 . 2001) . 

Mamica^ J E 

http://www.lds.si
http://www.grosuplie.lds.si


PRORAČUN SPREJET PRAVOČASNO -
ALI BO TUDI NJEGOVO IZVAJANJE pravočasno? 

Svetniki Slovenske ljudske stranke v 
O b č i n s k e m svetu obč ine Grosupl je 
i z ražamo zadovoljstvo ob sprejemu 
obč inskega proračuna obč ine 
Grosuplje za leto 2 0 0 2 . S tem je sedaj 
odprta pot, da se v občini Grosuplje 
pospešijo določeni projekti, ki bi se že 
morali izvajati. S sprejetjem proračuna 
pa bo sedaj odpravljen tudi izgovor 
odgovornih za realizacijo, d a j e zamuda 
pri izvedbi projektov pos led ica 
nepravočasnega sprejetja proračuna, 
ta izgovor je bil dokaj pogost v preteklih 
letih. 

Prepričani s m o , da s m o svetniki 
stranke SLS s svojo temeljito pripravo 
in vsebinsko razpravo na sami seji 
občinskega sveta prispevali svoj delež 
k temu, da je bil proračun sprejet z 
veliko večino svetnikov. Veseli smo tudi 
dejstva, da letošnji proračun vsebuje 
nekatere programe, za katere smo se 
kot stranka celoten mandat zavzemali 
in da so bili tudi na sami seji sprejeti 
do ločen i predlogi naše svetn iške 
skup ine . Na področ ju d r u ž b e n i h 

dejavnosti je tako zagotovljen denar za 
gradnjo podružnične šole Št.Jurij in za 
izdelavo dokumentaci je podružnične 
šole Žalna ter nakup zemljišča za šolo 
Polica. Na področju predšolske vzgoje 
so sredstva za nakup trgovine Vele, v 
kateri naj bi po nekaterih predlogih 
uredili centralni vrtec in s tem odpravili 
problematiko prostorske stiske. Na seji 
občinskega sveta o proračunu je bila 
tudi razprava o potrebni celovitosti ure
janja problematike predšolske vzgoje 
in dokončne ureditve knjižnice in svet
niki SLS-a smo tako podprli sredstva za 
ta namen. Tudi v letošnjem proračunu 
so zagotovljena sredstva kot darilo 
občine ob rojstvu otrok, ki smo jih pred
lagali v lanskem letu. Menili smo tudi, 
da je o tem potrebno še naprej imeti 
vsebinsko razpravo in izbrati najboljše 
rešitve. Tudi za vodovod Nova Gora so 
določena minimalna sredstva, ki zago
tavljajo nadaljevanje izgradnje. Svetniki 
SLS-a smo na sami seji predlagali še 
nekaj dodatnih predlogov, ki so bili v 
določeni meri upoštevani. Gre za sred

stva, s katerimi bi zagotovili varovanje 
umetnostno -zgodov insk ih cerkvenih 
objektov, gradnjo avtobusnih postaja
lišč, za povečanje sredstev s področja 
dejavnosti krajevnih skupnosti , kmeti
jstva in drobnega gospodarstva ter 
sredstva za izdajo zbornika o 5 0 0 - let
nici župnijske šole v Šmarju-Sapu. 

Zagotovo i m a m o kot svetniki še 
veliko predlogov in pobud, ki bi jih bilo 
potrebno umestiti v proračun, vendar 
je potrebno pri tem upoštevati legit
imne pobude drugih svetniških skupin 
in tako doseči medsebojno večinsko 
soglasje, da je proračun lahko sprejet. 
Torej: proračun za leto 2 0 0 2 in zadnji 
proračun v tem mandatnem obdobju 
občinskega sveta je tako pod streho. 
Uspešnost in odgovornost za porabo 
davkoplačevalskega denarja pa bodo 
na koncu leta in mandata vendarle 
ocenile občanke in občani na lokalnih 
volitvah. 

Matjaž TrontelJ 
predsednik občinskega odbora 

Slovenske ljudske stranke Grosuplje 

Javnih razgrnitev sprememb prostorskega plana se je udeležilo precej občanov. Fotografirano v Grosupljem. 

JAVNA RAZGRNITEV SPREMEMB IN DOPOLNITEV 
PROSTORSKEGA PLANA V ŠMARJU-SAPU 

Šmar je -Sap , 17. Januar - V okviru Javne predstavitve sprememb In dopolnitev s r e d n j e r o č n e g a In d o l g o r o č n e g a pros
torskega plana obč ine Grosuplje so tokrat obč inske strokovne s lužbe obiskale Šmar je -Sap. V Družbenem domu so se 
s krajani in raz l ičn imi mnenji sooč i l i vodja Urada za prostor A. Fatur, predstavnica Ljubljanskega urban is t i čnega zavo
da (LUZ-a) M. Šte fu la ter vodja Urada za komunalno infrastrukturo J. M ik lavč i č . Okrogle mize se Je udelež i lo kar okrog 
65 krajanov KS Šmar je -Sap . 

V uvodu je A. Fatur posredovala 
podatek, da je bilo do sedaj na Uradu za 
prostor podanih 587 pobud za spre
membo ali dopolnitev prostorskega 
plana občine Grosuplje. Med temi pobu
dami se jih kar precej nanaša tudi na 
območje KS Šmarje-Sap. Pojasnila je 
obvezna izhodišča, ki veljajo za poselitve 
v Republiki Sloveniji. Na podlagi le-teh 
imajo pri pozidavi prednost nepozidana 
stavbna zemljišča znotraj naselij. Naselja 
se ne smejo širiti na račun krčenja goz
dov ter na območja z naravno ali kul
turno dediščino. Posegi v kmetijska 
zemljišča so dovoljeni le s privoljenjem 
Ministrstva za kmetijstvo. Nove 
razpršene gradnje, razen gospodarskih 
in stanovanjskih objektov na kmetijah, 
pa niso dovoljene. 

Nato je M. Štefula predstavila območja 
širitev naselij v KS Šmarje-Sap, ki pa so 
možne le neposredno ob hišah, tako da 
se nove zazidljive parcele navezujejo na 
že obstoječa stavbna zemljišča. Gajniče 
se lahko znatno razširijo le proti jugu; na 
severnem delu, kjer bi radi gradili krajani, 
pa zaradi konfiguracije terena le toliko, 
da bo območje naselja strnjeno. Tudi 
širitev Tlak je možna le na račun zapol
nitve meje območja pod Malim Vrhom. 
Plan ne predvideva nobenih novih 
gradenj na (pre)strmem območju Malega 
Vrha. Veliki Vrh se bo nekoliko razširil na 
severnem delu. Dve manjši širitvi naselja 
sta predvideni tudi na Selih, v Paradišču 
pa so sprejeti tisti individualni predlogi 
krajanov, ki pomenijo zaključitev roba 
naselja. Šmarje-Sap se po strokovnih kri
terijih lahko širi ob železnici proti 
Paradišču in Cikavi. 

Predsednik KS Šmarje-Sap A. Rigler je 
pozval krajane, naj izpostavljajo skupne 
probleme, individualne zadeve pa naj 
rešujejo osebno na Uradu za prostor. T. 
Ferbežar je menil, da bi širitev naselij 

morali načrtovati celostno. Povečanju 
števila prebivalcev bi morala slediti tudi 
infrastruktura: gradnja cest in kanalizaci
je, razvoj krajevnega centra ter širitev 
vrtca in šole. Poudaril je, da ni proti novim 
gradnjam, zavzema pa se za rešitev že 
zatečenih problemov, preden se bodo 
odprli novi. Tako je izpostavil izdajo 
uporabnega dovoljenja za avtocestni 
odsek mimo Šmarja. Ta del ceste nima 
ne kanalet, ne lovilcev maščob. 
Podobnega mnenja je bil tudi M. Fric. 
Opozoril je še na varovanje območij z nar
avno (vrtače, mokrišča) in kulturno 
dediščino (arheološka najdišča). Zavzel 
se je za dokončanje že dolgo načrtovanih 
projektov, kot so: gradnja kanalizacije in 
pločnika proti Malemu Vrhu, gradnja 
pločnika proti in skozi Cikavo, razširitev 
cestnega nadvoza nad železnico pri 
Prparju ter posodobitev ceste na Hudo 
Polico. 

Vodja Urada za prostor A. Fatur se je 
strinjala, da širitve naselij zahtevajo tudi 
nadgradnjo komunalne, družbene in 
socialne infrastrukture. Na prostoru med 
avtocesto in železnico so tako predvi
dene centralne in servisne dejavnosti. 
Glede širitve vrtca in šole pa je potrebna 
temeljita analiza, saj gradnja teh objek
tov le za generacijske vrhove ni smiselna. 
V takih primerih je, po njenem mnenju, 
racionalneje otroke voziti v na pol prazne 
ljubljanske vrtce. Že za letošnje leto pa je 
obljubila razpis javnega urbanističnega 
natečaja za ureditev krajevnega centra v 
Šmarju-Sapu na območju, ki naj bi zaje
malo šolo, vrtec, gasilski dom, zeleno 
površino (park) na zemljišču starega 
pokopališča ter samopostrežno trgovino. 

G. Tomažin je menil, da se enotna 
izhodišča za pozidave v praksi različno 
izvajajo. Tako iz predlaganih sprememb 
in dopolnitev prostorskega plana ni 
razvidno, zakaj določena pobuda ustreza 

strokovnim kriterijem - druga, podobna, 
pa ne. Prepričan je, da je le kapital 
(denar) tisti, ki v resnici kreira prostorsko 
politiko v občini . Navedel je tudi 
konkreten primer. Tisti, ki ima denar, kupi 
in v manjša stanovanja preuredi stare 
hiše v kraju. Ali naj ta stanovanja za drag 
denar kupujejo tudi domačini, ki jim obči
na ne dovoli graditi na svoji zemlji? 
Poudaril je, da bi na prostorski plan 
morali gledati z vseh vidikov, zato bi bilo 
pričakovati, da bo javni predstavitvi pris
ostvovati vsaj še župan s širšim krogom 
strokovnih služb, vabljeni pa bi morali biti 
tudi občinski svetniki. Da za različne ljudi 
in različno debelino denarnic veljajo 
različna merila, se je strinjal tudi g. 
Ferencek. Vodja Urada za prostor A. Fatur 
je take namige odločno zavrnila. 

Izpostavljeni so bili še nekateri 
konkretni problemi. Tako je go. Novak 
zanimalo, zakaj so se spremenili kriteriji 
za zidavo v dolini od Gajnič do 
Puciharjevega mlina. Kmetijsko zemljišče 
se ji zaradi osojne lege in teniškega 
igrišča ne zdi preveč uporabno, prostor 
pa bi bil primeren še za druge športne in 
rekreacijske objekte. Odgovor: Objekti na 
obronkih te doline so razpršene gradnje, 
le-teh pa ni dovoljeno širiti. 

Ob koncu razprave se je k besedi pri
glasil še vodja Urada za komunalno infra
strukturo J. Miklavčič. Strinjal se je , da je 
Šmarje-Sap zaradi avtoceste eno najbolj 
prizadetih naselij v Sloveniji. Žal pa so 
bile v preteklosti obljube o nadomestilih s 
strani DARS-a le izrečene, zapisane pa 
ne. Pogajalska skupina, v kateri KS Šmar
je-Sap zastopata Slavko Kastelic in Pavel 
Štrubelj, bo zato morala biti pri pogajan
jih, postavljanju pogojev in zapisovanju 
obljub glede bencinske črpalke zelo prev
idna. O avtocesti, cestah in pločnikih se 
bo torej v Šmarju-Sapu še veliko govorilo. 

Janez Plntar 

MNENJE K SPREJETEMU PRORAČUNU 
ZA LETO 2002 

Proračun občine Grosuplje za leto 2 0 0 2 je sprejet. Letos je na prihodkovni 
strani težak približno 2 ,2 milijarde tolarjev, občina pa namerava porabiti še neko
liko več, tako da bo po predlogu proračuna v občinski blagajni ob koncu leta 
nastal minus. Kot vsako leto se tudi letos lahko upravičeno sprašujemo ali bo 
možno realizirati ves načrtovani prihodek. Izkušnje iz preteklih let nam dokazu
jejo, da je občina vsako leto uspela realizirati približno dve tretjini načrtovanih pri
hodkov, kar pomeni , da je vsaj ena tretjina proračunskih postavk na koncu leta 
povzročila slabo voljo pri tistih, ki so se nadejali , da bo iz teh postavk možno 
črpati f inančna sredstva. Takšen razkorak med planiranimi in dejansko pri
dobljenimi sredstvi ima za posledico prerazporejanje sredstev, premajhni prilivi 
ob prevelikih obveznostih pa povzročijo nelikvidnost občine. Na takšno občinsko 
politiko je letos v proceduri sprejemanja proračuna opozorilo tudi Javno komu
nalno podjetje Grosuplje. V svoji analizi je ugotovilo, da se od približno 8 0 0 mili
jonov namensko zbranih sredstev namenja v proračunu le 6 4 6 milijonov tolarjev 
za komunalno infrastrukturo, od tega kar dobro polovico za opremljanje komu
nalne infrastrukture znotraj zazidalnih načrtov v središču Grosupljega. Razlika 
1 5 4 milijonov tolarjev denarja, zbranega namensko za potrebe nadaljnjega Ur
jenja vodovodnega in kanalizacijskega omrežja ter prepotrebno uvedbo sodob
nega načina zbiranja odpadkov, je v tem proračunu, po ugotovitvah Javnega 
komunalnega podjetja, namenjeno drugi nenamenski porabi. Vsekakor se je 
potrebno strinjati z njihovo ugotovitvijo, da bo potrebno v prihodnjih letih pro
račun veliko bolj razvojno in namensko uravnotežiti . Pri pridobivanju večjega pri
hodka bi lahko veliko pripomoglo tudi bolj aktivno angažiranje občinskih 
strokovnjakov pri pridobivanju f inančnih sredstev s strani države, pri mednarod
nih institucijah in s koncesi jami. Vendar pa so predpogoj za kakršnakoli dodatna 
sredstva izdelani konkretni programi. Svetniki SDS in SLS v občinskem svetu 
smo se tega zavedali že pred dvema letoma, ko smo predlagali in sprejeli šti
riletni plan investicij v občini Grosuplje in s tem odprli pot izdelavi podrobnejših 
programov, s katerimi bi se lahko potegovali za dodatna domača in tuja sred
stva. 

Svetniki in svetnice S D S s m o se v letošnjem proračunu na področju družbenih 
dejavnosti zavzeli za prioritetno izgradnjo podružnične šole v Št.Juriju ter za 
investicijo v izgradnjo urgentnega bloka k zdravstvenemu domu, ki bo vsaj začas
no rešila perečo problematiko zdravstva v občini . Izpostavili smo tudi pro
blematiko urejanja osrednjega nogometnega igrišča in pozvali upravo k odločne
jš im potezam. Na področju gospodarske infrastrukture smo v proračunu predla
gali sredstva za povečanje prometne varnosti. V proračunu smo v ta namen pred
lagali sredstva za izvedbo javne razsvetljave na prometno zelo nevarnem delu 
regionalne ceste med Škofljico, Mal im Vrhom in Šmarjem-Sapom ter sredstva za 
izvedbo projekta vgradnje zapornic na prehodu ceste preko železniške proge na 
Cikavi, v prihodnjih letih pa še na prehodih Cikava-Sela in Grosuplje-Brezje, ki sta 
opremljena zgolj z andrejevim križem. Predlagali smo tudi povečanje sredstev za 
prevoze šolskih otrok od šole do doma, saj je mnogo cest v občini brez pre-
potrebnih pločnikov, po katerih bi lahko otroci varno prišli v šolo. Na področju 
komunalnega urejanja smo se med drugim zavzeli, da je v proračunu ponovno 
vnesena postavka, namenjena menjavi zdravju škodljivih azbestnih vodovodnih 
cevi. Skupaj s svetniki SLS smo se zavzeli tudi za povečanje sredstev na področju 
gospodarstva pri pomoči mal im in srednjim podjetjem ter na področju kmetijstva 
za povečanje pomoči kmetijski dejavnosti. Ugotavljamo namreč, da se postavke 
na teh dveh področjih iz leta v leto zmanjšujejo. 

Svetnice in svetniki S D S si močno želimo, da bi občini , za razliko od prejšnjih 
let, uspelo realizirati letošnji proračun, saj na njegovo izvrševanje občinski svet
niki n imamo nikakršnega vpliva. 

Mag. Peter Verllč 
Občinski svetnik, vodja kluba svetnikov SDS 

Zgoraj: Eden od grosupeljskih kanalizacij
skih jaškov, od katerega se namensko 
zbrana sredstva nepravilno "kanalizirajo" -
foto Marjan Šircelj st. 
Desno: Proti spomladi večkrat in na več 
mestih zacvetijo tudi grosupeljske ceste -
glavna cesta Grosuplje - Cikava, 
26. januarja 2002 

Prostorsko planiranje in razvoj 
Ker so se podobna vprašanja, kot so se nanizala v KS Šmarje-Sap, pojavila tudi 

po drugih K S v občini Grosuplje, je prispevek Janeza Pintarja dobrodošel predvsem 
za vtis o trenutni problematiki prostorskega razvoja v občini in nasploh. 

Dejstvo je, da se na področju prostorske zakonodaje v RS v zadnjih desetih letih 
ni bistveno spremenilo glede možnosti demokratičnega soodločanja o usklajen
em razvoju, saj je vedno več dokazov, da so vlogo nekdanjih politično preverjenih 
socialističnih nosilcev družbenega planiranja prevzeli kapitalisti, občina pa ima le 
malo možnosti vplivati na načrtovanje, predvsem pa nadzirati njegovo izvajanje. 
Dokaz za to so npr. spremenjene namembnosti celih kompleksov, pa tudi črne 
gradnje, velikih invsetitorjev kot so npr. antene mobilnih operaterjev. 

Zato sem prepričan, da samo 600 novozgrajenih objektov pravega razvoja 
občanom še ne bo prineslo - prej množico konflikov. Tudi na tem področju pa bi 
bilo prav, da spregovorimo več o javnem (in nacionalnem) interesu. 

Jože Mlkllč 

Spremenjene telefonske številke RS UPRAVNE ENOTE GROSUPUE, 
Kolodvorska cesta 2, ki veljajo od 18. 1. 2002 dalje: 
CENTRALA (01) 781-09-00 TELEFAX: (01) 781-09-19 
SLUŽBA NAČELNICE (01) 781-09-04 
Nevenka Dolgan, unlv.dlpl.prav. NAČELNICA UE GROSUPUE 



MINISTER ZA PRAVOSODJE IVAN BIZJAK V GROSUPLJEM 
V petek, 18. januarja 2002, je Grosuplje obiskal minister za pravosodje, mag. Ivan Bizjak. Obiskal je Okrajno 

sodišče Grosuplje, Občino Grosuplje in Upravno enoto Grosuplje. Ob tej priložnosti je nastal naslednji pogovor z 

ministrom. 

G. Bizjak, kakšen je bil namen vašega 
obiska v Grosupljem? 

Minister: Obisk Okrajnega sodišča v 
Grosupljem sodi v okvir mojih rednih 
obiskov pravosodnih organov po državi. 
Ponavadi so to delovni sestanki s 
predsedniki sodišč, kjer se pogovorimo o 
problematiki dela in stanju na sodišču, 
tako glede učinkovitega obravnavanja 
sodnih zadev, kot o materialnem 
položaju in kadrovskih razmerah. Skupaj 
torej analiziramo stanje na sodišču, se 
pogovorimo tudi o morebitnih ukrepih za 
učinkovitejše delo sodišča, predvsem pri 
reševanju problematike sodnih zaos
tankov in zemljiške knjige. 

V prejšnjih dveh števi lkah Gro
supeljskih odmevov je bilo podrobno 
predstavljeno 16 . poročilo o izvajanju 
Zakona o denacionalizaciji. Zanima me, 
kako ocenjujete delo na področju izva
janja zakona o denacionalizaciji tako na 
Upravni enoti Grosuplje kot Okrajnem 
sodišču Grosuplje? 

Minister: Upravna enota Grosuplje 
glede reševanja denacional izaci jskih 
zahtevkov sodi med uspešnejše upravne 
enote. Po podatkih sodeč bodo dena-
cionalizacijske postopke, če bodo tako 
nadaljevali, lahko končali v razmeroma 
kratkem času, vsaj na prvi stopnji. 

To je pomembno tudi z vidika reševan
ja kadrovske problematike na upravnih 

Mag. Ivan Bizjak na občini Grosuplje - foto Franc Stanonik 

koordinacijo izvajanja zakona o dena
cionalizaciji, pa smo naleteli na veliko 
bolj vsebinske ovire, katerih rešitev je 
pravzaprav predpogoj za uspešno dena
cionalizacijo. To so, če jih nekaj našte
jem, nepopolna in netočna evidenca 
prostih nepremičnin in zemljišč, ki so v 
lasti države in bi lahko bile na voljo za 
vračanje v postopku denacionalizacije ali 
kot nadomestna zemljišča. Potem npr. 
zemljiška knjiga in kataster nista vedno 
usklajena, nadalje so to nepravnomočne 
odločbe o določitvi državljanstva ter inter-

Pravosodni minister na sodišču v Grosupljem - foto Franc Stanonik 

enotah, saj bi delavci na denacionaliza
cijskih postopkih iz upravnih enot, kjer 
bodo delo opravili prej, lahko priskočili na 
pomoč drugim upravnim enotam oziro
ma prevzeli del še nerešenih postopkov. 

Znano je, da je proces denaciona
lizacije v zaostanku. Vlada je sprejela 
določene ukrepe, s katerimi se je ta pro
ces pospešil. Kje je po vašem mnenju 
glavni razlog, da proces denacionalizaci
je v Sloveniji še vedno ni zaključen. Na 
počasnost pa nas redno opozarja tudi 
Evropska unija v svojih letnih poročilih? 

Minister: Denacionalizacijski proces je 
izjemno kompleksen proces in temu 
primeren mora biti tudi pristop k reše
vanju. Denacionalizacijski postopek je 
kontradiktoren, torej postopek z več 
strankami z nasprotujočimi si interesi, 
kar je izjema v upravnem postopku. Tudi 
zato je vodenje takega postopka še 
dodatno odgovorno in zahtevno. Vloga 
ministrstva za pravosodje pri izvajanju 
zakona o denacionalizaciji je predvsem 
odpravljanje sistemskih ovir in usklaje
vanje izvajanja postopkov. To pomeni, da 
ministrstvo ne sodeluje v konkretnih 
upravnih postopkih, ampak koordinira 
izvajanje zakona pri drugih upravnih 
organih na prvi in drugi stopnji. 

Razlogov, da denacionalizacija pri nas 
še ni dokončana, je vsekakor veliko. 
Lahko vam omenim enega od večjih, to 
je kadrovska problematika oziroma 
pomanjkanje usposobljenih upravnih 
delavcev na upravnih enotah. Na 
področju vodenja denacionalizacijskih 
postopkov je fluktuacija kadra še vedno 
visoka. Ko smo na ministrstvu prevzeli 

pretacija zakona o denacionalizaciji, kjer 
je potrebno ugotoviti, ali je upravičenec 
imel možnost dobiti odškodnino od tuje 
države. Tudi sodni postopki so še vedno 
predolgotrajni, pri nekaterih vprašanjih 
še ni »oblikovana enotna sodna praksa, 
problem pa je tudi trajanje, ko gre za 
vpise v zemljiško knjigo. 

Bolj kot naštevanje vzrokov za počas
nost tovrstnih postopkov, pa se mi za 
rešitev denacionalizacijskih zadev zdi 
pomembna jasno izražena politična 
volja. Vlada ima resen namen to vprašan
je zaključiti in ga spraviti z dnevnega 
reda. Na pobudo našega ministrstva se 
že izvajajo nekateri ukrepi za pospešitev 
sklepanja poravnav in vračanje v naravi 
ter za pospešitev postopka. 

Zagotovo ni izvajanje Zakona o dena-

za pravosodje. Katere naloge ste si kot 
minister zadali za obdobje svojega man
data? 

Minister: Nalog na področju dela min
istrstva za pravosodje je seveda veliko, 
preveč, da bi jih tukaj vse navedel. 
Najbolj splošno povedano so prednostne 
naloge našega ministrstva v tem man
datu opredeljene v koalicijskem sporazu
mu in vsakoletnem vladnem programu. 
Naloga vsakega ministrstva pa je čim 
bolj tekoče izvajanje dela ter odpravljanje 
nepravilnosti in pomanjkljivosti na svo
jem področju. Že na začetku svojega 
mandata sem si zadal osnovno nalogo 
ustvarjanja pogojev za uresničevanje 
pravice do sodnega varstva in za zago
tavljanje odločanja v razumnem roku. S 
tem v zvezi se takoj postavi vprašanje 
dolgotrajnega odločanja v sodnih postop
kih oziroma sodni zaostanki. Ob dosled
nemu spoštovanju načela delitve oblasti 
in neodvisnosti sodstva si na ministrstvu 
prizadevamo, da bi čim prej dosegli 
tekoče obravnavanje zadev na sodiščih. 
Moja dejavnost gre v smer iskanja novih 
normativnih možnosti za razbremenje
vanje sodišč in zagotavljanju sredstev za 
vzpostavljanje ustreznih kadrovskih, 
prostorskih in drugih materialnih pogojev 
za njihovo delo. Če govorimo o pravosod
ni upravi in pravosodni logistiki, so seve
da prioritete tudi pri zagotavljanju pro
računskih sredstev za namen delovanja 
pravosodnih organov zlasti informatizaci
ja vseh sodnih postopkov in pa evidenc 
vseh sodnih zadev. Na zakonodajnem 
področju je prednostna naloga izvedba 
zakonodajnega postopka po državnem 
programu za prevzem pravnega reda 
Evropske unije. Omeniti pa moram, da na 
ministrstvu izvajamo še mnogo drugih 
nalog, tudi v okviru Uprave za izvrševanje 
kazenskih sankcij in Inšpektorata za 
varstvo osebnih podatkov. 

Država Slovenija je vsako leto bližje 
vstopu v Evropsko unijo. Imamo zaprtih 
že 2 6 poglavij od 2 9 , ki urejajo harmo
nizacijo zakonodaje, uredb in pravil, ki j ih 
mora Slovenija uskladiti s članicami EU 
in vse bolj verjetno je, da bomo leta 
2 0 0 4 polnopravni člani EU. Zanima me, 
ali je med temi zaprtimi poglavji tudi 
področje pravosodja? 

Minister: Da. Slovenija je v pred-cionalizaciji glavna dejavnost Ministrstva 
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pristopnih pogajanjih z Evropsko unijo 
poglavje pravosodja in notranjih zadev 
zaprla sredi decembra lani. Poleg tega, 
da to kaže na splošen uspeh Slovenije v 
pripravah za članstvo v EU, je zaprtje 
našega matičnega poglavja, če ga tako 
imenujem, priznanje s lovenskemu 
pravosodju, ki bo ob vstopu v EU brez 
problemov prevzelo obveznosti v skladu 
s pravnim redom EU. 

Ali s e bo po vstopu Slovenije v 
Evropsko unijo na področju pravosodja 
kaj bistveno spremenilo in bi bilo potreb
no še posebej izpostaviti? 

Minister: Po vstopu Slovenije v 
Evropsko unijo bo pravosodje takoj 
postalo del "evropskega pravosodja". 
Zgodovinsko gledano je pravosodje pri 
poglabljanju povezanosti in pravne enot
nosti evropskega prostora odigralo zelo 
pomembno vlogo. Sodišča imajo namreč 
pravico in dolžnost v primeru, da je 
nacionalno pravo v nasprotju oziroma v 
neskladju z evropskim, zahtevati mnenje 
Luxemburškega sodišča. Z vstopom v EU 
dobijo sodišča vsebinsko novo in zelo 
pomembno vlogo. Glede same organi
zacije in delovanja pa ostanejo stvari 
nespremenjene. 

V s lovenski javnosti je področje 
pravosodja podvrženo določenim kri
t ikam. Najbolj izstopajo številni zaostan
ki na sodiščih, zastaranje zadev, pa dom
neve "o pristranskosti sodišč" in drugo. 
Znano je, da je sedaj v veljavi projekt 
Herkules, ki naj bi odpravil sodne 
zaostanke. Kako bi ocenili trenutno stan
je na področju delovanja sodišč, tako z 
vidika materialnih in tehničnih možnosti 
kot tudi kadrovske zasedenosti? 

Minister: Trenutno so na področju 
pravosodja sodni zaostanki res največji 
problem, ki pa je rešljiv. Večkrat 
poudarim, da je reševanje sodnih 
zaostankov predvsem in v prvi vrsti stvar 
sodnikov. Zaostanke na sodiščih s svojim 
delom lahko odpravijo le oni. Različni pro
jekti, kot je recimo projekt Vrhovnega 
sodišča imenovan Herkules, so jim pri 
tem v pomoč, kot vzporedna prizadevan
ja za opravo zaostankov. Lahko pa 
rečem, da se stanje na tem področju že 

grobišč iz tega obdobja je samo en seg
ment, ki ga je seveda potrebno urediti na 
najbolj pieteten način. V ta namen je 
vlada, predvsem na pobudo našega mi
nistrstva, zagotovila proračunska sred
stva za grobišča. Z njimi bodo na neka
terih ministrstvih ter na državnem 
tožilstvu in sodiščih pokrili stroške dela in 
vsa preiskovalna dejanja s tem v zvezi. 
Drugo, kar temu sledi in je v povezavi z 
našim ministrstvom, pa so morebitni 
sodni postopki. Ver jamem, da bodo 
državno tožilstvo in sodišča ta vprašanja 
obravnavala strokovno in z vso odgo
vornostjo. 

Ob koncu pogovora še bolj osebno 
vprašanje . Slovenija je v teh dneh 
praznovala 1 0 - letnico priznanja 
Evropske unije. Tudi sami ste v obdobju 
teh 1 0 let kot vidni predstavnik nekdan
je krščanske demokracije in danes kot 
podpredsednik S lovenske l judske 
stranke aktivno delovali na političnem 
področju, tako kot notranji minister in kot 
varuh človekovih pravic. Kako gledate na 
10-letnico slovenske države? So cilji iz 
9 0 . let uresničeni, kako naprej in izzivi v 
prihodnosti? 

Minister: Že dejstvo, da se danes 
lahko z veseljem in ponosom ozremo na 
minulo desetletje, pomeni, da je bila 
naša odločitev za samostojnost pravilna. 
Dejansko so bila prav prva priznanja s 
strani Svetega sedeža in držav tedanje 
Evropske skupnosti najboljše priznanje in 
potrditev pravilnosti naših odločitev. 
Sprejem v OZN in Svet Evrope sta to še 
dopolnila. Ponosen sem, da sem v tem 
tako odločilnem in z zgodovinskega sta
lišča res velikem obdobju za slovenski 
narod dejavno sodeloval in ga takorekoč 
soustvarjal. Seveda nobena stvar ni 
popolna in zato bi se v teh letih tudi pri 
nas na različnih področjih kakšna stvar 
lahko naredila bolje, drugače ali hitreje. 
Ampak v celoti gledano je bilo prvo 
desetletje samostojnosti in neodvisnosti 
Republike Slovenije uspešno. Prepričan 
sem, da bo tako tudi v prihodnje. 

Pogovarjal se Je 
Matjaž TrontelJ 

Minister na Upravni enoti Grosuplje - foto Franc Stanonik 

izboljšuje. Med obiski sodišč, kot je bil 
danes v Grosupljem in v Kočevju, že 
opažamo napredek pri učinkovitosti. 
Seveda ne povsod enako. Na večini 
sodišč že sproti obvladujejo pripad 
zadev, ostajajo pa j im zaostanki iz 
preteklih let. Konec meseca bomo na 
ministrstvu že imeli pripravljene podrob
ne statistične podatke o delu sodišč v 
minulem letu, kijih bomotudijavno pred
stavili. 

V Sloveniji se je v zadnjem času začela 
odpirati še ena tema. Gre za odkrivanje 
množičnih grobišč medvojnega in po
vojnega dogajanja po Sloveniji. Po 5 0 
letih in več sta generalna državna tožilka 
in policija napovedala številne preiskave 
in iskanje odgovornih za to dogajanje 
oziroma zločine. Kaj na tem področju 
lahko stori, oziroma je naloga ministrstva 
za pravosodje? 

Minister: Na ministrstvu za pravosodje 
si prizadevamo, da bi se na nivoju države 
dokončno ustrezno rešila celotna paleta 
vprašanj, povezanih z medvojnimi in 
povojnimi dogodki. Odkrivanje množičnih 

Urednik - d o d a t n o v p r a š a n j e : V 
medijih s e j e veliko govorilo in pisalo o 
(ne)vračanju cerkvenega premoženja . 
Kakšna je s l ika na tem področju na 
območju Upravne enote Grosuplje in 
ali je primerljiva s s l iko v Slovenij i? 

Minister: Natančnejše podatke vam 
bo posredovala Upravna enota. 

Upravna enota: Glede na dogovor 
med ministrom Ivanom Bizjakom in 
nače ln i co UE Grosupl je Nevenko 
Dolgan v zvezi z denacional izaci jskimi 
zahtevki vam sporočamo glede zahte
vanega premoženja , podržav l jenega 
Cerkvi , da je bilo na območju UE 
Grosuplje vloženih 17 zahtevkov, od 
katerih je že pet pravnomočno rešenih 
v celoti , ostali so delno rešeni , delno 
še v reševanju. Ne moremo pa vam 
sporočit i , koliko je bilo zahtevanega 
cerkvenega premoženja, ker UE ne 
vodijo posebej evidenc glede zahte
vanega ce rkvenega p remožen ja . 
Svetujemo vam, da se za te podatke 
obrnete kar na rimokatoliška župnijst-
va na območju UE Grosuplje. 



HRANILNICA LON D.D. 
VELIKE MOŽNOSTI V SENCI VELIKANOV 

26 F I Z I Č N I H OSEB JE 25. JANUARJA 1992 USTANOVILO HRANILNICO LON. Z A Č E T N I KAPITAL JE Z N A Š A L 3,7 MILI
JONOV TOLARJEV, DANES JE KAPITALA ZA V E Č KOT 300 MILIJONOV TOLARJEV. Š T E V I L O ZAPOSLENIH JE IZ Z A Č E T N I H 
2,5 UUDI ZRASLO NA 25. OB USTANOVITVI JE POKRIVALA LE LOKALNI TRG, TO JE GORENJSKO REGIJO. POLEG 
S E D E Ž A JE IMELA ENO POSLOVALNICO V KRANJU. DANES POSLUJE PREKO PETIH POSLOVNIH ENOT PO VSEJ 
SLOVENIJI, V KRANJU, UUBUANI, GROSUPUEM, CEUU IN POSTOJNI. DEVET LET SO POSLOVALI Z D O B I Č K O M . 

Direktor Hranilnice Lon, g. Slavko Erzar 

2 6 USTANOVITELJEV, 

FIZIČNIH OSEB. 

Letos Hranilnica Lon proslavlja že 
deseto obletnico obstoja. 2 5 . januarja 
1 9 9 2 so namreč ustanovitelji imeli 
ustanovno skupščino, ki je pomenila 
začetek poslovanja. Ustanoviteljev je 
2 6 , vsi so f iz ične osebe. Eden od 
glavnih ustanoviteljev in s tem lastnikov 
hranilnice je njen direktor, g. Slavko 
Erzar. V kasnejših emisijah delnic so se 
jim pridružili novi delničarji, tako da 
danes njihovo število presega 3 0 0 . 

Na svoji spletni strani so med drugim 
zapisali : "Hranilnica danes predstavlja s 
kapitalsko osnovo preko 3 0 0 milijonov 
tolarjev ter bilančno vsoto preko 4 ,5 mil
ijard tolarjev donosno in varno alternati
vo bančnim naložbam. S pravilno 
poslovno politiko smo se uspešno izog
nili čerem, ki prežijo na f inančne 
ustanove ob samem začetku ter v prvih 
letih poslovanja. Zgradili smo stabilno 
hranilnico z rastočim tržnim deležem." 

POD KONTROLO BANKE SLOVENIJE 
V K U U Č E N I V SHEMO JAMSTEV ZA 
HRANILNE VLOGE IN DEPOZITE 
Direktor razlaga, da so imeli ob 

ustanovitvi velike porodne težave s pri
dobitvijo l icenc Banke Slovenije za 
ponudbo različnih storitev. Poslovanje 
hranilnic, tako kot poslovanje bank, 
enako strogo nadzira Banka Slovenije. 
Zanje hkrati veljajo vsi predpisi, ki velja
jo za banke. Hranilnice so skupaj z 
bankami vključene tudi v shemo jam
stev za hranilne vloge in depozite, ki 
smo jo v našem časopisu že predstavili. 
"Kljub temu so bile v preteklosti hranil
nice v podrejenem položaju v primerjavi 
z bankami. Imele so na primer težave 
pri pridobivanju l icenc za različne 
storitve. Banka Slovenije je nadalje od 
hranilnic zahtevala 100 % zavarovanje 
prejetih depozitov pri zavarovalnicah," 
opisuje težke pogoje poslovanja v 
preteklosti direktor. 

NUDIJO TRANSAKCIJSKE RAČUNE 
To je vodilo do ustanovitve interesne

ga združenja , imenovanega Zveza 

hranilnic, ki je v dolgoletnih pogajanjih z 
Banko Slovenije uspelo hrani lnicam 
zagotoviti tako rekoč enake pogoje 
poslovanja kot jih imajo banke. 
Hranilnice tako lahko danes nudijo celo 
paleto bančnih storitev, z izjemo plačil
nega prometa s tujino. Še nedavno pod- . 
jetja pri hranilnicah niso mogla odpreti 
transakcijskega računa. Danes to ne 
velja več. 

LE DVE HRANILNICI V DRŽAVI 

Zaradi težkih pogojev poslovanja se 
je v zadnjih letih število hranilnic v 
Sloveniji močno zmanjšalo. Pred deseti
mi leti jih je bilo 14, danes poslujeta 
samo še dve, to sta Hranilnica Lon in 
Delavska hranilnica. Prva je tržno nar
avnana, druga je ustanovljena pred
vsem z namenom sindikalnega krediti
ranja članov. Hranilno kreditne službe, 
ki poslujejo preko zadrug in jih je v 
državi preko 5 0 , hrani lnicam niso 
neposredna konkurenca, saj ne posluje
jo po Zakonu o bankah in hranilnicah in ' 
jih torej Banka Slovenije ne kontrolira, 
čeprav nudijo podobne storitve kot 
hranilnice. 

Večino poslovnih partnerjev hranil
nice predstavljajo občani in samostojni 
podjetniki. Več si želijo poslovati tudi s 
podjetji. Poslovalnice majhna lokalna 
podjetja dobro poznajo, zato je 
postopek odobritve kredita mnogo kra
jši kot pri konkurentih. Ker so bližje 
komitentom, se lahko s ponudbo 
bistveno bolj prilagodijo njihovim indi
vidualnim potrebam In željam. Fizičnim 
osebam na primer nudijo majhne 
potrošniške in gotovinske kredite v viši
ni od 3 0 . 0 0 0 do 5 0 . 0 0 0 SIT In z 
mesečnim obrokom 2 . 0 0 0 do 3 . 0 0 0 
SIT, s katerimi se veliki konkurenti ne 
želijo ukvarjati. 

BLAGAJNIK LAHKO PONUDI 
UGODNEJŠO OBRESTNO MERO 
Med viri denarja Hranilnice Lon pre

vladujejo depoziti prebivalcev. Z leti s i je 
hranilnica zaradi stabilnega poslovanja 
pridobila med prebivalci visoko stopnjo 
zaupanja. Ker do nedavnega podjetja 
pri hrani lnicah niso mogla odpreti 
transakcijskih računov, hranilnica ni 
imela vpoglednih vlog, temveč zgolj 
vezane. Te so za hranilnico sicer dražje, 
vendar ji hkrati zagotavljajo varnejše 
poslovanje. Po mnenju direktorja je 
hrani lnica konkurenčna pri zbiranju 
depozitov tudi zaradi pooblastil blaga
jnikov, ki lahko za večje zneske, to je 
nad 1 milijon tolarjev, ponudijo 
strankam stimulativno obrestno mero. 

Vse to se odraža v uspešnosti poslo
vanja hranilnice. Le-ta je dosegla v letu 
2 0 0 1 43-odstotno rast, torej - veliko 
večjo, kot jo je dosegel slovenski bančni 
sistem. Donosnost na kapital je dosegla 
2 5 %. "Imamo velike možnosti v senci 

velikanov. Bolj ko se bančni sistem kon
solidira, večje so naše možnosti", še 
komentira g. Erzar. V letu 2 0 0 2 želijo še 
naprej rasti, zaradi česar nameravajo 
hranilnico dokapitalizirati za 100 mili
jonov tolarjev. 

MAGRO IN LON SE ZDRUŽITA 
Širjenje mreže po Sloveniji je sledilo 

poslovnim ciljem. Poslovalnici v Kranju 
se je najprej pridružila poslovalnica v 
Grosupl jem. Povečane kapitalske 
zahteve Banke Slovenije so pred šestimi 
leti tako rekoč prisilile grosupeljsko 
hranilnico Magro v iskanje novega part
nerja, ki bi zagotovil svež denar. Izhod je 
hranilnica našla v pripojitvi hranilnici 
Lon. Grosupeljska enota se še vedno 
imenuje Magro, le da se je preselila na 
atraktivnejšo lokacijo nasproti bivše 
stavbe občinske uprave. Trije zaposleni 
v okviru svojih pooblastil samostojno 
odločajo in so odgovorni za svoje 
odločitve. V prvih dveh letih po združitvi 
med Grosupel jčani ni bilo želenega 
odziva, predvsem zaradi nezaupanja. V 
zadnjih letih pa rast obsega poslovanja 
Magra dosega med 2 0 % in 4 0 % letno. 

STRATEŠKA KOMBINACIJA: 
VARČNI GORENJCI, 
ZAPRAVUIVI U U B U A N Č A N I 
"Kranjsko-grosupeljska naveza" je na 

določeni točki postala problematična: 
"Gorenjci so po naravi preveč varčni in 
premalo zapravljivi." Zato so v hranilnici 
iskali predvsem boljše naložbene 
možnosti . Nastali sta poslovalnici v 
Postojni ter v centru Ljubljane. V prestol
nici je veliko ljudi z relativno dobrimi 
plačami, ki zato najemajo tudi velike 
kredite. Na tem "požrešnem" trgu je 
povprečna velikost kredita tudi 2- do 3-
krat večja, kot znaša povprečje v drugih 
krajih. Ljubljana je danes druga največ
ja Lonova poslovalnica, takoj za 
Kranjem. Celjska poslovalnica je nasta
la pred dvema letoma. Se izredno hitro 
razvija in je po rezultatu že dosegla gro
supeljsko. 

Prihodnje cilje ima Hranilnica Lon 
natančno začrtane. Želijo osvojiti čim 
večji del slovenskega trga. Tudi zato se 
bodo v letu 2 0 0 2 z novo poslovalnico 
razširili v Novo mesto. Želijo biti tako 
konkurenčni, da bodo še naprej zan
imivi za lastnike. To pomeni, da morajo 
delničarjem na vložen kapital zagotoviti 
večji donos, kot znaša donos dolgo
ročno vezane bančne vloge. 

ŽELIJO OSTATI 
SLOVENSKA HRANILNICA 
Zavedajo se svojih prednosti v primer

javi z velikimi sistemi. To so predvsem 
prilagodljivost in hiter odziv na tržne 
razmere. Na trgu bodo nastopali kot 
domača hrani lnica, saj se nimajo 
potrebe prodati tu jcem. Čeprav so 
ponudbo že dobili. 

Mag. Tatjana Skubic 

PEKARNA GROSUPLJE Z MERCATORJEM 
TUDI NA HRVAŠKEM 

Grosupl je , 1 5 . januar 2 0 0 2 -
Pekarna Grosuplje je leto 2 0 0 1 , jubi le
jno, petdeseto leto, skleni la s prido
bitvijo cer t i f ikata ISO 9 0 0 1 . Na 
Hrvaškem bo oskrbovala Mercatorjevo 
trgovsko mrežo, zato je pred dnevi v 
Zagrebu ustanovila svoje podjetje. V 
letu 2 0 0 1 so za 1 6 odstotkov povečali 
prodajo in prvič presegli 9 tisoč ton 
prodanega kruha in pekovskega peci 
va. 

Kot je povedal Štefan Plankar, direk
tor Pekarne Grosuplje d .d„ bo novo
ustanov l jena hčer inska d r u ž b a 
Belpana d.o.o. na območju Zagreba do 
leta 2 0 0 3 zgradila pekarno z dnevno 
proizvodnjo 10 do 12 ton kruha. S 
kruhom in pekovsk im pec ivom bo 
oskrbova la p redvsem Mercator jevo 

trgovsko mrežo na Hrvaškem. Že letos 
pa bodo s pečmi za peko na prodaj
nem mestu opremil i prvih 6 
Mercatorjevih trgovin na Hrvaškem. 

P e k a r n a Grosupl je je v 
Mercator jevem h ipermarketu v 
Zagrebu že postavila manjši obrat za 
potrebe centra, ki zelo uspešno poslu
je. Zagrebški kupci cenijo kakovost 
grosupeljskega kruha, zato bodo na 
H r v a š k e m predv idoma prodajal i 
kruhe, kakršne poznajo tudi slovenski 
kupci . Sicer pa je po besedah direktor
ja Štefana P lankar ja P e k a r n a 
Grosuplje v letu 2 0 0 1 v primerjavi z 
letom prej za 16 odstotkov povečala 
fizični obseg prodaje in prvič presegla 
9 t isoč ton prodanega kruha in 
pekovskega peciva. 

Ob izteku jubi le jnega leta so v 
Pekarni Grosuplje uspešno prestali 
presojo s t a n d a r d a kakovost i ISO 
9 0 0 1 , s čimer so postali že šesta 
družba v s istemu Mercator, ki posluje 
po tem mednarodnem standardu. V 
grosupeljski pekarni poudarjajo, da je 
osvojeni certifikat pomemben zlasti 
zaradi sodelovanja s partnerji, ki so 
prav tako zavezani mednarodnim stan
dardom kakovosti . Osvojeni standard 
pa v proizvodnji in distribuciji že nad
grajujejo s s is temom kakovosti HACCP, 
mednarodnim s is temom obvladovanja 
kritičnih točk v živilski industriji, ki je 
jamstvo za varno in zdravo živi lo. 
Načrtujejo, da bodo uvajanje zaključili 
do izteka letošnjega leta. 

PEKARNA GROSUPUE D.D. 

NAJBOLJE UREJENE 
SLOVENSKE PRODAJALNE 

V LETU 2001 
Upravni odbor Združenja za trgovino 

je na svoji 27. seji, dne 2 5 . 11 . 1998 , 
sprejel pobudo Turistične zveze 
Slovenije, da se v okviru Združenja za 
trgovino pri Gospodarski zbornici 
Slovenije pripravi projekt, na podlagi 
katerega bo potekalo tekmovanje in 
izbor najbolje urejenih prodajaln, kot del 
širše akcije "Moja dežela, lepa in gos
toljubna". 

Cilji projekta "Najbolje urejene 
slovenske prodajalne", ki je letos 
potekal že tretjič, se kažejo predvsem v 
spodbujanju k ustvarjanju prijaznega in 
urejenega okolja za potrošnike in zapos
lene v prodajalnah ter k spodbujanju 
tekmovalnosti med trgovci pri doseganju 
teh ciljev. 

Aktivnosti, povezane s projektom, so 
potekale skozi vse leto. Prvi, območni 
krog ocenjevanja prijavljenih prodajaln, 
je izvedlo trinajst območnih ocenjevalnih 
komisij, ki delujejo pri območnih gospo
darskih zbornicah, najboljši iz 
posameznih območij pa so napredovali 
v drugi, republiški krog ocenjevanja. 
Tega je izvedla republiška ocenjevalna 
komisija, imenovana s strani Upravnega 
odbora Združenja za trgovino. 

V letu 2 0 0 1 se je v projekt vključilo 
3 3 2 prodajaln. Ocenjevalne komisije so 
imele ob izredno hitrem razvoju 
slovenske maloprodaje v zadnjem 
obdobju težko nalogo, da med prijavlje
nimi najdejo tiste, ki najbolj odražajo 
osnovno idejo projekta. 

Združenje za trgovino se ob tej 
priložnosti zahvaljuje vsem, ki so v pro
jektu aktivno sodelovali: trgovcem, ki so 
se odločili za sodelovanje in na ta način 
omogočili uspešno izvedbo projekta, 
članom območnih in republiške komisije 
za ocenjevanje urejenosti prodajaln ter 
vsem direktorjem in koordinatorjem pro
jekta na območnih gospodarskih zbor
nicah. 

Republiška komisija za ocenjevanje 
urejenosti prodajaln je skladno s projek
tom "Najbolje urejene slovenske proda
jalne v letu 2 0 0 1 " Upravnemu odboru 
Združenja za trgovino predlagala 2 3 

kandidatov za republiške diplome in 
priznanja v naslednjih kategorijah: 
blagovnice, hipermarketi, klasične in 
samoizbirne prodajalne teksti la in 
obutve, klasične in special iz i rane 
tehnične prodajalne, klasične in speciali
zirane živilske prodajalne, ostale proda
jalne, samopostrežbe in marketi , 
tehnični prodajni centri. 

Diplomo GZS - Združenja za trgovino 
in Turistične zveze Slovenije za urejenost 
prodajalne v kategoriji "blagovnice" prej
me: 

BLAGOVNICA VELE Domžale VELE 
d.d. Ljubljanska 6 4 , Domžale, 
gen. direktor: Stane Skok. 

Velikost podjetja: veliko. 
Ponudba blagovnice je namenjena 

širokemu krogu kupcev, s kakovostjo in 
obsegom asortimana pa lahko zadovolji
jo tudi potrebe najzahtevnejšega 
potrošnika. 

V Vele potekajo številne degustacije in 
promocije. Tudi modne revije, ki jih orga
nizirajo dvakrat letno, so postale že 
tradicionalne. 

V podjetju Vele verjamejo v prihodnost 
veleblagovnic na slovenskem trgu, kar 
dokazujejo z obsežno prenovo blagov
nice v Domžalah, ki je v dosedanjih letih 
poslovanja osvojila srca lokalnih kupcev, 
s svojo ponudbo in pristnim odnosom do 
strank pa privablja tudi kupce iz širše 
okolice. S svojo razvojno strategijo zasle
dujejo cilj prijetnega in udobnega naku
pa v čim krajšem času, pri tem pa se 
poslužujejo premišl jene kombinacije 
klasičnih metod prodaje in sodobnih 
trendov v maloprodaji, kar od prodajne
ga osebja zahteva veliko znanja o blagu, 
kupcih, svetovanju in pomoči strankam. 

V Blagovnici Vele so naslednji oddelki: 
ženska konfekcija, moška konfekcija, 
otroška konfekcija, perilo, oddelek šport, 
oddelek igrače, metraža in pozamentar-
ija, oddelek gospodinjskih potrebščin, 
darilni oddelek, trafika, drogerija, zlato 
in ure, oddelek papirja, elektro in hi - f i , 
čevlji , oddelek sezonske prodaje, 
cvetličarna, male živali. 

Vele Domžale 

<Pekarna 

(jrOSUVlje 1290 Grosuplje. Gasilska C. 2 

Proizvodnja kruha, svežega 
peciva in slaščic; d.d. 

Objavlja prosto delovno mestao in vabi k sodelovanju 

ELEKTROTEHNIKA 
za opravljanje vzdrževa ln ih del na elektro opremi 

Zaželjena dodatna znanja: 
• znanje nemškega ali angleškega jezika 
• delovne izkušnje na področju vzdrževanja računalniško krmiljene opreme 

za industrijsko proizvodnjo 

Povečujemo proizvodnjo in prodajo ter širimo svoje poslovanje zato vabimo 
tudi kandidate, ki imate ustrezno poklicno izobrazbo v živilski stroki (živilski 
tehniki , peki , slaščičarji , za peko priučeni delavci ) , da se nam pridružite za 
opravljanje raz l ičnih del v pekarski proizvodnji. 
Pisne prijave z dokazil i o izpolnjevanju pogojev pričakujemo v 8 dneh na 
naslov: 
PEKARNA G R O S U P U E , d.d., Gasi lska c .2; Grosuplje 

Kandidate bomo o izbiri obvestili v 15 dneh po končanem postopku izbire. 

Za dodatne informacije smo vam na voljo po telefonu 0 1 / 7 8 6 6 9 0 2 . 



GENERACIJSKI PREPAD ALI NESPOSOBNOST? 
ZAKAJ OSTAJAJO PROŠNJE MLADIH V OBČINI GROSUPLJE NEUSLIŠANE? 

ALI SE NAM OBETA STAVKA BELIH HALJ? 
D a n d a n e s se r a z m e r o m a vel iko 

govori o problematiki mladih v grosu
pel jski o b č i n i . Vendar v s e b i n s k e 
razprave (tako kot m n o g o k r a t na 
drugih področjih) primanjkuje oziroma 
je skoraj ni . Tekst, ki ga berete, je 
poizkus s p r e m e m b e opisanega s tan 
ja . Pomeni tudi kritično vrednotenje 
o d n o s a in z a m i s l i g rosupe l j sk ih 
izvršilnih oblast i ( župana) in več ine 
vol jenih č l a n o v o b č i n s k e g a s v e t a . 
V besedi lu želi vodstvo Študentskega 
kluba G R O Š opozoriti na mačehovski 
odnos občinskih oblast i (tu mis l imo 
na župana in občinski svet), ki s svoji
mi dejanj i al i bolje ne-dejanj i 
preprečujejo nadaljnji razvoj mladin 
skega delovanja v grosupeljski občin i . 

Najprej nekaj dejstev. Študentski 
k lub G R O Š je v tem t renutku 
najštevi lčnejša mlad inska organizaci 
ja na o b m o č j u o b č i n Grosup l je , 
I v a n č n a gor ica in Dobrepol je . 
Z d r u ž u j e preko 7 0 0 š t u d e n t o v in 
dijakov, ki na avtonomen, pluralen in 
s p r o š č e n nač in u resn iču je jo svoje 
ideje, preživl jajo prosti čas in naredijo 
mars ika j dobrega za Grosupl je (in 
okolico) kot celoto. S a m o delovanje 
društva je bilo v Odmevih predstav
ljeno že večkrat , vsak mesec pa si 
lahko preberete, kako dejavni s m o bili 
v preteklih tr idesetih dneh . V skoraj 
treh letih obstoja je klub priredil prib
ližno 1 8 0 kvalitetno izvedenih dogod
kov različnih vrst. Zvrsti la se je vrsta 
l i terarnih večerov , javn ih razprav, 
dodatnih izobraževalnih tečajev, glas
benih koncertov in športn ih prireditev, 
na katerih so sodeloval i mladi in na 
koristen način preživljali svoj prosti 
čas. K lub ves čas deluje kontinuirano 
in vsako leto m e d s e pridobi pribl ižno 
1 5 0 novih članov. Poudariti velja, da 
s m o s pomočjo Gradbenega podjetja 
Grosuplje pridobili tudi k lubske pros
tore, v katerih skrb imo za zanimiv 
program, ki združuje dijake in š tu 
dente s področja celotne obč ine . 

Dejali boste, da smo se mladi dobro 
organizirali in končno nekaj storili v 
z a s p a n e m Grosupl jem. Vendar bi pri 
teh trditvah ostali precej osaml jeni . 
Obč inske oblast i že vsa tri leta naše
ga delovanja zavračajo predloge o 
sof inanci ranju novih prostorov Š tu 
dentskega kluba GROŠ. Prostori na 
Taborski 1 5 a , ki j ih uporab l jamo 
danes , bodo namreč v letu ali dveh 
porušeni in tako bomo brez ustrezne
ga nadomest i la ostal i dobesedno na 
cest i . Ker bo G P G v kratkem poleg 
Motvoza in P l a t n a zgradi l center 
Mi les , smo se študent i in dijaki pričeli 
pogajati za nakup nadomestn ih pros
torov na novi lokaci j i . Seveda tako 
zahteven projekt f inančno presega 
naše zmožnost i , zato s m o za pomoč 
prosi l i o b č i n o . Pravzaprav s m o s 
takšno idejo prišli na plan že ob naši 
ustanovitvi leta 1 9 9 9 , ko je bila iz 
razumljivih razlogov sprejeta precej 
skept ično. Pomis leki oblastnikov so 
se nanašal i predvsem na kvaliteto in 
s ta lnos t naše m l a d e o rgan izac i je . 
Vendar se tri leta kasneje argumenti 
oblastnikov kljub vsem dejanjem in 
akt ivnost im, ki smo jih v tako kratkem 
č a s u uresniči l i , niso bistveno spreme
ni l i . Š e naprej odk lan ja jo pr iprav
l jenost na so f inanc i ran je n a k u p a 
prostorov, v e č i n o m a iz š ibk ih in 
pogosto celo nasprotujočih si razlo
gov. Oglejmo si nekatere izmed njih. 

„ G R O Š mora svojo resnost najprej 
dokazati." Trditev, da preko 1 8 0 
izpeljanih projektov ne dokazuje naše 
resnos t i , je skora j c i n i č n a . Brez 
dvoma s m o najbolj dejavno lokalno 
mladinsko društvo , ki je živo in se 
stalno obnavl ja. Že s a m o letni prirast 
novih č lanov prekaša število č lanstva 
nekater ih man jš ih (a kl jub t e m u 
potrebnih in cenjenih) društev. S m o 
društvo z vizijo in sposobnim vod
stvom, ki bo že čez nekaj let zasedalo 
p o m e m b n a mesta v državni oblast i , 
gospodarstvu in na drugih položajih, 

kjer potrebujejo univerz i tetno izo
bražen kader. 

..Pri dodeljevanju denarja Iz 
občinskega proračuna ne smemo 
dajati prednost nobenemu prosto
voljnemu združenju." Ker s m o se s 
svojimi dejanji že dokazal i , je vse, kar 
pr ičakujemo od oblast i , da opravijo 
delo , za katerega s m o jih izvoli l i . 
Presodi t i mora jo , kdo si zarad i 
p o m e m b n o s t i zas luž i p o m o č iz 
obč inskega proračuna in kdo naj se 
znajde v večji meri s a m . To je konec 
koncev tudi bistvo odločanja v javnih 
zadevah. Ne bomo dopust i l i , da se 
občinske oblasti izgovorijo na naivni 
egal i tar izem. Namesto da bi oblast i z 
vese l jem odgovor i le na potrebo 
mladinske organizaci je, ki je prišla 
tako d a l e č , raje podpi ra jo skora j 
soc ia l i s t i čno formulo , po kateri je 
bolje, če si majhen in neambic iozen , 
saj boš tako bolje pr iše l s k o z i . 
Sredstva, ki jih je G R O Š v preteklem 
letu prejel s strani obč ine , so bila 
s icer večja od tistih iz leta 2 0 0 0 
(takrat smo prejeli s a m o 5 0 . 0 0 0 , 0 0 
SIT), vendar so za našo investicijo 
od ločno premajhna. Ver jamemo, da 
se bodo v prihodnosti zv iševala , ven
dar klub potrebuje pomoč danes . Pri 
tem s m o se pripravljeni odpovedati 
projektnemu f inanciranju na letnih 
razpisih tudi za več let in prepustiti 
možnost ostal im druš tvom. G R O Š želi 
le sredstva, ki mu bodo najverjetneje 
pripadla v prihodnjih nekaj letih. 

„Prlmernlh prostorov Je v 
Grosupljem dovolj." Kdor vsaj prib
l ižno pozna u rban is t i čn i n a č r t 
Grosupl jega lahko temu oporeka s 
trditvijo, da Grosuplje nikoli ni bilo 
grajeno kot mesto, temveč je iz vasi 
zrastlo v bolj ali manj brezobl ično 
gmoto skoraj povsem brez javnih, več
namensk ih prostorov v centru nasel 
j a . Če namerava Grosuplje v prihod
nosti postati mesto, bo nujno potre
bovalo center, v katerem se bodo zbi
rali mladi in uresničeval i svoje ideje. 
Takšnega prostora ne more nado
mestiti povsem neprimerni Družbeni 
dom na občutl j ivi lokaciji (vprašanje 
hrupa) ali na drugi strani Kulturni dom 
z zastarelo infrastrukturo. 

„Prostori so namenjeni pijanče
vanju mladih." Trditev je naravnost 
s m e š n a . V razpravi se namreč pojav
lja tudi a rgument , da je G R O Š v 
Grosuplje ..pripeljal" alkohol in celo 
droge. Uživanje teh substanc naj bi 
bilo zaradi k luba večje in zaradi tega 
je njegov obstoj vprašlj iv. Naj odgovo
r imo z naspro tno trditvi jo. G lavn i 
razlog za uživanje drog (tako legalnih 
kot nelegalnih) je ravno v nedejavnos
ti mlad ih . Študent je in di jaki , ki zunaj 
šolskih obveznosti nimajo kaj početi , 
se lahko hitro znajdejo na „nevarnem 
t o b o g a n u " b rezde l ja , apat i je in 
omamnih substanc . To je dokazano in 
bi moralo biti najbolj jasno ravno izvol
j e n i m p r e d s t a v n i k o m o b č i n s k i h 
oblast i . S a m o delovanje kluba je pre
vent iva proti v s e m o p i s a n i m 
nezaže len im pojavom in ne njihov 
vzrok. O tem se lahko p repr iča jo 
oblastniki s a m i , saj v G R O Š u spoštu 
jemo zakon in s t režemo alkoholne 
pijače zgolj mlad im, ki so stari 18 let 
al i več . Da je v 3 3 gost i lnah po 
Grosup l jem mnogokrat d r u g a č e in 
strežejo tudi mlajšim od predpisane 
starost i , pa je že znano dejstvo. Želja 
po dobičku je tam preprosto preveli
ka . 

„Prostori morajo biti na voljo širši 
Javnosti." Tej trditvi popolnoma pritr
ju jemo; seveda pod pogojem, da s 
prostori in programom upravljajo člani 
k l u b a . Že d a n e s s o prostor i Š t u 
dentskega kluba G R O Š na voljo v s e m , 
tudi s ta re jš im in s e v e d a mla jš im. 
Pravzaprav zelo pogosto na n a š e 
dogodke (večere literature, potopisna 
predavanja) pr ihajajo tudi neč lan i , 
česar mi ne preprečujemo, temveč 
kvečjemu spodbujamo, saj s m o brez 
dvoma društvo , ki največ oglašuje na 

Občina je s sprejetjem proračuna 
stopila v novo delovno obdobje. Je že 
tako, da je okuse, predvsem pa razno
like želje težko zadovoljit i z napol 
prazno vrečo, se je pa dobro vprašati , 
po kakšnem ključu se investicijam in 
d o n a c i j s k i m pr ispevkom dodel juje 
p o m e m b n o s t . V letošnjem letu bo 
občina zopet zagrizla v šolstvo, saj se 
nam ponovno obeta nova hiša učenos
ti , prepotrebna za šentjurske šolarje. 

Kaj pa je z že nekaj časa obljubljano 
sanaci jo zdravstvenih prostorov? Na 
vnemar potiskano problematiko zopet 
opozarja direktor zdravstvenega doma 
dr. Janez Mervič , saj se rok, ko bo na 
njihova vrata ponovno potrkal repub
liški inšpektor, nezadržno približuje. 
Stvari pa ostajajo nespremen jene . 
Dom še vedno s a m o z lastno močjo 
kljubuje času , ki nanj pritiska z lomlji
vo težo . P r o p a d a j o č e m u pročel ju 
stavbe že dolgo hitro sledijo tudi trhla 
o k n a , s l ika pa ni grozlj iva s a m o 
navzven, pravo gnezdo neprilik se skri 
va znotraj poslopja. Pacienti to sami 
občut i jo , ko se morajo nejevoljni 
najprej spopasti z iskanjem parkirnega 
prostora, ali se na milost in nemilost 
prepustiti roki modrega organa. Tu se 
kalvarija pravzaprav začne šele v bitki 
kako priti do zdravnika. Ponavadi se že 
ob sedmi uri zjutraj izgubiš v gneči , ki 
čaka pred vhodom, zmajuje dr. Mervič. 
Neredko si že tako naveličani bolniki 
tudi skočijo v lase ali srd zlivajo nad 
nič krivim zdravniškim osebjem. 

Rešilna bilka se še vedno nasmiha v 
novi stavbi, ki bi korenito posegla v sis-
tematiko sedanje zdravstvene prakse. 
Izgradnja vsaj štirih novih splošnih 
ambulant in urgentnega prostora z 
nivojskim dos topom bi zmanjša la 
sedanji naval, saj bi zdravniki potem 
prešli v nov s istem naročanja bolnikov, 
preko celega dne pa bi delovala tudi 
s lužba za urgentno reševanje, ki bi 
posredovala tudi na d o m u . Tako ostali 
zdravniki ne bi več zapuščal i delovnih 
mest zaradi pogostih klicev na dom, je 
optimističen direktor. "To je začeten 
korak, od katerega ne odstopimo. V 
primeru, da nas bodo zavrnili, smo 
pripravljeni tudi stavkati ," je oster dr. 
Janez Mervič . "Odlašati pa ne moremo 
več!" Dom je namreč že več let brez 
uporabnega dovoljenja in le zaradi 
st iske, ki bi med prebivalstvom nasta
la z zaprtjem, je inšpektorat še za leto 
dni popusti l . "Lahko pa se zgodi, da 
bodo že jutri vrata zdravstvenega 
doma zaprta. Najhujše, kar bi se lahko 
primerilo, vendar bi se morda potem le 
kdo z a m i s l i l . " Kl jub v s e m u pa s e 
zdravniki trudijo, da bi pac ien tom 
omogočil i čim več posegov in možnosti 
zdravljenja doma. Končno j im je uspe
lo urediti sterilizacijo, saj so bili doslej 
vezani na Ljubljano ali Ivančno Gorico, 
zato pa so morali v brinjski grad izseli
ti arhiv. "To je duša , brez katere si ne 
moreš zamis l i t i zdravstvene us ta 
nove." Malo več hude krvi med bolniki 

Množica parkiranih avtomobilov pred Zdravstvenim domom Grosuplje 
pa je vzvalovila ambulanta za redčenje 
krvi (ant ikoagulantna ambu lanta ) , 
namenjena t ist im, pri katerih je zaz
nano p lapolanje s r c a , kar lahko 
povzroči krvni strdek, ki poteka kar 
med redno ordinaci jo in zaradi 
naročenih bolnikov še podaljša čakalni 
čas. 

Obč ina je v letošnjem letu za 
zdravstvo odredila le najosnovnejša 
sredstva, s katerimi bodo v stavbo 
namesti l i dvigalo, da bodo tudi invalid
nim ali resneje poškodovanim osebam 
olajšali dostop do zdravnika ali fiziote-
rapevta. "Zagotovo bi bilo pomembne
je rešiti osnovne stvari v zdravstvu, kot 
pa zgraditi dve, tri šole. Čeprav nočem 
odvzemati pomembnost i šo lstvu ," je 
oster direktor. Pa tudi adaptaci ja ne 
pride v poštev, saj je tovrstno namero 
že pred dvema letoma prekinil repub
liški inšpektorat, češ da bi bilo stavbo 
potrebno predpotresno zavarovati in 
izolirati, a tako bi se obnova začela od 
golih sten. "To pa bi bilo predrago. 
Morda bi celo več stalo kot nova grad
nja. Stavba je bila stihijsko grajena, 
nikoli ni bila namenjena zdravstvene
mu poslopju, temveč pl jučnim bol 
n ikom, novi del z otroškim dispanzer
j em in zobozdravstveno oskrbo pa je 
bil grajen kot stanovanjsko poslopje. In 
spet poudar jam, da a m b u l a n t a za 
otroke deluje v veliko premajhnih pros
torih in ne ustreza predp isu , po 
katerem bi morali nalezljivo bolni otro
ci vstopiti skozi poseben vhod in čakati 
na pregled v posebni čakalnici . Da 
enakih zahtev za odrasle niti ne omen
j a m , ker jih še zdaleč ne izpolnjuje
mo." Podobne neprilike bi lahko našte
vali v nedogled: "V lanskem letu smo v 
avtomobi lu pred d o m o m imeli dva 
poroda. Ali naj žensko, ki poraja, nosi
mo z nosi l i v prvo nadst ropje? V 
pritličju n i m a m o prostora za nujne 
primere. Zgodilo se je tudi, da s m o 
nesli krvavečega poškodovanca, pa bi 
kmalu vsi padli ." Sedaj nujne primere 
oskrbijo kar v avtomobilu. "Bog ne daj, 
da bi pri komu po dani injekcij i 
nastopil šok, tega se najbolj bojimo, 
saj lahko privede tudi do smrt i , če 
pravočasno ne ukrepaš. V avtu pa je v 

t a k e m pr imeru hudo ukrepat i . " 
Zdravniki se z nehigieničnimi pogoji 
zdravl jenja s reču je jo vsak d a n . 
Ničkolikokrat, se spominja dr. Mervič , 
so morali pacienta v avtu tudi oživljati. 
"Če se bo občina držala dogovora, da 
bo naslednje leto odkupila zemljišče, 
2 0 0 4 . leta pa začela z gradnjo, potem 
smo pripravljeni še potrpeti, sicer pa 
ne. N e d o p u s t n o in n e p r a v i č n o do 
naših pacientov je, da se j im v taki 
občini , kot je naša, ne zagotovi vsaj 
m i n i m a l n i h pogojev zdravl jenja." 
Inšpektorat je po direktorjevem mnen
ju pripravljen zamižati do prihodnjega 
leta, kaj več pa ne. 

Župan Janez Lesjak se še dobro 
zaveda, da bo potrebno napeti vse 
sile, da bi preprečili najhuje, toda nad 
njim visi usoda večnega pomanjkanja. 
Dosedan je investici je so dodobra 
izprašile zaloge, zato bo pri reševanju 
problematike potrebno preučiti vse 
možne v id ike. "Ali obnovit i star i 
zdravstveni d o m , kar pomeni 6 0 0 do 
7 0 0 milijonov tolarjev zagotovljenih 
sredstev, se lotiti izgradnje novega, 
predvsem pa premisliti , ali sploh potre
bujemo tako široko zdravstveno oskr
bo, kot jo imamo sedaj ." Vprašanje je, 
kako bi se v s ledečem primeru odzvali 
pacienti , ki so navajeni, da je obsežna 
zdravniška služba na dosegu roke, pa 
tudi kakšni bi bili odzivi zdravnikov, ki 
zatrjujejo, da ne odstopijo od svojih 
zahtev. "Hude besede bi bilo manj, če 
bi lahko uredili s lužbo tako, kot si jo 
želimo. Naj se ljudje pritožujejo še kje 
drugje, up rav i čeno pa pri ustano 
vitelju, ki bi moral zagotoviti najnujnej
še. 

"Če že prostorsko vse škripa, pa je 
za konec potrebno dodati , da je grosu
peljski dom zlasti v opremljenosti med 
vodilnimi v Sloveniji. Ultrazvok aparat 
o b č a s n o uporabijo tudi zdravniki z 
Golnika, saj naj bi bila jasnost slike 
izredno kakovostna, pa tudi rentgen 
prekaša tistega s poliklinike. "Lahko bi 
se še bolj izpopolnjevali, vendar za 
dodatno opremo nimamo prostora." 
Pa smo zopet na začetku nerešlj ivega 
klobčiča. 

Barbara Pance 

Z e l e n e m va lu . O b č i n s k e m u svetu 
lahko predlož imo števi lo mesečn ih 
objav na radiu, ki ga (če j im to ni 
znano) posluša le manjšina mladih . 

Vse povedano naj služi utemeljitvi o 
pomembnost i odločitve, pred katero 
stojijo obč inske oblast i . Že večkrat 
s m o poudarjali prelomnost t renutka, 
v katerem je pomoč občine nujna, 
vendar s m o vedno nalete l i na 
neodzivne oblastnike, ki bodo s svoji
mi dejanji stor i l i le naspro tno . 
N a m e s t o da bi tako kot nekatere 
druge občine pomagal i pridobiti gro
supel jski mladini (več kot 2 0 0 0 š tu 
dentov in dijakov) ustrezne prostore in 
nam zagotovili nemoteno prihodnost, 
se zapletajo v n e s m i s e l n e trditve, 
katerih posledice bodo imele za gro
supel jske mlade odloči len vpliv. Poleg 
tega pa mečejo s labo luč na njihovo 
sposobnost presoje, kar pa bo verjet
no najlažje spremenit i že čez dobrih 
šest mesecev. 

UPRAVNI ODBOR, 
Študentski klub GROŠ 

NACIONALNI INTERES P 
Vsak konec in začetek novega leta 

pri l judeh vzpodbudi razmišl janje o 
svojih dejanjih in delu minulega leta, 
torej vsak v sebi naredi nekakšno 
revizijo. Po drugi strani pa smo zaradi 
novega leta polni opt imizma in načr
tovanja, da bi zadovoljili vse svoje 
mate r ia lne in d u h o v n e potrebe. 
Podobno nalogo ima oblast do svojih 
d r žav l janov , ki j im je po leg tega 
do lžna zagotavl jati vse pravice po 
ustavi in zakonih , predvsem na zelo 
občut l j ivem soc ia lnem področju . Po 
novem - d o l ž n a je ščit i t i n a š e 
nacionalne interese. Je pa že kmalu 
po novem letu naš opt imizem po 
že lenem bol jšem letu delno sp lahnel 
ob zv išanju davkov. 

Z januar jem je vlada zvišala davek 
na dodano vrednost (iz 8 % na 8 , 5 %, 
iz 19 % na 2 0 %), povišala cestnino za 
prvi c e s t n i n s k i razred (z 9 , 9 1 8 4 

s i t/km na 1 0 , 1 8 6 1 sit/km), s februar
jem uvedla še takso za obremenje
vanje okolja zaradi uporabe mazaln ih 
olj in tekočine ter šokirala ljudi s 
povečanjem telefonske naročnine za 
3 5 % in telefonskega impulza za 1 9 , 1 
%. Razlog povišanja naj bi bila nujna 
potrebna uskladitev celotnega tarifne
ga s is tema Telekoma Slovenije s ta 
rifnim s i s t e m o m operaterjev v EU. 
Pravijo, da naj bi Slovenija dosegala 
pri naročnini " le" 5 4 % povprečne 
cene in " le" 6 2 % v krajevnem prome
tu v primerjavi z EU. (Slovence pa 
najbrž bolj zan ima , kdaj bo potrebna 
nujna usk lad i tev nj ihovih o s e b n i h 
dohodkov v primerjavi z o s e b n i m i 
dohodki v EU.) 

V lada je zmanjšala pravice l judem 
tudi na p o d r o č j u zd ravs tvenega 
zavarovanja. Delno je zmanjšala pra
vice do pogrebnine, saj lahko spodob-



KAKO USTVARITI BOLJŠE ŽIVLJENJE STAREJŠIH" MED NAMI ŽIVI VRAŽJA ŽENSKA 
VLADISLAVA STIPANIČ GORIŠEK V akcijo ZDUS leta 2 0 0 0 anketiranje 

starejših od 6 4 let, o njihovih živl jen
jskih razmerah, potrebah, željah in 
pričakovanjih, je bilo vkl jučenih med 
drugimi 1 8 DU v Sloveniji tudi DU 
Grosuplje in DU Šmarje-Sap. Posebna 
strokovna skupina ZDUS in Slovenske 
filantropije je rezultate te ankete a n a 
lizirala in ugotovitve povzela v posebni 
študiji "Skupaj lahko naredimo več za 
kakovost življenja starejših." Gre za 
gradivo, ki temel j i na konkretn ih 
podatkih iz življenja starejših ljudi na 
našem območju . Zato smo v DU oce
nili, da je to lahko dobra podlaga za 
primerjavo n a j p o m e m b n e j š i h ugo
tovitev iz analize z dejanskimi razmera
mi in stanjem pri nas. Realna ocena o 
tem je lahko tudi mot ivaci ja in 
usmeritev ter zadolžitev pri uresniče
vanju programov za starejše. 

DU je sprejelo odločitev, da skupaj z 
ZDUS organizira okroglo mizo na temo 
o vprašanj ih starejših, ki je bila 2 3 . 
januarja v Grosupl jem. Men imo nam
reč, da ima društvo vendarle pravico in 
tudi dolžnost , da vzpodbudi ali predla
ga , d a se organizaci je in izvajalci 
srečajo in predstavijo svojo dejavnost 
in problematiko. S tem bi poleg druge
ga lahko dosegli tudi boljše družbeno 
vrednotenje svojega dela . 

Povabili s m o vse institucije, ki v 
občini delujejo na š i ršem soc ia lno 
zdravstvenem področju , vodje svet
niških skupin, osnovne šole in vrtce 
Grosuplje, ž u p a n e občin Grosupl je, 
Ivančna Gorica in Dobrepolje, predsed
nike KS in RK, predstavnike Karitas, 
sosednja DU in še nekatere druge. Na 
okrogli mizi je bilo 72 udeležencev. 
Izmed vabljenih in posebej pričako
vanih, žal , ni bilo predstavnika CSD 
Grosuplje, ki ima v mreži javnih s lužb, 
ki vključujejo skrb za starejše, pomem
bno mesto. 

Uvod v razpravo so podale: A. Žiber-
na, podpredsednica ZDUS in predsed
nica komisije za zdravstvena, socialna 
in stanovanjska vprašanja pri ZDUS, I. 
Levičnik, članica projektnega sveta za 
izvedbo analize o kakovosti življenja 
starejš ih v 1 8 DU in M. Hrovatin, 
p redsedn ica DU v č a s u ankete in 
sedan ja p redsedn ica komis i je za 
zdravstveno soc ia lno področ je ter 
zdravi l iški tur izem v DU Grosupl je. 
Predstav i le so usmer i tve iz p lana 
razvoja de la s s tare jš imi do leta 

no pogrebn ino dobi jo le svojci 
zavarovancev , ki so imel i v prvih 
devetih mesec ih prejšnjega leta od 
minimalne plače nižje dohodke (bruto 
8 6 . 1 4 4 sit mesečno) in tisti svojci 
zavarovancev, ki so v prvih devetih 
mesec ih prejemali mesečne dohodke 
v višini poldruge m i n i m a l n e p lače 
( 1 2 9 . 2 1 6 sit). Tisti, ki so prejemali 
višje dohodke (to je vel ika večina) , pa 
ne dobi ničesar. Do tega leta (2002) 
je bi la do pogrebn ine u p r a v i č e n a 
vsaka zdravstveno zavarovana oseba . 
Pogrebnina je predstavljala eno od 
temeljnih in zgodovinskih najstarejših 
pravic iz soc ia lnega zavarovanja. Pri 
tem gre s pravnega vidika tudi za 
krajo p r i č a k o v a n i h pravic , saj so 
zavarovanc i v č a s u svojega zava 
rovanja plačevali tudi zato, da bi se 
rešil i s k r b i , kdo bo p lača l njihov 
pogreb. 

Ukinili so tudi pravico do posmrt-
nine, ki je za vse sirote znašala 1 0 0 % 
za jamčene plače. Sedaj pa je posmrt-
nina kot temel jna pravica iz zdrav
stvenega zavarovanja enostavno ukin
j e n a . Odslej je to le š e podpora 
d r u ž i n s k i m č l a n o m umrl ih zava 
rovancev, ki so imeli v zadnjem letu 
pred smrtjo podpovprečne dohodke 
( 8 6 . 1 4 4 sit bruto). Če je zavarovanec 
prejel več, ostanejo njegovi nepreskr
bljeni svojci brez posmrtnine. 

Ve l iko prahu je dv ign i la v ladna 
želena ukinitev pravice do povračila 
potnih stroškov. To bi pr izadelo ljudi iz 
odročnih krajev, ki morajo na zdrav
ljenje ali special ist ični pregled v drug 
kraj. Pravico do povračila imajo le 

2 0 0 4 / 5 Min is t rs tva za delo in 
Ministrstva za zdravje, vlogo in pomen 
usk la jenega delovanja vseh 
dejavnikov znotraj občine in še zlasti 
pomen prostovoljstva v vseh okoljih. 
Poudarile so pomen, mesto in vlogo 
javnih s lužb, kot so CSD in DSO, zlasti 
ko gre za reševanje konkretnih proble
mov osamljenosti in nemoči ljudi v 
starost i , preobremenjenost i mlad ih , 
spremenjeni vlogi družine in podobno. 
Z last i zan imive so bile pr imerjave 
pomembnejš ih ugotovitev iz analize s 
podatki za občino Grosuplje. 

V razpravi so sodelovali vsi prisotni, 
ki kot profesionalci ali prostovoljci 
delujejo v programih skrbi za starejše 
in predstavili konkretno problematiko 
svojega področja. Tako je v DSO trenut
no kar 6 3 2 vlog za sprejem, sprejme 
pa jih lahko le 1 1 % ali okoli 7 2 . Tudi 
bivalni pogoji več ne ustrezajo potre
bam starejših, saj so v večini več-
postel jne sobe , le nekaj je eno 
posteljnih, kar ne omogoča zaželene 
zasebnost i . Sicer je dom pripravljen na 
sodelovanje tudi navzven in je prevzel 
skrb za prehrano starejših tudi izven. 
Na domove zainteresiranih dostavijo 
okoli 8 0 kosil dnevno. 

Predstavnik ZD Grosuplje je pred
stavil problematiko f inanciranja zdrav
stvene dejavnosti, preobremenjenosti 
zdravstvenih delavcev in hkratno 
iz jemno pož r t vova lnos t p a t r o n a ž n e 
s lužbe, ki je velikega pomena za sta 
rejše. Poseben problem je prostorska 
st iska v ZD, zlasti pereče je vprašanje 
namest i tve prepotrebne urgentne 
s lužbe. Kaže, da tudi informiranje o 
pravicah iz zdravstvenega varstva ni 
vedno zadostna. 

Župan občine je simpatično opazil 
s logan na okrogli mizi "Nič o nas brez 
nas" in povabil vse starejše z znanjem, 
voljo, energijo in izkušnjami, da se 
vključijo v različne družbene aktivnosti 
in prevzemajo ustrezne vloge. Poleg 
drugih zanimivih informacij je opozoril 
na problem vzd r ževan ja vel ikih 
stanovanjskih enot oziroma hiš, ko 
ostarel i ljudje ostajajo s a m i in ne 
zmorejo plačevati davščin in drugih 
stroškov. Otroci kot potencialni dediči 
pa tudi ne prevzemajo f inančn ih 
obveznost i , prodaji pa po pravi lu 
nasprotujejo in problem je tu . 
N e m a l o k r a t pr ičakuje jo pomoč od 
občine, države ... V zvezi s tem bo 

otroci do 1 8 . leta starost i , vsi ostali pa 
bi morali plačevati vse potne stroške. 
Za povrači lo potnih stroškov bi morali 
na zdravljenje ali special ist ični pre
gled vsaj dvakrat na mesec . Torej so 
ljudje oškodovani s a m o zato, ker ne 
živi jo ravno v Ljubljani ali njegovi 
oko l i c i . P o s r e d n o pa je s t e m 
ogroženo tudi njihovo zdravje. 

Pr ikra jšal i so ce lo inva l ide , sa j 
zavarovanec ne bo imel več pravice 
do bolniškega dopusta v času od izda
je od ločbe o ugotovljeni invalidnosti 
pa do pravnomočnost i te od ločbe . 
P reden bo zavarovanec d o č a k a l 
mnenje invalidske komisi je, bo moral 
nazaj na delovno mesto. S tem je nje
govo zdravstveno stanje ogroženo še 
bolj, če pa bi se delu uprl, bi mu grozi
la izguba zaposl itve brez nadomest i la . 

S temi s p r e m e m b a m i je koalicija 
dokazala nerazumevanje za soc ia lno 
problematiko, poleg tega pa je zavrni
la (kot vedno) vse ugovore in predloge 
poslancev Nove Slovenije in po hitrem 
postopku revidirala prejšnj i o b s e g 
pravic zdravstvenega zavarovanja. 

Nova Sloveni ja, oziroma dr. Andrej 
Bajuk, opozarja tudi na nesprejemlj i 
vo gospodarsko politiko. Dr. Bajuku se 
zdi nesprejemljivo preveliko usmer
janje na nestabi lna vzhodna in jugov
zhodna t rž išča, s tem pa zanemarjan
je prest ruktur i ran ja s l o v e n s k e g a 
g o s p o d a r s t v a , da bi bi lo lahko 
konkurenčno na enotnem evropskem 
trž išču . Skrb vzbujajo tudi netranspar-
entne naložbe NLB na območju bivše 
Jugoslavije, saj gre za denar davko
plačevalcev. Ža los tno pa je , da je 

potreben določen preobrat tudi v mi
selnosti ljudi. 

Predstavnica OŠ je poudarila pomen 
in š tev i lne možnost i m e d g e n e r a c i -
jskega povezovanja, ki bogati mlade in 
starejše. Povabila je, naj se starejši 
vkl jučujejo v D P M . M e d drugim je 
meni la , da bi lokalna skupnost morala 
zagotoviti tudi ustrezne prostore, kjer 
bi se mladi in starejši lahko družili in 
uresničevali aktivnosti , ki so v skup
nem interesu. 

Občinski svetniki , ki so se udeležili 
okrogle mize, so izrazili razumevanje in 
podporo s i s t e m a t i č n e m u urejanju 
odprtih vprašanj starejših v naši obči
ni. Zagotovili so , da bodo to tematiko 
vkl juči l i v obravnavo v ustreznih 
organih oziroma svetu občine. Podprli 
so predlog o določitvi nosilca koordi
nacije na tem področju. 

O stanju, problematiki in pričako
vanjih ter možnih rešitvah so poročali 
tudi ude leženc i iz obč in I vančna 
Gorica in Dobrepolje. 

V sk lepnem delu okrogle mize so 
bile oblikovane nekatere ugotovitve in 
predlogi. M e d drugimi zlasti : da je 
organizirana skrb za starejše in še 
zlasti tiste, ki so bolni, onemogli ali 
drugače prizadeti in osamljeni stalna 
in pomembna naloga institucij, ki delu
jejo na soc ia lno zd ravs tvenem, 
s tanovan jskem in drugih ustreznih 
področjih v lokalni skupnost i ; da je 
skrb za nadaljni razvoj vseh oblik pros
tovoljstva ena od prednostnih nalog; 
da je DU dolžno vzpodbujati in razvijati 
možnosti medgeneraci jske pomoči v 
družini in okolju tako, da mlajši poma
gajo starejšim in starejši mladim; da 
se določi koordinacijsko telo, ki bo per
m a n e n t n o usmer ja lo akt ivnost i in 
sodelovanje organizacij in izvajalcev 
socia ln ih programov in da se vsaj 
enkrat letno s reča jo in programe 
uskladi jo . DU bo skuša lo pridobiti 
strokovnjake za brezplačno svetovanje 
starejšim /pravnik, zdravnik, psiholog/ 
in vzpostaviti komunikaci je med CSD 
in prostovoljci - poverjeniki DU, ki poz
najo in sprotno spremljajo razmere 
starejših na terenu. 

Moderator na okrogli mizi je bil B. 
Hrovatin, klinični psiholog in rehabi
l i taci jski svetovalec , ki je prijetno 
vzpodbujal in povezoval razpravo. 

/z DU Grosuplje 

vlada ukinila subvencije obrtnikom za 
pridobitev ISO s tandarda , ki je pred
pogoj za nastopanje na evropskih in 
ostal ih t rž išč ih . 

V zadnjih nekaj mesec ih , natančno 
s predvideno prodajo pivovarne, s e j e 
kar n a e n k r a t zače la razprava o 
nac iona lnem interesu (čudno, šele po 
10 letih samostojnosti ) , ki zaposluje 
nemalo ljudi. Kaj sploh so nacionalni 
interesi? Pa pust imo interese nekate
rih g o s p o d a r s k i h lobijev, ki svoje 
interese vsiljujejo kot interese celega 
naroda. Kaj je nac ionaln i interes? 
Nacionalni interes je to, kar je dobro 
in kar koristi š i ršemu krogu držav
ljanov. Vse, kar je dobro za varno in 
boljše živl jenje Slovencev. Nacionalni 
interes je: vkl jučevanje v evropske 
integraci je in odpi ran je svetovn im 
f inančnim tokovom, f inančne naložbe 
pa naj presojamo z vidika učinkovi 
tosti in koristnosti za ves slovenski 
narod in razvoj države , preglednost 
javnih f inanc , pregledna in enako
pravna prodaja državnih deležev v 
podjet j ih , odprava monopolov . . . 
Nacionaln i interes je tudi : zmanjše 
vanje revšč ine in b r e z p o s e l n o s t i , 
kakovostno šolanje mladih , konkuren
ca znanja , odprtost univerz. Poleg 
tega nacionalni interes ne s m e m o gle
dati le z gospodarskega v id ika, gledati 
ga m o r a m o tudi skoz i kulturni in 
varnostni vidik. To pa je ohranjanje 
n a š e g a j e z i k a , kulture ter miru v 
jugovzhodn i Evropi in drugod po 
svetu. 

Andreja Rajh, Nova Slovenija 

Vražja voznica 
Viadislava Stipanič Gorišek 

Njena želja je bil študij jezikov, veliko 
potovati in videti čim več sveta. A se je 
mlada poročila in imela otroke, zato je 
bila primorana družino prilagajati svoji 
karieri, ki jo je spletala v policiji. Danes je 
Viadislava Stipanič Gorišek, ki domuje v 
Grosupljem, osebna voznica in varnostni-
ca direktorja policije Marka Pogorevca. 

Danes ženske v policiji niso redkost 
nekdaj pa jih je bilo verjetno manj. Kako 
ste vi zašli v policijske vrste? 

"Vsaj v operativnih poklicih in uniformi 
danes ženska ni več redkost. Specifični 
poklici so še redkost, ker zaenkrat še 
vedno vlada moški prestiž, predvsem 
tam, kjer je potrebna mišična moč, tam 
so moški v prevladi in bo tako tudi osta
lo." 

Kaj vas je privlačilo pri dokaj 
zahtevnem poklicu? 

"Začela sem v administraciji, potem 
nadaljevala skozi tiralično službo, operati
vo, varovanja, vožnjo. Rastem skozi 
različne profile, ker je v policiji možnosti 
veliko. Obiskovala sem gimnazijo, zato 
sem morala skozi tečaje in specialna 
usposabljanja. Takrat še ni bilo fakultete 
za varnost, niti ni bilo časa. Naključje me 
je pripeljalo v varovalni oddelek. Bila sem 
na kriminalu, ko se je ustanavljala 
skupina za varovanje predsednika vlade 
in sem bila povabljena k sodelovanju. 
Obvladala sem že določene tehnične 
zadeve, vožnjo, streljanje, samo varovan
je pa mi je bilo izziv." 

Ste morali pri svojem delu že kdaj 
uporabiti silo, ste bili kos nepredvidljivim 
situacijam? 

"Odriniti koga, uščipniti ali pokriti 
osebo, sicer smo v Sloveniji kar dosti 
varni." 

Sedaj ste osebna voznica direktorja 
Slovenske policije Marka Pogorevca. 
Kako ste prišli do tega nenavadnega 
položaja? 

"Da, vozim generalnega, tudi to je 
naključje: izvedel je, da so na UVZ (Urad 
za varnost in zaščito) dekleta. Glede na 
to, da sem bila prva varnostnica, me je 
direktor UVZ povabil na razgovor, če bi 
bila pripravljena voziti, če me ni strah. 
'Zakaj pa ne,' sem si dejala, 'avto je avto, 
edino odgovornost je večja.' Sploh nisem 
razmišljala, rekla sem ja. Tedaj sem tudi 
že vozila v spremstvih, ki varujejo glavni 
voz, v katerem se vozita ali predsednik ali 
premier." 

Kako so na vas gledali sodelavci? So 
vas sprejeli, ali bili na začetku skeptični, 
dajali opazke o neprimernosti poklica za 
žensko? 

"Mačizem je bil prisoten. Na začetku 
so bili v večini proti, potem so se spri
jaznili z žensko kolegico. Navzven pa sem 
bila vedno dobro sprejeta med ostalimi 
kolegi iz vlade, ministrstva, se pa najde 
še kakšen posameznik, ki mu ni do tega." 

Ste za dokazovanje morali uporabiti 
več znanja, pokazati več dosežkov? 

"Bolj se dokazovati, a na splošno je 
tako. Več energije sem vložila kot moji 
kolegi - kar je za moškega samoumevno, 
za žensko ni." 

Ste bili zaradi spola kdaj morda bolj 
priviligirani, da so vam spustili težavne 
naloge? 

"Tega občutka nisem imela, mogoče 
mi je bilo prihranjeno, pa ne vem za to. 

Šparali me pa niso." 
Ste bili kdaj izpostavljeni nevarnosti, 

zlasti pri kriminalistični dejavnosti? 
"Nisem bila izpostavljena, ali da bi bila 

družina ogrožena. Opravljala sem različne 
naloge, vendar ne bi šla v podrobnosti. 
Delo je bilo zelo zanimivo, a včasih me je 
bilo malo strah." 

Je vaše delo dinamično: kakšen je na 
primer umik obveznosti? 

"Urnik zgleda približno tako, kot bi ga 
nekdo napisal in potem vanj vrgel 
bombo. So predvidljive in nepredvidljive 
stvari, za dan v naprej se težko dogovar
jam, Situacije se hitro spreminjajo. Je 
dinamično, vendar je manj prijetno 
čakanje. Čakanje ubija, zato izrabim čas 
za prebiranje knjig, učenje francoščine in 
španščine." 

Osebe, ki ste jih vozili, vas pohvalijo kot 
izredno voznico, vendar ste marsikoga že 
tudi močno prestrašili z divjo vožnjol 

"To se večkrat zgodi, da jih je strah, 
ampak odkar vozim generalnega, sem 
bolj umirjena. Tudi otroci mi pravijo, da 
vozim kot babica. Generalni zahteva, da 
vozimo po predpisih. So trenutki, ko 
prekoračiš hitrost, ampak ne maksimal
no, ki meji že na divjanje. To je pre
povedano, vozim po predpisih, včasih pa 
sem bila divjak. Sem se izživljala. Slabo 
voljo sem ubijala za volanom. Včasih mi 
je bilo vseeno, nisem mislila o posledic
ah, sedaj pa kar malo premislim, preden 
naredim kakšno neumnost. Čeprav jo še 
vedno, a s premislekom." 

Kakšen pa je vaš odnos s šefom? Ali 
meji zgolj na ravni direktor - njegova 
uslužbenka? "Profesionalen, a lahko 
rečem, da zelo sproščen. Na nivoju, lahko 
pa se tudi nasmejiva. Dobro ga poznam, 
včasih mu ni treba nič reči, že vidim, kaj 
se bo zgodilo. Kot predstojnik je v redu, 
ima človeški pristop, če imava dovolj 
časa, greva na kavo. tudi na skupno 
večerjo ali kosilo sem povabljena. Ne sodi 
me na način, tu si zato, da me voziš, osta
lo me pa ne zanima." 

Živite za poklic ali ga jemljete kot 
nujnost za preživetje? 

"Česar koli se lotim v policiji, delam z 
dušo. Ne bi zmogla, to ni v mojem karak
terju, da bi morala nekaj delati zgolj za 
preživetje, ker imam zelo rada svobodo, 
da se lahko sama odločam. Tudi tisto, kar 
delam, mi mora ležati, sicer ne morem 
delati, me duši. Uživam v poklicu, čeprav 
tudi ni vse tako krasno, fino." 

Vas je kdaj odsotnost ovirala, da bi bili 
radi več z družino, a se je znašla na 
stranskem tiru? 

"Na žalost. Tako je, če si z dušo in 
srcem predan službi. Družina je dostikrat 
prikrajšana, čeprav se v zadnjem času 
trudim, da bi bila na prvem mestu. Prosti 
čas posvečam vnučki Nastji, ki je zelo 
zahtevna, ni pa sitna. Jo čuvam in z njo 
hodim na sprehode." 

Izvirate iz slavne družine - oče Janez 
Gorišek je konstruktor planiške veli
kanke? Verjetno imate tudi posebne 
spomine na otroštvo? 

"Imela sem pet let in pol, brat pa eno 
leto, koje oče odšel v Libijo. Mamica, kije 
tako odbita kot jaz, se je sama peljala za 
njim čez vso Italijo do Livorna na ladjo in 
v Afriko s fičkom. Spala je v avtu, da je 
med potjo ne bi okradli, ker ni znala niti 
besede italijansko. Tam je bila zadovoljna 
z nastanitvijo in možnostjo šolanja, zato 
se je vrnila po naju z bratom in naju 
odpeljala k očetu v Bengazi. Tam sem 
obiskovala dekliško šolo, šolale pa so me 
nune. Tam sem bila od jutra do večera, 
ker smo se učili v treh jezikih. V itali
janščini, v angleščini in arabščini. Ob 
večerih pa smo na jugoslovanski 
ambasadi imeli trikrat tedensko pouk 
slovenščine, matematike, družbe in na
rave, da bi se ob vrnitvi domov lahko nor
malno vključila v šolo. Imam 
izredno lepe spomine na tamkajšnje živ
ljenje, kjer se čas ustavi, vse je bolj 
ležerno. Šok, ko smo prišli v Slovenijo, je 
bil grozen." 

Gospa Viadislava Gorišek, hvala za pri
jeten klepet. 

Barbara Pance 
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COMENIUS PROJEKT NA OSNOVNI SOLI 

LOUISA ADAMIČA GROSUPLJE 

Koledar šmarskega vrtca na stenah! 

V likovni delavnici 

Comenius ali Jan Komenskv, kakor ga 
Slovenci bolje poznamo, je bil češki mislec 
iz 17. stoletja, utemeljitelj evropskega šol
stva, ki je bil prepričan, da mora biti šola 
odprta navzven. Evropska skupnost pa je 
po njem imenovala šolske projekte, v 
katere se vključujejo osnovne in srednje 
šole vseh evropskih držav in držav, ki si 
prizadevajo postati članice evropskega 
združenja. Cilj programa Comenius je 
povečati kakovost poučevanja, krepiti 
evropsko razsežnost in spodbujati učenje 
tujih jezikov. Poseben poudarek je namen
jen učenju v medkulturnem okolju in 
preprečevanju kakršnekoli izključenosti. 
Učenci, ki živijo v različnih deželah, se tako 
med seboj povezujejo, spoznavajo, utrju
jejo prijateljske vezi, hkrati pa spoznavajo 
različne kulture, različne življenjske 
navade svojih vrstnikov po svetu ter se 
učijo to raznolikost sprejemati in spošto
vati. 

Na naši šoli smo v letošnjem šolskem 
letu pričeli že z drugo generacijo tovrstnih 
mednarodnih dejavnosti in se. potem ko 
smo lani zaključili izjemno uspešen pro
jekt v sodelovanju s švedsko šolo, poveza
li z osnovno Šolo Tinglev Skole na 
Danskem, osnovno šolo Aremark Skole 
na Norveškem, osnovno šolo CBS De 
Wegwijzer iz Nizozemske in osnovo šolo 
Instituta Comprensivo Palombara Sabina 
iz Italije. Projekt bo trajal tri šolska leta in 
ima skupen naslov Pripoveduj zgodbo 
/Teli a Storv. V letošnjem letu so vanj 
vključeni učenci 6.b, c in d razreda, učen
ci 7.a in 8.a razreda. Doslej smo s svojimi 
partnerji izmenjali že dve uspešni in izjem
no prijetni projektni nalogi. Prva z 
naslovom Moje mesto /My Town pred
stavlja naš kraj, njeno okolico, znameni
tosti in posebnosti. Učenci 8. a razreda so 

v tem sklopu posneli tudi video. Grosuplje 
postaja tako tudi po zaslugi naših 
učencev prepoznaven kraj v svetu. 

V sklopu druge projektne naloge, ki 
ima naslov Vreme/ The Vveather, učenci 
7. a razreda opazujejo vremenske razmere 
tekom leta, merijo in dokumentirajo tem
peraturo, padavine, ugotavljajo človekovo 
odvisnost od vremenskih razmer, ugo
tovitve pa izmenjujejo in primerjajo z ugo
tovitvami svojih partnerjev, ki živijo v dru
gačnih klimatskih razmerah. Učenci 
zapisujejo tudi pregovore in reke, ki se 
nanašajo na vreme, nastaja pa tudi slikov
na pratika. 

V tem letu nas čaka še tretja projektna 
naloga, ki ima naslov Tukaj sem / Here I 
am. V njej se bomo predstavili taki, 
kakršni smo - razposajeni mladostniki, ki 
imamo različne interese, konjičke, idole, 
vsak zase enkratni posamezniki, vendar 
hkrati vsi pripadniki kulture, ki se je s 
ponosom zavedamo. 

V teh dneh gostimo na šoli skupino 9 
učiteljev, ki prihajajo iz naših partnerskih 
šol na Nizozemskem, Norveškem in na 
Danskem. V dopoldanskem času sprem
ljajo naše delo pri pouku, v popoldanskih 
urah pa načrtujemo delo za prihodnje 
leto. Izjemno so navdušeni nad oblikami 
in metodami dela, ki se jih učitelji 
poslužujemo pri delu z učenci, nad 
sproščenostjo učencev in njihovo odlično 
sposobnostjo komunikacije v angleškem 
jeziku in nad sproščenimi in prijateljskimi 
odnosi med učenci in učitelji. 

Njihovega obiska smo zelo veseli, 
upamo pa, da se bodo nekega dne, 
morda prihodnje leto lahko srečali tudi 
učenci, ki v projektu sodelujejo. 

B o ž a Krajcer 
koordinatorica projekta 

V Društvu za mlade "Utrip" Šmarje-
Sap smo v lanskem letu pripravili pro
jekt koledarja šmarskega vrtca za leto 
2 0 0 2 . Otroci iz lokalnega vrtca so na
risali 12 prekrasnih risbic, ki predstav
ljajo vse mesece v letu. S pomočjo 
sponzorjev smo koledar stiskali in ga v 
decembru lani ponudili krajanom in kra-
jankam KS Šmarje-Sap in tudi širše na 
območju občine Grosuplje. Projekt je 
uspel, saj ima koledar večina gospo
dinjstev v KS Šmarje-Sap, stene otroških 
sob in drugih stanovanjskih prostorov pa 
krasi tudi drugod po občini. 

Sponzorji so nam za projekt namenili 
3 7 0 . 0 0 0 tolarjev, s prostovoljnimi 
prispevki za koledar pa smo zbrali 
5 2 4 . 0 0 0 tolarjev (za pribl ižno 5 0 0 
koledarjev). Za tisk promocijskih letakov 
z naročilnico (1.000 izvodov) in grafično 
podobo koledarja smo Tiskarni Mišmaš 
iz Šmarja-Sap plačali 8 4 . 0 0 0 tolarjev, za 
tisk koledarja pa Sitomarketu iz 
Ljubljane 5 1 0 . 0 0 0 tolarjev ( 1 . 0 0 0 
izvodov koledarja). Nekaj je bilo tudi 
drugih stroškov (poštnine in materialni 
stroški) . Skupaj smo za potrebe 
šmarskega vrtca zbrali pribl ižno 
3 0 0 . 0 0 0 tolarjev, s čimer nameravamo 
kupiti lesene etažne kotičke za igralnice 
v vrtcu. Pri izvedbi sodelujemo s Srednjo 
lesarsko šolo iz Ljubljane in upamo, da 
bodo kotički kmalu na svojem mestu. 

Preostale koledarje s m o poklonili 
sponzorjem in nekaterim organizacijam 
in ustanovam v občini Grosuplje 
(zdravstvenemu d o m u , trgovinam, 
upravni enoti), nekaj izvodov pa še 

ZMAGALI SMO 

vedno hranimo na sedežu društva. Če si 
ga kdo še vedno želi, ga lahko naroči na 
telefonsko številko (031) 8 8 0 - 5 2 0 . Ob 
tej priložnosti pa bi se radi zahvalili tudi 
vsem sponzorjem, ki so sploh omogočili, 
da je koledar dosegel večino gospodin
jstev v KS Šmarje-Sap in širše. 

Pri projektu so nam pomagali: Občina 
Grosuplje, Radio Zeleni val, Vrtnarstvo 
Frbežar, Cementni izdelki in prevozi 
Zobec, Elmeg, Askograd, Klimatizacija, 
Canthus, Kamnoseštvo Progar, 
Kamnoseštvo Zupančič, Plastika Virant, 
Računovodske storitve in svetovanje 
Kralj, Avtoprevozništvo Potokar, Gos
tinska oprema in servis Bregar, TGP 
Žnidarš ič , Kl jučavničarstvo Zdešar , 
Stavbno kleparstvo Petrič, Nepre
mičnine Mihič inac, Kl jučavničarstvo 
Žugič, Frizerski salon Lišpa, Oprema za 
mesnice in klavnice Tancek, Kleparstvo 
Hribar, Trgovina Daša , Orodjarstvo 
Pucihar, Pizzerija Sončnica , Papirna 
galanterija Šparovec Janja, Frizerski 
salon Lidija Podgornik in Zlatarstvo 
Gros. Z nižjimi cenami storitev pa sta 
nam pomagala tudi Tiskarna Mišmaš in 
Sitomarket (direktor podjetja je Mitja 
Vilar iz Šmarja-Sap). 

Hkrati pa se zahvaljujemo številnim 
krajanom in krajankam KS Šmarje-Sap 
in drugim občanom in občankam občine 
Grosuplje za prostovoljne prispevke, s 
pomočjo katerih bomo uresničili veliko 
željo otrok in vzgojiteljic in j im igralnice 
opremili z etažnimi kotički. 

Matej Košir, predsednik Društva 
za mlade "Utrip" Šmarje-Sap 

(OMU JE BILA NAPOTI 
PTIČJA KRMILNICA? 

Kam naj se zdaj zatečejo premraženi in 
lačni ptički? 

Tudi v letošnj i h ladni z imi s m o 
pričakal i pt ičke s ptičjo krmi ln ico . 
Skrbno smo vanjo polagali zrnje in se 
veselili ob njihovem obisku. 

Hišica je bila skromna, pa vendar 
prijazna in predvsem vabljiva. 

Nekega jutra smo jo našli v bližnjem 
potoku. Polni opt imizma, da se je to 
zgodilo pomotoma, smo jo postavili na 
staro mesto. Kako s m o se zmotil i ! 
Hišico so nam zlomili , razbili, razme
tal i , popolnoma uničili . Zakaj tako, 
dragi prijatelji? Komu je bila napoti? 
Razposa jen im in objestn im mlade 
ničem? Morda bi bilo dobro, da bi ti 
"nepr id iprav i " prebral i zgodbico : 
K a m e n na srčku. 

Učenci 2. a razreda In učiteljica 
Martina Bulč OŠ BRINJE GROSUPUE 

V šoli in njeni okolici niso osnovnošolci odvrgli niti ene petarde 

Učenci in učitelji OŠ Šmarje Sap smo se v decembru skupaj s 
policisti iz Grosupljega aktivno vključili v Projekt ZVEZDA - petarde 
so nevarne, katerega sta vzpodbudili Ministrstvo za šolstvo, 
znanost in šport ter Ministrstvo za notranje zadeve. Projekt ZVEZ
DA poleg osnovnega pomena nosi kar nekaj simbolike: zvezda 
vodnica, novoletna zvezda, zvezde so ljudje, po katerih se zgledu
jemo - BODI ZVEZDA! 

Kar 149 od 264 učencev je podpisalo izjavo: Učenci naše šole 
v času od 1. 12. 01 do 5. 1. 02: ne bomo prižigali petard 
oz.uporabljali drugih pirotehničnih izdelkov; ne bomo kupovali 
petard in jih tudi ne bomo vzeli, če nam bi jih kdo ponudil; opozar
jali bomo vrstnike, sošolce ter druge ljudi, da je prižiganje petard 
nevarno in neprijetno. 

Ob panoju, ki je opozarjal na nevarnosti ob rokovanju s 
pirotehničnimi sredstvi, je bila skrinjica, v katero so učenci lahko 
odvrgli petarde. 

Zadnji dan pouka, pred božično-novoletnimi počitnicami, je poli
cist Rudi Grunbacher šolarjem predstavil zakonska določila o rav
nanju s pirotehničnimi sredstvi in jih vzpodbudil, naj se odpovedo 
prazničnemu pokanju, saj se bodo le tako izognili morebitnim 
poškodbam in omogočili tudi drugim mirne in vesele praznike. 

Razdelil je tudi sladke nagrade razrednim skupnostim, v kater
ih so vsi podpisali izjavo, ter učencema Mihi Novaku in Ervinu 
Šestu, ki sta v škatlo odvrgla pirotehnična sredstva. 

Rezultat preventivne akcije je bil več kot vzpodbuden, saj so učen
ci držali besedo. Petard niso metali niti tisti, ki izjave niso podpisali. 
Letošnji veseli december je bil zato bolj prazničen od preteklih. 

Milena Lunar, pom. rav. 

Moj prosti čas 
12. otroški parlament 

V ponedeljek, 14. 1. 2 0 0 2 , smo se z našo socialno delavko 
udeležili 12 . otroškega regijskega parlamenta, ki je potekal v 
Domžalah. Letošnja tema je bila MOJ PROSTI ČAS, ki smo jo 
podrobno obravnavali na razrednih urah in na šolskem parla
mentu. Regijskega parlamenta so se udeležili predstavniki občin 
Vodice, Moravče, Lukovica, Dol pri Ljubljani, Horjul, Mengeš, 
Dobrava, Grosuplje, Medvode, Kamnik, Domžale in Ljubljana. Po 
uvodnem pozdravu domžalskih predstavnikov, ki so vodili parla
ment, smo največ pozornosti namenjali preživljanju prostega 
časa. Razpravljali smo o težavah, ki so povezane s prevozom, 
denarjem, pomanjkanjem prostora, kjer bi se mladi srečevali. 
Izmed vseh teh problemov in želja smo potem izpostavili 
najpomembnejše, ki so jih izbrani učenci nato poskusili razrešiti 
na nacionalnem otroškem parlamentu, ki je bil 2 1 . januarja ob 
10. uri, v veliki dvorani Državnega zbora Republike Slovenije. 

Naše želje pa so: 
- mladinski centri ali sobe, v katerih bi lahko preživljali prosti 

čas, praznovali rojstne dneve, se učili, družili s prijatelji, prirejali 
koncerte 

- popusti za vse osnovnošolce v Sloveniji glede kina, gleda
liških predstav, koncertov...: 

- direktne avtobusne povezave: naprimer do Koloseja, saj dru
gače izgubimo preveč časa in denarja za vožnje s primestnim in 
mestnim avtobusom in pa samo hojo do kina; 

- komisija osnovnošolcev, ki bo spremljala uresničitev naših 
sklepov in želja. 

To je ljubljanska regija dosegla na letošnjem otroškem parla
mentu pri županji. Občino Grosuplje je na letošnjem nacional
nem otroškem parlamentu zastopala učenka naše šole Silvana 
Žorž. 

Andreja Burja, OŠ Brinje, Grosuplje 

PROGRAM DELA ZA LETO 2002 DRUŠTVA 
PRIJATELJEV MLADINE ŠMARJE-SAP 

Program dela DPM za leto 
2 0 0 2 je sestavljen okvirno. 
Konkretizirali ga bomo vnaprej 
za obdobje treh mesecev in 
glede na možnosti društva. 
Večina aktivnosti je povezana 
s stroški, zato bo izvajanje 
odvisno od višine le-teh. 
Sredstva pridobivamo s pobi
ranjem članarine, prosto
voljnih prispevkov in spon
zorstvom. 

I. LETNI PROGRAM 
1. Otroške in mladinske 
zabavne prireditve, gostovanje 
gledaliških, glasbenih skupin, 
pustovanje, teden otroka, 
dedek Mraz..., 
2. Aktivnosti med zimski počit
nicami (športne, likovne, 
kuharske... delavnice), 

3 . Šola za starše (predavanja 
in delavnice: bulemija, anorek-
sija, droge, puberteta, vzgoja 
za odgovornost...) in šola za 
mlade (poklici, zaposlitev...), 

4. Socialni program (pomoč 
družinam in mladostnikom, 
letovanja, šolske potrebščine), 

5. Izobraževanje članov odbo
ra društva, 
6. Sodelovanje z ustanovami, 
društvi in uradi na državni in 

lokalni ravni. 
II. PROGRAM ZA: 

FEBRUAR 
- TV Dober dan, Podrepnik in 
Fata v našem mestu, 
- pustovanje s Tonijem Sne-
žakom, 
- 1 8 . - 22 . februar - smučanje, 
ustvarjalne počitniške delav
nice, varstvo in prehrana za 
osnovnošolce. 

MAREC 
- Predavanje Prehranjevalne 
navade, motnje prehranjevan
ja, 

- aktivnosti za srednješolce -
delavnice, plesni, kuharski 
tečaj, internet... 

VABIMO prostovoljce, zlasti 
študente in študentke peda
goških in podobnih šol, ki bi bili 
pripravljeni sodelovati pri delu 
z mladimi (učna pomoč, delo z 
nadarjenimi, vodenje ustvarjal
nih delavnic, organizacija 
prireditev, vodenje izobraževal
nih programov...) naj pošljejo 
svojo ponudbo na naslov DPM 
Šmarje-Sap Ljubljanska 4 9 , 
1 2 9 3 Šmarje-Sap ali po tele
fonu 041/ 9 0 6 2 3 2 od 19. do 
20 . ure. 

Predsednica Milena Lunar 

Hura, uspelo nam je! 
Začelo se je z idejo sošolca, ki je ves navdušen predlagal, da bi poleg pouka počeli 

še kaj ustvarjalnega. Njegova zamisel je bila, da bi izdali naš prvi časopis. Vsi smo 
predlog z veseljem sprejeli, saj nas je zanimalo, kako časopis nastane. Poleg tega pa 
vsi radi sestavljamo besede v pesmi, zgodbe... 

Pri razrednih urah smo se dogovorili, kako bo delo potekalo. Na tablo smo napisali 
nekaj idej za naslov. Med njimi nam je bil najbolj všeč Vesele iskrice. Odločili smo se, 
da bo vsak učenec prispeval vsaj en članek. Nekateri učenci so besede kovali v verze 
in pesmi, drugi so sestavljali domišljijske in resnične zgodbe. Posamezniki so izdelali 

križanke, horoskope in 

OLA8ILO UČENCEV 4. RAZREDA 
PODRUŽNIČNE ŠOLE ŽALNA 

Š t e t o >jnvi\ wv)yh MtftiMim 

rebuse. Lotili smo se tudi 
intervjuja in ankete. Dela je 
bilo veliko, a je bilo zanimivo. 

Ko smo zbrali vse 
prispevke, smo začeli 
časopis oblikovati. Z velikim 
pričakovanjem smo v 
decembru dočakali njegov 
izid. Natisnili smo ga v 
tridesetih izvodih, tako da je 
vsak učenec četrtega razre
da dobil svojega. Vsi smo ga 
z veseljem in ponosom 
prelistali, prebrali najprej 
svoj prispevek in nato še vse 
ostale. Delček našega 
časopisa smo predstavili 
tudi na božično-novoletni 
prireditvi v Žalni. Tako smo 
bili navdušeni, da so takoj 
privrele na dan ideje za 
drugo številko. 

Četrtošolke Iz OŠ Žalna 
Ana, Maja, Petra, TJaša 



SV. APOLONIJA, MATIJA IN VALENTIN 
V grosupeljski občini Imamo, čeprav 

se komu to na prvi pogled ne zdi, ve
liko umetnostno-zgodovlnskih stva
ritev. Mednje spadajo tudi kipi, ki Jih Je 
največ po cerkvah - upodabljajo svet
nike, Jezusa, Marijo, božjo podobo; 
mnogokrat so za njihov prikaz 
namesto kipov uporabili slike. Skupaj 
se bomo sprehodili po cerkvah v občini 
z namenom, da posvetimo nekaj 
pozornosti umetninam, ki jih hranimo 
in ne poznamo najbolje. Živl jenje svet
nikov nam morda lahko kaj pove tudi 
za današnj i čas, saj ti ljudje niso kar 
tako postali svetniki. 

9. februarja je godovala sv. Apolonija, 
zavetnica zobozdravnikov. V naši občini 
jo imamo v treh cerkvah. Na 
Magdalenski gori je njej in sv. Janezu 
Nepomuku posvečen stranski oltar. Na 
Veliki Novi Gori je njen kip na stranskem 
oltarju. Prav tako stoji kip sv. Apolonije 
na stranskem oltarju na Dolah pri Polici. 

Nam bolj znana oblika njenega imena 
je Polona, pomeni pa "Apolonov, 
posvečen Apolonu". Apolon je bil grški 
bog lepote, očiščenja, preroštva, svet
lobe in sonca. Z imenom Apolonija se 
povezuje tudi pikapolonica. 

Sv. Apolonija je živela v 3 . stoletju v 
Aleksandriji (Egipt). Že v njeni visoki 
starosti so (spet) začeli preganjati krist
jane na tistem področju, ker je nekdo 
podžgal množice. Kristjane so napadli, 
oropali. Apoloniji so z udarcem izbili vse 
zobe in ji nato zdrobili spodnjo čeljust, 
poznejše legende pa pravijo, da s o j i jih 
izpulili s kleščami - zato jo upodabljajo 

s kleščami in zobom ter palmo, ki je s im
bol mučeništva. Pretili so ji, da jo bodo 
živo zažgal i , če ne bo izgovorila 
brezbožnih besed, česar ni hotela. Ko so 
jo za trenutek izpustili, je sama skočila v 
ogenj. 

Živeti, kar veruješ, v kar si prepričan, 
med množico drugačnih. Lahko gre za 
preproste stvari - rad bi večerjal, drugi 
pa nočejo, ne želim gledati kriminalk in 
me zato zafrkavajo itd. - lahko pa za 
malo bolj pomembne - imeti več otrok, 
skrbeti za čisto okolje, živeti svoje 
prepričanje itd. Množica je prepričana 
drugače, kdo ima torej prav? Množico so 
lahko prepričali mediji (ki nimajo vedno 
prav), morda pa ima res prav. Ali pa ima 
prav posameznik. Težko je živeti dru
gačnost, če si v manjšini. Do kje vztra
jati? 

V mesecu februarju godujeta še dva 
svetnika, katerih upodobitve imamo v 
cerkvah v občini Grosuplje. Kip sv. 
Matije (24. 2.) je v cerkvici Tabor. Matija 
v hebrejščini pomeni "človek od Boga", 
"božji človek", ali "dar božji", zato ga 
slovenimo tudi z imenom Bogdan. 
Druge oblike imena so še Matic, Matjaž, 
Tjaša, Doroteja, Teodor, Božidar. Sicer 
pa po ljudskem izreku Matija led razbija. 

Sv. Valentin, ki "ima ključ od korenin", 
kot pravi ljudska modrost, je upodobljen 
v cerkvah v Troščinah, na Boštanju in na 
Kopanju. Ime izhaja iz latinščine in 
pomeni "zdrav, močan , krepak, 
mogočen", uporabljata pa se tudi imeni 
Tine in Zdravko. Tudi Valentin je do svet-
ništva prišel prek mučeništva. 

Alenka Oblak 

IMAM PRAVICO BITI SLOVENEC? 
S Tomom Križnarjem - v iskanju življenja 

Valerija in lahkost delanja dobrih del 
Valerija, doma s o j o klicali kar Valči, je prav taka deklica, kot mnogo drugih. Ni več 

otrok, dekle pa tudi še ne. Ponosna je na svoje starše, še najbolj pa na bratca Vala. V 
šoli je pridna, hodi pa tudi k verouku, kljub temu da starši bolj redko prestopijo cerkveni 
prag - delo doma, odgovornost v službi, pa še obiski in to in ono, le kje naj najdeta čas 
še za obisk cerkve? Bog pa neumorno sprašuje: "Ali boš začel danes?" "Ne, danes ne 
morem, Gospod. Moram preizkusiti avto. Ravno nov je. Morda jutri, prav gotovo pa 
pojutrišnjem!" Gospod še čaka in čaka, on pa ne utegne. 

Nekega dne se Valči prismehlja od verouka. "Mami ," zakliče, " postni čas je. Čas 
prenove, čas poboljšanja! Vse to in še več nam je razložil gospod kaplan. Veš, mami, 
tako mlad je, pa je boljši, kot sem mislila. Tudi več ve in zna, kot sem doslej mislila. 
Poglej, mami, kako je enostavno narediti dobro delo. Že ko ti podam zajemalko, da mi 
naliješ juhe, je že dobro delo. Da za sabo pospravim igrače, tudi tebi olajšam delo. Ko 
ti podam svinčnik, da mi narišeš veroučno nalogo, je tudi že dobro delo." Seveda pa 
Valči med tem svojim govorjenjem ves čas neutrudno pritiska gumbe svojega tetrisa, 
"Poglej, mami, tudi to je dobro delo, da že pred kosilom naredim domačo nalogo. Celo 
nasmeh mojemu očku je že dobro delo. Vidiš, mami, kako malo je treba za poboljšan
je! Če se odpovem bonbonu ali koščku torte, je tudi dobro delo. Sicer pa imam tega 
vedno dovolj. Tudi tebi bom namenila več svojega prostega časa, saj je tudi pogovor s 
sočlovekom, ki kar naprej hiti s svojim delom, dobro delo, saj se mu vsaj za trenutek 
odloži nenehno hitenje. Poglej mami, moj tetris pa danes bolje dela! Kar nekam visoko 
prihajam z zadetki. Kaj misliš, ali je to že znak poboljšanja?" Časteče neustavljivo, Valči 
pa nadaljuje z igro in veselo zakliče: "Glej, mami, končno sem na tetrisu zadela v 
polno!" 

Mami pa razmišlja svoje. Spominja se svojega prvega dne v službi. Z odličnim je 
končala srednjo šolo in se takoj spoprijela z delom za kruh. Njen šef pa, že malo zre
lejši: "To delajte tako, to tako. Sem odlagajte rešene zadeve, tekoče tukaj, tja pa papir
je, ki so potrebni mojega svetovanja."To slednje jo je prizadelo. "Kaj pa misli ta mladi 
inženirček!? Da sem padla z lune? Da samo on vse zna?! Pa še, kot vidim, k svojemu 
imenu pristavlja tisti asist. kot da je samo on vsemogoč!" Po vročici, ki jo je oblila ob 
njegovih besedah, je začela delati. Na njeno žalost pa se je večal samo kupček, ki je 
potreboval svetovanje. Po nekaj dneh je bilo treba 
stopiti na realna tla, sebe vzeti v roke, šefu pa 
izkazati potrebno spoštovanje. Po prijaznem 
vprašanju je dobila tudi prijazno pojasnilo. Nič več 
je ni motil tisti asist. ne ing., saj je bil šef samo pri
jazen, nič pa domišljav. 

Ob hčerinem govorjenju je pomislila: "Mar 
moja Valči že pri njenih letih doživlja to, kar sem 
jaz po srednji šoli?" Medtem končuje kosilo, Valči 
pa se še naprej igra. Zunaj zašumi, nenadoma je 
začelo deževati. "Joj, menda se ne bo zbudil Vali! 
Saj še mleka nisem skuhala! No, pa še nič ga ni 
doma!" Obrne se k hčerki, ki se mimo igra dalje. 
"Valči, tu imaš denar in hitro skoči po mleko! 
Danes ga kupi kar tu, pri sosedu, saj je kosilo že 
pripravljeno." "Ja, mami, kaj ne vidiš, da dežuje?" 
- In mamici ni preostalo drugega, kot pustiti kosi
lo, potihem pogledati, kaj je s sinkom - k sreči so 
mu že igrali angelčki, saj seje v spanju prav ljubko 
držal na smeh - in steči v trgovino po mleko. 
Medtem je prišel domov očka, sedel za mizo in 
čakal na kosilo, Valči pa se ni dala motiti v svojem 
igranju. 

Tisto o nasmehu očku je bilo že pozabljeno, 
nasmeh je dobil šele od žene, ko je prihitela 
domov z mlekom... 
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Bombe padajo okrog, čakaš, da se 
vse umiri in se prikažeš izza skal . In 
vidiš, kaj se je zgodilo. Koliko tvojih pri
jateljev je umrlo, koliko otrok, koliko jih 
je ostalo brez roke... Zdravniki so 
predaleč, da bi jih rešili. Grobovi bodo 
zavzeli še več področja. Življenje izginja. 
Za kakšno ceno? 

Zdi se mi, kot da pišem o kruti zgodbi, 
ki so mi jo povedali. Vendar nastopajo v 
njej resnični ljudje - Nube. To se dogaja 
tudi v Afganistanu, Čečeniji, malo bolj 
prikrito v Tibetu, Srednji Ameriki in še 
kje. Pred našimi očmi. Mednarodna 
skupnost ukrepa ali pa ne. Odvisno od 
interesov. Pomoč prihaja, le da znane 
organizacije taktizirajo in z razmislekom 
odločijo, komu bodo pomagale. Razlika 
med vojno v Nubskih gorah in v prej 
naštetih državah je, da o Nubah no
vinarji ne pišejo. Novinar je pogumen, 
če piše o vojni v Afganis tanu, za 
poročanje iz Nubskih gora pa se nihče 
ne grebe. Pravzaprav takih novinarjev 
še ni, le nekaj ljudi se je podalo tja in 
sporočilo svetu, da se tam vrši genocid. 
Svet še molči, čeprav so prve večje 
novice o tem objavili že 1 .1995. 

Član belgijskega parlamenta, Alain de 
Leche, nekdanji direktor M e d e c i n s S a n s 
Frontieres (Zdravniki brez meja), ki je 
prejel tudi Nobelovo nagrado, je uvrstil 
genocid nad Nubami med štiri največje 
genocide, ki so se zgodili v prejšnjem 
stoletju - nad Armenci, Židi in Tutsiji v 
Ruandi ter Nubami. Genocid pomeni 
sistematično in natančno načrtovano 
iztrebljanje nekega ljudstva. Pri Nubah 
je to še bolj grozljivo, ker mediji molčijo. 
Mediji so lobiji, sodelavci. Gre za gonjo 
za strateškimi viri in zaslužek, moral
nost ni ovira. Svet je na tem področju v 
krizi. Žrtvovati Nube, da bi lahko malo 
dlje užival i . Ras i zem, zavesten ali 
nezaveden, ki je skrit v l judeh, to 
omogoča. 

Pobliže smo se srečali s to resničnos
tjo tudi v grosupeljskem Študentskem 
klubu GROŠ, ko smo v nedel jskem 
večernem potopisu 27. 1. 2 0 0 2 gostili 
Toma Križnarja. Tomo je znan slovenski 
popotnik, ki je prekolesaril velik del 
sveta. Zakaj je potoval s kolesom? Pravi, 
da tako ni preprek za srečevanje ljudi, 
na kolesu si tako romantičen, da ti kar 
pomagajo. Ob koncu fakultete, I. 1 9 8 0 , 
se je podal v Afriko, ker je iskal kaj več 
kot le materialni svet. Iskal je ljudi, ki so 
povezani z bistvenimi stvarmi v življenju. 
Našel je Nube v Sudanu. Po srečanju z 
njimi je kolesaril po vseh celinah in 
srečeval kulture, ki ohranjajo življenje, ki 
je še vedno povezano z duhovnostjo, ki 
ima stik s tistim, kar je resnična sreča. 
Rad imeti ljudi, veter, drevo, živali, ves 
planet - zvezdo, s katero "se vsako leto 
enkrat zastonj peljemo okoli sonca" 
(Križnar 1 9 9 3 : Samotne sledi). Vedno 
se je vračal domov. Tu ima korenine. 
Prepričan je, da imamo tudi v naši tradi

ciji mnogo odgovorov na 
današnja vprašanja življen
ja . Tomo je izgledal utrujen, 
ponoči se zbuja prepoten, 
ker sanja o vojni v Nubskih 
gorah. Ne more živeti 
mirno, če so nekje ljudje, ki 
umirajo za naše udobje. 
S lovencem predstavlja 
nekoga, ki si upa, ki ima 
pogum iskati, živeti tako, 
kot ti pravi srce. Zaplesati 
ob prvem dežju, smejati se 
s soncem, objeti drevo... 

Po osemnajstih letih je 
Tomo ponovno obiskal 
Nube. "Po kaj greš tja?" so 
ga spraševali ljudje v se
vernem S u d a n u , kjer so 
musl imani. Živijo preprosto 
življenje, so ljudje z velikim 
srcem. A ko pride beseda 
do Nub, je vsega konec. 
Njih je treba iztrebiti in to 
hitro. Potem bo lahko prišel 
napredek - tovarne, letali
šča, supermarketi. Nube so 

zanje zarukani kmetje. A njega so kar 
pustili naprej, ker je rahala - popotnik in 
popotnik ne more narediti škode. 
Imenovali so ga prva ptica, ki je ušla iz 
brezbožnega sveta. 1 5 0 0 km južno od 
glavnega sudanskega mesta, Kartuma, 
so sanje tudi za severne Sudance -
Nubske gore, ki so nekakšno naravno 
zbirališče vode. Sem so se zatekali ljud
je pred lovci na sužnje, v 2 0 . stoletju pa 
so j ih, da bi jih pred njimi zaščitili, 
Britanci izolirali. Tako Nube niso postali 
izobraženi in nimajo sposobnost i 
spopasti se z arabskim svetom, ki jih 
napada. 

Tomo jih je videl zdrave ljudi, ki znajo 
biti srečni in živeti v harmoniji z vsem 
okrog sebe, z rastlinami, živalmi, kamni, 
vodo. So v stalni zavesti čudeža okrog 
sebe. So veliki umetniki plesa, krašenja, 
veselja, življenja. Pri njih ni primerov 
s a m o m o r a , raka, ps ihosomatsk ih 
bolezni že lodca, s rca , ožil ja. Mnogi 
izmed njih še danes ne vedo, zakaj jih 
bombardirajo, ker nikomur nič nočejo. L. 
1 9 8 5 jih je zajela državljanska vojna, v 
kateri so se plemena na jugu Sudana 
uprla nadvladi arabskega severa. Na 
jugu je namreč nafta in naftovod vodi 
čez Nubske gore. Nube naj bi iztrebili -
v gorah pa nihče drug ne bi mogel 
preživeti . Za Nube so okoli gora 
ustanovil i "mirovna" tabor išča . V 
taborišča ne sme noben opazovalec, 
novinar ali organizacija za človekove 
pravice. Na gore pa greš lahko samo z 
letalom, ker so okoli minska polja. L. 
1 9 8 3 naj bi po ocenah živelo v Nubskih 
gorah dva milijona Nub, danes jih je v 
gorah le še dvesto do štiristo tisoč, ki se 
borijo za pravico biti Nuba. Drugi so v 
koncentraci jskih tabor išč ih , naselj ih 
pod vladnim nadzorom. Ali pa so že 
izginili. 

Tudi tisti, ki niso v gorah, so na 
najboljši poti, da izginejo kot Nube. Tam 
jih namreč vzgajajo po muslimansko. Iz 
dečkov delajo janičarje, ki se bojujejo z 
lastnimi brati in sest rami v gorah. 
Deklice služijo kot maternice za rojevan
je arabskih otrok. Tam se še vedno 
lahko kupi sužnja. Edina humanitarna 
pomoč lahko prihaja s a m o v ta 
taborišča. Kolikor je seveda prej ne 
pobere vladna vojska. To je past za 
Nube v gorah, ki živijo v lakoti . 
Mednarodne organizacije (npr. OZN) se 
tega zavedajo in ne ukrepajo ravno 
veliko, še vedno podpirajo zatiralce. 
Unicef je mnogo obljubil, a zaenkrat, 
čeprav je ostro protestiral proti 
obtožbam, še ni prišlo dlje kot do 
cepljenja proti otroški paralizi Nub v 
gorah. Njim sta Slovenska Karitas in ita
lijanski Amani pripeljala več pomoči kot 
OZN, čeprav je jasno, kdo ima več sred
stev. Edina organizacija, ki je stalno pri
sotna v Nubskih gorah, je nemška orga
nizacija zdravnikov German Emergencv 
Doctors, ki skuša ravnati tako, da Nub 
ne bi delala odvisnih, saj imajo sami 
boljše zdravilce. 

Slovenski politiki so dali deklaracijo 
Bushu in Putinu, ko sta bila v Sloveniji, 
a nihče ni izjavil niti besede o tem. 
National Geographic je bil pripravljen 
posneti film o Tomu in Nubah, vendar 
so po treh dneh snemanja nehali, ker 
mu menda ne gre zaupati, da jih je 
razočaral, da "imajo občutek, da se ne 
bo dobro končalo". Tomo namreč pove 
resnico o vseh, tako o arabski kot 
zahodni (evropski, ameriški) strani . 

Sedaj se je na pozive odzval Bushev 
odposlanec za Sudan in šel v Nubske 
gore. Če pomagajo ZDA, se Tomo zave
da, da bo tja prišel ameriški svet, da 
bodo ZDA še bolj vladale svetu, vendar 
je to morda način, da Nube ostanejo. 
Januarja so imeli v Švici konferenco, na 
kateri so bili prisotni tudi Nube (pred
stavnika OZN ni bilo) in predlagali 
Nubske gore za cono miru. Zahtevali so 
prisotnost novinarjev, humani tarno 
pomoč in sklenili šesttedensko premir
je, ki so ga kmalu prekršili. Na izid 
zahtev se še čaka, do takrat pa hoče 
sudanska vlada zajeti čim večje področ
je gora. Tomo se marca ponovno 
odpravlja k Nubam, s pomočjo, ki jo 
prispevajo Slovenci, njegovi prijatelji itd. 
Pri zbiranju pomoči sta mu doslej poma
gala Slovenska Karitas in Humanitas. Z 
vsakim poskusom prihoda v Nubske 
gore tvega življenje. 

Nube živijo tako, kot je večino časa 
živelo človeštvo, pri njih je preživelo 
tisto, kar nas je obdržalo pri življenju. Če 
bo postalo normalno, da se iztreblja 
ljudi, ki niso toliko vredni kot evropska 
rasa (sem spadajo tudi Severno-
američani), smo lahko kmalu na vrsti 
tudi mi. Do sedaj je izginilo ogromno kul
tur, ko so prišle v stik z Evropejci. Za 
Toma je borba za Nube borba tudi za 
njegove, naše otroke. To je bitka za vse 
nas, ki nočemo postati roboti. Za pravi
co, da smo Slovenci. Za kakšno ceno 
torej izginja življenje? Za nekaj nafte, 
denarja. Dogajanje pri Nubah je krik, da 
je s svetom nekaj narobe, da je krivičen. 
Največja nevarnost, ki grozi Nubam, je, 
da jih svet pozabi. Če so mediji tiho, se 
ni nič zgodilo. In tako ostaneš osamljen, 
pozabljen, na poti izginotja. Šibkih ljudi 
je vedno več. In Slovenci... 

Alenka Oblak, GROŠ 

Več o tem si lahko preberete v: 
Križnar, T. (1999). Nuba. Čisti ljudje. 

Naklo: samozaložba, (iz knjige so tudi 
slike) 

Križnar, T. (2001). Nikoli se niso dali 
prešteti. V: Časopis za kritiko znanosti, 
domišljije in antropologije, I. 29, št. 204-
205-206, str. 350-368. 

SKRIVNOST SVOBODE 

Skrivnost 
prav spretno 
si prikrita, 
v nemir minljivosti 
zavita... 

Za hip odvij 
minljivosti slepilo, 
svobode prave, 
glej, uzreš 
darilo... 

Ob rojstvu 
vsi smo zajokali, 
ob smrti 
redki 

bodo se smejali... 

Mojca Kasteffc 



NARAVOVARSTVENA STANE PETER 
DOBITNIK ČASTNEGA ZNAKA SVOB 

Gospod Stane Peterlin je Gro-
supeljčan od 1 9 8 8 . leta. Tedaj sta z 
ženo Marjano, tudi biologinjo, kupila 
hišo v Dvorih. Rodil s e j e 1937. leta. Leta 
1 9 6 1 je diplomiral na biološkem od
delku Biotehniške fakultete v Ljubljani in 
se zaposli l v naravovarstveni službi 
republiškega Zavoda za spomeniško 
varstvo, kjer je ostal do leta 1 9 9 1 , nato 
pa je bil do 1 9 9 4 . leta svetovalec minis
tra za kulturo v svoji stroki, zadnja leta 
tja do upokojitve pa je delal kot sveto
valec vlade na Ministrstvu za okolje, in 
prostor. Kot strokovnjak za varstvo na
ravne dediščine je od 1 9 8 3 do 1 9 9 3 
predaval na Biotehniški fakulteti. Bil je 
urednik revije Varstvo narave (1963 -
1991), leta 1972 je pri Prirodoslovnem 
društvu Slovenije uredil Zeleno knjigo o 
ogroženosti okolja v Sloveniji ter leta 
1976 Inventar najpomembnejše kul
turne dediščine Slovenije. Kot avtor ali 
urednik je sodeloval pri različnih pub
likacijah o Triglavskem narodnem parku 
in bil glavni pisec besedila v Atlasu 
Slovenije. V strokovnih in poljudno
znanstvenih revijah ter posebej v 
Proteusu je objavil okoli 1 5 0 strokovnih 
člankov iz varstva narave in biologije. Za 
svoje delo je prejel Steletovo nagrado, 
letos pa tudi častni znak svobode iz rok 
predsednika države Milana Kučana. 

Skozi mnoga sita gre vsakdo, preden 
dobi svoje geslo v Enciklopedij i 
Slovenije in visoko državno priznanje. 
Vaše delo je dovolj odmevno in pomem
bno, da so vas opazili in vas nagradili 
tudi s častnim znakom svobode. Kaj 
vam to priznanje pomeni? 

Počaščen sem, to je prvi, prijeten 
občutek. Ob tem pa se mi takoj pojavita 
še dve misli. Vem, da so še mnogi, ki 
tudi veliko pomembnega naredijo, pa so 
bili prezrti. Hkrati pa mi ta nagrada 
pomeni tudi obvezo, da še naprej delam 
na naravovarstvenem področju. Priz
nanje je treba ves čas potrjevati z 
delom. 

Je varstvo narave nova veda? 
Ta veda je stara že več kot 2 0 0 let. 

Naravoslovec Alexander von Humboldt 
(1769-1859) je na Kanarskih otokih 
opazil draceno - zmajevko in v njej spoz
nal redko ogroženo vrsto rastline. V svoji 
razpravi je zapisal, da je ta rastlina 
dragocena kot stara katedrala, vredna 
je, da jo ohranimo. Tako se je začela 
spomeniška smer v tej stroki. V Ameriki 
se je razvila parkovna smer. Ko so nasel
jenci poselili Ameriko, so razparcelirali 
zemljo po angleškem lastniškem siste
mu. Ustavili pa so se pri Yelowstonu. 

Državna komisija je prepričala predsed
nika države, da je ta košček zemlje pre
več poseben in lep, da bi ga privatiziran. 
Ostal je državna last, namenjena za 
dobrobit in uživanje vsem ljudem. To 
gibanje je prišlo tudi v Evropo, ki pa je 
tedaj imela le še malo območij, da jih je 
mogla spremeniti v parke. Slovenija je 
na tem področju dejavna že od samih 
začetkov; 1 9 0 8 . leta je seizmolog in na
ravovarstven i k Albin Belar predlagal, 
leta 1 9 2 4 pa smo že dobili prvo 
zavarovano območje Doline Triglavskih 
jezer. V Sloveniji je največji Triglavski na
rodni park, s katerim sem se tudi precej 
ukvarjal. V zadnjih 1 5 letih pa se uvel
javlja ohranjanje biodiverzitete, biotske 

s pridom uporabili. Le v ljudeh je potreb
no vzbuditi, privzgojiti zanimanje za na
ravno in kulturno dediščino in ponos, da 
je to lepo in da je naše. Priznanje, ki sem 
ga dobil, me obvezuje, da tudi na tem 
področju še kaj naredim. 

Osnovna vaša preokupacija je nara 
va, vendar vi delujete š i rše? 

Varstvo narave je pri nas pol stoletja 
delovalo v okviru spomeniškega varstva 
in s e j e kasneje kot stroka osamosvojilo. 
Na pobudo dr. Angele Piskernik sem po 
končanem vojaškem roku prevzel njeno 
mesto v službi in tudi pri Prirodoslovnem 
društvu Slovenije sem se začel ukvarjati 
z varstvom naravne dediščine. Leta 
1967 smo organizirali teden varstva 

raznovrstnosti. Strokovnjaki opozarjajo 
na manipulaci jo z naravo. Ohraniti 
moramo biotope, da bomo lahko 
ohranili ogrožene rastline in živali. Del 
narave izumira po naravnem procesu, 
iztrebljanje pa je delo človeka in tu tiči 
največja nevarnost. 

K a k o ste s e kot biolog znašli m e d 
naravovarstveniki? 

V te vode me je pripeljala biologinja 
dr. Angela Piskernik, k i je po vojni začela 
ozaveščati ljudi o varovanju narave. 
Drugod, na primer v Avstriji, so že konec 
petdesetih let spoznali, da je mogoče 
ohranjeno naravo tudi tržiti. Z domovin
sko vzgojo so dosegli, da so se ljudje 
zavedli naravnih lepot in vrednot, jih 
vzeli za svoje in bili ponosni na vse, kar 
je bilo posebnega v njihovem okolju. Na 
te temelje so postavili turizem. Živeti so 
se naučili od tistega, kar imajo v svoji 
bližini. Vsak od nas mora spoznati, da je 
okolica mojega kraja moja dediščina, da 
sem tudi jaz lastnik vsega tega in če kdo 
to uničuje, uničuje meni. Grosuplje ima 
dosti naravnega bogastva, ki bi ga lahko 

narave in tedaj prvič glasno opozorili na 
grehe, ki jih delamo naravi. Tedaj so 
med pokrovitelje stopili tudi visoki pred
stavniki političnega in javnega življenja 
in prireditev je bila zelo odmevna. Leto 
1970 je bilo razglašeno za evropsko leto 
varstva narave in tudi Jugoslavijo so poz
vali, naj se pridruži, čeprav tedaj še ni 
bila članica Sveta Evrope. Povabljeni 
smo bili v Strasbourg, okrog varstva nar
ave smo naredili precej hrupa in posledi
ca tega je bila Zelena knjiga o 
ogroženosti okolja, ki smo jo leta 1972 
izdali pri Prirodoslovnem društvu 
Slovenije. To je bil prvi pregled stanja 
okolja pri nas. Zeleno knjigo je sloven
ska delegacija še istega leta kot poroči
lo odnesla s seboj v Stockholm na prvo 
svetovno konferenco o varovanju okolja. 

Bil sem med začetniki in sestavljalci 
prvega slovenskega zakona o varstvu 
narave leta 1970, sodeloval pa sem tudi 
pri pripravi zakona o naravni in kulturni 
dediščini leta 1 9 8 1 . 

Varstvo narave je koordinacija 
različnih strok. Izhajamo iz naravnih 

GENSKO SPREMENJENI ORGANIZMI V KMETIJSTVU 
V mesecu januarju je bil v organizaci

ji Državnega sveta Republike Slovenije 
in Umanotere, Slovenske fundacije za 
trajnostni razvoj, organiziran posvet z 
naslovom Gensko spremenjeni organiz
mi v kmetijstvu. Posvet je bil prven
stveno naravnan k temu, da strokovno 
in š iršo javnost seznani z možnimi 
zapleti, ki jih prinaša uporaba tako 
spremenjenih organizmov, predvsem 
pa, da razmislimo o tem, ali je taka 
uporaba smiselna in moralno upraviče
na. 

Morda še najbolje pr ikažemo srž 
problema z izkušnjami ameriških gos
tov. 

Leta 1 9 9 6 so severnoameriški kmet
je med prvimi začeli gojiti gensko spre
menjene poljščine. Te rastline so s 
pomočjo tehnologije genskih manipu
lacij spremenili tako, da so postale 
odporne na herbicide in na škodljive 
žuželke. Velika podjetja, ki proizvajajo 
ali prodajajo semena tako spremen
jenih rastlin, so mnogim kmetom pro
dala gensko spremenjena semena in 
j im obljubljala večji donos in lažje 
upravljanje s pleveli. Danes imajo kmet
je, ki so se odločili za takšno proizvod

njo, vrsto slabih izkušenj. To velja tudi 
za tiste, ki ne želijo uporabljati semen, 
pridobljenih z genskim inženiringom, 
kajti ob naravnem opraševanju se tako 
spremenjene rastl ine širi jo tudi na 
sosednje površine in polja, tako da je 
nemogoče kontrolirati pridelavo le na 
točno določenih lokacijah. 

Poslušal i s m o zgodbe amer išk ih 
kmetov, ki so se jim gensko spremen
jene rastline na njihova polja brez nji
hove volje zasejale iz sosednjih polj. 
Sedaj pa kmeta biotehnološko podjet
je, ki ta semena vzgaja, toži, da neza
konito (brez plačila avtorskega honorar
ja) goji te rastline. Zgovoren je bil tudi 
primer k m e t a , ki se mu je med 
pridelkom pojavil manjši odstotek spre
menjenih rastl in. Kot izvoznik je 
pridelek prodal, vendar so mu vso 
količino zavrni l i , kajti kontrola je 
pokaza la , da so med običajn im 
pridelkom tudi spremenjeni organizmi. 

Če pogledamo, na kakšen način so ti 
organizmi nastali , bo verjetno slika jas
nejša. Pri genski manipulaciji namreč 
določen gen na genski verigi zamen
j a m o z g e n o m nekega popo lnoma 
drugega organizma. Tako na primer 

določen gen morske vetrnice vgradijo v 
gensko verigo prehrambenih rastlin 
zato, da so odporne jše proti 
škodljivcem. Takšni geni pa v rastlini 
tvorijo popo lnoma d r u g a č n e bel 
jakovine, kot bi jih nespremenjene rast
l ine. Tako spremenjena rastl ina je 
navzven običajno enaka , njena bel
jakovinska sestava pa je spremenjena. 
Uživanje takih živil lahko privede do 
popolnoma nepredvidenih alergijskih 
reakcij. Mnogi strokovnjaki opozarjajo 
na nepredvidlj ive možne posledice 
takšnega ravnanja, kajti ko je gen 
enkrat vgrajen v organizem in sproščen 
v okolje, ga je praktično nemogoče nad
zorovati. 

V Sloveniji v kmetijstvu gensko spre
menjenih organizmov uradno še ne 
uporabljamo. Pri razmišljanju o uporabi 
gensko spremenjenih organizmov v 
kmetijske namene pa se zaradi speci 
fičnosti slovenskega prostora postavlja 
vprašanje smiselnosti in varnosti takih 
odločitev. In kot se je slikovito izrazil 
eden od ameriških kmetov: "Tu ste še 
čisti in le vaša odločitev je, ali bo tako 
tudi ostalo." 

Božo Predallč 

vrednot, vendar moramo delovati inter
disciplinarno. Varstvena dejavnost je 
dostikrat preveč toga. Marsikaj se da 
nekaj ohraniti tudi skozi razumno 
uporabo. Ukvarjam se tudi z uredniškim 
delom. Uredništvo revije Proteus sem 
prevzel leta 1 9 9 5 za dve leti, pa jo še 
vedno urejam, vendar jo letos predajam 
mlajšim. Ukvarjam se tudi z nara
voslovno fotografijo. Aktivno sodelujem 
v društvih, kjer lahko kaj pripomorem po 
svoji stroki. Po preselitvi v Grosuplje sem 
postal član Turističnega društva Župa
nova jama Grosuplje in z veseljem delu
jem v njegovem odboru, saj ima v svo
jem okrilju tudi urejanje in varovanje 
kraške jame. 

Kdaj ste s e srečal i z Radensk im pol 
j e m ? 

Pozno, šele konec 80-ih let. Po njem 
m e j e prvič popeljal dr. Luka Pintar, k i je 
prvi v Proteusu obvestil ljudi o tem 
posebnem kraškem polju, tudi domačini 
niso dosti vedeli o njegovih naravnih 
vrednotah. Niso se zavedali, kaj imajo. 
Gledal sem to mokrišče z vlaka, kadar 
sem se vozil mimo, pa si nisem mogel 
misliti, kakšne lepote skriva. Te lepote 
pa velja ohraniti. Tudi domačini se še 
niso dovolj zavedli, da je treba s tako 
dragocenim območjem odgovorneje rav
nati. Z Radenskega polja so na primer 
zaradi polivanja gnojevke v kratkem 
izginile tri redke rastline: srednja rosika, 
bela kljunka in šotni mah. Marsikaj se 
zgodi zaradi nevednosti, zato si prizade
vamo, da bi ljudje zavestno sprejeli na

ravno dediščino kot svojo last. 
Vendar parki niso le templji nedo

taknjene narave, ampak so življenjski 
prostori za ljudi, rastline in živali . 
Biodiverziteta - košnja travnikov je 
pomembna, saj vzdržuje rast določenih 
rastlin, preprečuje pa zaraščanje. Parki 
so motorji podeželskega razvoja, zunaj 
so se jih že navadili tržiti, upam, da se 
bomo tudi mi navadili živeti od njih. 

Kakšni so vaši načrti , saj dela za 
varstvo narave ne morete kar tako 
opustit i? Kot kaže, Je stroka postala 
del vašega načina živl jenja, razmiš
ljanja, delovanja. 

Prek Turističnega društva Županova 
jama Grosuplje v zadnjem času sodelu
jem z Osnovno šolo Brinje. Z ravnateljico 
in pedagoškim osebjem smo se dogovo
rili, da bodo s svojimi učenci popisovali 
naravno in kulturno dediščino v šolskem 
okolišu. Popisali bomo rastlinski, živalski 
svet, biotope, pa tudi stare stavbe, 
mline, staro orodje, skratka vse, kar je tu 
nekoč bilo in pustilo svoje sledove v 
spominu ljudi in na starih razglednicah, 
pa tudi vse, kar še danes obstaja in je 
potrebno zapisat i , da se ohrani . 
Razmišljamo tudi o naravoslovni poti v 
okolici Grosupljega. V Grosupljem sva z 
ženo zelo zadovoljna. Spoznala sva pre
cej novih in zanimivih ljudi. Verjameva, 
da mora človek za svoj kraj tudi nekaj 
narediti in midva sva na to pripravljena. 
Rada pa bi o tem prepričala tudi druge. 

Marija Samec (foto Aleš Črnivec) 

Nekaj o nekdanji živilski obrti 
MLINARSTVO 
Mlini na vodo so se pri nas pojavili v 

16. stoletju. Najstarejši mlin na spodnjo 
vodo naj bi bil postavljen pri sedanjem 
gradiču v Brinju. Ker je vodnega padca v 
dolini bolj malo, so bili potoki tik pred 
mlinom običajno nekoliko regulirani, 
zajezeni, voda pa je bila speljana po 
posebnih lesenih koritih na ali pod kole
sa . Nekateri mlini so imeli več koles. 
Roksov-Činkoletov mlin v Grosupljem je 
imel šest pogonskih koles in povrhu še 
vretena za stope. 

Mlinarji so bili nekoč grajski pod-
ložniki. Poleg mletja so morali skrbeti za 
vse ml inarske naprave in oddajati 
desetino in merico od mletja. Ko je bila 
v 19. stoletju odpravljena t laka, so mlini 
postali last dotedanjih mlinarjev, njihovo 
delo pa je postala samostojna obrt. 

Še med drugo svetovno vojno je bilo v 
Grosupeljski kotlini približno 3 0 mlinov 
/ v povprečju eden na dve vasi. Med 
najzmogljivejše mline je štel praproški 
mlin, ki je svoje čase spadal pod boš-
tanjski grad. Široko zaledje uporabnikov 
v vaseh po bližnji in daljni okolici in 
sorazmerno stalen dotok vode pa sta 
mu zagotavljala dokaj redno obratovan
je. Zadnjega mlinarja Kolenca s e m 
osebno poznal, saj je bila naloga nas 
otrok pri približno 10-letni starosti, da 
smo občasno s kulco peljali vrečo žita v 
mlin. Najbolj pa smo bili veseli poleti 
njegovih sočnih hrušk. 

Mlin v Dolenji vasi pri Polici je prav 
tako spadal pod grajsko upravo gradu, 
k i je stal (menda) nekoč na Kržatcu nad 
Mal im Koncem. Posebno zgodbo je imel 
Rusov mlin na električni pogon, saj je bil 
tik pred drugo svetovno vojno eden od 
največjih na š i ršem l jubl janskem 
območju, ki je v Dravski banovini pokri

val potrebe Prehranjevalnega zavoda 
Ljubljana za občine: Ig, Grosuplje, 
Tomišel j , Šmarje , Žel imlje, Račno, 
Št.Jurij in Slivnica-Žalna. 

Ko so naselja začela dobivati elek
triko, so si posamezni kmetje postavili 
svoje mline na električni pogon. Tako je 
na primer v Zagradcu pri Grosupljem v 
začetku šestdesetih let prejšnjega sto
letja od nekaj manj kot 4 0 hiš imelo kar 
7 kmetov svoj mlin. Propadanje mlinov 
se je začelo z obvezno oddajo, z indus
trializacijo podežel ja in opustitvijo 
klasičnih načinov poljedelstva ter z 
uvedbo mlinarskih tovarn. 

PEKARSTVO 

Grosuplje je pred drugo svetovno 
vojno premoglo tudi dve pekarni kruha, 
v katerih so pekli štruce, hlebce in 
žemlje, s e m ter tja pa tudi rogljiče, 
preste in drugo pecivo. Občasno so v 
velikih pletenih koših na hrbtu raznašali 
kruh in žemlje tudi po domovih v 
Grosupljem in celo po okoliških vaseh. 
Eden med njimi je bil "žemljarjev ata" . O 
zgodovini nastanka in širitve Pekarne 
Grosuplje pa ste v Grosupel jskih 
odmevih že lahko prebrali. 

MESARSTVO 

Mesarji so živino klali po starem 
načinu. Ker ni bilo posebnih hladilnic, 
so živino zaklali v petek, da so nato 
meso prodajali v soboto za nedeljske 
potrebe, saj ljudje večinoma med ted
nom niso jedli mesa. Največ so prodajali 
goveje in svinjsko meso , manj pa 
teletino in meso drobnice. Med bolj poz
nanimi mesarijami je bila Javornikova v 
Grosupljem, v zadnjih desetletjih pa je 
dokaj poznana tudi Zupetova mesarija 
iz Šmarja-Sapa. 

Jože Mlkllč 



8. FEBRUAR - SLOVENSKI KULTURNI PRAZNIK 
Okoli s lovenskega kulturnega praz

nika se zgostijo kulturne prireditve in 
prav je tako. Mnoga društva dobijo 
pri ložnost, da predstavijo svoje celolet
no delovanje in ustvarjanje. Grosu
pel jska proslava ob kul turnem 
prazniku v organizaci j i Ku l turnega 
društva Vokal in Darje Zoreč je nosila 
naslov Mladost Franceta Prešerna. 
Sodelovali sta obe šoli : OŠ Brinje z 
Otroškim pevskim zborom pod vod
stvom Helene Tavčar in OŠ Louisa 
Adamiča, ki je prispevala recitatorje, 
katere je na nastop pripravila Andreja 
Gl iha. Besedi la o Prešernu je zbrala in 
jih priredila Marjeta Zoreč. M e d prijet
n im, nekonvenc iona ln im ž iv l jenjepi 
s o m Franceta P reše rna , katerega 
posamezne dele so povezovali verzi 
prvega soneta Sonetov nesreče O, 
Vrba, so z uglasbenimi Prešernovimi 
pesmimi nastopali grosupeljski zbori 

M P Z Vokal pod vodstvom Primoža 
Cedi lnika, ŽPZ Magdalena pod taktirko 
Emila Kovačca, ŽPZ Lastovke, ki ga 
vodi Mojca Intihar in M e P Z Sv. Mihael 
z dirigentko Rezko Šuštar. Program je 
povezovala Petra Ljubic. Prijeten pro
gram in vsi nastopajoči so navdušil i 
polno dvorano Kulturnega d o m a v 
Grosupl jem. 

Osrednja s lovesnost s podelitvijo 
Jurčičevih priznanj Javnega sk lada kul
turnih d ruš tev O b m o č n e izpostave 
Ivančna Gorica pa je bila letos v novi 
dvorani Jak l i čevega d o m a v 
Dobrepolju. Prireditev je vodila Tadeja 
Anžlovar . Moški pevski zbor Rafko 
Fabijani pod vodstvom Antona Šinkov
ca je navdušil z odličnim petjem. Pravo 
presenečenje pa je bil uvodni nastop 
dobrepoljskega župana g. Jakopiča in 
njegove žene Anice . Reci t i ra la sta 
Prešernovo pesem Od železne ceste. 

1 1 j 

Utrinek s prireditve v Grosupljem - foto Dradgo Samec 

Slavnostni govornik je bil predsednik 
sveta J S K D 01 Ivančna Gorica g. Igor 
Ahačevčič . S labo je, če vzgoja in izo
braževanje na neki postaji izstopita iz 
skupnega vlaka in se odpeljeta vsaka 
v svojo smer, je metaforično označil 
stanje v naši družbi in tako posebej 
izpostavil izobraževanje in vzgojo na 
sploh ter p redvsem p o m e n držav 
ljanske vzgoje v današnjem svetu, ko 
ljudje več inoma niso več pripravljeni 
prevzeti odgovornosti do družine in 
družbe. Ob 10 . obletnici podeljevanja 
Jurč ičev ih nagrad je bilo letos 10 
nagrajencev iz treh občin. Priznanja je 
z originalnimi podobami Dobrepolja 
ob l ikova la s l ika rka S a n d i Zalar . Iz 
občine Grosuplje so prejeli priznanja 
trije dolgoletni kulturni delavci : 

Janez Stare (KD France Prešeren 
Račna) poje že, odkar je odslužil vojaš
ki rok, se pravi od 1 9 5 1 . leta. Peti je 
zače l v c e r k v e n e m zboru, od 
ustanovitve moškega pevskega zbora 
pa do danes poje tudi v tem zboru. 
Gospod Stare je sodeloval v gledališ
kih predstavah, od katerih sta mu v 
naj lepšem spominu ostali vlogi v igrah 
Domen in Makse l v škripcih. Na kul
turnem področju sodeluje že 5 0 let ter 
je kljub 7 0 letom veder in ustvarjalen. 

Darinka Štupn lk (OŠ Louis Adamič 
Grosuplje, PŠ Šmarje-Sap) je začela 
svojo učiteljsko pot pred 3 4 leti v rod
nih Ponikvah. Že od samega začetka 
je pomenila pomemben steber v kul
turnem dogajanju na šoli in v kraju, 
kar velja tudi za Šmarje, kjer dela že 
2 2 let. Njeno mentorsko delo je 
usmer jeno predvsem v r i tmično-
plesno dejavnost, čeprav rada ustvarja 

Vsi nagrajenci Jurčičevih priznanj Javnega sklada kulturnih društev Območne 
izpostave Ivančna Gorica - med njimi so tudi nagrajenci iz občine Grosuplje 
Janez Stare, Darinka Štupnik in Željko Popovič - foto Drago Samec 

tudi na likovnem področju. Prav poseb
no zahvalo pa zasluži za ohranjanje 
l judskega izroči la, ob iča jev in pre
našan ja le teh na mlajše rodove. 
Čeprav s topa proti koncu svoje 
učiteljske poti, je se vedno polna opti
mizma in skuša slediti novim smerni 
cam v pedagoškem delu, saj ve, da 
učenci to potrebujejo in si zasluži jo. 
Biti učiteljica zanjo ni le poklic, ampak 
pomembno poslanstvo. 

Že l jko Popov ič (KD Šmarje-Sap) je s 
svoj im de lovanjem v ku l turnem 
društvu Šmarje-Sap in hkrati tudi s 
prepevanjem v moškem pevskem 
zboru prispeval velik delež h kulturne
mu utripu kraja. Dolgoletni predsednik 
Moškega pevskega zbora Šmarje-Sap 
v zboru prepeva že 2 5 . leto. S svojo 

resnostjo, točnostjo, predvsem pa s 
svojo mehko belokranjsko dušo , vese
lo in razigrano, zna zastrupiti s pozi
tivno energijo vse pevce. Da ga cenijo 
vsi, pevci in člani društva, kaže njihovo 
zaupanje v že kar trajen mandat 
predsednika zbora. 

Za konec je nastopil še orkester 
Mando l ina iz Ljubljane. Zaigrali so 
nekaj k las ičn ih , narodnih pa tudi 
večno zelenih melodij. Članice Društva 
podeželskih žena Dobrepolje so vsem 
ob iskova lcem postregle z o k u s n i m 
pecivom, da so se lažje zadržali v pri
j e t n e m k lepetu , pozdravil i svoje 
znance in kulturne delavce ter izmen
jali izkušnje in uspehe na kulturnem 
področju v svojem kraju. 

Marija Samec 

NA ODRSKIH DESKAH - UREDITEV ODROV 
Kultura v KS Mlačevo od 1946 do 1991 

V oktobrski številki Grosupel jskih 
odmevov ste lahko prebrali prvi zapis ob 
45- letnem delovanju na področju kul
ture z območja današnje Krajevne skup
nosti Mlačevo. Med ljudmi, s katerimi 
sem se v tem letu intenzivneje pogovar
jal , da bi sestavil širši zapis s tega 
področja , pripravljen za objavo v 
zborniku treh občin, so se pojavila različ
na mnenja. Kar nekaj jih je menilo, da bi 
bilo treba nekoliko pojasniti okoliščine, 
v katerem so začeli z delom. Prav tako 
se je ob s a m e m delu nabralo mnogo 
zgodb in raznih dogodkov, ki so izredno 
zanimivi in ki označujejo nek čas, ki ga 
(skoraj) ni več, a bi se iz njega lahko za 
danes naučili še marsikaj. 

Ker vse pripravljeno gradivo ne bo 
objavljeno v Zborniku, bom skušal 
"napako popraviti" s posamezn imi 
prispevki v Odmevih. Hkrati pa vse, ki bi 
lahko dopolnili to pripoved, vabim, da se 
mi oglasijo - da bomo, če drugega ne, 
pokramljali o tem plemenitem dogajan
ju v naših krajih. V prvem "dodatnem" 
zapisu naj poizkusim prikazati, kako 
s(m)o takoj po drugi svetovni vojni pa do 
začetka devetdesetih let urejali odre: 

Prvo prireditev (1946) so na Velikem 
Mlačevem organizirali kar v Froncovi 
gostilni, naslednjega leta pa so uprizorili 
igro Frana S. Finžgarja - Veriga pod 

Gabrovim kozolcem. Zagračani so prvi 
oder postavili pod manjšim Grudnovim 
kozolcem prav tako 1 9 4 6 , naslednjega 
leta pa pod precej večjim Vičevim kozol
cem. Ljudje so se posedli na podložene 
plohe in stole, ki so si jih prinesli s seboj, 
nekaj se jih je posedlo po bližnji trati ali 
pa kar v late, večina pa jih je stala zadaj. 
V letu 1 9 5 6 so že zaigrali igro na odru v 
novozgrajenem zagraškem gasi lskem 
domu. 

Odre pod kozolci so sestavi l i iz 
kmečkih "dir" ali pa so si pri enem 
izmed kmetov sposodi l i smrekove 
plohe, ki so jih položili na lege, le-te pa 
so prej podložili s kmečko-zidarskimi 
nizkimi stolicami ali kar z opeko. Na 
zadnjo steno so napeli na zategnjeno 
žico nekaj rjuh, da se niso videli čaka
joči nastopajočih za odrom. Pozneje je 
sprednjo odprtino v gasilskem domu v 
Zagradcu zakrivalo v rolo navito blago, 
zadnja togo pritrjena lesena stena z 
osrednjimi vrati in oknom pa je služila 
hkrati za kuliso. 

V začetku šestdesetih let (1961) so 
preuredili nekdanjo baronovo skladišče 
in garažo s kovačnico v kulturno dvora
no. Višina odra v boštanjski dvorani po 
oceni ni presegala 2 ,5 m. Od dvorane je 
bil približno 4 m ožji, saj sta bila ob 
straneh po vsej globini odra dva manjša 

prostora za pripravo igralcev in komu
nikacijo med igro. Na zadnji steni odra 
je Anton Rus iz Gatine narisal panoram
ski pogled na kompleks Boštanj iz 
Malega Mlačevega - mlin na levi, grad 
na sredi, kakršen je bil pred požarom, in 
cerkev sv. Martina na desni. Če ta kulisa 
ni ustrezala, so imeli še rezervno 
žametno zaveso, za katero so lahko pri
hajali nastopajoči na oder. Ob straneh 
sta bila po dva in dva približno en meter 
široka obešena trakova iz debelejšega 
blaga prav tako za zakrivanje ozadja. 
Nekaj opreme pa so po odobritvi 
"lokalnih oblasti" pobrali v nekdanji 
stari žalski šoli, ki je več kot trideset let 
služila katol iškemu prosvetnemu 
druš tvu . (Stala je na današn jem 
parkirnem prostoru pred cerkvijo.) Bilo 
je nekaj lesenih kulis, blaga in nekaj 
manjšega pohištva. Ostalo so Žalci 
odpeljali v novozgrajeno dvorano v 
novem zadružnem domu skupaj z večjo 
sliko Panorama Žalne, ki še vedno visi v 
tej dvorani. 

Leta 1972 so v gasilskem domu na 
Velikem Mlačevem uredili manjši oder, 
ki je služil do leta 1 9 8 0 , ko so s 
pomočjo KS in občine prizidali večji 
oder na severni strani gasilskega doma. 

Ob malem odru v gasi lskem domu na 
Velikem Mlačevem je bil manjši bife, ki 
je v času gledaliških predstav služil za 
garderobo. Na zadnjo steno odra je 
sl ikar samouk Andrej Jerman iz 
Grosupljega naslikal z oljnimi barvami 
panoramo razvalin boštanjskega gradu. 

Gradnjo prizidka z velikim odrom na 
Velikem Mlačevem sta operativno vodi
la Brane Zorenč, ki je bil takrat predsed
nik skupščine KS Mlačevo, in (pokojni) 
Stane Deržek, ki je bil predsednik sveta 
KS. Večino obrtniških del so opravili 
Mlačevci, nekaj tudi vaščani iz okoliških 
vasi. Poleg sredstev KS je h gradnji 
nekaj prispevala tudi takratna samo
upravna stanovanjska občinska skup
nost. Od občinske kulturne skupnosti 
pa so prejeli zastor in dva reflektorja. 

Jože MIMIč 

Tone Partljič je s svojo vedrino navdušil številne obiskovalce prazničnega lite
rarnega večera v Knjižnici Grosuplje. Za glasbeno spremljavo je poskrbela 
vokalno-inštrumentalna skupina Žvrglje iz vtrca Kekec. 

POGLEJ TA DAN 
Poglej ta dan, človek, le poglej! 
Kam hitiš in srepo v dalj strmiš? 

Postoj, zadihaj, z mano se nasmej, 
sicer še srečo svojo prehitiš... 

Ujet si v ritem časa in prostora, 
kazalci časa klešejo vsakdan. 

Prepuščaš se, te nosi brez odpora, 
čeprav svobodo si dobil v dar. 

Povozil te bo čas in prostor spremenil. 
Kako skrbiš za čudoviti dar življenja? 

Prehitro noč bo, dan bo tvoj minil, 
takoj zgubiš se brez luči veselja. 

Odpri že človek, zaspane si oči, 
odpri srce, naj svetloba vanj priteče! 
Zaplavaj v njej, premagaj moč noči, 
saj sled svetlobe vir bo tvoje sreče. 

Mojca Kastellc 

500-letnica šole 

v Šmarju 
V nadškof i j skem arhivu v itali 

janskem Vidmu se je ohranila listina, iz 
katere je razvidno, da je leta 1 5 0 4 v 
Šmarju delovala župnijska šola. Za 
njeno 500- le tn ico bodo znanstveni 
spec ia l is t i in poznavalc i temelj i to 
raziskali zgodovino šmarskega šolstva, 
šmarske župnije in njenih umetnost
nih del , predstavl jena bo šmarska 
arheološka predzgodovina, nekatera 
poglavja šmarske družbene in gospo
darske zgodovine ter nekateri zna
meniti ljudje, doma iz šmarske župni 
je, sestavljena pa bo tudi šmarska bib
liografija, nadvse pomemben pripo
moček za nadaljnja raz iskovanja 
Šmarja in njegovega območja. 

Študi je bodo končane do jesen i 
2 0 0 3 , da bodo do jubilejnega leta 
lahko izšle v samostojni knjigi, avtorji 
pa bodo o svojih raz iskavah tudi 
poročali na znanstvenem simpoziju v 
Turenčku, tako da se bodo vsi, ki j ih 
zanima kulturna preteklost in razvoj 
Šmarja, lahko neposredno seznanil i z 
raziskovalci in njihovimi dognanji. 

J. Miiller 



PROSLAVA DNEVA SAMOSTOJNOSTI 

VESELJE S PETJEM IN GLASBO 

Na božično-novoletnem koncertu orkestra Glasbene šole Grosuplje, 21.12. 2001, 
se je zbralo veliko ljudi. 

Orkester Glasbene šole v polarnem mrazu in soju žarometov. 

SILVESTROVANJE NA 
MAGDALENSKI GORI 

Zunaj sneži. To niso prve snežinke 
letošnje zime, so pa zadnje v letu 2 0 0 1 . 
Bele in hladne padajo proti zemlji. Vsaka 
od njih si želi biti prva na tleh ob polnoči, 
ko se bomo poslovili od starega leta in 
zakorakali v novo leto. Ves december 
govori isto zgodbo, nihče je ne spreminja. 
Vsi z radostjo pričakujejo novo leto, 
čeprav nihče ne ve, kaj ga čaka. Vsi pa si 
želimo v novem letu seštevati veselje, 
odštevati žalost, množiti ljubezen in deli
ti srečo. 

Na silvestrski večer leta 2 0 0 1 je na 
Magdalenski gori vladalo podobno, če 
ne prav takšno vzdušje. Tistega večera je 
bila najmlajša noč v celem letu. Nihče ni 
mislil na vsakodnevne skrbi, čeprav je 
večina od njih še zjutraj na starega leta 
dan pripravljala zadnje popravke v službi, 
da bo v novem letu vse nared. Tudi brez 
tega pač ne gre. 

Turistično društvo Magdalenska gora 
pa je pri cerkvici na Magdalenski gori 
poskrbelo, da je bilo silvestrovanje na 
prostem prijetneje. Pripravili so čaj in 
kuhano vino, ki se je zelo prileglo. Kdor s 
seboj ni prinesel šampanjca za "na 
zdravje" ob polnoči, so organizatorji 
poskrbeli, da so lahko nazdravili vsi. 

Silvestrovalci na Magdalenski gori so s 
seboj prinesli tudi vsemogoče rakete, 
vulkančke in podobno. Takega og
njemeta, kakršnega je imela Magda
lenska gora letos, se ne doživi kar vsako 
leto. Nebo je žarelo v vseh možnih bar
vah in bilo je kot v pravljici, tako pred pol
nočjo kot po njej. 

Dobra volja obiskovalcev je pregnala 
mraz, ki je vedno bolj drezal v kosti. Za 
tiste, ki pa jih je le preveč zeblo, so poskr
beli organizatorji s tem, da so zakurili 
ogenj in kogar je zeblo, se je šel lahko 
pogret ob ognju. 

Noč je bila hladna, vendar mlada. 
Nihče ni pomislil na posteljo, nikomur se 
ni nikamor mudilo. Vsi smo se veselili 
skupaj. Pozabljene so bile zamere in tiste 
trenutke smo bili vsi prijatelji med seboj. 
Vsi smo si želeli le najboljše. 

Zakaj nekateri trenutki niso večni? 

Prva levo: Slavnostni govornik je bil župan Janez Lesjak. Zadaj MPZ Šmarje - Sap 
Levo: Recitatorka Jerneja Furlan 
Zgoraj: Vokalna skupina Šmarnice 

PRAZNOVANJA ZA OTROKE 

Otrokom in ostalim pred železniško postajo je klovn Žare uprizarjal kup norčij in 
vragolij. 

Nastop šmarskih "navijačic". 
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PREDN0V0LETNE PRIREDITVE 
V ŠMARJU-SAPU 

Šmarje Sap, december 2001 -

Zadnji mesec preteklega leta je 

minil v znamenju kulturno 

zabavnih prireditev, otroci pa so 

se veselili obiskov treh dobrih 

mož, ki so najmlajšim delili 

darila. Miklavževanje, svečana 

akademija, obisk Božička in 

dedka Mraza ter koncert trobil-

nega kvarteta Chorus so pope

strili prednovoletno dogajanje v 

Šmarju-Sapu. 

S p r e m s t v o M i k l a v ž u so tudi letos 
pr ipravi l i č lan i in č l a n i c e c e r k v e n e 
ga o t roškega p e v s k e g a z b o r a . Pri 
pak i ran ju dar i l za pr i javl jene otroke 
ter pri pr ipravl janju dvorane pa so 
s o d e l o v a l i p r i z a d e v n i ž u p l j a n i in 
ž u p l j a n k e . 

D r u š t v o pri jatel jev m l a d i n e Š m a r -
j e - S a p že vrsto let "povabi" d e d k a 
M r a z a v d o m a č i k ra j . Za njegov 
ob isk je m e d kra jan i z m a j h n i m i 
o t r o k i v e d n o v e l i k o z a n i m a n j a . 
Tokrat s e je D e d k u p r i d r u ž i l š e 
Bož i ček . Otroci in njihovi s ta rš i so si 
pred n junim p r i h o d o m og leda l i igri 
co o medved j i d r u ž i n i , ki so jo upr i 
zo r i l e v z g o j i t e l j i c e iz I v a n č n e 
G o r i c e . Dedek M r a z in Bož iček s t a 
b o g a t o o b d a r o v a l a p r e d š o l s k e 
otroke ter u č e n c e in u č e n k e 1. in 2 . 
raz reda . Dar i la so bi la pr i lagojena 
s tarost i in spo lu otrok. Osnovn i šol i 
pa s ta podar i la d ig i ta ln i fo toapara t 
ter d rese za vse š p o r t n i k e in š p o r t 
n ice na š o l i . 

S e v e d a o rgan i zac i ja t a k e prire
ditve p o m e n i vel ik f i n a n č n i za loga j . 
K S Š m a r j e - S a p in o b č i n a Grosup l je 
s t a p r i s p e v a l i po 1 0 0 . 0 0 0 SIT. 
O s t a l a s r e d s t v a je D P M dob i lo od 
č l a n a r i n e in d o n a c i j . Tudi tokrat je 
d r u š t v o nas lov i lo p r o š n j e na vse 
pod je tn ike iz Š m a r j a in njegove oko 
l ice . Odzva lo s e j ih je več kot 2 0 . 
Posebe j pa se je i zkaza lo podjetje 
TIP iz G r o s u p l j e g a , ki je f i n a n c i r a l o 
nabavo š p o r t n i h dresov. 

O s n o v n a šo la in K S Š m a r j e - S a p 
ter akt i v p o d e ž e l s k i h ž e n a " S o n 
čn ica" so ob dnevu s a m o s t o j n o s t i 
pod v o d s t v o m p o m o č n i c e ravnate l 
j a M i l e n e L u n a r o r g a n i z i r a l i 
s v e č a n o a k a d e m i j o . V k u l t u r n e m 
programu so nastop i l i M P Z Šmar je -
S a p , ž e n s k a v o k a l n a s k u p i n a 

" S m a r n i c e " , dek l išk i ce rkven i zbor, 
o t rošk i pevsk i zbor " Iskr ice", har
m o n i k a r j a Ju re C i b e r in M i h a 
Poreber , rec i ta torka K lavd i ja Anto l ič 
ob spreml jav i Tine Š l a j p a h , na s i n -
t e s i z e r pa je z a i g r a l T o m a ž 
Z a v i r š e k . Predstav i l i so s e š e d r a m 
s k o rec i tac i j sk i k rožek , p l e s n o r i t ' 
mični krožek, p l e s n a s k u p i n a ter 
n a v i j a č i c e z O Š Š m a r j e - S a p . Za 
s m e h je s k r b e l h u m o r i s t Toni 
G a š p e r i č . 

P r e d s e d n i k K S Š m a r j e - S a p Anton 
R ig le r in vod ja O Š Š m a r j e - S a p 
M i l e n a Lunar s ta ob k o n c u ku l turne 
p r i r e d i t v e n a v z o č i m in n j i h o v i m 
d o m a č i m z a ž e l e l a vese le b o ž i č n e 
p razn ike ter s r e č n o in zdravo novo 
leto. Vse zb rane s t a povab i la v š o l 
s k o j e d i l n i c o , kjer s o š o l s k e 
k u h a r i c e pod vods tvom profesor ice 
g o s p o d i n j s k e g a p o u k a V e s n e 
Groznik pr iprav i le pr igr izek, ki je bil 
vabl j iv za oči in u s t a . Za s l a d k e 
dobrote so p o s k r b e l e č l a n i c e akt i va 
p o d e ž e l s k i h ž e n a " S o n č n i c a " . Š tev i l 
ni o b i s k o v a l c i in o b i s k o v a l k e s o 

d r u ž a b n o s r e č a n j e popest r i l i š e z 
o g l e d o m razstave s l ikar ja J a n e z a 
B r i c l j a in a k a d e m s k e s l i k a r k e 
S u z a n e Br ice l j . Nad i zde lk i , ki so j ih 
ustvar i l i učenc i in u č e n k e , pa je v 
kot ičku z "veselo tehn iko" n e d v o m 
no k r a l j e v a l a nova p r i d o b i t e v -
Noetova b a r k a . Izdelal i so jo pri 
t e h n i č n e m p o u k u po n a č r t i h , ob 
p o m o č i ter pod vods tvom g. D u š a n a 
M a z a j a . 

Na praznik sv. Š t e f a n a oz. na d a n 
s a m o s t o j n o s t i s e je v ž u p n i j s k i 
c e r k v i v Š m a r j u - S a p u p r e d s t a v i l 
Jernej Kral j s t rob i ln im kvar te tom 
Chorus in s t e m zaokrož i l ku l turno 
dogajan je v kraju ob k o n c u pretek
lega leta . 

Na k o n c u vel ja poudar i t i , da so 
o b i s k o v a l c i na prav vseh pr i redi tvah 
d o d o b r a n a p o l n i l i D r u ž b e n i d o m , 
avlo o s n o v n e šo le oz. cerkev ter s 
t e m n a s t o p a j o č i m in organizator 
j e m vli l i voljo za nadal jn je d e l o v 
pevsk ih zbor ih , g l a s b e n i h s k u p i n a h , 
d r u š t v i h v cerkv i in v š o l i . 

Janez Plntar 

Jadranje je eden tistih športov, ki 
velikokrat od človeka zahteva izkazo
vanje mejnih spodobnost i in veliko 
znanja. Ko enkrat preizkusiš moč valov 
in težavnost morja, pa se kljub temu 
vračaš med valove, si pravi jadralec. To 
vsekakor velja za jadralno ekipo Škor
pijon, ki združuje 13 izkušenih jadral 
nih mačkov, ki so si lani segli v roke in 
skupaj zapluli v regatne vode, ki bodo 
menda še zelo razburkane. 

Natančno avgusta lansko leto sta 
predstavn ika projekta Škorpi jon 
Boštjan Škerlj in Sašo Kocman zbrala 
ekipo in pričela uresničevati zastavljen 
projekt. S pomočjo sponzorjev so se že 
lani udeleži l i regate Barco lana s 
sposojeno jadrnico. Uigrana ekipa je 
že prvič pokazala zobe tekmecem in 
dala upanje na še boljše rezultate. Te 
pa seveda prinese reden trening in 
dobra jadrnica. Ve se, da ta šport 
nikakor ni poceni in brez sponzorjev ne 
gre. K sreči so ekipi Škorpijon priskočili 
na pomoč iz podjetja Arba plus, ki je 
tudi generalni sponzor jadrnice. Nekaj 
pa so prispevali tudi v podjetjih Ultra in 
Kig. Sponzorski denar je tudi pripo
mogel k uresničevanju zadanih ciljev 
za prihodnjo sezono, ko bo ekipa dobi
la novo jadrnico tipa fast wave 3 0 . Ta 
je za sedaj še v gradnji in se ponaša z 
naslednjimi lastnostmi: Regatna jadr
n ica ima s k u p n o težo 1 . 9 8 0 kilo
gramov brez posadke. V dolžino meri 
9 , 9 9 metra (plovna dolž ina 9 , 1 6 
metra), v šir ino 3 , 3 metra in se ugreza 
2 , 5 metra . Jadrn ica je izdelana iz 
poliestrske smole in steklenih vlaken z 
uporabo sendvič tehnike. Na pomemb
nejših delih je ojačana s kakovostne
j šo smolo z dodatkom karbonskih vla
ken. Regatni komplet sedmih jader pa 
so izdelali v tovarni North Sai ls. 

Fantje v ekipi zatrjujejo, da bodo še 
trd oreh konkurenci in da se bodo 
udeležili vseh ali vsaj večine regat na 
Jadranskem morju. Ob pomoči spon
zorjev obljubljajo vidne rezultate in 
glede na njihovo zagnanost in znanje 
j im gre kar verjeti. 

Štefan Jančar 

Mnoge kraje v občini so obiskali koiedniki - Trije kralji. Darove žalskih kolednikov 
so namenili misijonski dejavnosti na Madagaskarju. OB SPREJEMU LUCI MIRU IZ BETLEHEMA VPIS OTROK V VRTEC 

Grosupeljski skavti so na trgu pred železniško postajo 2 1 . decembra 2 0 0 1 
sprejeli Luč miru iz Bet lehema. Na prireditvi, kjer so si ljudje lahko prižigali sveče, 
je skavte pozdravil tudi župan Janez Lesjak. 

Slovenski skavti so nato 3 1 . januarja letos v Mladinsko- informaci jskem centru 
na Mirju v Ljubljani pripravili slovesno zakl jučno akademijo. Slavnostni govornik, 
veleposlanik ZDA v Sloveniji, g. Johnnv Young je v govoru poleg pomena zbranih 
prispevkov za revne družine omenil tudi pomen ohranjanja miru. 
Jože Mlkllč 

W Z K e k e c G r o s u p l j e s p r e j e 
m a v loge z a v p i s o t rok v v r tec d o 
k o n c a m e s e c a a p r i l a 2 0 0 2 z a 
n a s l e d n j e š o l s k o l e t o 2 0 0 2 / 
2 0 0 3 . 

V loge oz. pri jave za s p r e j e m 
otrok v W Z K e k e c dobijo starši v 
vrtcu K e k e c , Trubarjeva 15-tajništ -
vo, vsak delovni d a n , od 6 . 3 0 . do 
1 4 . 3 0 . u re . 

Č e bo v v r tec v p i s a n i h v e č 
ot rok , kot je v v r tcu p ros t ih m e s t , 
bo o t e m o d l o č a l a K o m i s i j a z a 
s p r e j e m ot rok v z a v o d u , ki bo 
s t a r š e o s p r e j e m u o t r o k a o b v e 
s t i l a v m e s e c u m a j u 2 0 0 2 . 

Naj bo predšolsko obdobje v 

vrtcu čas, 
ki se ga bo otrok spominjal s 

prijetnimi občutki, 
kot čas naklonjenosti, prijetne

ga doživljanja in 
vznemerljivih trenutkov. 

Vrtec za srečno in 
igrivo otroštvo. 

Cvetka Košir, ravnateljica 



MOTEL GROSUPLJE POD NOVO STREHO KAJ SE JE DOGAJALO 
JANUARJA v GROŠ-u? Družba MOTEL GROSUPLJE d.d. se 

je že nekaj let utapljala v dolgovih in 
s a m o vprašanje časa je bilo, kdaj bo 
uveden stečaj . Novi večinski lastnik 
E L E K T R O N Č E K iz M E N G Š A je s prisil
no sodno poravnavo v februarju 2 0 0 1 
uredil plačilo starih obveznosti večlet
nega poslovanja z izgubo in tako 
omogoči l današnje nemoteno obrato
vanje. 

Z obnovitvenimi deli so pričeli prve
ga septembra in v celoti obnovili 1 6 0 0 
m2 strehe z bakreno oblogo. Tako 
kvalitetna trajna in estetska obnova 
daje videz urejenega objekta, obenem 
pa je obnova sk ladna s programom 
d o l g o r o č n e kakovostne sanac i je . 
Trenutno obnavljajo v e n e m traktu 
bivalnega dela vso opremo v sobah in 
istočasno pripravljajo projektno doku
mentacijo za celotno obnovo recepci
je, gostinskega dela in prizidka z novi
mi apartmaj i . 

Sedaj je v Motelu v 4 0 sobah 8 2 
ležišč, v gost inskem delu pa je 2 4 0 
sedežev. Lastniki in vodstvo Motela si 
prizadevajo z obnovo dvigniti kvaliteto 
storitev iz sedanjih dveh in treh zvezdic 
na štiri zvezdice, kar bo omogoči lo 
obisk tudi zahtevnejših gostov. Zato 
načrtujejo namestitev PTV opreme v 

s o b a h , e lekt ronske magnetne klju
čavnice, možnost priklopa na internet 
v vsaki sobi , kvalitetnejše pohištvo in 
pripraviti veliko dvorano za FASCHN 
CLUB z možnostjo video konferenc za 
1 4 0 oseb na lokaciji sedanjega disco 
cluba ter razširiti ponudbo z izvedbo 
raznih skupinskih prireditev in podob
no. 

Tako bo celotna investicija, ki jo 

bomo izvajali postopno v dveh in pol 
letih, predvidoma stala preko 5 mio 
DEM (samo v prvi fazi 2 ,7 mio DEM), 
kamor je všteta tudi vsa nova oprema. 

T r žno nišo v id imo v neposredn i 
bližini poslovne in politične slovenske 
metropo le , saj je po obvoznic i iz 
Ljubljane potrebnih le 1 5 minut vožnje 
z avtomobi lom. 

Motel Grosuplje d.d. 

Novi lastnik pod novo streho grosupeljskega motela obljublja tudi novo in 
kakovostno ponudbo. 

ZA PROJEKTE SAPARD IN CRPOV (ŠE) NI DENARJA 
V zadnjih letih smo že kar nekajkrat 

pisali o zgoraj navedenih projektih. Prvi 
naj bi bili sof inanci rani s strani 
Evropske unije, drugi s strani kme
tijskega ministrstva. Kljub vsem velikim 
izrečenim b e s e d a m v medij ih in 
najbol jš ih žel jah, da bi tudi v 
Grosupl jem prišli za nekatere pre-
potrebne naloge do omenjenih sofinan
ciranj, pa lahko ugotavljamo le, da tega 
denarja vsaj to leto v Grosuplje še ne 
bo. 

Projekt CRPOV za območje Raden
skega polja naj bi pripravljalec iz pod
jetja Land Art dostavil na občino kon
cem februarja, nato pa naj bi ga še 
potrdil občinski svet. Ker so razpisi s 
strani ministrstva za leto 2 0 0 2 že 
objavljeni, po vsej verjetnosti letos s 

projektom še ne bo možno kandidirati 
na razpis, saj nimamo v proračunu rez
erviranih sredstev za obvezno 
soudeležbo. 

Po besedah župana trenutno v občini 
iščejo partnerstvo za projekte SAPARD 
za naslednja leta, saj naj bi v njih sode
lovale najmanj tri občine. Ker so občine 
Brezovica, Ig, Logatec, Vrhnika, Škoflji
ca, Ivančna Gorica, Dobrepolje, Velike 
Lašče že pred leti pristopile k takšnim 
projektom, je vprašan je , če se 
Grosuplje sploh oziroma komu se sploh 
lahko še priključi, pa tudi med samimi 
občinami veje kar precej nezaupanja do 
takšnih skupnih projektov. 

Izvedeli pa smo tudi, da je bil denar 
za SAPARD v višini 2 0 9 mio sit že 
razdeljen na tri projekte v Sloveniji. Po 

drugi strani pa je vedno bolj jasno, da 
projekti požirajo kar velike denarje, še 
posebej, če se jih ne realizira pravočas
no in je tako vložen strošek lahko le 
stran vržen denar. Vprašanje, ki se 
nehote vsiljuje, je: Le komu bo uspelo 
prebiti se skozi birokratske in politične 
ovire na državni in evropski ravni? 

Na tem mestu so zgodbe o javnih in 
nacionalnih interesih ter pozitivnem in 
samoobnavl jajočemu razvoju brezpred
metne. V eni od prihodnjih številk 
časopisa pa bomo poskušali pridobiti 
nekaj informacij tudi iz zgoraj omen
jenih občin, da se dejansko prepričamo, 
kako daleč so s temi projekti in ali res 
tudi te občine še niso ničesar dobile iz 
naslova sofinanciranja. 

Jože Mlkllč 

Z ZVEZDAMI NA VRHU PIRAMIDE 
Po Mehiki in Gvatemali 

Pred prihodom v Latinsko Ameriko 
sem brala potopise slovenskih popot
nikov Zvoneta Šeruge. Boruta Koruna in 
Toma Križnarja. Najbolj me je navdušil 
zadnji, ker je spal na vrhu piramid. Sam, 
bicikel je skril, izmuznil se je paznikom in 
užival noč pod zvezdami, v družbi 
Aztekov in Majev... Želela sem poskusila 
enako: "Če lahko Tomo, zakaj ne bi tudi 
jaz?" 

Vprašala sem tamkajšnje domačine, 
poznavalce ruševin, če bi se to dalo 
narediti, pa so me gledali, kot da bi padla 
na glavo. Nehala sem govoriti o tem, 
misel pa je ostajala, četudi z malo 
strahu. Z Urško sva že obiskali nekaj 
piramid - in vedno znova isti dan odšli. 

V Gvatemali je bil čas, da nekaj ukre
nem! Urška se je na srečo strinjala z noro 
mislijo. Dan pred odhodom v Tikal sva 

• • 

pridobili še lana, Škota. Spakirali smo se 
tako, da ne bi bili sumljivi. Tikal je nam
reč sredi džungle, kar je idealno za skri
vanje, in ogromno ljudi poskuša prespati 
na piramidah. Varnostniki to vedo in tega 
seveda ne dovolijo, kakšnega pa lahko, 
kot vedno, podkupiš. Denarja nisem bila 
pripravljena dati. Urška s e j e odločila, da 
bo spala raje v kampu zraven ruševin. 
Torej sva še dva. Cel dan hodimo po 
ruševinah mogočnega mesta, zgrajene
ga pred več kot 2 5 0 0 leti. 

Piramide v Tikalu imenujejo templji, 
saj je na vrhu piramide stal tempelj. 
Vlažni gozd jih hitro zaraste, čeprav jih 
očistijo. Drevesa, visoka okoli 3 0 m, so 
malo nižja od templjev, tako da si z vrha 
enega lahko ogledaš "kape" ostalih. Če 
se malo umakneš s poti, ki jih oblegajo 
turisti, lahko vidiš majhne opice, mnogo 
ptičev s pisanimi kljuni in perjem, komar
ji pa so stalna nadležna družba. Že ob 
vhodu s m o imeli na vrhu drevesa 
možnost videti opico, veliko kot medved, 
kateri nihče ni vedel imena. Vendar je z 
glasom jasno pokazala, da ni ravno za 
ogled. Cel dan s m o ta velika bitja 
poslušali - njihovo je bilo rjovenje, malo 
oddaljeno od ruševin. Kot da bi se 
pritoževale, da so jim ljudje vzeli njihov 
prostor. Našli smo si nove obleke -
palmine liste, obedovali na trgu, ki je 
enak prizoriščem iz Knjige o džungli, 
drevesa so bila med seboj objeta. 
Zmagovala nas je vročina, voda pa je 
trikrat dražja kot v trgovini. 

Bližal se je čas odločitve, lan ni imel 
ravno veliko domišljije, kje bi lahko pres
pala, meni pa je bil všeč tempelj 3 , na 
katerem ljudje običajno ne poskušajo 
prespati in dostop nanj ni dovoljen. Na 
tempelj splezava še podnevi in se pri-
huliva. Adrenalin je narasel. Nihče naju 
še ni videl, vendar morava paziti, da naju 
ne vidijo od spodaj. Ker sva pri miru, 
začnejo opice kake 3 metre stran zgan
jati norčije, ptiči uprizorijo koncert, z 
mravljami si deliva obrok. Notranjost pa 
je boljša kot v ostalih templjih, saj so 
s a m o tukaj obnovili lesen strop z 
reliefom - z lanom kar sediva in gledava. 
Oblaki so skrili sončni zahod, so pa za 
nagrado odkrili zvezdno nebo čisto od 
blizu, na dosegu roke. Ker ni naselij v 
bližini, se vidijo tako jasno, da sem 
razumela, da so jih Maji lahko stalno 
opazovali in postali zelo dobri astronomi. 
Leže sva jih opazovala in si pripove
dovala legende o nastanku zvezd. Luči si 
nisva upala prižgati, saj pazniki delajo 
obhode, poleg tega pa sva na drugem 
templju za trenutek videla lučko. Večino 
časa sva bila kar tiho, ker naju je prevzel 
pogled, občutek, da sva na kraju, ki je bil 
l judem svet. S a m o zelenje, ponoči 
zvezde, živali čisto zraven... Upala sem, 
da Urška ve, da sva dobro. Sredi noči pa 
so naju zbudili kriki, ki jih je bilo slišati, 
kot da bi bili nekaj metrov stran. Prva 
misel je bila, da se nimava kam skriti! 

Se nadal ju je 
Alenka Oblak 

Z novim letom smo novi člani upravne
ga odbora dobili nov elan, da nadaljujemo 
dobro delo naših predhodnikov. Čeprav 
smo tudi mi študentje in smo morali v 
preteklem mesecu opraviti kakšen izpit, 
nas to ni oviralo, da ne bi dobro in 
kvalitetno izpeljali zadanega programa. 
Naj vam na kratko razložimo, kaj vse smo 
naredili. 

Prve dni po praznikih smo imeli malo 
odmora, tako da je bil prvi na sporedu 
večer literature z Alešem Štegrom, ki nam 
je predstavil svojo zbirko Protuberance, in 
kot človek, ki je že veliko prepotoval, podal 
svoje ugotovitve, da je v Južni Ameriki li
teratura veliko bolj cenjena kot v Evropi. V 
samem Buenos Aires-u imajo celo ulico, 
na kateri so same knjigarne. Že naslednji 
dan so k nam v goste prišli mladi rokerji s 
Koroške in noč popestrili z metal-punk 
ritmi. To je bila skupina Master Plan. Čisto 
na koncu iztekajočega se tedna in tik 
pred zadnjim tednom predavanj so 
Sabina, Miha in Aleš na potopisnem pre
davanju o Mongoliji dokazali, da so zelo 
odddaljene dežele dosegljive tudi za gro
supeljske študente. Tam so potovali s 
konji, kar jim je precej zmanjšalo pro
račun samega potovanja. Drugače je 
sama država najbolj poznana po teh živa
lih. Na državni praznik imajo poleg 
veličastne proslave tudi konjske dirke, na 
katerih tekmujejo vse generacije od l O 
letnikov do veteranov. 

Prvi koncert cikla JAZZBRE se je zgodil 
17. januarja (skupina Mojo Hand in 
Slovenije), čeprav to ni bil ravno jazz večer, 
ampak s e j e bolj nagibal k bluesu. Pevka 
z močnim in izrazitim glasom in spremlje
valna skupina, kije že veliko preigrala, sta 
zagotovila, da večer ni mogel biti dolgo
časen. Glasbeniki so nam dokazali, da so 
vredni vsakega „groša", ki smo jim ga 
plačali. Zatem je prišel na vrsto DJ Ulix z 
svojimi gosti, ki so prav tako znani DJ-ji v 
Sloveniji. Vsi, ki poslušate elektronsko 
glasbo, veste, o čem govorimo. Na tak 
večer se v klubu zbere preko 100 mladih 
in kot je v navadi, plešejo skoraj do jutra. 
Nedeljski večer nam je zapolnil Luka 
Romih, ki je pri nas že predaval o Novi 
Zelandiji, sedaj pa nam je predstavil novo 
izkušnjo po centralni Aziji, od Kazahstana 
preko Tibeta do Katmanduja v Nepalu. 

Med drugim je pokazal tudi nekaj 
prekrasnih, veličastnih fotografij Mount 
Everesta. Njegova pustolovščina je še en 
dokaz, da je popotovanje po svetu cenej
še, če potuješ s lastnim prevoznim sred
stvom, kot je na primer kolo (!?). 

Nato se je končno zgodil dolgo pričako
vani koncert Zablujene Generacije. Na 
koncertu je bilo več kot 1 5 0 ljudi, ki se niti 
"zbasati" niso mogli v klub. Dokaz več, 
kakšno prostorsko stisko imamo. Veliko 
jih je ostalo zunaj in le tako so lahko pris
luhnili idrijskim zvezdam. Upam si trditi, 
da v Grosupljem že dolgo ni bilo tako po
pularne slovenske skupine. 

Nagrada za vse redne obiskovalce 
potopisnih predavanj pa je bil obisk Toma 
Križnarja. Popotnik je svoje življenje 
posvetil ljudstvu iz južnega Sudana, 
Nuba, nad katerim se vrši genocid, 
katerega ne prizna niti Organizacija 
združenih narodov. "V Sudanu država lovi 
Nube (upornike, ki hočejo živeti samos
tojno življenje) in jih zapira v taborišča, 
kjer iz njih delajo janičarje in tem ljudem, 
ki so v taboriščih, dajemo mi denar in njih 
slike gledamo po televiziji." 

Za zaključek januarskih jazz večerov je 
prišla skupina StandArt. Navdušenje nad 
jazzbre večeri je vedno večje. Le v 
Ljubljani je še en klub, ki se lahko ponaša 
s tako kvaliteto glasbenikov. 

Februarski program je že v polnem 
teku, naj vas samo spomnim na nekaj 
pomembnejših dogodkov. 

Ob nedeljskih večerih smo vam pripra
vili potopisna predavanja, torki so rezervi
rani za kvalitetne filme. Tudi v mesecu 
februarju pripravljamo nekaj izrednih 
dogodkov, kot so koncert popularne folk-
etno skupine, o kateri je Mike Artes 
(London) zapisal: "Poslušalci so bili pod 
hipnozo mešanice Romske, Ruske, Irske, 
Slovenske, Balkanske in Židovske ljudske 
glasbe. Če vam Terra Folk ne bodo všeč... 
bom pojedel svoj klobuk!! Pozivam vas, 
da najdete tako dobro skupino v Angliji ali 
na Irskem!" Nato bo prišel na vrsto 
jazzbre večer s skupino Stratus v četrtek, 
2 1 . Kot vsak mesec bo tudi februarja 
večer elektronske glasbe. 

UO Groš 

ISCE SE. 

Iščem najcenejšega ponudnika za dobavo pitne vode, električnega toka in 
telefonskih impulzov. 

šifra: Civilizacijah) predraga(l) 

Poceni prodam kanalizacijske odplake in raznovrstne odpadke, 
šifra: Vsega imam dovolj! 

Najbogatejšemu Grosupel jčanu podarim visoke davke z zamudnimi obrest
mi vred. 

šifra: Nedavčni zavezanec 

Nacionalnega ponosa pa ne zamenjam niti za Union, niti za Laško, 

jfifežek Zagraški 

JJoDabfjcni ste na prajnonanjc... 

ilič oeč o jabregi, kaj pobaciti ob takšni ali brugaćni prifojnosti! 

C^Cram cvetja in daril 
* rezano coetje 

* CDeuićm aranžmaji 

* poročni Sopfti 

* venci 
* aranžiranje 
* onriin 

J\bamitcva 2 
1290 Grosuplje 
ffei.:T8'71'616, 
041/691 431 

Za Da*, oaše najbrajjf in oosc prijatelje. 
Za osaho priložnost, }a mah pravnik ... 

Za î raj pokornosti in ljubezni 



Grosupeljski spomin na drugo tisočletje 
AVSTRIJSKE REFORME, FRANCOSKA REVOLUCIJA, 

ČLOVEKOVE PRAVICE IN "FRONKI" 

CRNA KRONIKA - POLICIJA SVETUJE 

Koncem 1 8 . stoletja je plemstvo 
začelo izgubljati veljavo, vedno bolj pa 
so se kazale tudi slabosti fevdalnega 
gospodarstva. Slabo opravljena t laka 
je postala ena od zaviralk razvoja 
podeželja, k i je obsegalo skoraj tri četr
tine vsega slovenskega prebivalstva -
na Kranjskem je bil ta delež še neko
liko večji . K zaviranju razvoja je precej 
pripomogel tudi patrinominalni s istem 
iz fevdalnih časov. 

1 7 8 5 - 2 0 . aprila je cesar Jožef II. 
odredil izmero vse plodne zemlje v 
avstrijskih deželah. Izmero so opravili v 
naslednj ih štir ih letih zapr isežen i 
občinski možje, ki so jih priučili vojaški 
geodeti. Meritve so opravili tako, da so 
nepravilne parcele razdelili na manjše 
like in j im nato po matematičnih obraz
cih izračunali površine. Ta kataster še 
ni imel grafične upodobitve. 

1 7 8 6 - Št. Jurij je postal kurija. 

1 7 8 7 - V avstrijskih deželah je bil 
uveden postopek za predložitev grad
benega dovoljenja. 

Šmarska fara je še vedno vodila vse 
matične knjige za podružnice (poznej
še župnije) "Sveti Jurij pri Mareinu, 
Kopanj, Žalino in Polico", kljub temu da 
so se v bližnji okol ic i že. zače le 
ustanavljati lokalije. 

Umrl je Jožef Ambrožič, organist in 
šmarski učitelj. 

1 7 8 8 - V Šmarje je za župnika prišel 
nekdanj i s t isk i menih Ka jetan 
Gallenfels, baron, ki je bil tudi dekan in 
je ostal na župniji do svoje smrti 2 2 . 
avgusta 1 8 1 3 . 

1 7 8 9 - Iz škoc janske fare s ta 
nastali tudi fari Turjak in Rob. 

Izbruhnila je f rancoska revolucija. 
Konec fevdalizma v Franciji. Sprejeta je 
bila deklaracija o pravicah človeka in 
državl jana. Naravne pravice so: neod-
tujlive pravice do življenja, svobode, 
s reče in lastn ine ter pravice, pri
dobljene z rojstvom. 

1. člen - Ljudje se rodijo in živijo svo
bodni ter enaki v pravicah. Družbene 
razlike smejo temeljiti samo na 
splošnem interesu. 

2. člen - Cilj vsakega združevanja je 
ohranitev naravnih in nezastarljivih 
človekovih pravic. Te pravice so svobo
da, lastnina, varnost in upor proti zati
ranju. 

3. člen - Načelo vse suverenosti izvi
ra predvsem iz naroda. Nobeno telo, 
noben posameznik ne sme izvrševati 
oblasti, ki ne izhaja neposredno iz na
roda. 

11. člen - Svoboda izmenjevanja 
mišljenja in misli je ena najdragoce
nejših človekovih pravic; vsak držav
ljan sme torej govoriti, pisati, tiskati 
svobodno, pri tem pa odgovarja samo 
za morebitno zlorabo te svobode, ki je 
določena z zakonom. 

1790 - Davčna reforma cesar ja 
Jožefa II. ni nikoli stopila v veljavo, ker 
je nekaj dni po objavi zakona cesar 

umrl . Njegov nas lednik 
Leopold je zakon preklical, 
pa tudi vrsto drugih reform 
in v bistvu podaljšal živ
ljenje terezijanski dobi. V 
veljavi so osta le le 
nekatere določbe. 

Leta 1 7 9 2 je bila 
razg lašena f r a n c o s k a 
republika. 

V avstrijski monarhiji je 
začel vladati cesar Franc. 
Pomembnejše delo v času 
njegovega vladanja je bila 
izdelava zemlj iškega 
katastra, ki ga po njem 
imenujemo f ranc isce jsk i 
kataster, kateri je tudi v 
d a n a š n j e m č a s u kljub 
prenosu na moderno digi-
ta lno - računa ln iško teh 
nologijo še vedno podlaga 
za več ino n e p r e m i č n i n 
skih in ostalih prostorskih 

ev idenc v s lovenskem prostoru. 
Predno so se lotili neposredne izmere 
posamezn ih parce l , so izdelal i 
osnovno t r igonometr i čno mrežo 
temeljnih točk, ki so bile preračunane 
v kr imskem koordinatnem sistemu z 
izhodiščem na vrhu Krima pri Ljubljani 
- danes tr igonometrična točka 1. reda 
1 7 2 . Nekdanje jožefinske katastrske 
obč ine pa so več inoma privzeli . 
Grafični prikazi (znamenite in med ljud
mi dobro poznane katastrske mape in 
terenske indikaci jske skice) so bili 
narejeni za tiste čase s takratno meril
no in risarsko ročno tehniko dokaj 
natančno, predvsem pa izredno lepo. 
(O tem se bralci lahko prepričate z 
ogledom stalne geodetske razstave na 
gradu Bogenšperk.) 

Med pomembnejšimi novimi davšči 
nami se je znašla oddaja ajde, ki jo 
prej niti v urbarjih niti v deželni deski ni 
bilo moč zaslediti . 

1 7 9 3 - je na Kranjskem že delovalo 
nekaj nižjih šol . Tako je bila orga
nizirana samostanska šola v Stični, 
kjer so se vzgajali mladi za latinske 
šole. Šola je bila tudi v Višnji Gori. 
Istega leta je šmarskega šomoštra 
komisar Schwartz pri obisku šole pri
javil, da ne opravlja dobro svojih pok
licnih dolžnosti . 

1 7 9 7 - 1 . aprila so francoske čete iz 
Logatca prišle v Ljubljano in že čez dva 
dni so bili v Novem m e s t u . Čez 
Grosupeljsko kotlino so šli 2. ali morda 
3 . apri la. Pred njimi so iz Ljubljane 
bežali avstrijski vojaki s svojim za
k ladom, ki so ga nameni l i skriti v 
Novem mestu, saj so računali , da v 
Novo mesto Francozi ne bodo šli. K a m 
je poniknil zaklad, ni vedel nihče, saj 
ga do Novega mesta niso prinesli? 
(Morda se skriva pri kopanjskem stu-
denčku? - prosto po ljudski legendi.) 

1 8 0 0 V Vrbi na Gorenjskem je bil 
rojen France Prešeren. 

1 8 0 7 ali 1 8 0 8 - France Prešeren je 
prišel bivat s prastr icu Jožefu na 
Kopanj. 

1 8 0 9 Francozi so bili že tretjič na 
Slovenskem. 

1 8 . maja so Francozom moral i 
Avstrijci prepustiti nekatere notranjske 
kraje. Avstrijci so začeli zbirati svojo 
črno vojsko, ki se je poprej že precej 
dobro obnesla. Sedež črne vojske je bil 
v Novem mestu. 

19 . maja je bilo približno 4 0 0 0 mož 
že blizu Ljubljane. Avstrijski generali so 
Francoze poskušal i odbijati vsaj iz 
Dolenjske. Razdeljeni so bili v tri od
delke. V levem krilu so bili okraji 
Pol jane, Koste l , Kočev je , R ibn ica , 
Turjak, V išnja Gora in Čušperk , v 
desnem Stična, in kraji proti Trebnjem 
in Mirni, v sredi pa so bili belokranjski 
in okolica Novega mesta. Teritorialna 
razdelitev je bila zelo podobna nek
danji cerkveni upravni razdelitvi v sred
njem veku. 2 1 . maja so Francozi za

sedli Ljubljano. 
8 . avgusta je Napoleon predpisal 

deželi Kranjski 1 8 milijonov frankov 
vojnega d a v k a . Oktobra je bil 
S c h e n b r u n n u sk len jen mir. Uradni 
jezik je bil f rancoski , a je bila večina 
listin še vedno napisana v nemščini , le 
sem ter tja je bil priložen kak prevod. 
Pod novomeški (distriktni - okrožni) 
gimnazijski prefektorat so spadale tudi 
ljudske šole v Višnji Gori in Škocjanu 
pri Turjaku (za Šmarje ni podatka). V 
Novem mestu so dobili ukaz o plačilu 
dveh milijonov goldinarjev, a so jih 
zbrali le 2 2 . 4 8 8 in 4 4 2/4 in še te 
samo v papirju. Zaradi ovir domačega 
plemstva in drugih pristojnih s lužb 
denarja niso zbrali , zato so Francozi 
razpisali posojilo. Tem ukrepom so se 
kmetje uprli v Kočevju in Metliki že 16. 
oktobra. Precej francoskih vojakov so 
zajeli, nekaj pa celo pobili. Med glavni
mi nasprotniki Francozom je bil grof 
Turjaški. Ker niso zbrali zahtevanega 
denarja, je f rancoska oblast dala vsaki 
občini po 2 0 vojakov, da jih je preživela 
in j im nudila stanovanje. Poleg tega pa 
so morali plačevati tudi v denarju čast
nikom in podčastnikom. Če tega niso 
storili, so vojaki plenili po hlevih in 
živino prodajali za vsako ceno med 
l judmi. Na jveč posoj i la so mora la 
plačati okrožja Višnja Gora, Turjak in 
Čušperk, pod katera so spadali tudi 
naši kraji - skupaj 2 5 . 0 0 0 frankov, 
Kočevje in oko l ica 2 0 . 0 0 0 , Novo 
mesto pa le 2 0 0 0 frankov. Poleg tega 
Fargues je kot ta lce dal poslati v 
Palmanovo grofe in barone: Blagaja, 
Tur jaškega, Barbo, L ichtemberga , 
Lazar in i ja , F ichtenaua in gospoda 
Mordaxa. Grofu Barbu je uspelo pobeg
nit i , izpusti l i pa so le zbole lega 
Turjaškega. 

1 8 1 0 - Na Kopanju je France 
Prešeren zaključil bivanje pri svojem 
prastricu. Zakaj se France ni rad spo
minjal naših krajev, bo verjetno ostalo 
še vedno nepojasnjena skrivnost, ven
dar pa nan izane zgodovinske 
okoliščine po moji oceni že skoraj 
ponujajo odgovor. 

Začel je veljati francoski zdravstveni 
ukrep za vzdrževanje revežev. V ta 
namen so uvedli davek na pse. Iz tega 
sledi tudi rek "živeti pasje življenje". 

1 8 1 2 - Napoleonov pohod na Rusijo. 
V šmarsk ih dokument ih zas led imo 
opombo "interregnum", kar pomeni 
medvladje. Izgleda, da je cerkvene 
pristojnosti prevzemala v tem času v 
roke država. Francoska oblast je zahte
vala tudi prisego na ustavo ob poroki. 

Na Kovačevcu nad Staro vasjo s e j e 
bila bitka med Francozi in Hrvati - s led
nji so se bojevali za Avstrijo. Na fran
coski strani je bilo precej mrtvih 
vojakov. - Konec Ilirskih provinc. 

Župnik Jožef Prešeren je začel 
obnavljati cerkev na Kopanju. 

1 8 4 4 - V Škocjanu je bil rojen Josip 
Pavšič - glasbenik. 

Po letu 1 8 4 8 so se začela pojavljati 
različna društva. 

1 8 4 9 - 8 . februarja je umrl France 
Prešeren. 

Nemški pesnik grof Anton 
A l e k s a n d e r Auersperg (Anastas ius 
Grun), prek Turjačanov povezan tudi s 
S lovenci , je kot Prešernov gojenec 
objavil najboljši prevod slovenskih ljud
skih pesmi v nemškem jeziku. 

S tem zaključujem niz prispevkov 
pod skupnim naslovom Grosupeljski 
spomin na drugo tisočletje, saj sem 
pred leti pod naslovom V soju repatice 
že nanizal nekaj pomembnejših 
dogodkov od prve polovice 19. stoletja 
dalje pa do druge svetovne • vojne. 
Bralcem se zahvaljujem za pozornost, 
še posebej pa nekaterim za nasvete in 
dobronamerne pripombe. 

Jože Mlkllč 

JAVNI RED IN MIR 
P o l i c i j s k a p o s t a j a G r o s u p l j e je 

januar ja 2 0 0 2 na o b m o č j u o b č i n e 
Grosup l je o b r a v n a v a l a 17 krš i tev 
zoper javni red in mir. Od tega je 
bi lo 1 3 kršitev stor jenih v z a s e b n i h 
prostor ih , 4 pa na j a v n e m kraju. 
Razlogi za o m e n j e n e krš i tve so zelo 
raz l ični od d r u ž i n s k i h do s o s e d s k i h 
prepi rov in p i j a n č e v a n j a ter pre
g lasne g l a s b e tako v z a s e b n i h kot 
g o s t i n s k i h p r o s t o r i h . Z o p e r vse 
krš i te l je repres ivno u k r e p a m o , če 
d r u g a č e ni m o g o č e v z p o s t a v i t i 
j a v n e g a reda in m i r u , o d r e d i m o 
zoper kršitel ja tudi p r id ržan je . Prav 
t a k o z o p e r l a s t n i k e g o s t i n s k i h 
lokalov, ki p rekoraču je jo obratovalni 
čas , repres ivno u k r e p a m o , e n a k o se 
zgodi t i s t i m , ki s t reže jo a lkoho lne 
pi jače že p i jan im o s e b a m oz i roma 
m l a d o l e t n i m o s e b a m . Javni red in 
mir je pogosteje k ršen ob v ikend ih 
ter p razn ik ih . 

KAZNIVA DEJANJA 
O b r a v n a v a l i s m o 3 9 r a z l i č n i h 

kazniv ih dejanj , ki so bi la stor jena 
na c e l o t n e m o b m o č j u o b č i n e 
Grosupl je . N a j p o g o s t e j š a so kazn iva 
d e j a n j a t a t v i n , v l o m o v in 
p o š k o d o v a n j a tuje s tvar i . V lomi so 
n a j p o g o s t e j e i z v r š e n i v n o č n e m 
č a s u , p redvsem v zgodnj ih jutranj ih 
urah in so i zv ršen i v v i k e n d e , h iše 
ter de lovne stroje in o s e b n e avto
mobi le . Iz v ikendov in hiš stor i lc i 
odnese jo vse, kar je v rednega in s e 
da prodati ali uporabl jat i , od nak i ta 
do t e h n i č n i h a p a r a t o v in o rod ja , 
kakor tudi hrane. Na jveč v lomov v 
vozi la se zgodi pri Mote lu Grosupl je 
in na L j u b l j a n s k i ter A d a m i č e v i 
ces t i , na jpogoste jš i v lomi v hiše pa 
so na o b m o č j u Br in ja . V m e s e c u j a n 
uarju so bili odkr i t i stor i lc i v lomov v 
voz i la , p redmet i so bili z a s e ž e n i in 
vrnjeni l a s t n i k o m . 

Če o b č a n i opazi jo kakšno o s e b o , 
ki s e s p r e h a j a o z i r o m a voz i z 
v o z i l o m v n e p o s r e d n i b l i ž in i 
v ikendov ali park i rn ih vozi l ali se na 
kakšen drug način vede suml j ivo , 
naj to n e m u d o m a sporoč i jo policij i 
ter si zapomni jo č imbol j podroben 
opis o s e b e ter morebi tno prevozno 
s redstvo , s kater im se je osuml jen i 
odpe l ja l . 

Vsi o b č a n i , ki bi karkol i vedel i o 
k a k š n e m k a z n i v e m de jan ju a l i 
prometni nes reč i , ali če bi opaz i l i 
s tor i lce na delu oz i roma begu, naj 
to sporoč i jo na pol ic i jsko postajo PP 
Grosupl je ali na te le fon št . 1 1 3 . 

V s a k a in formaci ja , ki bi kakorkol i 
p r ipomogla k izsleditv i s tor i l ca , je 
d o b r o d o š l a , prav tako pa bomo z 
bol jš im s o d e l o v a n j e m m e d polici jo 
in l o k a l n o s k u p n o s t j o - o b č a n i 
d o s e g l i , d a s e b o d o v a r n o s t n e 
razmere i zbo l j ša le , hkrati s t e m pa 
tudi va rnos tno počut je o b č a n o v . 

P R O M E T N A VARNOST 
Oprav i l i s m o t u d i o g l e d e 2 1 

p r o m e t n i h n e s r e č z m a t e r i a l n o 
š k o d o in t e l e s n i m i p o š k o d b a m i . 
Na jveč prometn ih nes reč s e pripeti 
z a r a d i n e p r i l a g o j e n e h i t ros t i 
voznikov, ki ne u p o š t e v a j o omeji tev 
hitrost i , prav tako so p o s l e d i c e pri 
teh prometnih n e s r e č a h n a j h u j š e . 
Drugi n a j p o g o s t e j š i v z rok i za 
prometne n e s r e č e so še vedno st ran 
in s m e r vožn je , izsi l jevanje prednos 
ti in neust rezna varnostna razdal ja . 
Na jveč prometnih nesreč se zgodi v 
č a s u , ko občan i hodijo v s l u ž b e al i iz 
nje ter ob s l a b i h v r e m e n s k i h 
r a z m e r a h . P o g o s t e so t u d i 
p rometne n e s r e č e na parki rn ih 
prostor ih , kjer vozniki pri p remiku z 
v o z i l o m n iso dovol j pozorn i pri 
vzvratn i v o ž n j i . Na j več p rometn ih 
nesreč se zgodi na av tomobi l sk i 
cest i A / 2 , regionalni cest i 6 4 6 ter v 
s a m e m nasel ju Grosupl je . 

P o l i c i j s k a p o s t a j a G r o s u p l j e 
v s a k o d n e v n o izvaja poostren nadzor 
nad c e s t n i m prometom na ce lo tnem 
o b m o č j u o b č i n e Grosupl je , p o s e b n o 
pozornost pa p o s v e č a m o kontrol i 
h i t rost i , seveda pa osta l ih kršitev 
ne z a n e m a r j a m o . 

V č a s u od 1 5 . 1 1 . 2 0 0 1 do 1 5 . 3 . 
2 0 0 2 morajo biti motorna vozi la v 
c e s t n e m p r o m e t u o p r e m l j e n a s 
p r e d p i s a n o z i m s k o o p r e m o , kar 
bodo nadz i ra l i tudi po l ic is t i . 

V m e s e c u februarju 2 0 0 2 bo pol i 
c i j ska posta ja Grosupl je izvajala 
kontrolo hitrosti z l as tn im radar jem 
na c e l o t n e m o b m o č j u o b č i n e 
Grosupl je , p redvsem pa na o d s e k i h 
cest , kjer s e dogajajo p rometne nes
reče oz i roma t a m , kjer so preko
rači tve hitrosti na jveč je in najbolj 
pogoste . 

Voznik i naj vozi jo v s k l a d u s cest -
n o - p r o m e t n i m i p r e d p i s i ter pr i 
lagod i jo v o ž n j o v r e m e n s k i m 
r a z m e r a m ter o s t a l i m t r e n u t n i m 
d e j a v n i k o m , ki kakorkol i vpl ivajo na 
potek p r o m e t a . Tako bodo pripo
mogl i k bol jš i prometni varnost i in 
p r e d v s e m k m a n j š e m u š t e v i l u 
p rometn ih n e s r e č . 

Policijska postaja Grosuplje 

N I K O M I H I C I N A C K . D . 

• P R E M I Č N I N E 

KdiOVVORSm 3, 1290 GROSUPLJE 

-786 56 60, FAX:\ 01-786 56 65 

GSM: 041-40$ 258 

4052\S8@UNUiM0WELSI 

• NIKO@MIHICINAC-NEPREMICNlNE. SI 

URL: WWW.MIHICINAC-NiPRiMlCNINE.SI 

PRODAMO: 
- zazidljive parcele v Grosupljem in bližnji okolici, v Stični, Viru pri Stični in na 

Rakitni; 
- stanovanjske hiše različnih cenovnih razredov in velikosti tudi nadstandardno (v 

Grosupljem, Višnji Gori, Ivančni Gorici. Kompoljah, Vidmu, Št. Juriju.Vel. Lipljenih); 
- etažo nadstandardne hiše v Grosupljem in stanovanjske hiše v Šmarju-Sap; 
- kmetijo z vsemi objekti, primerno za kmečki turizem, z 18 ha zemljišča: 
- manjšo kmetijo z lepo stanovanjsko hišo, gospodarskimi poslopji na 5000 m2 ter 

2,6 ha kmetijskih zemljišč, na izredno lepi lokaciji; 
- kmetijska zemljišča: travnike, njive in gozdove na različnih lokacijah; 
- večja stanovanja; 
- poslovne prostore v AC Grosuplje, v Ivančni Gorici, tudi gostinska lokala. 
UREDIMO VAM DOKUMENTACIJO ZA PRIDOBITEV LOKACIJSKEGA IN 
GRADBENEGA DOVOUENJA. 
DRUGE STORITVE: 
- sestava predlogov za vpis v zemljiško knjigo (lahko se dogovorimo tudi po 

telefonu); 
- pomoč pri sestavi vseh vrst pogodb in urejanje dokumentacije, vse do notarske 

overitve; 
- pri prodaji kmetijskih zemljišč vam uredimo vse od ponudbe prodaje do vpisa v 

zemljiško knjigo. 
SVETOVANJE: 
Če želite svojo nepremičnino VARNO prodati, podariti, izročiti ali jo pridobiti, vam 
priporočamo, da se o svoji nameri prej posvetujete pri naslakršenkoli način, vam 
priporočamo, da se prej o tem POSVETUJETE PRI NAS! 

http://WWW.MIHICINAC-NiPRiMlCNINE.SI


MINISTRSTVO ZA FINANCE, 
DAVČNA UPRAVA RS, IZPOSTAVA GROSUPUE 

obvešča vse občane občin Grosuplje, Ivančna Gorica, Videm-Dobrepolje in 
druge davčne zavezance, da bodo delavci Davčne uprave pobirali dohodninske 
napovedi za leto 2 0 0 1 tudi na terenu in sicer: 

- V občini Ivančna Gorica v četrtek, 21 . 3 . 2002 in petek, 22. 3. 2002 od 
8.00 do 18.00 ure v prostorih Občine Ivančna Gorica. 

- V občini Videm-Dobrepolje v četrtek, 21 . 3 . 2002 in petek 22 . 3 . 2002 od 
8.00 do 18.00 ure v prostorih Občine Dobrepolje. 

- V občini Grosuplje v sredo, 27.3.2002, četrtek, 28.3.2002 in v petek, 29. 
3.2002 od 8.00 do 18.00 ure v prostorih družbenega doma Občine Grosuplje, 
na Izpostavi Grosuplje pa tudi v torek 2. 4. 2002 v času uradnih ur do 15.00 
ure. 

Vse zavezance pozivamo, da izkoristijo možnost oddaje dohodninskih 
napovedi na omenjenih mestih. 

DAVČNA UPRAVA RS 

IZPOSTAVA GROSUPUE 

Občina Grosuplje pripravlja v sodelovanju z GIZ Podjetnost in Zavodom za 
razvoj družinskega in ženskega podjetništva "META", poldnevno delavnico 
"Kako koristno uporabiti informacije v svojem poslovnem okolju" 

D e l a v n i c a bo p o t e k a l a 2 8 . f e b r u a r j a 2 0 0 2 , od 1 6 . d o 1 9 . ure v 
p r o s t o r i h O s n o v n e š o l e L o u i s a A d a m i č a , T o v a r n i š k a 1 4 , G r o s u p l j e . 

Na brezplačni delavnici boste slišali, kako koristno informacijo najti in jo tudi 
učinkovito uporabiti pri vsakdanjem delu, ali iskanju novih pri ložnost. Izvedeli 
boste o tem, kaj zanimivega in koristnega počne občina, kaj ponuja e-uprava, 
za tiste podjetne in samozapos lene pa smo pripravili tudi predstavitev učinkovi
tih programov za vodenje knjig, ki jih boste lahko preskusili kar na licu mesta . 

P R O G R A M DELAVNICE: 

KAKO KORISTNO UPORABITI INFORMACIJE 
V SVOJEM POSLOVNEM OKOLJU" 
Naše poslovno okolje: lokalno, regionalno, državno 
Praktični prikaz on-l ine povezave z različnimi poslovnimi bazami : 
- osnovne informacije o vladi, državi , zakonih, predpisih, gospodarstvu, obrti 
- bonitetne informacije in zakaj so potrebne 
- poslovne aplikaci je za domačo rabo (samozaposlitve, male obrti, 

mala podjetja) 
Uporaba informacijske tehnologije za povečanje konkurenčnost i 
- računalniško elektronsko poslovanje 
- informacijska tehnologija in konkurenčnost 
- vpliv uporabe informacijske tehnologije na vsakdanje življenje 

Za vse dodatne informacije smo vam na voljo na naši 
brezplačni številki 0 8 0 1 1 5 0 . 

Odvoz komunalnih odpadkov 
za leto 2002 za občino Grosuplje 

bo v letu 2 0 0 2 odvažalo komunalne 
odpadke po že ustaljenem planu odvoza. 

V okviru ločenega zbiranja v naselju 
Grosuplje ponovno pozivamo krajane 
naselja Grosuplje, da se držijo navodil, ki 
so bila dana ob uvedbi ločenega zbiranja. 

V posodo za papir lahko odlagamo le: 
časopise, revije, prospekte, listine, knjige, 
kataloge, pisma, pisemski in ovojni papir; 
kartonske škatle in embalažo za 
prehrambene artikle (riž, sol, testenine, 
otroške hrane); kartonsko embalažo pral
nih praškov; valovito lepenko. 

V posodo za steklo lahko odlagamo le 
prazne in čiste: steklenice, kozarce, votle 

steklene posode, razbite kozarce in 
razbite steklenice. 

V posodo za kovine in železo lahko 
odlagamo le: pločevinke, konzerve, 
pločevinasto posodo, doze od pijač (iz alu
minija in bele pločevine), pločevinaste 
igrače, vse druge majhne kovinske odpad
ke (baker, cink, aluminij, bela pločevina). 

Javno komunalno podjetje Grosuplje se 
zahvaljuje uporabnikom odvoza odpad
kov za okolju prijazno ravnanje. Želimo si, 
da bomo lahko še vnaprej skupaj skrbeli 
za čisto in zdravo okolje. 
JAVNO KOMUNALNO PODJETJE 
GROSUPUE 

ODVOZ ODPADKOV ZA NASELJE GROSUPUE 
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OBVESTILO 0 
OTROŠKEM DODATKU 

Center za socialno delo 
Grosuplje obvešča vse dosedanje 
prejemnike otroškega dodatka, ki 
jim je bil otroški dodatek dodeljen 
do 30.4.2002, da morajo do 31.3. 
2002 vložiti ponovno vlogo - izpol
njen obrazec Državne založbe 
Slovenija. 

V letu 2001 je bil sprejet nov 
Zakon o starševskem varstvu in 
družinskih prejemkih (objavljen v 
Uradnem listu RS številka 
97/2002), na podlagi katerega 
bodo spremenjeni tudi obrazci 
oziroma vloge za posamezne prav
ice s tega področja. Tako se pred
videvajo tudi nove vloge za otroški 
dodatek. Ker pa bodo lete verjetno 
v prodaji šele v začetku marca, 
prosimo vse vlagatelje, ki že preje
majo otroški dodatek, da ne hitijo z 
nabavo vlog za otroški dodatek. V 
primeru če bodo oddali stare vloge, 
jih bodo morali kasneje še dopolni
ti z manjkajočimi podatki. 

To pa ne velja za nove vlagatelje, 
ki uveljavljajo pravico do otroškega 
dodatka na novo v mesecu februar
ju ali marcu; le-ti naj vlagajo v 
mesecu februarju in marcu vloge še 
na starih obrazcih, saj je zlasti pri 
uveljavljanju otroškega dodatka za 
novorojene družinske člane 
pomembno, da ne zamudijo trime
sečnega roka in uveljavitve 
otroškega dodatka od rojstva otro
ka dalje. Tem bo otroški dodatek na 
podlagi spremenjenega zakona že 
dodeljen za dobo enega leta in tem 
v mesecu marcu ne bo potrebno 
ponovno vlagati novih vlog. 

Vloge za otroški dodatek lahko 
vlagatelji prinesejo osebno na 
Center za socialno delo Grosuplje, 
ali jih pošljejo po pošti. 
Priporočamo, da po pošti poslane 
vloge oddajo priporočeno, ker le 
tako dobijo ustrezno potrdilo o odd
ani pošiljki. Vloge je potrebno izpol
niti z zahtevanimi podatki, pri 
čemer naj upoštevajo priložena 
navodila ter priložijo zahtevana 
dokazila. Vpišejo naj tudi številko 
odločbe, če že prejemajo otroški 
dodatek. 

Dodatna pojasnila bomo skušali 
objaviti v lokalnih medijih še po 
tem, ko bodo znani novi obrazci. 

Center za socialno delo 

Grosuplje 

TABOR V BOŽIČIH 
Že nekaj časa je preteklo od prvega šolskega dne. V tem času smo se prostovoljci 

na CSD Grosuplje pridno pripravljali na tabor. Potrebno je bilo pripraviti program, 
določiti taborovodjo, skupine, vodje skupin in pridobiti sponzorje. 

Vsi smo nestrpno čakali petka, da se vsi skupaj odpeljemo proti Primorski. 
Presenetila nas je narava in nam za popotnico poslala sneg. Vendar nas to ni ustavilo. 
Poklicali smo na AMZS in se pozanimali, kakšne razmere nas čakajo na poti. Napovedi 
so bile vzpodbudne, tako smo se odpravili novim dogodivščinam naproti. Pozno 
popoldne smo prispeli do našega začasnega domovanja, tam sta nas najprej pozdrav
ili primorska burja in naša stara znanka, psička Liza. Naša končna postaja so bili Božici 
nad Ankaranom. 

Tabor je potekal cel vikend. V soboto smo bili zelo ustvarjalni, saj smo naredili 
taborniški časopis, kot vsak pravi časopis tudi našega odlikujejo uvodnik, ankete, inter
vjuji, horoskop, križanke in še kaj. Najbolj splošno razširjeno mnenje tistega dne na 
taboru je prišlo celo na umetniške strani časopisa "BREZ SPANJA Ml ŽIVETI NI" - so 
ugotovili petkovi ponočnjaki. To pa ni bilo vse, kar smo ta dan počeli. Po kosilu so se 
začele priprave na zgodovinsko tekmo med Slovenijo in Romunijo, tisti manj navdušeni 
nad nogometom pa so ustvarjali iz gline. Zmaga Slovenije - BRAVO NAŠI - bi sicer moral 
biti zadosten razlog za praznovanje, a je bilo slavje precej kratko, saj smo morali nado
mestiti pomanjkanje spanca iz prve noči, ki smo jo prebedeli ob klepetu. Nedeljsko 
jutro nas je pozdravilo s soncem, pa tudi burja s i je privoščila odmor. Lepo vreme smo 
izkoristili za odbojko in nogomet: Pri tem je čas tako hitro minil, da smo pozabili na 
kosilo in na "zaključne slovesnosti": razkritje tajnega prijatelja, izdelava "ogledal", na 
koncu pa nas je čakalo še pospravljanje. Zelo kmalu je prišel čas za odhod, še preden 
smo se odpeljali proti domu, smo naredili eno gasilsko sliko - fotograf je bil šofer Šte
fan, kateremu se zahvaljujemo tudi za prijetno in varno vožnjo. Zahvaljujemo se vsem, 
ki so nam pomagali, da smo uspešno izpeljali tokratni tabor - Vele d.d. - Grosuplje, 
Pekarstvo Gorenc, d.o.o. - Ivančna Gorica, Mesarija Mrs - Lan, Grosuplje, Foto Travnik -
Grosuplje, Mesarija Javornik - Grosuplje, Apoteka Natura -Grosuplje. 

Prostovoljki Jana Ferjan, Janja Novljan 

N a j b o l j š i č l o v e k o v š t i r i n o ž n i p r i j a t e l j n i s t o l - a m p a k p e s 

ZIMA ŠE KAZE Z0BE t 

AMPAK POMLAD BO VSAK CAS TU 
S pomladjo pa bomo odgovorni skrbni

ki psov najprej pomislili na vsakoletno 
obvezno cepljenje proti s tekl in i . 
Cepljenje je pač nujno (in ne prav 
poceni) zlo, le z njim pa lahko najbolj 
učinkovito preprečujemo širjenje te -
tudi človeku - nevarne bolezni. Da bo 
kuža zdrav in odporen tudi proti drugim 
boleznim, pa je potrebno vsaj trikrat 
letno (spomladi , poleti in jeseni ) , 
pomisliti tudi na odpravljanje notranjih 
zajedalcev, t j . glist, trakulje. Da bo 
cepljenje res učinkovito, je priporočljivo 
razglistiti psa pet dni pred cepljenjem. 
Tablete, ki jih kupimo v lekarni ali pri 
svojem veterinarju, odmerimo glede na 
težo psa in zavijemo v sir ali sa lamo, pa 
seveda preverimo, če je kosmatinec 
tablete res pojedel. Blato, ki vsebuje 
jajčeca in kakšno glisto, poberemo v 
vrečko in odv r žemo v smet i ! 
Odpravljanje glist je zelo pomemebno, 
še posebej za mladička, ker notranji 
zajedalc i lahko povzroči jo resne 
poškodbe sluznice prebavil, zmanjšuje
jo apetit in izkoristek hrane, lahko pa 
celo zaprejo črevo in povzročijo pogin. 
Gliste in trakulje (prvih poznamo 10 
vrst in drugih osem) izločajo strupe, ki 
napadajo živčni sistem in povzročajo 
bolezni jeter. Glistavi mladiči zaostane-
jo v rasti in čutijo posledice zajedalcev 
vse ž iv l jenje. Tudi bolhe prenašajo 
trakuljo, kar je dodaten razlog za 
pozornost. Najbrž pa ni treba posebej 
poudarjati , da je za zdravo sožitje 
družinskega psa in otroka odpravljanje 
notranjih in zunanjih zajedalcev (bolh 
in klopov) osnovni pogoj. 

NOVO IZ ZAKONODAJE 
V mesecu januarju je Vetrinarska upra
va R Slovenije izdala dolgo pričakovano 

uredbo o obveznem označevanju psov 
z mikročipi. Uredba velja za vse pse, 
skotene po 1. januarju 2 0 0 2 ne glede 
na to, ali so mladiči pasemsk i 
("rodovniški") ali ne. Vsi lastniki legel so 
dolžni z novim predpisom seznaniti 
bodoče lastnike svojih mladičev. 
Vstavljanje mikročipa, t.j. sonde, ki 
meri v dolžino pribl. 12 mm in ima 2,2 
mm premera, je hitro in enostavno, če 
ga vstavi v podkožje živali izurjen vet
erinar. Po dosedanjih izkušnjah stran
skih učinkov pri strokovni vstavitvi in 
uporabi mikročipov ni, po vstavitvi ne 
prihaja do infekcij niti do zavračanja 
tujka. Pri vsakdanjem delu vključno s 
šolanjem prisotnost čipa psa ne ovira. 
Odčitavanje podatkov z mikročipa je 
možno s čitalcem z razdalje do pribl. 2 0 
cm. 

Prednost i označevan ja psov z 
mikročipi: 
- Veterinarsko - higienska služba bo 
lahko takoj našla lastnika izgubljenega, 
pobeglega ali zapuščenega psa. 
- Ob obisku veterinarja bo s preprostim 
odčitanjem kode takoj jasno, kateri 
"pacient" je stopil skozi vrata in kakšna 
je njegova zdravstvena zgodovina. 
- S čipiranjem bodo odpadle slabo 
vidne ali ponarejene tetovirne številke, 
ki so večkrat razlog za spore pri proda
jalcih z dvomljivim slovesom. 

- Prehod psov, še zlasti mladičev preko 
državne meje bo z uvedbo obveznega 
čipiranja poenostavljen in nadziran. 
- Natančna kontrola cepljenosti popu
lacije psov proti steklini . 
- Nesporna mater ia lna odgovornost 
skrbnika tistega psa, ki je povzročil 
ugriz, škodo ali nesrečo. 

Mojca Sajovlc 
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SOLA ZA PROMOCIJO ZDRAVJA 
Izobraževalni seminar za zdravstvene delavce 

V sončnem koncu tedna se je 16. in 17. novembra v Družbenem domu v 
Grosupljem odvijal seminar z naslovom "Šola za promocijo zdravja" za zdravstvene 
delavce ZD Grosuplje in ZD Ivančna Gorica. Zbralo s e j e nad 5 0 zdravnikov, medicin
skih sester in tehnikov, drugih zdravstvenih delavcev ter nekaj upokojenih sodelavcev. 

Prisostvovali smo učnim delavnicam o zdravem načinu življenja, zdravi prehrani, 
debelosti, hujšanju, telesni aktivnosti, ki krepi zdravje, ter delavnici o opuščanju kajen
ja in alkohola, ukrepih za manj tvegan način pitja. Obravnavani so bili pomembni 
dejavniki tveganja za srčno žilne bolezni: sladkorna bolezen, holesterol, visok krvni 
tlak. 

Cilj in namen delavnic je bilo praktično pridobivanje znanj in usposabljanje za pre
ventivno delo, s katerim začenjamo v vseh zdravstvenih domovih po Sloveniji pod 
okriljem CINDI in Ministrstva za zdravje koncem tega leta, še bolj pa se bo razmahni
lo v naslednjih letih. S preventivnimi pregledi bomo med aktivno populacijo (moški v 
starosti 3 5 - 6 5 let in ženske od 4 5 do 7 0 let) zajeli tiste ogrožene, ki imajo večje tve
ganje za obolevnost zaradi srčno žilnih in drugih kroničnih nenalezljivih bolezni. Glede 
na dejavnike tveganja jim bomo nato s svetovanjem, predavanji ali vključitvijo v 
kakšno izmed delavnic ali skupin, poleg potrebnega zdravljenja, ponudili možnost in 
pomoč za spremembo življenjskega sloga. 

Po koncu predavanj je sledil še praktični preizkus telesne zmogljivosti vseh 
udeležencev s testom hitre hoje na 2 km, ki smo ga izvedli na terenu med Spodnjo 
Slivnico in pokopališčem. To je zelo učinkovit test, ki ovrednoti trenutno telesno 
zmogljivost posameznika, na podlagi rezultatov izdela priporočila za nadaljno vadbo, 
s ponovitvami testa pa lahko primerjalno spremljamo naše napredovanje zaradi 
povečane redne vadbe. 

Naše strokovno srečanje so popestrili in obogatili številni sponzorji, ki so nas delno 
ali v celoti podprli pri organizaciji srečanja, za kar se jim še enkrat zahvaljujemo. 
Glavni sponzorje bila Pekarna Grosuplje, ki v tem času praznuje 50-letnico, nadalje 
Sitik d.o.o., g.Travnik za fotografiranje, Komunalne gradnje, g. Centa za ozvočenje, 
Fabjan s. p., Grosstor d.o.o., Fructal, kmetija Petan Velike Pece, Sadje zelenjava 
Ivančna Gorica, občina Grosuplje s svojo dvorano, tiskarna Macedoni Albin s.p., pri 
pripravi seminarja pa sta priskočila na pomoč tudi gostišče Krpan in Adamičev hram. 
Za lepo predstavitev svojih izdelkov so poskrbeli g. Kukman iz Sitika, g. Hribar iz 
Pekarne Grosuplje in g. Janežič o kalčkih, kij ih pridelujejo v Grosstorju. 

Za zaključek pa vsem, ki prebirate te vrstice, nekaj vprašanj za razmišljanje. Ali ste 
zadovoljni z načinom življenja, ki ga živite? Z vašim odnosom do sebe, svojega zdrav
ja? Z obvladovanjem stresov in spopadanja z življenjskimi vprašanji? Z medsebojnimi 
odnosi? Pogosto se k neustreznim oblikam vedenja, ki škodujejo zdravju, zatekamo v 
raznovrstnih stiskah, ki j ih ne uspemo, ne zmoremo ali nočemo reševati. Naša skup
na želja je, da bi bili bolj pozorni na to in bi sprejeli svojo aktivno vlogo pri ohranjanju 
zdravja in zdravljenju bolezni. Verjamemo, da bodo globje spremembe življenjskega 
sloga prinesle marsikaj pozitivnega v vaše življenje. 

Barbara Merše 

Udeleženci "Šole za promocijo zdravja". 

Spoštovani! 
Z zadovoljstvom vam sporočamo, da je "Šola za promocijo zdravja" v organi

zaciji lokalne promocijske skupine naših zdravnic in sester, ki so se izobraževale 
v vaši ustanovi, zelo uspela . Vsi udeleženci smo bili navdušeni nad visokim nivo
jem tako organizacije srečanja kot jasn imi , didaktičnimi predavanji oz. učnimi 
delavnicami. Lahko rečemo, da so mnogi spremenil i mnenje oz. dobili nove 
motive in ideje za preventivno delo. 

V seminar pa so bili pritegnjeni tudi lokalni mediji , tako da je bila obveščena 
širša javnost o pripravah na preventivno delo, prav tako pa tudi lokalni proizva
jalci s področja prehrane, ki so še naprej obljubili svoje sodelovanje. Vse to pa je 
z naše strani dodatna obveza za nadaljno delo. 

Menimo, da glede na mnogo truda in časa , ki so ga organizatorice prostovoljno 
vložile v svoje delo, ter materialne stroške zaradi velike udeležbe, zaslužijo 
posebno priznanje in dodatno f inančno podporo z vaše strani. 

Lepo vas pozdravljamo in želimo še nadaljnih uspehov! 
Vodja službe splošne medicine: Fanl Grabljevec - Mlklavčlč, dr. 
Direktor: Janez Mervlč, dr. med. 

Miklavževanje v Domu starejših občanov 
V četrtek, 6. decembra , smo učenci 3 . b razreda odšli v Dom starejših 

občanov, da bi obdaril i in razveselili starejše ljudi. Pri likovni vzgoji smo se 
pripravljali, da bi jih presenetil i . Izdelali smo venčke iz s lanega testa in papirnate 
smrečice. 

V domu s m o se razdelili v skupine in vsaka je odšla v eno čajno sobo, kjer so 
nas pričakali starejši ljudje. 

S Katjo, Manco , Amro, Špelo in Katarino s e m obiskala gospe. Podarile smo j im 
venčke in smrečice, one pa so nam povedale, kako so včasih miklavževali. Neka 
gospa nam je povedala, da jo je vzel parkelj in jo hotel poriniti v lužo. Druga nam 
je povedala, da so zvečer molil i , nastavili peharje in odšli spat. Ko so se zjutraj 
zbudil i , so bili zelo veseli . Dobili so krhlje, suhe slive, suhe hruške, jabolka ali celo 
pomaranče. V jabolku so dobili kakšen kovanec. Če pa so bili poredni, so dobili 
palico. 

Nato s m o j im zapele nekaj pesmi . Ob koncu obiska s m o se zbrali v pritličju. 
Gospa , ki nas je vodila, nam je razdelila lizike in čokolade. Veseli smo odšli v 
šolo. 

Eva Turšlč, 3.b OŠ Brinje, Grosuplje 

Društvo Sožitje 
KAKO SE ZABAVAJO 

"ČUKCI" 
Društvo Sožitje Grosuplje je 9 . 1 2 . 

2 0 0 1 organiz i ralo že t rad ic iona lno 
novoletno zabavo. V klubu Čukec, v 
katerem se prostovoljke enkrat teden
sko s reču jemo z našimi varovanci , 
s m o za to pri ložnost pripravili prav 
poseben svečani program. Z velikim 
navdušen jem s m o razposlal i veliko 
število vabil . Zelo lepo se ob tej priliki 
zahvaljujemo gospe Likovičevi in gro
supel jskemu županu g. Lesjaku, ki sta 
se prijazno odzvala našemu povabilu. 

In kako s m o se imeli? Srečanje s m o 
pričeli z d o b r o d o š l i c o predsednice 
Nevenke Zrnec. Prostovoljke s m o s 
Čukci pripravile plesno točko, z glasbo 
pa sta nas spremljala brata Dušan in 
S imon Tomažič. 

Sledi lo je potovanje v svet nežnih 
zvokov, ki so nam jih z inštrumenti 
pr ičarale Žvrgl je , vzgojiteljice vrtca 
Kekec. Za to posebno priložnost pa 
s m o se odločil i , da z likovno razstavo 
p o k a ž e m o javnost i sadove našega 
ce lo letnega druženja v k lubu, kjer 
nenehno ustvarjamo in se seveda tudi 
zabavamo. Cilj razstave je bil prikazati 
raznolikost našega ustvarjanja skozi 
š tev i lne l ikovne tehn ike , pa tudi 
kiparskih izdelkov. Kdor si je razstavo 
ogledal , se je lahko s a m prepričal v 
notranjo moč in ustvarjalnost avtorjev, 
ki sije iz izdelkov. Ker pa smo Čukci 
s ladkosnedi , s m o za to pri ložnost izde
lali vel iko novoletnih vošč i ln ic in 
okraskov, ki smo jih po simbolični ceni 
ponudili v prodajo. Na ta račun s m o se 
še posladkal i , vsem pa se lepo zah
valjujemo za vsak prispevek. 

Na koncu našega programa nas je 
obiskal tudi Božiček, k i j e otroke boga
to obdari l . Zelo dragocenega darila pa 
smo bili na koncu deležni prav vsi . 
Krajevna organizacija Rdečega križa 
Žalna je društvu Sožitje š i rokosrčno 
podarila velik denarni prispevek, ki 
s m o ga s hvaležnostjo sprejeli. S pri
jetnimi besedami nam ga je izročila 
nj ihova predstavn ica ga . Mojca 
Kaste l ic . Denar bomo nameni l i za 
seminarje, ki so za osebe s posebnimi 
potrebami vir novih izkušenj za živl jen
je. 

Po programu smo se vsi skupaj še 
zavrteli ob glasbi Urše in Petre in se 
pogostili . 

Tako je minilo še eno naše druženje. 
Vendar nismo bili žalostni , saj je pred 
nami novo leto, ki bo prineslo veliko 
veselja in novih dogodivšč in . Za konec 
še enkrat prisrčna hvala vsem spon
zor jem, ki so omogoč i l i novoletno 
prireditev in se s hvaležnost jo pri
poročamo za nadaljnje sodelovanje. 

Katarina Drobnlč 

tet1* 
V nedeljo, 0 9 . 1 2 . 2 0 0 1 , smo imeli 

božično-novoletno zabavo. 
Že s a m vstop v telovadnico je bil 

zanimiv. Na začetku prireditve je za 
uvod poskrbela gospa Nevenka Zrnec, 
potem smo bili pa mi - "čukci" - na 
vrsti . Zaplesal i s m o na p e s e m Ob 
bistrem potoku je mlin, ki jo je zapel 
Dušan, spremljal pa nas je Dušanov 
brat S imon na harmoniki . Ko s m o 
odplesal i , so nas s svojim petjem in 
igranjem na instrumente razveselile 
vzgojiteljice iz vrtca "Kekec" , ki se dru
gače imenujejo Žvrglje. Potem pa je 
prišel čas lepega trenutka, ko nas je 
obdaril Božiček. Dobili smo zelo lepa 
dari la. Na koncu smo imeli še pravo 
glasbo, ki sta jo igrali Petra in Urša. 
Nekateri so plesali , nekateri pa so po
klepetali in se poveselili ob okusnem 
prigrizku. Ogledali smo si tudi razsta
vo, ki s m o jo izdelali "čukci" . 

Božično-novoletna prireditev nam bo 
ostala v zelo lepem spominu. 

Damjana 

"UP" - Društvo za pomoč zasvojencem 
in njihovim svojcem Slovenije 

Društvo deluje v s lovenskem pros
toru že 9. leto. Osnovni namen društ 
va je nuditi vsej družini pomoč pri 
usmerjanju zasvojenca v abst inenco. 

Program društva obsega: 
1. Popolno informaci jo o prob

lemat ik i zasvo jenost i in o vseh 
možnostih zdravljenja - vsak delovni 
dan po predhodnem naroči lu. 

2. Sprejeme v mednarodno tera
pevtsko skupnost DIANOVA, če se 
zasvojenec odloči za to obliko zdrav
ljenja. DIANOVA je edina terapevtska 
skupnost , pri kateri za vstop abst inen
ca ni obvezna, saj poteka razstrup-
Ijanje v samih centr ih. Vstop je možen 
takoj po opravljenih zdravniških pre
gledih. Fantje in dekleta prebivajo v 
istih centr ih, lahko pa živijo tudi v paru 
ali z otrokom. 

3 . S a m o p o m o č n o skupino svojcev, 
ki se sestaja vsak torek ob 19 . uri v 
prostorih društva in v zadnjem letu 
pod strokovnim vodstvom družinske 
psihoterapevtke, spremlja reševanje 
p rob lemat ike od prvih s o o č e n j z 
drogo, do uvida in izpeljave načrta za 
reševan je p r o b l e m a , zdravl jenja v 
abst inenčnih programih do socia lne 
rehabilitacije in končne reintegracije v 
" n o r m a l n o " ž iv l jenje po vrnitvi z 
zdravljenja. 

4 . Šolo za svojce (odprtega tipa), ki 
je vsak prvi torek v mesecu ob 1 9 . uri, 
od oktobra do maja, kjer predavajo 
strokovnjaki različnih strok in s tem 
izobražujejo in osvešča jo svojce in 
vse, ki jih problematika zasvojenosti 
zan ima. 

5 . Starši staršem - predavanja in 
razgovori po osnovnih in srednj ih 
š o l a h , centr ih za s o c i a l n o de lo , 
zdravstvenih d o m o v i h , v o j a š n i c a h , 
veroučn ih skup inah itd., kjer člani 
d ruš tva s posredovan jem lastn ih 
izkušenj osveščajo in delujejo na pre
ventivni ravni. 

6. S a m o p o m o č n o skupino - sekcijo 
zdravljenih zasvojencev pri d ruštvu 
"UP", ki nudi podporo in pomoč pri 
vzpostavljanju stikov z okoljem in pri 
akt ivnem vkl jučevanju v družbo. S tem 
se zmanjšuje možnost recidiviranja. 

7. Reintegracijo - zadnjo fazo zdrav
l jenja. S o c i a l n a rehabi l i tac i ja po 
končanem zdravljenju v tujini (naj

manj 1 8 mesecev) poteka v s lo 
venskem prostoru, v domačem okolju. 
Re integrac i jsk i center deluje v 
Sloveniji v okviru DIANOVE eno leto in 
je pod vodstvom zdravljenega zasvo
jenca in strokovnim vodstvom dipl . 
psihologa - druž inskega psihoterapev-
ta . V reintegracijskem centru lahko 
t is t i , ki so končal i na jmanj 1 8 
mesečno zdravljenje v tujini, ostanejo 
od 3 do 6 mesecev in si v tem času 
po išče jo de lo , s e vp iše jo v šo lo , 
sodelujejo v terapevtski skupini , se 
ukvarjajo s špor tom, hodijo na izlete. 
Doma preživljajo v ikende in s tem 
izbol jšuje jo m e d s e b o j n e o d n o s e v 
družini . 

Od leta 1 9 9 4 sodelujemo z DIANO-
VO in od leta 1 9 9 6 urejamo tudi spre
jeme. In še nekaj statist ike: v tem 
času je v društvu iskalo pomoč 1 2 2 0 
evidentiranih druž in , mnogi anon im
no. 

Za zdravl jenje v DIANOVI se je 
odločilo 4 1 9 zasvojencev, 10 iz drugih 
držav, v starosti 1 5 do 5 1 let (102 
dekleti in 317 fantov). Trenutno jih je 
na zdravljenju 9 1 (24 deklet in 67 fan
tov). Uspešno je zaključilo program 
DIANOVE in vzdržuje abst inenco 1 3 6 
(45 deklet in 9 1 fantov). Ostali so 
ponovno zapadli v drogo predvsem 
zaradi prekratkega časa zdravljenja 
ali pa po recidivu vstopili v drug pro
gram. 

Iz občin Dobrepolje, Grosuplje in 
Ivančna Gorica je iskalo pomoč 27 
zasvojencev. Na zdravl jenje j ih je 
vstopilo 1 3 , trenutno so na zdravljenju 
3 , abst inenco vzdržuje 6 , zaradi psihi
atr ičnih težav je 1 zapusti l terapevtsko 
skupnost , 1 je umrl, 1 pa je recidiv. 

In ko boste imel težave z drogo, 
vedite, da niste sami - POKLIČITE -
pomagali vam bomo. 

Društvo za pomoč zasvojencem in 
njihovim svojcem Slovenije ima sedež 
v Ljubljani na Miklošičevi cesti 16 . 
Uradne ure: od ponedel jka do četrtka, 
od 10. do 16 . ure, ob petkih od 10 . do 
1 2 . ure. 

Telefon: 0 1 / 4 3 2 10 5 5 ali 
0 1 / 4 3 4 7 2 2 0 , fax: 0 1 / 4 3 4 7 2 19 , 
e -mai l : drustvo.up@siol.net. 
http//:www2.siol net/ext/uo. 
Vida Najdlč, LJubljana 

DEJAVNOSTI V PRAZNIČNEM MESECU 
DECEMBRU NA CENTRU ZA SOCIALNO 

DELO GROSUPLJE 
D e c e m b e r je čas , ko zažar i jo ul ice in drevoredi . S svet lobo t isočih drobnih 

lučk se po lepša z i m s k a s i v ina , naši domovi pa zadehti jo v p razn ičnem 
pr ičakovan ju . Nekaj t a k š n e g a pr ičakovanja s m o otrokom in mlados tn ikom 
pripravil i tudi letos na C S D Grosupl je . Prvi petek v decembru s m o pričeli z 
de lavn ico obl ikovanja g l ine, kjer so pod u s p e š n i m vodenjem ge. Cvetke in ob 
pomoči prostovoljcev izpod rok otrok nastaja le prave umetn ine - razstavo si 
lahko ogledate v prostorih C S D . Ustvarjanje se je nadal jevalo naslednj i 
d e c e m b r s k i petek, in s icer so otroci in mladostn ik i s prostovoljci krasi l i pro
store C S D , izdeloval i ok raske in čest i tke ter postavil i novoletno je lko . 
Vrhunec dogajanja pa je bil teden kasneje , ko se je Božiček v preobleki 
čarovn ika N ika v prostorih Š K Groš predstavi l otrokom s svojimi čarovnišk imi 
vragol i jami in j im razdel i l dar i l ca . 

Ob tej pri l iki s e ponovno zahval ju jemo v s e m , ki nam kakorkol i , s sredstv i 
ali z lastn im prostovol jnim d e l o m , pomagate pri izvedbi raznih dejavnost i za 
otroke in mlados tn ike , katerih možnost i so v ž iv l jenju manjše in bolj omejene 
od v e č i n e njihovih vrstnikov. Ponovno vabimo k sodelovanju nove prosto
vol jce, d i jake oz i roma š tudente , ki so se pripravljeni družit i s temi otroki in 
mlados tn ik i , j im nudit i učno pomoč, pripravljati de lavnice in izlete, sode lo 
vati na tabor ih itd. (telefon Nuša 7 8 1 - 8 0 - 6 1 , ali Mateja 7 8 1 - 8 0 - 5 6 ) 

Center za socialno delo Grosuplje 

Zahvala prijateljev 
Rdečega križa Žalna 

Božično-novoletno obdarovanje 84-varovancev Rdečega križa Žalna so v 
decembru 2 0 0 1 omogočil i : ga. Drobnjak- Žalna, Ivan Duša - Luče, EKOR d.o.o. 
- Grosuplje, Gasi lsko društvo Žalna, G - M & M d.o.o. - Grosuplje, GRAMAT-GRIL 
- Grosuplje, Anton Javornik - Žalna, Alenka Klarič - Žalna Margob d.o.o. - Luče, 
Pekarna Grosuplje, Jože Šeme - Žalna, Tehno d.o.o. - Velika Loka, Marjan 
Travnik - Grosuplje. 

Mir in vse dobro v letu 2 0 0 2 
Prijatelji Rdečega križa Žalna 

mailto:drustvo.up@siol.net


V SPOMIN SINU 

S r c e j e dalo 

To, kar j e imelo. 

O, več bi dalo, 

J e zelo trpelo. 

A moglo bi, 

Ni smelo. Trpelo j e , trpelo... 

12. februarja 2002 bo minilo 10 let 
od smrti nepozabnega sina In brata. 

Vsem in vsakemu posebej se zahvaljujemo za prižgane 
sveče in toplo misel nanj... Hvala Vam, hvala! 

Vsi Fortunovl, posebej mama 

Delo in trpljenje 
bilo tvoje je življenje. 

ZAHVALA i * ^ 7 
Ob boleči izgubi naše m a m e 

ANGELE ZAJEC, / -
se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem, 

ki ste darovali cvetje, sveče in v mašne namene, gospodu 
župniku Andreju Sinku za lepo opravljeno sveto mašo in 
pogrebni obred, moškemu pevskemu zboru Samorastn ik , 
sodelavcem Doma starejših občanov Grosuplje in sodelavkam 
porodnega bloka porodnišnice Ljubljana. 

V s e m , ki ste nam v teh težkih trenutkih stisnili roko in nam 
namenil i toplo besedo, se vam iz srca zahvaljujemo. 

Vsi njeni 

ZAHVALA 
Ob slovesu drage m a m e 

VERE ČELIK 
iz Grosupljega. 

Ob izgubi naše drage mame, prisrčna hvala vsem, ki ste bili 
z nami na poti s lovesa, za pisno in ustno izražena sožalja, 
darovano cvetje in sveče. Zahvaljujemo se osebju Doma sta
rejših občanov Grosuplje za trud in nego, posebna zahvala ge. 
Eršte in g. Kobilci za poslovilne besede ob slovesu, ženskemu 
pevskemu zboru Lastovke, hvala vsem prijateljem in sosedom 
iz ulice Pod gozdom c. VI. 

Žalujoči: hči Vera In vnuk Boris z družinama. 

Hvala ti. mama. za rojstvo - življenje. 
Hvala za čast, za ljubezen, skrbi. 
Hvala za bisere, vtkane v trpljenje. 
Mama, naj ti večna lučka gori! 

Po hudi bolezni je odšla od nas draga mami in babica 

JOŽEFA STRAH - MEHLE 
iz Udja pri Grosupljem 

Vsem, ki ste nam v teh žalostnih dneh priskočili na pomoč, 
darovali za svete maše, cvetje in sveče ter vsem, ki ste jo 
pospremil i na njeni zadnji poti se iskreno zahvaljujemo. 
Iskrena hvala g. župniku Antonu Hostniku za opravljeno mašo 
in cerkvenemu pevskemu zboru župnije Št.Jurij za lepo zapete 
pesmi . 

Vsi njeni 

ZAHVALA 
ob prerani in bo leč i izgubi moža , oč i ja in atkota 

FRANCIJA NOVAKA 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 

znancem, ki se sočustvovali z nami, nam ustno in pisno izrazili 
sožalje ter ga v tako velikem številu pospremili na zadnji poti. 
Hvala vsem za darovano cvetje, sveče, svete maše in darove 
cerkvi. 

Posebna zahvala g. župniku dr. Francu Šuštarju za lepo oprav
ljen pogrebni obred, g. Dušanu Ahlinu za govor, ge. Fani Kralj za 
pomoč, pevcem iz Dobrepolja za zapete žalostinke, trobentaču iz 
Spodnje Slivnice in sosedom iz ulice Pod gozdom VI. 

Žalujoči: žena Mari. sin Franci z Natalijo, hči Tadeja z Mitjem 
In vnučkl MIha, Tina In Jan. Atko nasvidenje! 

Pomlad bo na tvoj vrt prišla 
in čakala, da prideš ti -
vsedla se na rožna tla 
in zajokala, ker te ni... 

ZAHVALA 
Ob smrti drage m a m e , sestre, 

babice in prababice 

ANGELE P0REBER 
iz Male Loke pri Višnji Gori 

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem, vaščanom 
in znancem za darovano cvetje sveče, darove za cerkev, za 
svete maše in drugo pomoč. Posebna zahvala g. župniku 
Andreju Sinku za molitve, pogrebni obred in poslovilne besede, 
pevskemu zboru Samorastnik in t robentaču Andreju Zakrajšku. 
Zahvala tudi Jožetu in Slavki Markovič, družini Kogovšek in Joži 
Mustar iz Velike Loke. 

Iskrena hvala vsem, ki ste jo imeli radi in nam v težkih 
trenutkih lajšali bolečino. 

Žalujoči: sinova Stane In Lojze z družinama, hčerka Vera z 
družino, brat Jože z družino In sestra Marija ter drugo sorodstvo. 

ZAHVALA OB SLOVESU 
JESENSKO JUTRO 
To je zvon, glas njegov 
iz kraške vasi prihaja, 
jutro je sivo in mrzlo 
in moja mati vstaja. 

Romar pomisli: zvon, 
ki v to temno jutro zvoni, 
moje matere, moje matere 
več ne prebudi... 

(Srečko Kosovel) 

1. januarja 2 0 0 2 je v 7 7 . letu starosti t iho odšla od nas 
naša draga žena , m a m a , babica in prababica 

MARIJA MAK0VEC - MILČI 
upokojena učiteljica iz Grosuplja 

Mise l , da ste jo imeli radi, glede na številne izraze sožalja, 
darovano cvetje, sveče, poslovilne besede Občinskega odbora 
ZB Grosuplje in 0 0 Združene liste socialnih demokratov 
Grosuplje ter spremstva na njeni zadnji poti nam lajša bolečine 
žalosti . 

Še enkrat vsem in vsakemu posebej HVALA! 
Vsi njeni 

Prazen dom je in dvorišče, 
zaman oko te naše išče. 
Ni več smehljaja. 
Le trud in delo 
tvojih pridnih rok ostaja. 

ZAHVALA 
Bolečina je napolni la naša s rca , 

ko je odšla v večnost 
naša draga m a m a 

MARIJA SMREKAR, 
zato bi se radi zahvalil i vsem sorodnikom, s o s e d o m , 

vaščanom, prijateljem in znancem za izkazano pomoč in 
sožalje, darovano cvetje in sveče, darove za Cerkev in sv. maše. 
Še posebna zahvala g. župniku Tonetu Pahuljetu za opravljen 
obred, prav tako tudi pevcem. Hvala vsem, ki ste jo imeli radi 
in jo v tako lepem številu pospremili k večnemu počitku. 

Žalujoči, hči Marija In sinova Franc In Alojz z družinami. 

Kristini Hojnik v spomin 
Še polni vtisov s tabora v Božičih, ki ga pripravljamo pod okriljem 

Centra za socialno delo Grosuplje, nas je v nedeljo pretresla žalost
na novica, da med nami ni več naše prijateljice in prostovoljke 
Kristine Hojnik. Vsi smo onemeli, v naša srca se je naselila bolečina 
in žalost. Preprosto nismo mogli verjeti. 

Kristina je bila predana prostovoljka, ki je znala še v tako težki 
situaciji izbrskati na dan hudomušno plat. Njen smisel za humor je 
prišel do izraza že prvi dan tabora v uvodnem krstu, ki je bil namen
jen tistim, ki so se tabora udeležili prvič. Pripravili sta ga skupaj s 
prostovoljko Nino in sta nas z njim spravljali v smeh dobršen del 
petkovega večera. Naučila nas je izdelovati anglečke iz makaronov, 
ki so kmalu postali nova moda, predvsem med prostovoljci. 

Skratka: Kristina je bila polna energije, veselja, humorja, bila pa 
je tudi prava oseba za resen pogovor - z vsemi lastnostmi se je 
izkazala tudi kot najboljša kandidatka za taborovodjo našega 
naslednjega tabora. Tam je na žalost ne bo z nami, bo pa prisotna 
v naših mislih in srcih. Prostovoljci jo zelo pogrešamo, saj smo izgu
bili dobro prijateljico in prostovoljko, ki je s svojo navzočnostjo obo
gatila tako naše delo na CSD kot naša življenja. 

Jana Ferjan, Janja Novljan 

V življenju le skrbi in delo si imel. 
Odšel si tja, kjer ni več bolečin. 
Na te ostal za vedno bo spomin. 

ZAHVALA 
Ob boleči izgubi 

ALOJZA VERBIČA, 
čevljarja z Lobčka, 

se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem, 
vaščanom in društvu upokojencev za številno udeležbo na nje
govi zadnji poti. 

Zahval ju jemo se zdravs tvenemu oseb ju , dr. Janku 
Dolinarju, patronažni službi in negovalki Bernardi Hribar za vso 
pomoč, ki smo jo že nekej let potrebovali. Toplo se zahvaljuje
mo Marinki in Petru Steklačič za pomoč materi v zadnjih urah 
njegovega slovesa. 

Hvala vsem, ki ste darovali sveče, cvetje, za Cerkev in svete 
maše. Zahvaljujemo se organistu Dragotu in gospodu župniku 
Andreju Sinku za lepo opravljen pogrebni obred in vsem, ki ste 
ga v tako velikem številu pospremili v njegov novi dom. 

Žalujoči domači. 

Ne bomo več videli tvojega smehljaja, 
samo trud tvojih rok ostaja. 

(naroiina zaKrajseK) 

ZAHVALA 
Ob boleči izgubi 

AMALIJE SKALJA 
wK '•^•^ 

roj. Plaveč, 23.11.1927 
iz Grosupljega, J b j 4 k 

roj. Plaveč, 23.11.1927 
iz Grosupljega, 

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste jo imeli r a d i j i poma
gali ob hudi in dolgi bolezni in se od nje poslovili na grosu
peljskem pokopal išču. 

Hčerka Malčl, sinova Jernej In Franci z družinami 

Ko je srčna rana prevelika, 
se tudi solza posuši. 
Le srce še nemo kliče, 
oh, kje si, mama, ti. 

ZAHVALA 
Ob zadnjem slovesu naše drage 

m a m e , babice, prababice in tašče 

MARIJE ŠTEPIC, 
po domače Finčeve mame 
s Police pri Grosupljem, 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom in znancem, ki ste jo spremili k zadnjemu počitku, 
darovali cvetje, sveče, maše in darove za cerkev. Hvala za 
izrečena sožalja in tople besede. Hvala g. župniku za pogrebni 
obred, poliškim pevcem in t robentaču za zaigrano Tišino. 
Zahvaljujemo se tudi Domu starejših občanov Grosuplje za vso 
nego v času njene bolezni. 

Vsi njeni 

Življenje je kot utrinek - zažari z neskončno močjo in 
ponikne v vesolju neminljive bolesti . Volja s lehernega človeka 
se ukloni pod težo večnega pričakovanja. 

Tudi naša draga m a m a , babica in prababica, 

ALOJZIJA B0ŠTJANČIČ, 
z Levstikove 13, 

je s sklenitvijo tuzemske poti postala delček neminljive 
večnost i . V 8 9 . letu je vzela slovo od svojih dragih, ki j im bo 
boleča praznina v srcih še dolgo ostala nezapolnjena. 

Hvala vsem, ki ste jo pospremili na zadnje počivališče, še 
posebej hvala prijateljem, sosedom in ostalemu sorodstvu, g. 
Tonetu Adamiču, ge. Štefaniji Zaje za ganljive besede slovesa, 
ge. Fani Kralj, moškemu oktetu Corona, t robentaču g. Emilu 
Kovačcu, župni jskemu uradu Grosuplje, sodelavcem kolektiva 
Inmed in vsem, ki ste nam iskreno pomagal i , darovali cvetje, 
sveče in maše. 

Hčerka Alojzija ter vnukinji Andreja In Jana z družinami. 

KNJIŽNICA GROSUPLJE 
Adamičeva 15 



z n a s i h B 
Lansko leto smo v GK 

Limberk kljub formalne
mu zakl jučku naše 
gorniške sezone, ki s e j e 
zgodil 2 3 . septembra v 
Vratih, nadaljeval i z 
druženjem v športnem 
in kul turnem s m i s l u . 
Ker je mesec januar čas 
inventur in spominov, se 
bom tudi s a m ozrl na 
nekaj naših zadnjih poti 
v minu lem letu, za 
katere m e n i m , da so 
krajevnega, kulturnega 
ali š i rše s lovenskega 
pomena. 

Na ogled Zupanove jame, tega bisera 
Dolenjske in bližnje zgodovinske poseb
nosti Tabora z znači lnim taborskim 
obzidjem, ki je bila prav v tem letu 
deležna še nekaj restavratorskih del in 
obnove, smo v začetku oktobra povabili 
člane iz drugih klubov Skale. . 

Pohodno pot s m o pričeli peš s 
Spodnje Slivnice. Ura hoje je v pri
jaznem klepetu kar prehitro mini la. 
Ogled jame z domačim vodičem je bil 
za naše goste lepo presenečenje, kajti 
več ina jih lepot našega kraškega 
podzemlja še ni videla. Z obzidjem utr
jeno cerkvico sv. Miklavža nam je pri
jazno in zelo strokovno razkazal šen
tjurski župnik gospod Hostnik. Posebej 
velja omenit i tudi prostore stare 
mežnarije, ki so sedaj preurejeni v 
muzej. Na izhodišče smo se vrnili skozi 
vas Cerovo, mimo starega Trontljevega 
mlina in si ogledali še njihovo ribogojni
co. 

Ob Aljaževem grobu na Dovju, smo 
se pomudili ob bližajočem se prazniku 
Vseh svetih na zadnjo nedeljo v okto
bru. Udeležili smo se komemorativne 
slovesnosti na pokopališču in hkrati 
izvedli spominsko turo na vrh Jere-
bikovec (na Mežakli pri Jesenicah). 

Po precej zahtevnem vzponu na 
1 5 9 3 m v isoki , lepo razgledni 
Jerebikovec in kar napornem spustu v 
Mojstrano, smo odšli na pokopališče v 
Dovje, kjer počivajo ljubitelji gora in za 
razvoj slovenskega gorništva zaslužni 
triglavski župnik Jakob Aljaž, alpinist dr. 
K lement Jug in Angležinja Fanny 
Copeland. 

Že zjutraj smo na grobove položili 
aranžmane z vinsko trto in skalo, ki je 
imela Knafelčevo markacijo in oznako 
za Slomškovo pešpot. To simbolizira 
slovensko bit, ljubezen do vinorodnih 
gričev in skalnih gora. Na trakovih v bar
vah slovenske zastave je bil napis iz 
Slomškove pesnitve "Slovo Solčavskim 
planinam". Pri vsakem grobu smo pris
luhnili "Molitvi na gori" Vinka Žaklja, 
prižgali modro svečo in zapeli kitico 
S lomškove pesmi "V nebes ih s e m 
doma" . 

Ob grobu Jakoba Aljaža smo začeli z 
gorn išk im pozdravom Joža Čopa 
"Boglonaj, da smo prijatli" in se spom
nili na naše petletno druženje, ki hoče 
nadaljevati pristno duhovno gorniško in 
skalaško tradicijo, ki so jo pokojni pio
nirji in utemeljitelji začeli . Obudili smo 
smisel praznika Vseh svetih, ki potrjuje 
večnost našega življenja in jo lepo 
izraža Plečnikova misel "minljiv s i , le 
tvoja dela so tvoj spomin" in Slomškov 
verz "V nebesa kažejo mogočni 
velikani, v nebesa vzdigajmo mi srce in 
oko.. .". 

Pri dr. Klementu Jugu smo se spom
nili na 8 0 . obletnico skalaštva, katere
mu je pripadal in mu dal utemeljitev v 
misli "kjer je volja, se najde tudi pot". 
Kot takšen je bil iskren iskalec resnice 
in pravice in vzornik tedanjim in kasnej
šim rodovom Skalašev. 

Pri grobu Fanny Copelandove smo se 
spomnili na njeno angleško poreklo in 
veliko ljubezen ter zvestobo do sloven
skih gora, ki jih je približevala svojim 
rojakom in navduševala nas domačine, 
kot bi poznala S lomškov napotek, 
zapisan na zastavnem traku: "Košata 
Raduha, visoka Ojstrica, gorjata Rinka 

POHOD Z BAKLAMI 8. SILVESTRSKI POHOD NA 

in zobata O lševa , povzdigajte 
Slovencem bistre glave 

Ob lepem v e č e r n e m s o n č n e m 
zatonu smo prisluhnili tudi zvonovom, 
ki so nas z blagoglasnim zvonenjem 
opozorili na pesem blaženega Antona 
Martina Slomška: "Vsi bomo enkrat 
zaspali 

S pozdravom, "Boglonaj, da smo pri
jatl i" in mislijo "Gore, doline pokrivajo 
svet, prijatelji med njimi se snidejo 
spet," smo zaključili naše celodnevno 
druženje. 

Dan samostojnosti smo 2 6 . decem
bra skupaj s Skalaši počastili z obiskom 
cerkvice sv. Jakoba nad Medvodami, 
kjer že dvanajsto leto obha jamo 
spomin na plebisci tno odloči tev 
Slovencev v letu 1 9 9 0 . 

Prišli smo v večernem mraku z vseh 
strani, Gorenjci .Primorci, Dolenjci, Šta
jerci, tudi nekaj zamejskih Slovencev je 
bilo poleg, vsi slavnostno osvetljeni z 
baklami. 

Mašo za domovino je daroval ljub
ljanski pomožni škof gospod Andrej 
Glavan. Po sv. maši je domače turis
tično društvo pripravilo kratek kulturni 
program z nagovorom in recitacijami. 
Pevski zbor je intoniral državno himno 
in zapel nekaj pesmi. Pogovor se je 
nadaljeval ob visoko zakurjenem kresu. 
Nato s m o bili skupaj z g. škofom 
Glavanom povabljeni na domači pri
grizek. Ob tej priložnosti smo zapeli 
nekaj starih slovenskih pesmi. Vsa čast 
pevcem za lepo in doživeto zapete 
pesmi. 

Spust po sveže in močno zasne
ženem pobočju hribov je bil v pozni 
nočni tišini vznemirljivo prijeten. 

V dolini so nas pričakali jekleni kon
jički in nas varno ponesli na domove. 

Za zbistritev glave po silvestrskem 
rajanju s m o si 2. januarja letos 
privoščili novoletni pohod na Roblekov 
dom in 2 0 6 3 m visoko Begunjščico. 
Sončen dan in deviško lepo zasnežena 
gora nam je dala novih moči. 

V nedeljo, 2 0 . januarja, smo se spre
hajali po Pr imorski , v dolini reke 
Dragonje. 

V soboto, 2 6 . januarja, smo si lahko 
ogledali ledno plezanje v Mojstrani. 

Kulturni praznik 8 . februarja smo 
počastili z obiskom Šmarne gore. 

Za povabilo in vzpodbudo k skupnem 
druženju navajamo nekaj smeri in poti 
iz plana 2 0 0 2 , ki jih bomo doživeli v pri
hodnjih mesecih letošnjega leta: 

2 3 . februarja gremo na Komno in do 
Krnskih jezer (turni smuk). 

9 . marca bo pohod Kamni vrh-Grmada 
- Mala gora (Sv. Ana pri Ribnici). 

1 5 . - 1 7 . marca bo na Molički planini 
turni smuk. 

1 . aprila - Na velikonočni ponedeljek se 
bomo podali po poteh 1 . svetovne 
vojne na Krasu 

Lepo vabljeni vsi, ki še ne hodite z 
nami. Prijave in vse ostale informacije 
lahko dobite na tel. 0 1 - 7 8 7 2 - 3 8 6 in 
0 3 1 - 3 5 2 0 4 6 . 

Marjan Perme 

Nekaj novega se je zgodilo letošnjo 
zimo na Magdalenski gori. 1. decembra 
2 0 0 1 je Turistično društvo Magdalenska 
gora organiziralo "Pohod z baklami na 
Magdalensko goro". Tokratna prireditev 
ni bila v čast nobenemu prazniku ali 
obletnici, ampak jo je turistično društvo 
organiziralo kot turistično zanimivost. 

Pohod na Magdalensko goro je imel 
dve zbirni mesti. Eno je bilo na križišču, 
kjer se iz Lipoglavske poti zavije v 
Paradišče, drugo zbirno mesto pa je bilo 
v Hrastju pri Omahnovih . Na obeh 
zbirnih mestih je bilo možno kupiti 
bakle, člani društva pa so jih polnili s 
primernim gorivom. Za ceno 7 0 0 sit je 
bilo možno dobiti poleg bakle in goriva 
tudi pol klobase s kruhom in pijačo na 
cilju. 

S a m a sem se napotila na prej omen
jeno prvo zbirno mesto, t j . na križišče 
med Lipoglavsko cesto in Paradiščem. 
Prijetno sem bila presenečena, ko sem 
poleg zvestih občanov grosupeljske 
občine opazila veliko pohodnikov iz 
okoliških krajev, kot so: Ljubljana, 
Medvode, Trebnje, Škofljica. Očitno je 
poslušanost Zelenega vala velika in nje
gov glas seže daleč naokrog, saj je 
veliko ljudi klicalo že prej in se podrob
neje zanimalo o poteku pohoda. 

Pohod smo začeli vsi pohodniki sku
paj, ob mraku. Nebo je bilo jasno, počasi 
smo se vzpenjali proti gozdu in postaja
lo je vedno bolj temno in hladno. Pa nas 
je kljub temu grel rahel vzpon in sam 
plamen bakle. Med pohodniki je bilo 
slišati kar nekaj komentarjev, zakaj so 
se podali na ta pohod. Nekateri iz 
radovednosti, ker so že veliko slišali o 
tem kraju, drugi so obujali spomine na 
to, kako je bilo včasih. Na poti proti vrhu 
s e m bila med prvimi, zato s e m se 
večkrat ozrla nazaj in ob vsej tej lepoti 
luči me je navdajal prijeten občutek. 
Tako veličastno je bilo in toplo. Do vrha 
smo potrebovali pol ure bolj počasne kot 
zmerne hoje. Na cilju smo pomalicali, se 
še nekaj časa zadržali ob klepetu in po 
izrazu na veselih obrazih pohodnikov je 
bilo videti, da j im ni bilo žal za čas, ki so 
si ga vzeli za pohod. 

Lea Janezki 

MAGDALENSKO GORO 
8. SILVESTRSKI POHOD NA MAGDALENSKO GORO 
Pred osmimi leti je Silva Glavan začela hoditi na Magdaleno z majhno skupino 

somišl jenic. Sedaj pa je vsako leto več pohodnikov, vedno več celih družin, letos 
nas je bilo več kot sto. V Hrastju nas vsako leto pričakajo Omahnovi s tekočimi in 
s ladkimi dobrotami. Kolona, osvetljena z baklami , se je raztegnila proti vrhu 
Magdalenske gore in se zopet zgostila okoli cerkve, ki nas je pričakala odprta in 
z novimi kipi na oltarju. 

Zbor veselih pohodnikov je zapel ob rojstnem dnevu K lemena in novega leta. 
Posameznik i so imeli s seboj tudi rakete, ki so vzdušju pridale pravi okus. Morda 
je prav omenit i , da letos ni bilo veliko petard, torej je akcija policije in šolnikov le 
rodila sadove in prepričala mlade, da je tudi brez pokanja mogoče praznovati. 
Prijetno utrujenim po pohodu je si lvestrska večerja bolje tekni la, nekateri pa smo 
se kasneje srečali še na ulicah Grosupljega. 

Marija Samec 

Zimsko doživetje 
Prebivalci Male vasi pri Grosupljem (novega dela naselja) smo se v nedeljo, 23. decem

bra 2001 odločili, da se tudi mi podamo z baklami skozi zasneženi gozd do Županove jame. 
Zbrali smo se ob 17. uri in nepričakovano nas je bilo kar okrog 50 udeležencev. Prižgali 

smo bakle in se podali na pot z veliko dobre volje. Pot je bila nekoliko težavna, vendar so 
jo tudi najmlajši premagali. Ob prvem postanku pred Županovo jamo je sledilo fotografi
ranje, nekateri so ga, žal, zamudili. Po krajšem postanku in oddihu smo se spustili po 
lagodni poti do kapelice sv. Antona. Nato še vzpon do cerkvice z obzidjem, kjer smo 
zapeli ob spremljavi našega harmonikarja. Najbolj vešči v spuščanju raket so razsvetlili 
gozd, ki je zaživel v vseh mavričnih barvah in bilo je tako, kot bi bili v pravljični deželi. 

Predno smo se vrnili v dolino, smo bili vsi mnenja, da je hoja po zasneženem 
gozdu resnično čudovito doživetje in sprostitev, še posebno, če je zbrano toliko 
ljudi, kot nas je bilo ta večer. Dogovorili smo se, da se naslednje leto spet dobi
mo in da takrat ne bo nihče manjkal . Tudi vi ne. 

Anka Kralj 

UPOKOJENCI - STRELCI 
OB ZAKLJUČKU LETA 2001 

Upokojenci in upokojenke, strelci z 
zračno puško, so se ob zaključku leta 
2 0 0 1 pomerili med seboj. V prijetnem 
športnem vzdušju so se poslovili od 
starega leta in šli z lepimi željami v novo 
leto 2 0 0 2 . Najboljši trije so prejeli 
medalje in praktična darila, ki so ga pre
jeli tudi ostali udeleženci srečanja. 

Med ženskami je imela najbolj mirno 
roko Marija Cimperman, ki je s 164 
krogi osvojila 1. mesto, 2. mesto je s 
141 krogi osvojila Marija Koletik, 3 . pa 
je bila Marija Jesih s 1 3 8 krogi. 

Med strelci je bil najuspešnejši Jože 
Vrbinc s 179 krogi, 2. je bil s 166 krogi 
Slavko Jeršin in 3 . Martin Jesih s 163 
krogi. V skupnem seštevku so dosegli 
skoraj enako število krogov, kot so jih 
dosegli na ŠIU Dolenjske in Bele Krajine 
v Grosupljem in na državnem prvenstvu 
v Ljubljani. 

Jože SmoleJ 

PRAZNOVANJE NOVEGA LETA Z BOŽIČKOM IN 

ATLETSKIM KLUBOM "ŠPELA" 
Člani Atletskega kluba Špela smo se skupaj s starši zbrali v Gostilni "Kramar" 

na Perovem. Na srečanju nas je bilo nekaj več kot sto in "velika soba" je bila kar 
tesna. Vodja kluba Špela Dizdrarevič je s sodelavci pripravila prijeten in zanimiv 
program. Najprej je predstavila dolgoletne zaslužne člane kluba in njihove 
dosežke v iztekajočem letu. Še posebno je pohvalila Danila Vargo, ki je med 
najbolj prodornimi člani in pomembno prispeva k klubskemu delu. V letošnjem 
letu so se izkazali tudi Barbara Buh, Gregor Germovšek, Jože Buh, Matej Godec, 
Žiga Habjan člani prve skupine in nekateri mlajši, ki so v letošnjem letu dosegli 
naslov državnega prvaka med mlajšimi in sicer: Špela Prijon, Nika Ferlin, Špela 
Zorko, Tamara Dizdarevič in Matija Bavdek, vendar so tudi ostali člani dosegli v 
letošnjem letu odlične rezultate tako, da je prihod Božička razveselil vse člane ter 
njihove starše ter jih obdaroval za njihovo dobro atletsko sezono. To so 'mladi 
upi', ki bodo v novem letu in tudi naprej imeli pomembno vlogo v at letskem 
klubu, pa tudi v s lovenskem športu . 

Drugi del programa je bil namenjen razvedrilu in zabavi. V njem so sodelovali 
tako mlajši člani kot njihovi starši . Ni manjkalo igre in plesa, kjer so starši pokaza
li svojo 'spretnost' v veliko zabavo svojih otrok. Vsi smo bili zadovoljni. Srečanje 
s e j e zaključilo z novoletno večerjo in v prijetnih medsebojnih pogovorih. 

Ugotovili smo, da je bilo naše delo v letu 2 0 0 1 kljub nekaterim težavam, pred
vsem f inančnih , uspešno in da v novem letu lahko pričakujemo dobre rezultate. 

Marjan Zaletel 

KICK B0XING KLUB KOBRA organiziral tečaj samoobrambe 
Zaradi vel ikega zan iman ja po 

samoobrambi za otroke in ženske, se 
je trener Matej Fischer odločil za pred
stavitveni trening samoobrambe. Tečaj 
je potekal v soboto, 2 1 . 1 1 . 2 0 0 1 . 
Razdeljen je bil na 3 stopnje in je trajal 
3 šolske ure. 

1. stopnja (začetna) je predstavljala 
prepoznavanje napada lca , poizkuse 
preprečitve napada, ter osnovne pri
jeme samoobrambe 

2. stopnja (osnovna) je prikazovala 
obvladovanje nasi lneža, prijeme "na 
ključ", rušenje napadalca. . . 

3 . stopnja (nadaljevalna) je obse
gala ob rambo pred oborožen im 
napadalcem (nož, pal ica, pištola...). 

Udeležba na seminarju je bila ome

jena na 2 0 članov, ker se v manjši 
skupini lažje dela in se udeleženci 
lahko veliko naučijo. Predstavitveni 
tečaj samoobrambe je vodil predsed
nik kluba Matej Fischer ob pomoči 
demonstrator ja in člana KK Kobra 
Mi lana Kovačev iča . Tečaj samoo 
brambe je vzbudil veliko zanimanja 
med otroki in dekleti , kar je spodbud
no, glede na vse večji porast kriminala 
nad mladimi in nemočnimi . Zaradi 
atraktivnih in zanimivih tehnik je pred
stavitveni tečaj navdušil člane kluba in 
vse vedoželjne obiskovalce. Zato se je 
trener Matej Fischer odločil, da semi 
nar ponovi tudi v mesecu decembru. 

Upoštevati moramo načelo moraie, 
ki ga lahko uporabimo tudi v res

n ičnem živ l jenju in ne s a m o na 
treningu. Vedno se je potrebno izogi
bati neposrednemu spopadu z nas
protnikom, poizkušati je treba neso
glasje rešiti najprej na miren način. 
Uporaba tehnik borilnih veščin je skra
jna in zadnja rešitev za zavarovanje in 
reševanje ne samo svojega, temveč 
tudi življenja naših najbližjih. Pri tem 
m o r a m o seveda najprej uporabit i 
tehnike, ki bi nasprotniku čim manj 
škodovale in bi z njimi dosegli največji 
uč inek. Seveda je uporaba tehnik 
odv isna od vsake p o s a m e z n e 
okoliščine, števila napadalcev, njihove 
oborožitve in drugega. 

Simone Fischer 



NAJ ŠPORTNIK LETA 2001 
Grosuplje/ četrtek, 7. februarja 2002 - Na predvečer slovenskega kultur

nega praznika, na kateri so se z nekaj uvodnimi recitacijami spomnili tudi 

našega velikega pesnika, je bila v avli Osnovne šole Louisa Adamiča slav

nostna podelitev priznanj najboljšim športnikom in športnicam v občini 

Grosuplje za leto 2001. Prireditev je organizirala Zveza športnih organiza

cij, udeležili pa se je poleg nekaterih občinskih svetnikov tudi župan Janez 

Lesjak, ki je ob nagovoru dejal, da bo občina morala tudi v bodoče ob pred

videnih objektih podružničnih šol veliko denarja vložiti tudi v telovadnice 

oziroma večnamenske objekte. Gostitelj prireditve, g. Božidar Gabrijel, pa 

je uvodoma dejal, da so lahko merila za izbor športnikov zelo različna in 

včasih neprimerljiva. 

Predsedstvo ZSO Grosuplje je na 
svoji 6. seji, ki Je bila 15. januarja 2001, 
na osnovi kriterijev razpisa med prispe
limi predlogi izbralo za športnice-ke 
naslednje predloge: 

• 

POSEBNA PRIZNANJA PA SO 
PREJELI Š E : 

akt ivno sodeluje tako pri košarki kot 
pri p lesnih dejavnost ih v okviru ŠKL-
j a . V letošnjem letu s e j e ek ipa uvrsti 
la v polf inale d r žavnega tekmovanja . 

PRIZNAJA ŠPORTNIKOM, KI DELUJE
JO IZVEN NAŠE OBČINE: 

Športn ica obč ine Grosuplje na 
področju šolskega športa za leto 2 0 0 1 -
kategorija dekleta letnik 1 9 8 5 in mlajše 
je VESNA MACUKA - učenka OŠ Brinje 
Grosuplje. 

Vesna že vrsto let tekmuje tako za 
Strelsko društvo Grosuplje kot tudi za 
OŠ Brinje. V letu 2 0 0 1 ji je uspel "veliki 
met" osvojila je namreč 2. mesto na 
posamičnem državnem prvenstvu v 
streljanju z zračno puško za OŠ iz vse 
Slovenije. 

Špor tn ica obč ine Grosuplje na 
področju tekmovalnega športa za leto 
2 0 0 1 - kategorija dekleta letnik 1 9 8 5 in 
mlajše je TADEJA PETROVIČ - članica 
Shotokan karate kluba Grosuplje. 
Tadeja je v letu 2 0 0 1 osvojila naslov 
državnega prvaka tako v kategoriji stare
jših deklic kot mladink. Osvojena naslo
va državnih prvakov in doseženo 3 . 
mesto na mednarodnem turnirju v 
Oplotnici sta ji omogočila uvrstitev v 
državno reprezentanco in nastop na EP 
v Nemčiji februarja letošnjega leta, kjer 
države lahko pošljejo samo po enega 
tekmovalca. 

Športnik obč ine Grosuplje na 
področju tekmovalnega športa za leto 
2 0 0 1 - kategorija fantje letnik 1 9 8 5 in 
mlajši je ADMIR B O G A U E V I Č član 
Shotokan karate kluba Grosuplje. Ado je 
na svoji športni poti v letu 2 0 0 1 dosegel 
že 9 . naslov državnega prvaka v 
različnih kategorijah. Na mednarodnih 
tekmovanjih pa je v letu 2 0 0 1 dosegel 
tri I. mesta in eno 2. mesto. S temi rezul
tati je potrdil vozovnico za EP v Nemčiji, 
kjer bo nastopil tako v katah kot borbah. 

ROK JAZBEC - učenec OS Louisa 
A d a m i č a Grosup l je . U č e n e c Rok 
Jazbec je dober in vsest ransk i špor t 
nik (at let ika, tek i , nogomet) . V lanski 
sezoni s e je uspel uvrstiti v f inale 
at letskega d r žavnega prvenstva za 
O Š m e d 2 4 . n a j b o l j š i h u č e n c e v 
Sloveni je . V f ina lnem teku je zasede l 
8 . mesto . 

Športnik občine Grosuplje na področju 
tekmovalnega športa za leto 2 0 0 1 - kate
gorija mladinci je Ž E U K O MOIČEVIČ -
član Strelskega društva Grosuplje. Postal 
je stalni član slovenske reprezentance. 
Postavil je 5 novih državnih rekordov. 
Udeležil seje ekipnega EP v Španiji, kjer je 
z ekipo Slovenije dosegel 3 . mesto in 
bronasto kolajno. Strelska zveza Slovenije 
ga je proglasila za najboljšega mladega 
strelca v Sloveniji za leto 2 0 0 1 . Prejel je 
tudi priznanje OKS, prav tako pa je bil tudi 
povabljen na sprejem vrhunskih šport
nikov Slovenije pri predsedniku države. 

MATEJ GODEC - č lan At letskega 
kluba Špe la . Matej je mlad športn ik , 
ki se ukvarja z at let iko že s e d e m let. 
V zadnjih dveh letih je staln i č lan 
s lovenske reprezentance. 

Športnik občine Grosuplje na področju 
šolskega športa za leto 2 0 0 1 - kategorija 
mladinci GREGOR VERBAJS - član 
Smučarskega skakalnega kluba Račna. 
Gregor je član SSK Račna in je naš stari 
znanec na naših prireditvah. Največji 
uspeh je dosegel na univerziadi na 
Poljskem, kjer je osvojil zlato medaljo in 
naslov "univerzitetni svetovni prvak" in 
srebrno kolajno v ekipni tekmi. Doseženi 
rezultati so mu prinesli tudi nastop na 
članskem svetovnem prvenstvu v Lahtiju. 
Tudi Gregorje bil ob koncu leta povabljen 
na sprejem vrhunskih športnikov 
Slovenije pri predsedniku države. 

Ž I G A HABJAN - č lan At le tskega 
kluba Špe la . Žiga Habjan se u s p e š n o 
ukvarja s suvanjem krogle in metom 
d i s k a , kar je dokaza l tudi na mednar 
o d n e m s r e č a n j u v K r a n j u , ko je 
dosegel 5 . mesto . 

U R Š K A MIHEU - č lanica S a n k u k a i 
Karate k luba Grosupl je . Urška trenira 
karate že 5 . leto, na tekmovan ju 
S a n k u k a i zveze Sloveni je pa je osvo
j i la 3 . mesto . 

Športnik občine Grosuplje na področju 
tekmovalnega športa za leto 2 0 0 1 - kate
gorija člani je ALAIN VIDMAR - član 
Strelskega društva Grosuplje. Na 
državnem prvenstvu v streljanju z zračno 
puško je dosegel 4. mesto in napovedal 
resno kandidaturo za državno reprezen
tanco, katero sestavljajo 3 tekmovalci. 
Alain je bil tudi med najzaslužnejšimi člani 
in je bistveno prispeval k ekipi Strelskega 
društva Grosuplje, ki se je v preteklem 
uvrstila v 1. državno ligo, kar je najvišji tek
movalni nivo ekip iz občine Grosuplje. 
Izpolnil je tudi mednarodno normo za 
olimpijske igre (MOS), ki jo predpisuje 
OKS-ZŠZ. 

Šo lska ekipa deklet - OŠ Brinje 
Grosuplje - odbojka na mivki. Z osvo
jitvijo 2. mesta na regi jskem prven
stvu se je uvrsti la na državni f inale v 
Lendavo, kjer so osvojile 8 . mesto . 

Š o l s k a ekipa Š K L O Š Louisa 
A d a m i č a Grosuplje že s e d m o leto 

TAMARA BARIČ - članica Tekaške sek
cije športnega društva Olimpija. V skupni 
razvrstitvi državnega prvenstva za stare
jše deklice je osvojila I. mesto. Nastopila 
je na več mednarodnih tekih, zagotovo pa 
je največji mednarodni uspeh nastop na 
neuradnem evropskem prvenstvu na 
pokalu TROFFEO - TOPOLINO, kjer je v 
svoji kategoriji Tamara osvojila I. mesto. 

PLESALCI R O Č K AND ROLL-a 
PLESNEGA KLUBA M - LJUBLJANA 

MAŠA K R I Ž M A N - BLAŽ HREN sta 

člana državne pionirske reprezentance v 
ročk and rollu, TINA KUHEU - A N Ž E 
JAKOPIN sta skupna zmagovalca Pokala 
Slovenije za leto 2 0 0 1 v članskem C 
razredu, MOJCA Š E M E - FRANCI PEVEC 
sta na svetovnem pokalu v Grosupljem 
osvojila 9. mesto v mladinski kategoriji. 
Uspešni rezultati so jima prinesli status 
kategoriziranega športnika v okviru OKS. 

PRIZNANJA Z A S L U Ž N I M ŠPORTNIM 
DELAVCEM IN KLUBOM ZA DOLGOLET
NO DELO: 

I ^ H w i H H i W i 4 

SREBRNO PRIZNANJE ZA 2 0 LETNO 
DELO: LUDVIK KOVAČIČ - član Teniškega 
kluba Grosuplje. Gospod Ludvik Kovačič 
se že vrsto let ukvarja ljubiteljsko s špor
tom. V mladih letih se je predvsem 
rekreativno ukvarjal s streljanjem, odboj
ko in smučanjem, pogoji pa so bili 
bistveno drugačni, kot so v današnjih 
časih. Tako je bilo športno udejstvovanje 
g. Ludvika v mladih letih sestavni del živ
ljenja. Pred 16 leti pa seje aktivno vključil 
v formiranje teniške sekcije pri tedanje
mu TVD Partizanu Grosuplje, ki se je 
kmalu nato osamosvojila in registrirala 
kot samostojni klub. Zelo aktivno je sode
loval pri izgradnji teniških igrišč in nakupu 
teniškega balona. Vrsto let opravlja 
odgovorno funkcijo tajnika kluba. V zad
njih dveh mandatnih obdobjih je bil 
Ludvik izvoljen, za člana predsedstva 
ZSO Grosuplje, kjer je s svojim umirjenim 
delovanjem, širokih pogledov na vse seg
mente športa, opravljal zahtevno delo na 
področju sprejema meril za financiranje 
športa v občini Grosuplje. 

JANEZ M I K L A V Č I Č član 
Košarkarskega kluba Grosuplje. Janez 
Miklavčič se je vrsto let aktivno ukvarjal s 
športom. Njegovi začetki segajo v 
osnovno šolo, kjer je treniral in igral 

nogomet pri tedanjem Nogometnem 
klubu Grosuplje. Janez je bil leta 1989 
eden glavnih ustanoviteljev Košar
kaškega kluba Kaja. Ustanovitev tega 
kluba sovpada s pričetekom razvoja tek
movalne košarke v občini Grosuplje. Vrsto 
let je opravljal funkcijo tajnika kluba. 
Aktivno pa je sodeloval tudi pri združevan
ju članskih ekip KK Kaja in KK Grosuplje 
leta 1997. Tudi v novi sredini igra vidno 
vlogo pri članski ekipi, ki nastopa v III. 
državni ligi. 

BRONASTO PRIZNANJE ZA 10- LETNO 
DELO: BAJO D I Z D A R E V I Č član 
Atletskega kluba Špela. Bajo se že od 
malega ukvarja s športom. V osnovni šoli 
se je aktivno ukvarjal z plavanjem in pota
pljanjem. Po osnovni šoli je svojo športno 
pot nadaljeval v rokoborbi, kjer je leta 
1 9 9 2 z ekipo Rokoborskega kluba 
Grosuplje osvojil naslov ekipnega 
državnega prvaka, kot posameznik pa je 
osvojil 3 . mesto na državnem prvenstvu. 
Bil je eden glavnih pobudnikov pričetka 
vsakoletne tekaške prireditve TEK 
SREČE, ki je v lanskem letu praznovala že 
10. obletnico. V Atletskem klubu Špela pa 
dajejo velik poudarek delu z mladimi. 
Bajo je uspešno opravil tudi izpit za tre
nerja atletike in sodniški izpit. 

KLEMEN B U Č A R - član Strelskega 
društva Grosuplje. Klemen Bučarje pričel 
s treniranjem strelstva že s svojimi 10. 
leti, tako da je član Strelskega Društva 
Grosuplje že 16 let. S svojo nadarjenostjo 
za strelstvo je z 12. leti postal najmlajši 
regijski prvak. Bil je tudi stalni član pio
nirske ekipe, kije osvojila naslov državnih 
prvakov. Tudi z mladinsko ekipo je kasne
je osvojil naslov državnih prvakov z 
državnim rekordom. Danes je stalni član 
ekipe v I. državni ligi. Poleg športnih 
dosežkov pa se Klemen lahko pohvali še 
z vrsto drugih dejavnosti tako v športu kot 
v življenju. 

GORAZD ARTAČ - član Strelskega 
društva Grosuplje Gorazd je član 
Strelskega društva Grosuplje od leta 
1988. V vseh letih delovanja je pokazal 
veliko pripadnost športu in društvu, saj 
mu nikoli ni bilo škoda časa bodisi za 



Pokalno tekmovanje 2001 
Podelitev pokalov najboljšim karateistom Slovenije 

STRELSKO DRUŠTVO GROSUPLJE 
IMA DVA KATEGORIZIRANA ŠPORTNIKA 

Najboljšim karateistom v okviru KZ Slovenije so podelili pokale v Grosupljem. 

V Shotokan karate klubu Grosuplje 
smo bili počaščeni, da nam je Karate 
zveza Slovenije že drugič zapovrstjo zau
pala organizacijo prireditve, kot je 
podelitev pokalov pokalnim zmagoval
cem v karateju za leto 2 0 0 1 . Prireditev 
je bila v petek, 18 . 1. 2 0 0 2 , v 
Družbenem domu v Grosupljem. Na tek
movanjih za pokal Slovenije 2 0 0 1 je 
sodelovalo nad 1 0 0 0 udeležencev iz več 
kot 4 0 klubov po vsej Sloveniji. Podelitev 
pokalov najboljšim karateistom na 
pokalnih tekmah Slovenije v lanskem 
letu gotovo sodi med najbolj slovesne 
trenutke za dobitnike teh priznanj. 
Pomembnost dogodka sta s svojo pris
otnostjo in spodbudnim nagovorom 
športnikom poudarila generalni sekretar 
Olimpijskega komiteja Slovenije mag. 
Tone Jagodic in predsednik Karate zveze 
Slovenije g. Marjan Hrušovar. Oba čast
na gosta sta tudi podelila pokale v nekaj 
kategorijah. Ostale pokale uspešnim 
karateistom pa so podeli l i : župan 
Občine Grosuplje g. Janez Lesjak, 
predsednik zveze športnih organizacij 
Grosuplje in ravnatelj OŠ Louis Adamič 
g. Dare Gabrijel, delegat v direktoriju 

evropske in svetovne karate federacije 
g. Ciril Klanjšček in lastnica trgovine 
DAŠA, ga. Mateja Novak generalna 
pokroviteljica Shotokan KK Grosuplje. 

Uvodni nagovor je imel dr. Saša 
Trampuž, predsednik Shotokan karate 
kluba Grosuplje, ki je pozdravil vse goste 
in navzoče karateiste. 

Med podelitvijo so potekale tudi kraj
še kulturne točke in demonstraci je 
malčic Shotokan karate kluba Gro
suplje, ki so izvedle skupinsko kato 
HEAN SHODAN. Prireditev s e j e zaključi
la ob prijetnem pogovoru in prigrizku. 

Shotokan KK Grosuplje je osvojil 2 . 
mesto v skupnem seštevku točk 
pokalnega tekmovanja za leto 2 0 0 1 
med vsemi slovenskimi karate klubi. 
Klub je dosegel tudi 3 . mesto po točkah 
v kategoriji deklic in dečkov ekipno. 
Člani kluba pa so se uvrstili na nasledn
ja mesta: 

Mlajši dečki: 2 . mesto Martin Križman 
Starejše dekl ice : 2 . mesto Tadeja 
Petrovič 
Kadetinje: 3 . mesto Tadeja Petrovič 
Kadeti: 1. mesto Ado Bogaljevič 

Uroš Perme 

Grosupeljski dobitniki pokalov z gosti (Silvester Maric - Karate zveza Slovenije, 
mag. Tone Jagodic - Olimpijski komite Slovenije in župan Janez Lesjak). 

lastne treninge, pomoč pri delu z najmlajšimi ali pa za sojenje tekem. Kljub temu da se 
je preselil v Ljubljano, še vedno redno obiskuje treninge v Grosupljem in je nosilec 
ekipe, ki nastopa v 3. državni ligi. V društvu skrbi tudi za računalniško podporo na 
tekmah. Poleg pomoči treniranja najmlajših opravlja tudi funkcijo šoferja najmlajših na 
tekme po Sloveniji. 

PRVAKI OBČINSKIH IN MEDOBČINSKIH REKREATIVNIH TEKMOVANJ 
MALI NOGOMET: 1. AVTOVAL RAČNA, 2. S S K RAČNA, 3 . STREET. 

KOŠARKA TROJKE: 1. Š M A R J E - GAMBO, 2. PIZZERIA ZAJC, 3 . Š T U D E N T S K I 

KLUB GROŠ. 

V sezoni 2 0 0 0 / 2 0 0 1 sta dva tek
movalca Strelskega društva Grosuplje 
dosegla kategorizaci jo Ol impijskega 
komiteja Slovenije. To sta član Alain 
VIDMAR in mladinec Željko MOIČEVIČ. 

Alain VIDMAR je na državnem prven
stvu v streljanju z zračno puško v kate
goriji č lanov osvojil 4. mesto in z 
dosežkom 5 8 8 krogov izpolnil MQS, 
zaradi česar ga je OKS kategoriziral, 
da ima izpolnjeno minimalno normo za 

•olimpijske igre. Ker državno reprezen
tanco zastopajo le 3 člani, se VIDMAR 
ni uspel uvrstiti v državno reprezentan
co. V II. ligi je osvojil 2 . mesto v 
posamičn i konkurenc i in bistveno 
pr ispeval k ek ipn i zmagi v ligi in 
uvrstitvi v I. državno ligo. 

Željko MOIČEVIČ je v pretekli sezoni 
tekmova l kot mlajši mlad inec in 
mladinec in dosegel izredne rezultate: 
- državni prvak med mlajšimi mladinci 
z zračno puško in nov državni rekord, 

- državni prvak v dopisni ligi med mla
jšimi mladinci z zračno puško in nov 
državni rekord, 

- zmagovalec državne lige za mlajše 
mladince - neporažen v vseh 7. kolih, 
- državni prvak med mladinci z ma-
loka l ib rsko puško 6 0 leže in nov 
državni rekord, 

- državni prvak med mladinci z mal -
okalibrsko puško 3 x 4 0 strelov trojni 
položaj, 
- najbol jš i m l a d i n e c v dvoboju 
Sloveni ja - H r v a š k a v strel janju z 
zračno puško in izenačen državni reko
rd, 

- 3 . mesto na evropskem prvenstvu 
ekipno v streljanju z zračnim orožjem v 
Španiji in nov ekipni državni rekord 
(njegov že peti rekord v eni sezoni), 

- 18 . mesto na evropskem prvenstvu 
posamezno z zračno puško. 
- 1 2 . in 16. mesto na največjem med
narodnem turnirju v Evropi (Munchen) 

z zračno puško -dosežena in potrjena 
norma za nastop na evropskem prven
stvu, 

- kot edini slovenski mladinec se je 
udeležil tudi Evropskega prvenstva v 
streljanju z malokal ibrsko puško v 
Zagrebu (36. in 4 2 mesto), 
- postal je stalni član državne reprezen
tance in je nastopal na vseh mednaro
dnih turnirjih, na katerih je nastopila 
državna reprezentanca. 

Zaradi vseh teh dosežkov je bil s 
strani St re lske zveze Sloveni je 
prog lašen za najbo l jšega m l a d e g a 
strelca v Sloveniji za preteklo sezono 
(2000/2001) , s strani OKS pa je dobil 
najv iš jo možno kategor izaci jo v 
m l a d i n s k e m razredu (perspekt ivni 
športnik). Doslej je edini tekmovalec 
Strelskega društva Grosuplje, ki mu je 
uspelo postati najbol jš i s t re lec v 
Sloveniji. 

Jože Koleno 

Ž e l j k o M o i č e v i č p r i p r a v i l s e n z a c i j o v R u š a h 

12 . in 13 . 1. 2 0 0 2 je bil na strelišču 
v Rušah največji mednarodni turnir v 
streljanju z z račnim orož jem, na 
katerem so nastopili najboljši strelci in 
strelke iz 8 evropskih držav, med njimi 
več udeležencev olimpijskih iger ter dva 
olimpijska prvaka. 

Za slovenske strelce je ta turnir zelo 
p o m e m b e n , saj je poleg turnirja v 
Munchnu edini, na katerem lahko izpol
nijo normo za nastop na evropskem 
prvenstvu. Že za sam nastop v Rušah 
se je bilo potrebno na izbirni tekmi v 
Ljubljani uvrstiti med najboljših šest v 
Sloveniji v svoji kategoriji. To je uspelo 
17-letnemu Željku MOIČEVIČU, mladin
cu Strelskega društva Grosuplje, ki je 
na izbirni tekmi zmagal v streljanju z 
zračno puško. 

Že prvi tekmovalni dan pa je dosegel 
izjemno dober rezultat za mladinca. 
5 9 0 krogov (od 6 0 0 možnih), kar je 
pomenilo nov državni rekord in uvrstitev 
v finale osmih najboljših. Tudi v finalu je 

streljal zelo dobro (strelja se 10 strelov, 
ki se ocenjujejo na deset inke) in 
dosegel 102 ,1 kroga oz. drugi rezultat 
finala. Skupaj je tako dosegel 6 9 2 , 1 
kroga, kar je bil tudi nov državni rekord, 
uvrstil pa se je na 4. mesto. Pred njim 
sta bila le oba olimpijska prvaka in 
udeleženec olimpijskih iger. 0 pravi 
vrednosti njegovega rezultata največ 
pove dejstvo, d a j e za našim olimpijskin 
prvakom Rajmundom Debevcem zao
stal le za pičel 1 krog, za olimpijskim 
prvakom Fedkinom iz Rusije pa le za 
1,2 kroga. Potrebno je poudariti, da so 
tekmovali v enotni članski konkurenci. 

S tem dosežkom je ne samo izpolnil 
mladinsko normo za nastop na 
evropskem prvenstvu (582 krogov), pač 
pa tudi člansko (590 krogov) in prvo 
normo za nastop na svetovnem prven
stvu oz. v svetovnem pokalu (za vsa ta 
tekmovanja je potrebno normo doseči 
dvakrat). 

Drugega tekmovalnega dne ga je 

selektor uvrstil v člansko ekipo, kjer je 
povsem opravičil to odločitev in s 5 8 4 
krogi (12. mesto) prispeval k zmagi 
naše reprezentance, hkrati pa dosegel 
še drugo normo za nastop na 
evropskem prvenstvu. Razburjenje in 
veselje po prvem tekmovalnem dnevu 
je bilo tolikšno, da je praktično prebedel 
noč, zato je tudi dosežek drugega dne 
zelo dober. 

Tako se je Željko na najlepši način 
oddolžil vsem športnim društvom v ZŠO 
Grosuplje in podjetju Kovinastoj, ki so 
prispevali denar za nakup nove puške 
in še enkrat potrdil svoj izjemen talent. 

Pr ičakujem, da bo končno tudi 
domače gospodarstvo našlo smisel v 
investiranju najbolj perspekt ivnega 
športnika v občini, ki je hkrati s strani 
Strelske zveze Slovenije proglašen za 
najboljšega mladega strelca v Sloveniji 
za leto 2 0 0 1 . 

Jože Koleno 

D o s e ž k i g r o s u p e l j s k i h s t r e l c e v v n o v i s e z o n i 
V novi strelski sezoni , ki se je začela 

oktobra, strelke in strelci Strelskega 
društva Grosuplje nastopajo v nasled
njih tekmovanjih: 

- Ekipa z zračno puško v I. državni 
ligi in je po treh krogih na 9. mestu 
med 12 ekipami. 

- Ekipa z zračno pištolo v I. državni 
ligi po treh krogih na 1 1 . mestu med 
1 2 . ekipami. 

- Druga ekipa z zračno puško v III. 
državni ligi po štirih krogih na 4. mestu 
med 10 ekipami. 

- 1 0 strelk in strelcev je nastopalo v 
rednem delu državne dopisne lige in 
so se vsi uvrstili v polfinale (najboljših 
10 po kategorijah od pionirjev do vet
eranov). 

- 9 strelk in strelcev v starosti od 12 
- 1 8 let uspešno nastopa v državni ligi 
za pionirje, mlajše mladince in mlad
ince s puško oz. pištolo. Po 4 krogih se 
ekipa mlajših mladincev s pištolo bori 

NAMIZNI TENIS: 1. NTS RK DOBRE-
P O U E , 2. VIŠNJA GORA, 3 . ŠMARJE 
MLADI 

BALINANJE: 1. PEKARNA GROSU
PLJE, 2. GIBO, 3 . MRAVLJICA 
BALINČEK GAJNIČE. 

ODBOJKA- Ž E N S K E : 1. ŠD GRČA. 2. 
MRAVLJICE, 3 . Š D D O B R E P O U E 

ODBOJAK- M O Š K I : 1. OK GROSU
PLJE, 2. GROŠ, 3 . ŠD D O B R E P O U E 

Na prireditvi je sodeloval Big band 
Glasbene šole Grosuplje z dirigentom 
Bracem Doblekarjem, prireditev pa je 
povezoval napovedovalec z radia 
Zeleni val . 

Po predlogi prireditve, 
ki Jo Je pripravil Andrej Cevc 
zapisal Jože Mlkllč 

za I. mesto, posamezno pa so 4, 5 in 
1 3 , vse tri mlajše mladinke s puško so 
uvrščene med prvih 1 5 , mladinec vodi 
posamezno s puško. 

- Trije pionirji nastopajo v regijski ligi 
za pionirje. 

- Doslej je že 12 tekmovalk in tek
movalcev Strelskega društva Grosuplje 
izpolni lo normo za nastop na 
državnem prvenstvu in sicer: pionir -
Matic BARIČ; mlajše mladinke - Vesna 
MACUKA, A leksandra ADAMIČ, Tina 
AMBROŽ; mlajši mladinci - Rok IVANC, 
Denis ŽEJAVAC in Ivan GRLIC: 
mladinec - Željko MOIČEVIČ; članica -
Petra U U B A N O V I Č ; člani - Alain VID
MAR, K l e m e n B U Č A R in Gorazd 

Karate zveza Slovenije 
Ulica Savinjske čete 4 
3 3 1 0 Žalec 
e-pošta: slo-kzs@amis.net 
domača stran: www.karate-zveza.si 
datum 24. 1. 2 0 0 2 

G R O S U P E U S K I ODMEVI 
Uredništvo 

Zadeva: Netočno poročanje o tek
movanj ih v okviru Karate zveze 
Slovenije 

Shotokan karate klub Grosuplje nas 
je opozoril na netočno poročanje v 
č lanku " S a n k u k a i karate v vrh 
slovenskega karateja", v katerem v 
šestem odstavku piše, "da je priprav
ljenost, močno odjeknila na državnem 
prvenstvu za kadete in mladince do 2 1 
let, 1. 12 . 2 0 0 1 . ki ga je organizirala 
Karate zveza Slovenije v Zgornji Velki 
pri Šenti l ju. . ." . 

ARTAČ. 
Tekmovalec Željko MOIČEVIČ je že 

izpolni l obe normi za nastop na 
evropskem prvenstvu, postavil pa je 
tudi že dva nova državna rekorda za 
mladince v streljanju z zračno puško. 

Poleg tega pa so naši tekmovalci 
uspešno nastopali tudi na različnih 
strelskih turnirjih za Strelsko društvo 
Grosuplje oz. reprezentanco Slovenije. 

Ker je za nami šele tretjina sezone 
in so vsa pomembnejša tekmovanja 
še le pred nami , lahko glede na 
dosedanje dosežke z o p t i m i z m o m 
pr ičakujemo naslednje tr i , štir i 
mesece. 

Jože Kolenc 

Karate zveza Slovenije je orga
nizirala Prvenstvo Slovenije 10 . 1 1 . 
2 0 0 1 v Šempet ru pri Novi Gor ic i . 
Kakšne vrste tekmovanje je bilo v Zg. 
Velki, nam ni znano. Znano pa nam je. 
d a v Karate zvezi Slovenije, ki je 
nacionalna panožna zveza karateja in 
tudi ed ina č lan ica Ol impi jskega 
komiteja Slovenije - Združenja športnih 
zvez, n imamo kot člana nobenega 
kluba Sankukai . Edini član iz Grosuplja 
je Shotokan karate klub Grosuplje, ki v 
zadn jem letu zares dosega vidne 
uspehe, o katerih ste tudi poročali . 

Prosimo vas, da to novico popravite 
in v bodoče ne poročate o tekmovan
j ih, ki jih organizirajo zasebne zveze 
kot o tekmovanjih, ki jih organizira 
Karate zveza Slovenije. 

Športni pozdrav! 

Sffvester Nlarlč, sekretar 10 KZS 
Karate zveza Slovenije 
Karate federatlon of Slovenla 

mailto:slo-kzs@amis.net
http://www.karate-zveza.si


KOLESARSKI ZVONČKI SO ODGNALI 

Pogled s Kuclja - največjega hriba v občini Grosuplje - foto Marjan Trobec 

Kucelj, gora naše soseščine. Primeren 
je za pohodnike, ki gredo v naravo ob 
vsakem času ali vremenu. Nad morjem 
je njegova višina 748 m, nad Grosupljem 
dobrih 4 0 0 m, nad Blečjim vrhom, od 
koder ponavadi skoraj vsi startajo, pa le 
še 2 0 0 m ali okrog 4 0 minut zmerne hoje 
skozi prijeten gozd. Ob lepem vremenu je 
pogled proti severu čudovit. Po zaužitem 
čistem zraku ali po počitku se lahko 

vrnemo tudi skozi vasico Gornje Brezovo 
ali čez Mali Vrh. Čez Kucelj vodi tudi 
EVROPSKA PEŠPOT, zelo pa ga "uporab
ljajo" tudi kolesarji; žal pa tudi preneka-
teri dirkači jeklenih konjičkov... celo 
"odme-talci smeti"! 

Pravzaprav je Kucelj "IDEJA", če nimate 
"IDEJE: K A M NA KRAJŠI IZLET, 
POHOD...". 

Marjan Trobec 

Planinsko društvo Grosuplje 
Program izletov od februarja do aprila 2002 
D a t u m Ci l j -op is poti Zahtevnost Č a s hoje 

23. feb. 02 K O Š U T A - V e l i k i vrh 2088 m 

J e l e n d o l - K o f c e - V e l i k i v r t i - K o f c e 

V o d i :Vera Zaje tel. 7863 173 

l a h k a d o K o t e . 

vrh z a h t e v n o 

4 u r e 

3 u r e 

09. mar 02 M A H A V Š Č E K 2008 m 

B o h i n j - S a v i c a - K o m n a - M a h a v š č e k 

V o d i : Obl ak Mi ha tel. 78 73 695 

Z a h t e v n o , 

z i m s k a o p r e m a 

8 ur 

23. mar. 02 G O R A 748 m 

Š m a r j e - S a p - V i n o - S m r j e n j e - G o r a -

M e d v e d i c a - T a b o r - G r o s u p l j e 

V o d i : F r a n c Š t i b e r n i k tel. 041 696 940 

L a h k a 8 ur 

06. apr 02 K O N J 1803 m 

K a m n i š k a b i s t n c a - K o n j - K a m n i š k a b 

V o d i :Sinjur Iztok tel. 041 674 990 

L a h k a 5 ur 

13. apr. 02 B E G U N J Š Č I C A - B O H R N O V A P O T 

L j u b e l j - P r e v a l - R o b l e k o v d o m -

( B e g u n j š č i c a 2 0 6 0 M ) - D r a g a 

V o d i : M o m č i l o v i č J o ž e tel. 031 611 778 

..I l . j 7 ur 

27 apr 02 K O B A R I Š K I S T O L 1673 M L a h k a 4 u r e 

B r e g m j - K o b a r i s k i s t o l - B r e g m j 

V o d i : Ob lak Miha tel. 787 36 95 

Društvo je z letom 2 0 0 2 uvedlo posebna 
priznanja - GROSUPEUSKI SOPIHAVCI - za 
tiste člane, ki bodo v letu 2 0 0 2 osvojili več 
vrhov iz programa izletov društva in sicer 
- bronasti znak za 10 osvojenih vrhov, 
- srebrni znak za 1 5 osvojenih vrhov in 
- zlati znak za 2 0 osvojenih vrhov. 

Vsi, ki želite sodelovati v tej akciji, 
morate na sedežu društva ali pri vodniku 
nabaviti evidenčno knjižico. Veljajo tudi 
individualni izleti. 

Za vodeni izlet se je potrebno prijaviti 
vsaj 7 dni pred načrtovanim izletom zara

di organizacije prevoza z avtobusom, 
sicer udeleženci sami poskrbijo za pre
voz. Prijave sprejema vodnik oziroma 
tajnica društva na tel. št. 7 8 6 3 1 7 3 
Vodniki društva bodo organizirali tudi 
zahtevne izlete po brezpotjih in turno 
smučarske izlete. Za te izlete bo prijave 
sprejemal vodnik na članskem sestanku, 
ki bodo tudi v letu 2 0 0 2 vsak ponedeljek 
ob 20 . uri na sedežu društva Adamičeva 
51 , Grosuplje. 

Predsednik PD Grosuplje 
Franc Štibernik 

Člani planinskega društva 
Grosuplje so se 28. januarja 
zbrali na volilnem občnem zboru. 

V letu 2 0 0 1 je članarino plačalo 2 1 0 
članov, od tega je 9 1 mladih. Na zboru 
je 7 1 prisotnih č lanov izvolilo novo vod
stvo za prihodnje štir i letno obdobje in 
sprejelo program dela za leto 2 0 0 2 . 
Društvo bo tudi v prihodnje vodil Franc 

Štibernik. Upravni odbor s e j e povečal 
glede na to, da v društvu uspešno 
deluje sekcija za športno plezanje in 
alpinistični odsek. Upravni odbor si je 
postavil nalogo, da v letu 2 0 0 2 z 
različnimi aktivnostmi vzpodbudi vseh 
4 1 0 članov, ki so plačali č lanarino v 
zadnjih treh let ih , in tako poveča 
število članov s plačano članarino na 
3 1 0 . 

F. Štibernik 

plezalci 

Umetno plezalno steno v Osnovni šoli Brinje sedaj že 
vsi poznamo. "Stena je zelo aktivna!" Posebno ob ter
minih, ko poizkušajo, dokazujejo ali trenirajo mladi -
šolarji . Ura in pol privezovanja, plezanja in spuščanja 
mine prehitro. 

V marcu, točneje 
v soboto, 2. 3., pa 
bo (že težko priča
kovano!) tekmovan
je za osnovnošolce 
v športnem plezan
ju. To bo odprto 
prvenstvo Osnovne 
šole Brinje za vse 
okoliške šole. 

Informacije o tem 
tekmovanju bodo 
dajale vse šole. 

VABLJENI! TUDI 
NAVIJAČI! - M . T. 

Kljub temu da smo še vedno globoko 
v koledarski zimi in mraz še ni rekel 
zadnje besede, so nenavadno topli ja
nuarski dnevi začeli zbujati v nas speče 
kolesarje. Toda pozor! Res da je bila 
prekinitev dolga le nekaj mesecev, je 
kljub temu potrebno vedeti, da mišice 
niso več tako čvrste kot jeseni . Zima in 
prazniki so nam naložili nekaj energije 
v obliki maščobnih oblog in zadnja plat 
je pozabila na ozek in trd sedež, ki jo bo 
spremljal skozi leto. Zato počasi prebu
jajte zaspane organe in jih pripravljajte 
na novo sezono. Tudi zunanje tempera
ture so zelo varljive. Medtem ko imamo 
na soncu občutek pomladi , nas zatišne 
lege presenetijo z mrzlim zrakom in 
spo lzk im ces t i ščem. Zato bodite 
pozorni na to, da boste oblečeni dovolj, 
ne pa preveč. Še ena nevarnost preži 
na spomladanskih cestah. To je pesek, 
kot ostanek z imskega posipavanja. 
S a m o ena neprevidnost in že smo na 
tleh. Naš dvokolesni prijatelj je verjetno 
tudi še malo zaspan. Preverite, če je 
dovolj podmazan in pripravljen na nove 
izzive. 

Tudi v našem društvu so odgnali 
zvončki. Začeli smo s pripravami na 
novo kolesarsko sezono, za katero 
pripravljamo nove in obnavljamo stare 
ko lesarske prireditve ter akci je . 
Največji in najbolj zahteven bo prav 
gotovo "Maraton treh občin" . Tudi letos 
bomo skušali pripraviti maraton, ki bo 
presegel slovenske normative in bo 
merljiv s podobnimi v tujini. Poleg 

Po večletnem klošarjenju in sestajanju 
po raznih gostinskih lokalih smo grosu
peljski kolesarji končno prišli do pravih 
klubskih prostorov. Prijazni občinski 
možje so nam oddali v najem leseni 
objekt za starim gasilnim domom ob 
Grosupeljščici. Zgradba je bila po večlet
nem samevanju v zelo slabem stanju, 
brez elektrike, ogrevanja in opreme. Člani 
društva smo stopili skupaj in s prosto
voljnim delom ter prispevki pokroviteljev 
oživili, predvsem pa ogreli naše novo 
domovanje. S to pridobitvijo se prav goto
vo začenja novo obdobje pri razvoju 
rekreativnega kolesarjenja v Grosupljem 
in okolici. Že prva sestajanja pod novo 
streho so rodila kup idej o novih kole
sarskih podvigih. 

Novi prostori bodo namenjeni pred
vsem sestajanju članov društva in kot 

športno rekreativnega namena priredi
tve bi radi poudarili turistično ponudbo 
naših krajev, saj je kolo prav gotovo 
zelo primerno za podrobno spoznavan
je in dojemanje okolja, skozi katerega 
bo maraton speljan. Zato izkoriščam to 
priložnost in pozivam turistične delavce 
občin Grosuplje, Dobrepolje in Ivančna 
Gorica, da se nam oglasijo in s skupni
mi močmi pripravimo in izvedemo 
prireditev, ki bo odmevala po vsej 
Sloveniji in širše. Druga kolesarska 
prireditev bo večmesečno vzpenjanje 
na Pance. Zopet se bomo potili od 
konca aprila do začetka septembra in 
osvajali točke oziroma vzpone, kateri 
nam bodo prinesli končno priznanje in 
zmago nad lenobo. V mesecu maju se 
bomo odpeljali na izlet v dobrepoljsko 
dolino in to že tretjič zapored. To bo 
družinski izlet, primeren za vse, ne 
glede na spol , starost in pripravljenost. 

Za člane KD Grosuplje pa priprav
ljamo: humanitarni maraton od Rateč 
do Obrežja, ko bomo prepeljali 2 3 0 -
ki lometrsko s lovensko diagonalo in 
traso peljali skozi Grosuplje. V okviru te 
prireditve bomo zbirali f inančna sred
stva za tiste, ki so tega potrebni . 
Naslednja zelo zanimiva akcija bo nova 
v naši ponudbi organiziranega kolesar
jenja. Naslovili smo jo "S kolesom osva
jamo vrhove v okolici našega kraja". 
Namen akcije je kolesarsko odkrivanje 
lepot naše neposredne bližine. Za vse 
ude ležence s m o pripravili t r ideset 
vrhov, na katere so bo potrebno vzpeti. 

Prva nagrada, ki jo bo prejel vsak 
udeleženec, bo spoznanje, da je videti 
in doživeti lepoto narave možno tu in 
zdaj ter za to niso potrebni veliki in 
dragi turistični aranžmaji . Pripravljamo 
tudi k lubske ko lesarske izlete po 
K r a s u , po s lovenskem primorju, 
odpravili se bomo v tujino in napadli 
vrhove v italijanskih Dolomitih, odpel
jali se bomo na Krko in si privoščili 
pečeno potočno postrv. 

Seveda bomo k lubske barve 
zastopali na maratonih po Sloveniji in 
tujini. Kot tradicija veleva, bomo videni 
na maratonu ob Krki, na belokranjski 
vigredi, na Franji, Rudijevem memori -
alu in na Vršiču. 

Poleg naštetega se bo našlo še kaj, 
kar bo prav zagotovo zadovoljilo vse 
kolesarske in ostale potrebe, saj bo v 
naši organizaciji poskrbljeno tudi za 
zabavo na cilju Maratona treh občin, 
zaključni prireditvi Vzponov na Pance 
in zabavni prireditvi ob koncu 
koledarskega in kolesarskega leta. 

To je le bežen pregled dogajanj v 
naslednji kolesarski sezoni. Za podrob
nejše predstavitve omenjen ih akcij 
smo vam na voljo v novih klubskih 
prostorih v brunarici ob Grosupeljščici . 
Uradne ure so ob torkih in petkih, od 
1 8 . 0 0 do 2 0 . 0 0 . Na brunarici je tudi 
razglas, kjer vas bomo sprotno 
obvešča l i o dogajanju v n a š e m 
društvu. 

KD Grosuplje, Andrej Jerman 

informacijski center za objavo kolesarskih akcij in prireditev, kijih pripravljamo. Uradne 
ure za vse, ki vas zanima delovanje društva in si želite več informacij o tovrstni rekreaci
ji, bodo ob torkih in petkih od 1 8 0 0 do 2 0 0 0 . 

Pridružite se n a m ! 
KD Grosuplje, Andrej Jerman 

REKREACIJA V JESENI ŽIVLJENJA 
Po lanski zasnovi smo tudi letos v 

okviru Športnega društva Grosuplje 
vključeni starejši člani v redno teden
sko vadbo v telovadnic i OŠ na 
Adamičevi cesti . Vadba se začenja ob 
17.30 h vsak ponedeljek in traja do 
19h. 

Po lanski skromnejš i udeležbi in 
letošnji skeptičnosti ob začetku je stvar 
zelo zadovoljivo stekla. Šefu, gospodu 
profesorju Rojku, s e j e vrnil nasmeh na 
lice. Služba mu je ostala, ideje pa tudi. 
Tako se nas vsak ponedeljek zbere 
zadovolj ivo števi lo kljub pogost im 
zdravstvenim motnjam, kar je v teh 
poznih letih vsekakor prisotno. Ja, kar 
lepo je gledati in sodelovati v skupini 
„veselih mladeničev". 

Šef pa kot prej tako tudi sedaj : 
„Zaželeno je deset ponovitev, sicer pa 
kolikor kdo zmore. Ta vaja je za ta del 
te lesa , druga za drugi de l . 
Obremenimo to mišico, pa jo popusti
mo. Sedaj pa še drugo." Človek je kar 
vesel, da ima toliko delov telesa in 
mišic. Saj to moje telo je pravo bogas
tvo. 

Po razgibavanju sledi malo odbojke. 
Seveda najprej v dvoje. Sprva met 
navzgor, nato met navzdol, pa še met 
čez glavo, pa pod nogo. Kaj vem kaj 
vse se še zmisli naš šef. Pred nami je 
napenjanje odbojkarske mreže. Za 
nas, prave strokovnjake, seveda to ni 
noben problem. Veliko huje je namreč 

spraviti servis preko mreže. Nič lažje ni 
dober servis obraniti, žogo usmeriti do 
soigralca je pa že prava umetnost, 
kombinirana tretja podaja pa je že 
višek umetnosti . Sedaj smo ogreti in 
pripravljeni za pravo igro. 

Šef najprej poskrbi za sestavo dveh 
ekip. Seveda smo razporejeni po nje
govi presoji, tako da so moči na igrišču 
izenačene in igra zanimivejša. Začne 
se pravi boj, prav tisti iz mladeniških 
dni . A kaj koje korak večkrat prekratek, 
skok prenizek, roke ne naredijo tistega, 
kar si mladenič zamisli in prav v tem je 
čar te naše vesele igre in druženja. 

Seveda smo zelo veseli tudi pravih 
potez, ki nam kdaj pa kdaj tudi uspejo. 
Na primer lepa blokada, pripravljen 
kombinirani napad in seveda luknja v 
nasprotni obrambi, tako da žoga prileti 
na parket na nasprotni strani v njihovo 
žalost in v naše veselje. Ob koncu igre 
smo vsi zmagovalci , vsi malo prepoteni 
in močno nasmejani . 

Prav lepo vabimo starejše može in 
fante, da se nam pridružijo v igri in 
besedi . Skupaj nam bo gotovo lepše in 
še razgibali se bomo tako, da bo mar
sikatera bolečina lažje premagljiva. 

Marjan Šlrcelj 

"Mladi po srcu" - foto Marjan Šircelj st. 



A v t o h i š a 

C U E 
d.o.o., Grosuplje 

Ljubljanska cesta 66, 1290 GROSUPLJE 

PRODAJA IN SERVIS HYUNDAI 

Tel.: 01/7860-788 Fax: 01/7860-789 

ZAUPAJO NAM PRI 
HYUNDAIU -

ZAUPAJTE NAM ŠE VI 

PRODAJA NOVIH VOZIL 
in SERVIS HYUNDAI 

OPRAVLJAMO TUDI 
HITRE SERVISE. 

TEL:01*7860 788 PRODAJA 
TEL: 01*7864 712 SERVIS 

H v u n c m i < & ) 

THALGO CENTER - SPA 

Prihaja pomlad! 
Ponovno smo začutili nežno božanje 

sončnih žarkov in njihov blagodejni vpliv na telo, 
vendar je za poležavanje na soncu še prezgodaj 

Kontrolirano 
sončenje 

v sodobnem 
solariju nam 

omogoči vse to, 
česar nam čas in 

vreme ne dopuščata. 

Brinje c. 1/47, 1290 Grosuplje 
telefon: 01/7862-132 

Tekstilno tovarna 
Motvoz in platno d .d . 
Grosuplje, Taborska 34 

IUSilii AMO objekt 
VRVARNA in $ 
v skupni i/meri 1 
funkcionalnim zemljiščem. Možna je delitev 
(do 3 krat) In izgradnja samostojnega vhoda 
Lastništvo je zemljiškoknjižno urejeno. 
Informacijo na telefon: 01/78 88 102, 
fax; 01/78 88 156, e-mail: infof motvoz.si. 

i 

d.o.o., CESTA N A KRKO 9 , 1 2 9 0 GROSUPLJE 

Tel.: 01/786 26 22; 786 36 20 
Fax: 01/786 46 21 

INSTALACIJE • TRGOVINA • INŽENIRING • SERVIS 

STORITVE 
i Elektroinstalacije od projekta do izvedbe za vse vrste 
objektov, po konkurenčnih cenah, zahtevajte naše 
ponudbe; 

i meritve instalacij in Izdaja atestov za obratovalnice in 
proizvodne obrate; 

i vzdrževanje instalacij in naprav na objektih, 
opravljamo redne in pogodbene servise; 

i izvajamo računalniške mreže z dobavo in montažo 
opreme v sodelovanju z vodilnimi podjetji; 

i naša ključavničarska delavnica vam izdela vse vrste 
kovinskih delov, potrebnih pri montažah, razno 
kovinsko opremo, elektro omare in pulte po naročilu. 

VRTNARSTVO fRBEZAR 
Mali Vrh 19, 1293 Šmarje-S., 

[,L: ()| 7 8 ( 1 - 4 2 - 6 0 , fax: 7 8 0 - 4 2 - 6 2 ; qsm: 0 4 0 2 2 - 4 4 - 5 5 

(nori iurirlom civtoteste I julJjrjna- Movo mestcjm 

TRGOVINA 
i Naša nova ponudba je urejena specializirana 

discontna trgovina za elektroinstalacije namenjena 
elektroinstalaterjem, vzdrževalcem, samo-
graditeljem, gospodinjstvom; 

i v trgovini izvajamo strokovno brezplačno svetovanje; 
i izvajamo kataloško prodajo znanih proizvajalcev 

gospodinjskih strojev in aparatov; 
I na željo stranke izvršimo dostavo na dom, izvedemo 

priklop; brezplačno odpeljemo zamenjani izdelek. 

trobentic 
ciklam 
nageljnov 
drugih cvetočih in 
zelenih sobnih rastlin 
balkonskih rastlin -
vse uveljavljene vrste, 
pa tudi kar nekaj novosti 
obešank 
dvoletnic 

- trajnic 
- grmovnic in drevnin 
- semen 

Po naročilu zasajamo vaše zaboje in posode, lahko pa izbirate 
med že pripravljenimi nasadi. 

Urejamo vrtove in opravljamo notranje zasaditve. 
Odprto vse dni, razen nedelje, od jutra do večera. 

Vabljeni! 

Vabimo vas na 
našo vrtnarijo nad 
tunelom 
avtoceste 
Ljubljana - Novo 
mesto, kjer smo 
Vam pripravili 
velik izbor: 

1 
as 

-ti 
-ti 

-£ 

S 

V Blagovnici Vele v Domžalah in Moda Grosuplje 
že lahko izbirate med kolekcijami oblačil priznanih 
slovenjskih in tujih proizvajalcev. V Blagovnici 
Vele Domžale imamo tudi novo kolekcijo blagovne 
znamke Tasca- priznana blagovna znamka modnih 
ženskih oblačil izdelanih iz visoko kakovostnih 
materialovin po najnovejših modnih zapovedih, p r i j e t ~ n ~ ak u p 

• 
V E L E 



KOZMETIKA MAJA 
MAJA KOŠENINA s.p. 
P r e š e r n o v a 80 
1290 G r o s u p l j e 
Tel: 01 / 786 38 32 
GSM 041 221 800 

DELOVNI ČAS 

PONEDELJEK, TOREK, SREDA, 
ČETRTEK, PETEK 

13' -21' 
SOBOTA 

8* -12* 

NEGA OBRAZA IN TELESA, 
ANTICELULITNE TERAPIJE, MASAŽE TELESA, 

PEDLKURA, 
NARAVNA NEGA ROK JESSICA, 

DEPILACUA, EPILACUA, SOLARU, 
TURŠKA SAVNA, 

ANALIZA TELESNE SESTAVE 

DARILNI BONI 

OB PRAZNIKU 
8. MAREC IN MATERINSKEM DNEVU 

P R E S E N E Č E N J A 

Cie želit 

d.o.o. 
POLICA 2b 
Grosuplje 

tel. 01/786-08-05 
GSM 041/705-772 
http://www.sfs.si 

Cie želite imeH 

modne, ročno izdelane 

čevlje po meri -

me obiščite. 

Poprav^am tudi 

vse vrste obutve 

in usnjeno cjolsanteritjo. 

Č E V L J A R 

H E J 

Svetovna novost Lotus-Effecte 

Vrhunske opečne kritine iz Nemčije po ugodnih cenah! 

Strešne kritine tudi za naklone streh od 10° dalje 

Krovsko kleparski center Giosupljc 
Gasilska c 27 j | l 
1290 Grosuplje Pokličite za seznam pooblaščenih krovcev 

IALT LAKI 2002 
W9 I n ž e n i r i n g 

III o j ctoiit 

V © L A N 

T R G O V I N A Z D A R I L I 

O b r t n i š k a 4 , G r o s u p l j e 

t e l 7 8 7 1 4 5 2 

G S M 0 3 1 / 6 8 6 0 8 0 

DARILNE 
STEKLENICE 
KARTUZIJE 
PLETERJE: 
. sadjevec 
. slivovka 
. brinjevec 
. grenčica 

IN 
ŽGANJEKUHA 
KRŽIČ 

ZDAJ J E PRAVI ČAS, 
DA SI UREDITE 

DOKUMENTACIJO, 
RAČUNE... 

Poslovni center Žo ln i r - Ivančna Gorica 
Pričenjamo gradnjo novega poslovnega centra 
v središču Ivančne Gorice, kjer vam nudimo nakup 
lokala ali poslovnega prostora. 

Ukrepajte hitro, da si predhodno zagotovite 
rezervacijo. 

Informacije in prodaja: 
IMOS inženiring d.d. , Linhartova 13, Ljubljana 
telefon (01) 300 53 66, fax.: (01) 231 91 84 

I Corning I 
center 

• 4 1 

TRGOVINA Z GRADBENIM IN TEHNIČNIM BLAGOM d.o.o. 
Gasilska c. 4, Grosuplje - tel.:01/7864-068, tel/faks:01/7864-067 

STK0P0VI-PREDELNE STENE 
PO SISTEMU 

kmUf ( g ) - m s t r o n g 

AMBULANTA 

Grosuplje 
tel.: (0 1 7863 170 in 7861 143 
mob. tel.: 050 634 554 

E T E R I N A 

DOBRO 

J* Dežurna 
''telefonska številka: 

041 327 716 1^ 047 327 ; 

AMBULANTA 

Ivanina Gorica 
tel.: (01)7877 111 

Cenjeni lastniki malih živali izognite se težavam, ki se redno in večkrat letno pojavljajo pri vaših ljubljencih, 
ko nastopi čas parjenja. Vam in vašim ljubljencem bo veliko prizaneseno, če boste pravočasno poskrbeli za 

kastracijo oziroma sterilizacijo mačk ali psov. Rešitev, ki prinaša mirnejši spanec, 
manjše nevarnosti za nastanek poškodb na cesti ali med "boji", odpravo nezaželenih mladičev 

in nenazadnje tudi boljše zdravstveno stanje živali. 
Vse potrebne informacije dobite na zgornjih telefonskih številkah. Na dežurni tel. številki pa vsak dan. 

Vašim ljubljencem nudimo tudi ostalo zdravstveno oskrbo. 
Nahajamo se na: 

Grosuplje: Taborska cesta 32 (pri Motvozu) 
Vsak delavnik od 7. do II. ure in od 16. do 17. ure ter ob ponedeljkih, sredah in petkih od 16. do 18. ure. 

Ivančna Gorica: Ljubljanska cesta nh 
Vsak delavnik od 7. do 8.30. in od 17. do 18. ure. 

H r a n i l n i c a O B 1 0 . O B L E T N I C I P R A Z N U J T E Z N A M I 1 9 9 2 - 2 0 0 2 
LON • ELEKTRONSKO B A N Č N I Š T V O ZA PRAVNE OSEBE 

TRANSAKCIJSKI R A Č U N I ZA VSA PODJETJA 
ZA OPRAVI JANJE NOVEGA PLAČILNEGA PROMETA 

O D L I Č N A V A R Č E V A L N A PONUDBA 
RENTNO VARČEVANJE ZlA TI LON VARČEVANJE PLUS 
ZANIMIVO DOLGOROČNO VARČ 

\J\J "£t?nCZUP*-JE P O T R O Š N I Š K I , O B R T N I Š K I 

LON d.d. Kranj 

IN P O D J E T N I Š K I KREDITI 

T E K O Č I R A Č U N I (limit, EUMC, bankomati) 

ZA VSE INFORMACIJE SE OGIASITE NA KOLODVORSKI 3 OZIROMA NAS POKLIČITE PO TELEFONU 7H-62-92S 

Adamičeva 15 

Poslovna enota 

MAGRO 
Grosuplje 

Kolodvorska 3 

Telefon: 01/78 62 925 

Faks: 01/78 61 719 

http://www.sfs.si

